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UNITED STATES’ MEMORANDUM IN AID OF SENTENCING 

The United States of America, by and through its attorney, the United States Attorney for 

the District of Columbia, respectfully submits this memorandum in aid of sentencing.  In 2006, an 

interviewer conducting Mariam Taha Thompson’s first U.S. security clearance background 

investigation asked her, “What do you think should happen to persons who are found guilty of 

committing espionage or treason against the United States?”  Thompson responded, “They should 

go to prison for life, alone with no contact with anyone, ever.”  Nonetheless, in January and 

February 2020, Thompson engaged in acts of espionage against the United States by passing 

classified information to a Lebanese national who she knew had ties to a foreign terrorist 

organization.  Thompson’s actions placed the lives of United States service members and their 

allies in acute peril.  As a result, the defendant now faces a maximum statutory sentence, and 

guideline advisory sentence, of life imprisonment.  While the government is not requesting a life 

sentence, a sentence of 30 years is warranted in this case.   

I. INTRODUCTION 

On January 3, 2020, the United States conducted a military strike in Iraq that killed Iranian 

Revolutionary Guard Corps (“IRGC”) Quds Force commander Qasem Suleimani and Iraqi militia 

leader Abu Mahdi al-Muhandis, the founder of Kata’ib Hizballah.  The United States Secretary of 
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State had previously designated both the IRGC and Kata’ib Hizballah as foreign terrorist 

organizations.1  Both the IRGC and Kata’ib Hizballah are affiliated with each other, and closely 

allied with another designated foreign terrorist organization, Lebanese Hizballah.2  After the strike 

on Suleimani and al-Muhandis, United States military forces in Iraq faced the imminent threat of 

retaliatory attacks.  Against this backdrop, the defendant, then a contract linguist with the United 

States military, engaged in acts of espionage.   

In February 2020, the Department of Defense (“DoD”) and the Federal Bureau of 

Investigation (“FBI”) determined that the defendant, a contract linguist based at a Special 

Operations Task Force facility in Erbil, Iraq, was making unauthorized disclosures of National 

Defense Information (“NDI”) classified at the SECRET level to a Lebanese national who had ties 

to Lebanese Hizballah.  This classified NDI3 included the identities of valuable human assets who 

were actively providing information to the United States, information regarding United States 

targeting efforts and United States military intelligence gathering techniques.  This highly sensitive 

classified NDI was used for offensive and defensive force protection measures in Iraq and 

elsewhere.   

  At the time of her unauthorized disclosures, the defendant had been a contract linguist for 

the United States military for more than a decade, and had been entrusted with a TOP 

 

1   See https://www.state.gov/foreign-terrorist-organizations/. 

2  See generally, Michael Knights, Back into the Shadows? The Future of Kata’ib 
Hezbollah and Iran’s Other Proxies in Iraq, COMBATING TERRORISM CENTER AT WESTPOINT-
SENTINEL, Oct. 2020, available at https://ctc.usma.edu/back-into-the-shadows-the-future-of-
kataib-hezbollah-and-irans-other-proxies-in-iraq/ 

 
3  Unless otherwise indicated, as used in this memorandum the term “classified NDI” 

refers to National Defense Information classified at the SECRET level. 
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SECRET//SPECIAL COMPARTMENTED INFORMATION (“TS//SCI”) security clearance, 

which gave her direct access to the classified information that she illegally passed to the Lebanese 

national.   

On February 27, 2020, the FBI arrested the defendant in Erbil, Iraq, based on a sealed 

complaint charging the defendant with Unlawfully Retaining National Defense Information in 

violation of 18 U.S.C. § 793(e).  On March 3, 2020, the government filed a second complaint 

charging the defendant with Delivering National Defense Information to Representatives of a 

Foreign Government in violation of 18 U.S.C. § 794(a) and Conspiracy to Deliver National 

Defense Information to Representatives of a Foreign Government in violation of 18 U.S.C. § 

794(c).  The FBI transported the defendant to the District of Columbia.  On March 5, 2020, a grand 

jury sitting in the District of Columbia returned a three count indictment charging the defendant 

with Conspiracy to Deliver National Defense Information to Aid a Foreign Government in 

violation of 18 U.S.C. § 794(c); Delivering National Defense Information to Aid a Foreign 

Government  in violation of 18 U.S.C. § 794(a); and Willful Retention of National Defense 

Information in violation of 18 U.S.C. § 793(e). 

 On March 26, 2021, the defendant pleaded guilty to one count of Delivering National 

Defense Information to Aid a Foreign Government, in violation of 18 U.S.C. § 794(a).  At the time 

she entered her guilty plea, the defendant acknowledged that she believed that the classified NDI 

she was providing to the Lebanese national was being passed to Lebanese Hizballah, and that she 
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had access to this classified NDI because of the position of trust afforded her as a U.S. government 

security clearance holder.4 

A violation of 18 U.S.C. § 794(a) carries a maximum statutory sentence of up to life 

imprisonment.   

II.  THE APPLICABLE GUIDELINES SENTENCE IS LIFE IMPRISONMENT 

A. Applicable Law and Guidelines Calculation 

“As a matter of administration and to secure nationwide consistency, the Sentencing 

Guidelines should be the starting point and the initial benchmark” for determining the defendant’s 

sentence.  Gall v. United States, 522 U.S. 38, 49 (2007).  While, to be sure, “[i]n accord with 18 

U.S.C. § 3553(a), the Guidelines, formerly mandatory, now serve as one factor among several 

courts must consider in determining an appropriate sentence,”  Kimbrough v. United States, 552 

U.S. 85, 90 (2007), it remains the case that “the Commission fills an important institutional role: 

It has the capacity that courts lack to ‘base its determinations on empirical data and national 

experience, guided by a professional staff with appropriate expertise,’” id. at 109 (quoting United 

States v. Pruitt, 502 F.3d 1154, 1171 (10th Cir. 2007) (McConnell, J., concurring)).  The Supreme 

Court “accordingly recognized that, in the ordinary case, the Commission’s recommendation of a 

 

4  The plea agreement provided a substantial benefit to the defendant.  In addition to 
the government’s agreement to dismiss the remaining charges of the indictment, the defendant also 
avoided additional potential charges including Providing Material Support or Resources  to a 
Designated Foreign Terrorist Organization in violation of 18 U.S.C. § 2339B, which carries a 
maximum sentence of up to 20 years imprisonment; and multiple counts of violating  50 U.S.C. § 
3121(a) which protects the identities of United States agents, informants, and sources, carries a 
maximum sentence of up to 15 years imprisonment for each covert agent identified from classified 
materials, and requires that sentences pursuant to § 3121 be imposed consecutively to any other 
sentence.  
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sentencing range will ‘reflect a rough approximation of sentences that might achieve § 3553(a)’s 

objectives.’”  Kimbrough, 552 U.S. at 576 (quoting Rita v. United States, 551 U.S. 338, 351 

(2007)).  In the context of terrorism cases, “the Guidelines, while only advisory, appropriately 

reflect Congress’s considered judgment that terrorism is different from other crimes.  ‘[T]errorism 

represents a particularly grave threat because the dangerousness of the crime and the difficulty of 

deterring and rehabilitating the criminal.’”  United States v. Mumuni Saleh, 946 F.3d 97, 112-13 

(2d Cir. 2019) (quoting United States v. Meskini. 319 F.3d 88, 92 (2d Cir. 2003)).  

In this case, the defendant pleaded guilty to delivering NDI classified at the SECRET level.  

Therefore, the defendant’s base offense level is 37 pursuant to U.S.S.G. § 2M3.1.  

B. Application of the Terrorism Enhancement 

In her signed guilty plea and the accompanying statement of facts, the defendant admitted 

that her relevant conduct for sentencing included transmitting classified NDI to a foreign national 

with reason to believe that the information would be passed to a designated foreign terrorist 

organization.  Accordingly, the defendant agreed that pursuant to the terrorism enhancement 

contained in U.S.S.G. § 3A1.4, the defendant’s base offense level would be increased by 12 levels, 

and her Criminal History Category would be set to VI.   

The terrorism enhancement contained in U.S.S.G. § 3A1.4(a) applies to any “felony that 

involved, or was intended to promote, a federal crime of terrorism.”  A federal crime of terrorism 

is defined in 18 U.S.C. § 2332b(g)(5) as an offense that 1) is “calculated to influence or affect the 

conduct of government by intimidation or coercion, or to retaliate against government conduct;” 

and 2) involves an offense enumerated in 18 U.S.C. § 2332b(g)(5)(B).   

When analyzing the first prerequisite of a federal crime of terrorism, the defendant’s 

personal motivation is not relevant.  “Section 2332b(g)(5)(A) does not require proof of a 
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defendant's particular motive” to influence or retaliate against a government, but “is better 

understood as imposing a requirement ‘that the underlying felony [be] calculated to influence or 

affect the conduct of government by intimidation or coercion, or to retaliate against government 

conduct.’”  United States v. Awan, 607 F.3d 306, 317 (2d Cir. 2010) (quoting United States v. 

Stewart, 590 F.3d 93, 138 (2d Cir. 2009)).  See also United States v. Jayyousi, 657 F.3d 1085, 

1114–15 (11th Cir. 2011) (holding that terrorism enhancement under § 3A1.4 applies when 

purpose of defendant’s activity is calculated to promote a terrorism crime regardless of defendant’s 

personal motivations).  Thus, as the Second Circuit observed in Awan, evidence that a defendant: 

engaged in criminal conduct with knowledge that confederates 
solicited his actions to effectuate politically motivated bombings in 
India, or homicidal attacks on that country’s security forces or its 
political leaders, . . . could demonstrate that Awan’s crimes were 
calculated to influence the conduct of government even if he was 
not personally motivated by that object. A hired assassin who kills 
a political leader at the behest of a terrorist organization can hardly 
disclaim that his crime was calculated to influence the conduct of 
government simply because he was motivated by greed rather than 
politics. 

Awan, 607 F.3d at 317-318. 

As explained in greater detail below, at the time the defendant disclosed classified NDI 

that she believed would be passed to Lebanese Hizballah, the defendant knew that Lebanese 

Hizballah was a designated foreign terrorist organization; that Lebanese Hizballah holds views 

inimical to the United States and its regional allies; that Lebanese Hizballah and its ally Kata’ib 

Hizballah were actively opposing the presence of the United States military in Iraq; that Lebanese 

Hizballah, Kata’ib Hizballah and Iran had publicly vowed to retaliate against the United States for 

military strikes against Kata’ib Hizballah and the strike that killed Qasem Suleimani and Abu 
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Mahdi al-Muhandis;5 that Lebanese Hizballah had specifically requested the classified NDI that 

she provided to the Lebanese national; and that Lebanese Hizballah would use the classified NDI 

she provided to them to the injury of the United States and to the advantage of Lebanese Hizballah.   

Thus, even if the defendant was motivated by a personal relationship, rather than 

ideological support, to provide classified NDI to Lebanese Hizballah, the underlying felony was 

nonetheless clearly “calculated to influence or affect the conduct of government by intimidation 

or coercion, or to retaliate against government conduct.”  Specifically, the defendant’s acts of 

espionage were calculated to provide Lebanese Hizballah, Kata’ib Hizballah and Iran with 

information that they could use to directly retaliate against agents of the United States who were 

providing crucial human intelligence to the United States military.  Further, the defendant’s acts 

of espionage that sought to shield individuals whom the United States was targeting was calculated 

to enable Lebanese Hizballah, Kata’ib Hizballah and Iran to  protect individuals who were actively 

engaged in missile attacks and other offensive actions against United States personnel and facilities 

in Iraq, and thereby enhance their continued attempts to intimidate and coerce the United States 

through such attacks. 

While § 794 espionage offenses are not specifically enumerated in § 2332b(g)(5)(B), the 

enhancement is properly applied here under the “intended to promote” prong of the enhancement’s 

language.  The intent to promote prong makes clear that if the underlying offense of conviction is 

not enumerated in § 2332b(g)(5)(B), the terrorism enhancement of  § 3A1.4 still applies “if the 

purpose or intent of the defendant’s substantive offense of conviction or relevant conduct was to 

 

5  See infra Section III(A)(2)(a) discussing direct threats from leaders of Kata’ib 
Hizballah, Lebanese Hizballah, and Iran who all issued public threats against the United States 
and its interests in the region shortly before the defendant began to engage in acts of espionage. 
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promote a federal crime of terrorism.”  United States v. Arnaout, 431 F.3d 994, 1000–01 (7th Cir. 

2005); see also Awan, 607 F.3d at 314 (“Under the ‘intended to promote’ prong, however, so long 

as the defendant's offense was intended to encourage, further, or bring about a federal crime of 

terrorism as statutorily defined, the defendant himself does not have to commit an offense listed 

in § 2332b(g)(5)(B)”); United States v. Hale, 448 F.3d 971, 988 (5th Cir. 2005) (although 

defendant did not commit a federal crime of terrorism, the district court found that his actions were 

designed to promote a federal crime of terrorism—the murder of a federal officer or employee); 

United States v. Mandhai, 375 F.3d 1243, 1247 (11th Cir. 2004) (“Under a plain reading, the phrase 

‘intended to promote’ means that if a goal or purpose was to bring or help bring into being a crime 

listed in 18 U .S.C. § 2332b(g)(5)(B), the terrorism enhancement applies.”); United States v. 

Graham, 275 F.3d 490, 517 (6th Cir. 2001) (The phrase intended to promote “implies that the 

defendant has as one purpose of his substantive count of conviction or his relevant conduct the 

intent to promote a federal crime of terrorism.”). 

In this case, the defendant’s delivery of classified NDI  in violation of § 794(a) had as one 

of its purposes, or furthered, or promoted, a violation of 18 U.S.C. § 2339B, an enumerated offense 

which prohibits one from providing material support to a designated foreign terrorist organization.  

Material support includes “any property, tangible or intangible, or service, . . . expert advice or 

assistance,6 . . . [or] personnel (1 or more individuals who may be or include oneself).”  18 U.S.C. 

§ 2339A.   Here, the defendant used her status as a government security clearance holder, her 

familiarity with electronic systems containing NDI classified at the SECRET level, and tradecraft 

 

6  “The term ‘expert advice or assistance’ means advice or assistance derived from 
scientific, technical or other specialized knowledge.”  18 U.S.C. § 2339A(b)(3).   
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that she had learned as a linguist with the United States military, to locate classified NDI, remove 

classified NDI from classified systems, create analytical products based on the classified NDI for 

the benefit of her Lebanese contact and transfer the classified NDI to her Lebanese contact.  Thus, 

the defendant used her specialized knowledge to provide expert advice and assistance to respond 

to the requests of her Lebanese contact.  Further, the defendant took these steps at the direction of 

her Lebanese contact, who she understood was seeking the information on behalf of Lebanese 

Hizballah. 

Because the defendant committed a felony that promoted a federal crime of terrorism, the 

terrorism enhancement set forth in U.S.S.G. § 3A1.4 applies to this sentencing, increasing the 

defendant’s base offense level by 12, and her Criminal History Category to VI.   

C. Application of the Abuse of a Position of Trust Enhancement 

In her guilty plea, the defendant also acknowledged that she had access to the classified 

NDI that she illegally disseminated because of the position of trust afforded her as a United States 

government security clearance holder.  As a result, pursuant to U.S.S.G. § 3B1.3, the defendant’s 

base offense level is further increased by 2 levels.  Courts have applied the abuse of position of 

trust enhancement to individuals who worked for the United States government and who violated 

the Espionage Act.  See, e.g., United States v. Ford, 288 F. App’x. 54, 61 (4th Cir. 2008) (No error 

in application of abuse of position of trust enhancement for 18 U.S.C. § 793 conviction because 

defendant’s “abuse of his position of public trust contributed significantly to his commission of 

the offense.  [The defendant] simply would not have been able to commit the offense of retaining 

classified documents without permission if he had not held a top secret security clearance. . . .”); 

United States v. Mallory, 1:17-CR-154, Dkt. 280 at 16 (E.D. Va. 2019) (Ellis, J.) (“Indeed, he only 

had access to the information.  He only retained the information because of the position of trust 
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that he held at the time that he was employed by the agency.”); United States v. Pitts, 973 F. Supp. 

576, 584 (E.D. Va. 1997) (increasing abuse of position enhancement by one additional level for 

former FBI agent convicted of violating 18 U.S.C. § 794 who “held a special position of awesome 

responsibility and trust [and] was supposed to safeguard this nation from foreign espionage 

activity” but who “[i]nstead . . . betrayed his country by engaging in the very activity that he was 

sworn to protect the nation against”), aff’d, 176 F.3d 239, 245 (4th Cir. 1999) (affirming district 

court’s enhancement where “abuse of trust was extraordinary”).  As discussed below, the 

defendant used her access to highly sensitive NDI as a security clearance holder to commit her 

offense of conviction. 

D. Additional Guidelines Adjustments 

The defendant’s guilty plea negated the need for extensive pretrial preparation, potentially 

protracted litigation under the Classified Information Procedures Act (“CIPA”), as well as trial 

itself.  Accordingly, pursuant to U.S.S.G. §§ 3E1.1 and 3E1.1(b), the government has agreed to a 

three-level reduction in the defendant’s offense level.  

The Presentence Investigation Report does not identify any additional adjustments or a 

basis for departure.  Accordingly, the estimated offense level is 48, however, the maximum 

allowable offense level pursuant to the Guidelines is 43.  Based on the defendant’s estimated 

offense level and criminal history score, the defendant’s estimated sentencing Guidelines range is 

life imprisonment.   

Analysis of the Guidelines along with the sentencing factors enumerated in 18 U.S.C. 

§ 3553(a) support the guidelines sentence of life imprisonment and, thus, also support the 

government’s requested sentence of 30 years of imprisonment.  
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III. APPLICATION OF SENTENCING FACTORS 

A. 18 U.S.C. § 3553 (a)(1) – Characteristics of the Defendant and Nature and   
Circumstances of the Offense 

1. Characteristics of the Defendant 

The defendant was born in Lebanon in 1958.  The defendant attended school in Lebanon 

and received an associate’s degree from the Arabic University in Beirut.  In the early 1980s, the 

defendant and members of her family fled to Saudi Arabia during the Lebanese civil war.  In Saudi 

Arabia, the defendant was employed as a servant to the Saudi royal family.  While living in Saudi 

Arabia, the defendant met her future husband, Arthur Thompson, who was a United States citizen.  

The Thompsons were married in Saudi Arabia in 1986.  The defendant first entered the United 

States in 1988, and became a fully naturalized United States citizen in 1993.  The defendant settled 

in Rochester, Minnesota, where she had four children with her husband before he passed away in 

2002.  The defendant was briefly remarried, but her second marriage was tumultuous, and ended 

in a divorce in 2004.   

The defendant struggled financially, and in 2006, the defendant sought and obtained a 

position as a contract linguist for the United States military.  In conjunction with this position, the 

defendant applied for and received an interim United States government security clearance at the 

SECRET level.  The defendant was granted a full SECRET clearance in 2009.  In 2010, the 

defendant received her interim TS security clearance, and her full TS clearance in 2012.  In 2016, 

the defendant was granted a TS//SCI security clearance.  The defendant remained a TS//SCI 

security clearance holder until her arrest in February 2020.  

 As a security clearance holder, the defendant received regular briefings regarding the rules 

for the handling and dissemination of classified material.  The defendant also signed non-
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disclosure agreements that further emphasized the rules surrounding classified NDI.7  As the 

defendant acknowledged in her plea agreement, she knew that classified information of any 

designation may be shared only with persons determined by an appropriate government official to 

be eligible for access, and who possess a “need to know.”  The defendant also understood that she 

was required to properly protect classified information by not disclosing such information to 

persons not entitled to receive it, by not unlawfully removing classified information from 

authorized storage facilities, and by not storing classified information in unauthorized locations.  

Critically, based on her training and her extensive experience in the field, the defendant also 

understood that the unauthorized disclosure of NDI classified at the SECRET level reasonably 

could be expected to cause serious damage to the national security of the United States.  

During her time as a contract linguist, the defendant served extended tours of duty in the 

Middle East, including Baghdad, Iraq; Kabul, Afghanistan; Kandahar, Afghanistan; Kuwait; and 

Erbil, Iraq.  The defendant worked closely with members of the United States military, and as a 

result, learned about their training, tactics, and human intelligence gathering techniques.  Because 

of her extensive time in the field, the defendant was clear-eyed regarding the risks facing United 

States military personnel and the human assets who worked with the United States within active 

combat zones. 

As discussed below, when the defendant decided to transfer NDI classified at the SECRET 

level, it does not appear that she was seeking any direct financial gain.  Rather, she was swayed 

by her romantic interest in a Lebanese national who she believed was going to marry her and 

 

7  See, e.g. Unclassified Exhibits 1 and 2 containing signed Classified Information 
Security Briefing and Non-Disclosure Agreement.   
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support her after she retired.  However, the defendant’s lack of a direct financial motive and 

lengthy history of support of the U.S. military’s mission do not significantly mitigate the 

defendant’s conduct.  Indeed, the defendant’s in-depth knowledge of the value of human assets 

and how they were developed would have put the defendant on notice that her romantic interest 

had become a vulnerability, and that vulnerability was being exploited by Lebanese Hizballah.    

2. Nature and  Circumstances of the Offense  

To assess the seriousness of the defendant’s conduct it is important to understand the 

context in which she engaged in acts of espionage, the effects of her actions, and the actions she 

took, and did not take, to mitigate the harm she caused. 

a. Erbil, Iraq 2019-2020 

The defendant served as a contract linguist at a Special Operations Task Force facility in 

Erbil, Iraq, from December 2019 until her arrest in February 2020.  The defendant had previously 

served as a contract linguist in Erbil between 2016 and 2018.  Erbil is in northeastern Iraq, and 

serves as the capital of the semiautonomous Kurdish region of Iraq.  Erbil’s location near the 

Syrian, Turkish, and Iranian borders makes it militarily significant as evidenced by the United 

States’ use of Erbil as a focal point in its fight against ISIS.8   

By the end of 2019, while the defendant was based in Erbil, tensions were increasing 

between the United States, Iran, and Kata’ib Hizballah, with Iranian-backed militias like Kata’ib 

Hizballah moving rockets within range of and launching attacks against United States facilities in 

 

8  See generally, President’s Statement of August 9, 2014, describing U.S. Military 
action in and around Erbil.  Available at https://obamawhitehouse.archives.gov/the-press-
office/2014/08/09/statement-president-iraq 
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Iraq.9  The threat of attacks against United States interests compelled the Department of State to 

remove all non-essential personnel from the embassy in Baghdad and the consulate in Erbil in the 

spring of 2019.10  This escalation in tensions led to a series of strikes between the United States, 

Iran, and Kata’ib Hizballah, and ultimately, the defendant’s acts of betrayal.   

On December 27, 2019, a rocket attack against a military base in Kirkuk, Iraq, resulted in 

the death of a United States civilian contractor, and the wounding of several United States military 

personnel.11  The United States assessed that Iran and Kata’ib Hizballah were responsible for the 

attack.12  

On December 29, 2019, the United States responded by launching airstrikes against five 

different Kata’ib Hizballah sites in Iraq and Syria which targeted Kata’ib Hizballah weapons 

storage facilities and command and control centers.13  The airstrikes killed more than 20 Kata’ib 

Hizballah fighters.  This prompted al-Muhandis to directly threaten United States military 

personnel in Iraq, stating “the blood of the martyrs will not be in vain . . .  [o]ur response will be 

 

9  See AS U.S.-IRAN TENSION SIMMERS, ROCKET FIRED NEAR IRAQ’S U.S. EMBASSY, 
Reuters May 19, 2019.  Available at https://www.reuters.com/article/us-iraq-security/as-u-s-iran-
tension-simmers-rocket-fired-near-iraqs-u-s-embassy-idUSKCN1SP0NL 

 
10   https://www.thedefensepost.com/2019/05/15/us-orders-partial-iraq-embassy-

evacuation/ 
 
 
11  https://www.militarytimes.com/flashpoints/2019/12/28/several-american-troops-

wounded-and-a-us-contractor-killed-in-rocket-attack-on-kirkuk-base/. 
 
12  https://www.washingtonpost.com/national-security/us-launches-strikes-in-iraq-

and-syria-targeting-iran-backed-militia-pentagon-says/2019/12/29/28c12e22-2a64-11ea-be79-
83e793dbcaef_story.html 

 
13  https://www.bbc.com/news/world-middle-east-50941693 
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very tough on the American forces in Iraq.”14  This threat was directed at the very service members 

with whom the defendant was working side-by-side in Iraq. 

In response to the airstrikes against Kata’ib Hizballah, on December 31, 2019, militia-

backed protestors, led by al-Muhandis, attacked the United States embassy in Baghdad, Iraq.15  

The protestors set fire to several buildings as they chanted “death to America” and had to be 

repelled by United States troops before Iraqi security forces arrived.16 

On January 3, 2020, an armed United States military drone conducted the military strike 

that killed Suleimani and al-Muhandis as they left the Baghdad airport.  Iran immediately vowed 

to retaliate against the United States.  Iran’s Supreme leader, Ayatollah Khamenei, vowed that “[a] 

vigorous vengeance awaits those whose hands are tainted with his blood.”  Lebanese Hizballah 

also vowed to retaliate for the attack.  The Secretary-General of Lebanese Hizballah, Hassan 

Nasrallah, stated that “[i]t will be the responsibility, duty, and action of all the resistance fighters 

and Mujahideen throughout the world to take revenge from his criminal killers who are the worst 

villains of this world. . . . The US killers, God willing, will not be able to achieve any of their goals 

with this great crime.”17 

 

14  Id.   
 
15  https://time.com/5758250/qasem-soleimani-iran-retaliation/ 
 
16  Id.; https://www.usatoday.com/in-depth/news/world/2020/01/03/iran-iraq-trump-

soleimani-assassination/2803733001/ 
 
17  https://abcnews.go.com/International/iranian-authorities-vow-retaliation-killing-

top-military-chief/story?id=68046263 
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On January 8, 2020, Iran retaliated for the Suleimani strike by firing more than a dozen 

missiles at two United States military bases in Iraq, including the same base in Erbil where the 

defendant was based.18  By this time, the defendant had already started to gather, and to disclose 

to her Lebanese contact, NDI classified at the SECRET level, knowing that her contact was passing 

this information to Lebanese Hizballah.   

b. The Defendant’s Acts of Espionage 

After the defendant moved to the United States in 1986, she maintained contact with her 

remaining relatives in Lebanon, including her mother and siblings.  The defendant returned to 

Lebanon biennially to visit her family, and planned to travel to Lebanon in the summer of 2020.  

In 2017, a family member introduced the defendant to a Lebanese national.  This introduction was 

made through social media, and the defendant and the Lebanese national soon formed an on-line 

romance.  The defendant believed that the Lebanese national was wealthy and well-connected, and 

he eventually expressed an interest in marrying the defendant and having her move to Lebanon. 

Although she had never met her paramour in person, the defendant planned to marry him when 

she retired.  From 2017 until her arrest, the defendant would communicate with the Lebanese 

national several times a day using the video-chat feature on a secure text and voice messaging 

application (hereinafter “the application”).  The application allowed the defendant and the 

Lebanese national to text each other as well as share video and pictures with each another.   

Through their conversations, the defendant learned that the Lebanese national had a 

nephew who was a member of the Lebanese Ministry of the Interior.  She also learned that he was 

 

18  https://www.bbc.com/news/world-middle-east-51028954 
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a Shia Muslim and that he claimed to have contact with members of Lebanese Hizballah.  During 

one conversation, the Lebanese national told her that he had received a ring from Hassan Nasrallah, 

the secretary-general of Lebanese Hizballah.  From their conversations, the Lebanese national 

knew that the defendant was a military linguist for the United States government, but the defendant 

believes he did not know where she was stationed, and she never told him where she was stationed.  

Prior to January 2020, the Lebanese national did not ask the defendant to provide classified 

information to him.  That changed with the death of Suleimani and al-Muhandis.   

Following the attack that killed Suleimani and al-Muhandis, the Lebanese national 

contacted the defendant.  He was very emotional and upset about the United States airstrikes, 

especially the death of Suleimani, and he started to ask the defendant to provide “them” with 

information about the human assets that had helped the United States to target Suleimani.  The 

defendant understood “them” to be Lebanese Hizballah, including an unnamed high-ranking 

military commander of Lebanese Hizballah.  The Lebanese national asked her to either access the 

information herself, or ask other linguists for the information if the defendant did not have the 

requisite access.   

The defendant was in a unique position to provide this information to the Lebanese 

national.  One of the defendant’s primary responsibilities in Erbil was to provide translation 

services for United States personnel who were developing and working with high-value human 

assets.  Through this experience, the defendant learned about how to approach and develop assets, 

how to clandestinely communicate with assets, the methods the assets used to assist the United 

States with targeting, and whom the United States was targeting.  The defendant also understood 

how and where information regarding these assets was stored in classified systems, and the 

potential vulnerabilities of the secure facility where such information was stored.   
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At the time the Lebanese national made the request for information regarding human assets, 

the defendant understood that Iran and its allies, Lebanese Hizballah and Kata’ib Hizballah, 

planned to retaliate against United States forces in Iraq and elsewhere.  Based on her training and 

experience, the defendant also understood the acute threat that human assets who were assisting 

the United States would face from entities like Lebanese Hizballah, Kata’ib Hizballah, and the 

IRGC.  Despite working with the United States military for more than a decade, and understanding 

the significant consequences of her actions, the defendant nonetheless decided to provide the 

classified NDI as requested by the Lebanese national.  At the time she provided this information 

to the Lebanese national, she understood that the information was wanted  by, and would be 

provided to, Lebanese Hizballah.   

Following the request from the Lebanese national, in early January 2020, the defendant 

began to access networked DoD systems accredited to process and store NDI regarding human 

assets classified up to the SECRET level.  The defendant was familiar with these systems from her 

translation work regarding human assets.  While the defendant had legitimately accessed some of 

these files in her capacity as a contract linguist, she began accessing files and systems containing 

information regarding human assets that she knew she did not have a legitimate need to access or 

know.  The defendant’s purpose in accessing these files was to obtain information to fulfill the 

requests of the Lebanese national. 

Initially, the defendant used fairly crude methods to gather and disseminate the classified 

NDI.  The defendant began by viewing classified NDI regarding human assets in a secure area  

and either committing the information to her memory, or recording the information on post-it 

notes.  The defendant would then return to her living quarters where she would transfer the 

classified NDI to more detailed handwritten notes before transmitting images of the notes 
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containing the classified NDI to the Lebanese national using the video-chat feature of the 

application.  The Lebanese national would then capture the classified NDI by taking a screenshot 

of the video chat. 

The FBI recovered one such handwritten note during a court-authorized search of the 

defendant’s living quarters in Erbil.  The note was concealed beneath the defendant’s mattress and 

contained handwritten content in Arabic.  The note accurately reported the true names of three 

human assets who were working with the United States to target a member of  Kata’ib Hizballah 

organization who posed a direct threat to United States forces in Iraq.  The note also instructed the 

Lebanese national to monitor the assets’ phones and to warn the individual whom the United States 

was targeting. 

In response to the classified NDI that he received from the defendant, the Lebanese national 

would regularly praise the defendant for the quality of the information she was passing to him and 

his Lebanese Hizballah contacts.  He told the defendant that his contacts were pleased with the 

information that she had provided, and that he would introduce her to the unnamed Lebanese 

Hizballah military commander when she came to Lebanon.  The Lebanese national then began to 

ask for more detailed information.  The defendant obliged, and began to create her own intelligence 

reports on human assets and targets by accessing different classified files, stored in different 

system locations, regarding the human assets and United States targets.   

The government notes that the defendant did not provide every piece of information 

requested by the Lebanese national.  In a few instances, the defendant elected not to disclose 

information regarding several human assets with whom she felt she had a personal connection.  

While this is facially mitigating, it also demonstrates that the defendant was acting of her own free 

will, and understood the acute danger to human assets that her illegal disclosures of classified NDI 
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created.  In fact, it demonstrates the defendant was making her own calculations as to which assets 

were worthy of her protection and those whom she was willing to put in harm’s way. 

The defendant would create her own intelligence reports by accessing classified files and 

folders in the secure area, and then cut and  paste information and images from different classified 

NDI reports into a single document.  These reports were extremely detailed, and would include 

information such as: photographs of the human assets, government identification cards, telephone 

numbers, addresses, and other information identifying the human assets; photographs taken by the 

human assets of potential target locations; the identities of subsources working for the human 

assets; and technical data regarding how the human assets were tracking and reporting the locations 

of potential targets.  The defendant would then bring a cellular phone into the secure area to take 

a picture of the detailed information regarding the human asset or target located on classified 

government equipment.19  To avoid detection, the defendant then closed the Word document 

containing her custom-made intelligence report, without saving the Word document, so that no 

record of it would remain on the classified government system.  The defendant would then send 

this image of the intelligence report she had created to the Lebanese national using the application.  

The FBI captured images of some of these reports during its investigation and confirmed that the 

information was taken from classified DoD systems.  

In addition to the techniques used above, the defendant would also send images of 

communications obtained directly from human sources.  Some messages from human sources were 

received on tablets, and the defendant use a cellular phone to take pictures of incoming messages 

 

19  The defendant had received guidance that cellular phones were prohibited in the 
secure workspace, and in any event rules and regulations prohibited photographing classified 
materials. 
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from the human assets, and would transmit those images to the Lebanese national using the 

application.  

As she was passing information to the Lebanese national regarding human assets and 

targets, the defendant also passed information to him regarding the tactics, techniques, and 

procedures (“TTPs”) that the human assets were using to gather information on behalf of the 

United States.  The defendant had the training and experience to understand that by passing the 

TTPs to the Lebanese national, Lebanese Hizballah, Kata’ib Hizballah, and others could use the 

information regarding the TTPs to identify human assets who were working with the United States, 

even if the defendant had not independently identified those human assets.  

The government’s review of pen register and trap and trace records (“PRTT”) covering 

communications between the Lebanese national and the defendant reveals that the defendant 

continued to communicate with the Lebanese national until the evening before her arrest by the 

FBI in the early morning hours of February 27, 2020. 

c. The Injury Caused by the Defendant’s Acts of Espionage 

As described in greater detail in the classified victim impact statement (Classified Exhibit 

1) that is being filed along with the Government’s Memorandum in Aid of Sentencing, the 

defendant passed information regarding at least  eight clandestine human assets; at least 20 U.S. 

targets; and multiple TTPs to Lebanese Hizballah through the Lebanese national.20  The 

defendant’s actions, occurring in an active combat zone where human intelligence is at a premium, 

 

20  During her plea hearing, the defendant acknowledged providing information 
regarding up to only 10 targets.  This discrepancy is a result of the defendant’s focus on her claim 
that she specifically intended to identify only 10 targets, while the government also focused on 
additional targets who were named in the reports that she passed.    
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adversely impacted the United States military’s ability to take offensive and defensive force 

protection measures.  The timing of the defendant’s conduct is also an aggravating factor.  As 

previously discussed, American forces in Iraq were not only facing the threat of imminent 

retaliatory attacks, but actually had been attacked, during the time that the defendant was passing 

classified NDI to the Lebanese national.  At this critical juncture, the defendant’s actions deprived 

the United States of an important tool to defend its personnel in Iraq—information derived from 

the high-value human assets that the defendant compromised. 

As described in Classified Exhibit 1, the United States had to take extensive steps to 

mitigate the damage caused by the defendant and to prevent harm to United States military 

personnel and the human assets who were compromised by the defendant.   

d. The Defendant’s Mirandized Statements to the FBI 

The FBI arrested the defendant on February 27, 2020.  Following her arrest, the defendant 

provided a series of statements to the FBI after she was advised of her Miranda rights, which she 

knowingly and voluntarily waived.  This was the defendant’s first opportunity to mitigate the 

damage she had caused by revealing the identities of human assets, targets, and TTP’s to a foreign 

terrorist organization.  Far from being fully forthright, the defendant was often evasive and 

engaged in a cat-and-mouse game with the FBI interviewers.  For example, when asked about the 

Lebanese national’s affiliations, the defendant originally denied that he was affiliated with 

Lebanese Hizballah, and claimed that he was only connected to the political party Amal.  The 

defendant also denied sending certain classified NDI to the Lebanese national, although she has 

since admitted to doing so.  For example, during the post-arrest FBI interview, the defendant was 

shown a screenshot of a tablet containing a communication from a human asset, and at that time 

the defendant denied sending that image.  The defendant also failed to acknowledge the scope of 
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the classified NDI that she illegally provided to the Lebanese national.  While the defendant 

acknowledged transmitting some of the classified NDI that the FBI confronted her about, she did 

not volunteer any additional disclosures.  She also omitted other critical information such as the 

fact that the classified NDI she provided was being sent to a high-ranking military commander in 

Lebanese Hizballah.  A comparison of her initial statement to the FBI and the statement of facts 

the defendant adopted during her guilty plea plainly demonstrates that the defendant was not 

forthright during her initial FBI interviews and did nothing to try to mitigate the damage caused 

by her conduct.21 

e. The Defendant’s Post-Indictment Statements to the Government 
Provided Some Mitigation 

Following the defendant’s indictment, the government provided extensive classified and 

unclassified discovery materials to the defense.  Before entering her guilty plea, the defendant met 

with the government.  The government confronted the defendant with the evidence it had collected 

regarding her acts of espionage, and the defendant agreed to answer questions posed to her by the 

FBI and DoD.  Following her guilty plea, the defendant agreed to meet with the government for a 

second time.  These meetings each lasted several days and involved detailed discussions of 

classified information and therefore are not reported in full here, but are briefly described in the 

attached summary (Classified Exhibit 2).22  The government can report that the defendant was 

cooperative during these sessions, that she answered all questions posed to her, and that the FBI 

and DoD found her responses to be generally credible.  Further, as described in Classified Exhibit 

 

21 A redacted, unclassified transcript of the defendant’s statement is attached to this 
sentencing memorandum as Unclassified Exhibit 3. 

 
22  Redacted, unclassified versions of Classified Exhibits 1 and 2 are attached as 

Unclassified Exhibit 4. 
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2, the DoD was able to take certain remedial steps including force protection measures based on 

the information provided by the defendant.   

B. 18 U.S.C. § 3553 (a)(2)(A) – Reflecting the Seriousness of the Offense 

The offense that the defendant pleaded guilty to, a violation of 18 U.S.C. § 794, is among 

the most serious crimes in the Federal Code.  This reflects a considered judgment on the part of 

Congress to forcefully punish individuals who betray this nation.  Therefore, the statutory penalty 

is up to life in prison, and if “the offense resulted in the identification by a foreign power . . . of an 

individual acting as an agent of the United States and consequently in the death of that individual,” 

this is a death eligible offense.  The defendant’s punishment should reflect how serious this crime 

truly is both in light of its statutory penalty and the underlying facts of this case.23  

The Guidelines also reflect the seriousness of this offense, as evidenced by the fact that the 

defendant’s Guidelines sentence is life in prison.  Even if the defendant had not transferred 

classified NDI to a foreign terrorist organization, the defendant would still be facing a sentence of 

188–235 months.24  The terrorism enhancement plays an important role in properly calculating the 

Guidelines range in this case because it is significant that the defendant decided to provide 

classified NDI to a foreign terrorist organization.  By definition, a foreign terrorist organization 1) 

engages in terrorist activity including hijacking or sabotaging conveyances; seizing, detaining, and 

threatening to kill individuals to compel government action; assassination; the use of biological 

 

23  The government is not aware of any information that would make this case death-
penalty eligible.   

 
24  This calculation assumes a base offense level of 37, plus two levels for abuse of a 

position of trust, minus three levels for cooperation, resulting in an offense level of 36, and a 
Criminal History Category of I.   
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agents, chemical agents, nuclear weapons, explosives, firearms, or other weapons with the intent 

to harm persons or property;  and 2) the terrorist activities threaten the security of the United States 

and United States nationals.25   

Thus, providing classified NDI to terrorist organizations like Lebanese Hizballah and 

Kata’ib Hizballah poses an even greater, unpredictable threat to United States interests because 

the activities of designated foreign terrorist organizations are assumed to jeopardize the security 

of United States nationals or the national security of the United States.  The defendant’s decision 

to provide classified NDI to a terrorist organization rather than simply to a foreign nation, 

therefore, merits the heightened guidelines range resulting from the application of the terrorism 

enhancement.  The resulting Guidelines sentence of life imprisonment reflects the inherent danger 

of passing classified NDI to a foreign terrorist organization.  This rationale is particularly true here 

where the defendant, based on her experience and assignments in Iraq, was acutely aware of the 

relationship between Lebanese Hizballah and Kata’ib Hizballah and the imminent threat they 

posed to the United States forces with whom the defendant served.  Further, the defendant had no 

illusions about the foreign terrorist organization she was passing information to.  In her interview 

with the FBI, the FBI asked the defendant to explain her understanding of Lebanese Hizballah.  

The defendant explained that Hizballah was “bad,” that they “kill people.”  According to the 

defendant, “they can kidnap you and kill you and nobody know where you are.”  The defendant 

stated that “you can describe them like a terrorist organization”  and that Lebanese Hizballah is 

“like the octopus.  They can reach anybody.” 

 

25  8 U.S.C. § 1189(a)(1) (incorporating definition of terrorist activity contained in 8 
U.S.C. § 1182(a)(3)(B)). 
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C. 18 U.S.C. § 3553 (a)(2)(B) – Adequate Deterrence to Criminal Conduct 

The defendant should be sentenced to 30 years of imprisonment for purposes of deterrence, 

both general and specific.  As for general deterrence, there are millions of current and former security 

clearance holders in this country and serving abroad, which include full-time government employees 

as well as government contractors such as the defendant.  All clearance holders enter into similar non-

disclosure agreements to the ones the defendant signed over the course of her career.  Fortunately, the 

vast majority of clearance holders uphold those obligations faithfully. Yet for anyone considering 

violating those agreements, as the defendant did, there should be a powerful message sent that 

providing our secrets to a foreign adversary, particularly a foreign terrorist organization, will be met 

with the harshest of punishments.  A term of imprisonment of 30 years in this particular case also 

serves to remind all clearance holders of the importance of their obligation to safeguard government 

secrets and protect the national security. 

As to specific deterrence for this defendant, the defendant no longer has access to classified 

information, and has repeatedly expressed remorse regarding her conduct.  However, as described 

in the classified victim impact statement (Classified Exhibit 1), the defendant’s memory still holds 

valuable NDI classified up to the TS//SCI level, including the identities of additional human assets 

she elected not to disclose.  Further, having spent over a decade as a contract linguist, the defendant 

knows the names, code names, physical characteristics, and in some cases personal information 

about United States government personnel who are still serving in the field, some in covert roles.  

Given the defendant’s previous conduct, a lengthy sentence of imprisonment where the 

defendant’s communication privileges are restricted and monitored is the only way to ensure that 

the defendant does not have the opportunity to divulge additional classified information in the 

foreseeable future. 
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D. 18 U.S.C. § 3553 (a)(2)(C) – Protect the Public from Further Crimes of  the 
Defendant 

A sentence should also be imposed to protect the public from further crimes of the 

defendant.  As discussed above, the defendant still retains SECRET and TS//SCI classified NDI 

in her head.  Disclosure of this information would further jeopardize the safety of the human assets 

that the defendant has not previously divulged, as well as the safety of the United Sates government 

personnel who regularly interact with such assets.  (See Classified Exhibit 1).  As noted above, the 

defendant also retains information as to the identities of DoD personnel who remain in service to 

this country, many in active conflict zones.  If the defendant were to divulge this information to 

any third-party, it would immediately place the lives of those personnel at risk.  While the 

defendant has repeatedly stated that she did not identify any United States personnel and would 

never do so, that assurance provides little comfort considering the defendant’s profound betrayal 

of the trust that United States government personnel previously placed in the defendant.   

E. 18 U.S.C. § 3553 (a)(6) – Avoiding Unwarranted Sentencing Disparities 
A final sentencing factor to consider is the “need to avoid unwarranted sentencing 

disparities among defendants with similar records who have been found guilty of similar conduct.” 

18 U.S.C. § 3553(a)(6).   

The defendant’s case is atypical of espionage cases.  As discussed below, many espionage 

defendants are motivated by financial rewards, however, in this case there is no evidence that the 

defendant requested or received any financial compensation.26  Further, the defendant’s decision 

to furnish classified NDI to a designated foreign terrorist organization also distinguishes this case 

 

26 The closest the defendant came to any sort of remuneration was the promise of a 
comfortable retirement lifestyle in Lebanon once she married her Lebanese contact. 
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from most prior espionage cases where defendants provided classified NDI to a foreign 

government, not a terrorist organization.  Finally, while many espionage cases involve illegal 

conduct occurring over a protracted period, the defendant’s illegal conduct ended with her arrest 

after nearly two months of illegal conduct.  Despite these differences, it is clear that espionage 

convictions are dealt with seriously, and that defendants who commit espionage offenses serve 

lengthy jail terms.  

One of the most comparable cases to that of the defendant is found in United States v. Ryan 

Anderson, 68 M.J. 378 (C.A.A.F. 2010).  Anderson was a Washington State national guardsman 

whose unit was scheduled to deploy to Iraq in 2004.  Prior to the deployment, Anderson began to 

post comments and pictures on an extremist Muslim website.  Soon, Anderson began to exchange 

emails with an individual whom he believed was a Muslim extremist.  The emails described how 

his unit was trained to detect potential suicide bombers, and details regarding his unit’s 

deployment.  Id. at 381.  The individual who was communicating with Anderson was not, in fact, 

a Muslim extremist, and the individual reported Anderson’s conduct to the FBI.   

The FBI and military investigators initiated a sting operation, posing as members of Al-

Qaeda, a designated foreign terrorist organization.  Anderson met with the undercover agents 

posing as Al-Qaeda members and provided them with classified information regarding the 

vulnerabilities of various military vehicles and the vulnerabilities of his unit.  Anderson also 

provided drawings showing the vulnerabilities of different combat tanks, and described how to 

force a tank crew to abandon their vehicle so they could be killed.  Id.  Anderson was convicted at 

a general court martial of attempting to give intelligence to the enemy, two specifications of 

attempting to communicate with the enemy, one specification of attempting to aid the enemy, and 

one specification of wrongfully and dishonorably providing information to military personnel 
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whom he believed were terrorists.  Id. at 380.  Anderson was sentenced to confinement for life 

with the possibility of parole.  Id.  While Anderson did not involve human assets, it did involve 

the attempted disclosure of classified information that would have exposed United States service 

members to risk of harm in a combat zone.  Further, like the defendant here, Anderson’s acts of 

attempted espionage were motivated by personal reasons, not financial benefit.  Anderson received 

a life sentence even though he never successfully passed information, while the defendant here 

successfully passed a large volume of classified information to the Lebanese national believing it 

would be passed to Lebanese Hizballah. 

United States v. Ana Belen Montes, No. 1:02-CR-131 (D.D.C.) (Urbina, J.), also offers a 

helpful comparison from this district.  Montes was a Department of Justice employee before 

becoming a senior analyst for the Defense Intelligence Agency (DIA), specializing in Cuban 

intelligence.  However, as indicated in her guilty plea, for 16 years the defendant acted as a spy 

for the government of Cuba before her arrest in 2001.27  Between 1994 and 1997, Montes provided 

the government of Cuba with NDI classified at the SECRET level which identified four different 

covert Central Intelligence Agency intelligence officers.  In addition, throughout her service to the 

government of Cuba, Montes also provided the Cuban government with NDI classified at the 

TS//SCI level.  At the time Montes was providing classified materials to Cuba, the Secretary of 

State had designated Cuba as a state sponsor of terrorism.  Montes pleaded guilty to conspiracy to 

commit espionage in violation of 18 U.S.C. § 794 (a) and (c) pursuant to a cooperation agreement 

and was sentenced to 25 years of imprisonment following a Rule 11(c)(1)(C) plea.  As was the 

 

27  Montes’s guilty plea is available at Docket Number 42 of case number 02-CR-131 
(D.D.C., Mar. 19, 2002).   
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case with Anderson and the defendant here, Montes was not motivated by financial gain.  While 

Montes did engage in acts of espionage over a much greater period, and successfully passed 

information to Cuba, she only passed information regarding four human assets, far fewer than the 

defendant.   

Two other cases from this district also demonstrate that lengthy sentences are common in 

espionage cases.  In United States v. Walter Kendall Myers, 1:09-CR-150 (D.D.C.) (Walton, J.), 

Myers, a career Department of State employee, spied for Cuba for purely ideological reasons.  For 

over 30 years, Myers passed NDI classified at the SECRET and TS//SCI levels to his Cuban 

handlers.  According to the statement of offense, while Myers gathered information about human 

sources, there was no evidence that he actually transmitted human source information to Cuba.28  

Myers pled guilty to conspiracy to commit espionage in violation of 18 U.S.C. §§ 794 (a) and (c) 

and wire fraud in violation of 18 U.S.C. § 1343, pursuant to a cooperation agreement and was 

sentenced to life imprisonment following a Rule 11(c)(1)(C) plea.   

Finally, perhaps the best-known espionage case from this district is United States v. 

Jonathan Pollard, 959 F.2d 1011, 1015-16 (D.C. Cir. 1992), where the defendant, a Naval 

intelligence officer, delivered classified NDI to Israeli government agents for approximately 18 

months before his arrest.  While Pollard was not initially paid for this information, he eventually 

started to accept monetary compensation from his handlers.  Pollard pleaded guilty to conspiracy 

 

28  Statement of Offense at 9-10.  Myers’s guilty plea and statement of offense are 
available at Docket Numbers 45 and 46 of case number 1:09-CR-150 (Nov. 20, 2009).   
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to deliver national defense information to a foreign government in violation of 18 U.S.C. § 794(c) 

pursuant to a cooperation agreement, and was sentenced to life in prison.29  Id. at 1017-18.    

There are several similarities between the defendant’s case and Montes, Meyers, and 

Pollard.  Each of these cases involved the transfer of extremely sensitive classified NDI by 

individuals who had been entrusted with such information as a security clearance holder; each 

defendant, to some degree, cooperated with the government following their arrest; and each of the 

defendants was motivated, at least initially, by non-financial reasons.  Significantly, Montes, 

Meyers, and Pollard all received lengthy jail terms even though their acts of espionage were not 

exacerbated by passing human asset and targeting information to a foreign terrorist organization.30   

A recent espionage case in the Eastern District of Virginia highlights the significance of 

espionage involving classified NDI regarding human assets.  United States v. Kevin Mallory, 1:17-

CR-00154 (E.D. Va.) (Ellis, J.), involved a defendant who worked for the United States 

government as a covert case officer for the CIA and then as a senior intelligence officer for the 

DIA where he had access to NDI classified up to the TS//SCI level.  Mallory’s clearances provided 

him with access to NDI regarding human assets and other highly sensitive information.  Following 

 

29  At the time of Pollard’s sentence, which was prior to the Sentencing Reform Act of 
1984, defendants sentenced to life in prison were eligible for mandatory parole after serving 30  
years of their sentence.  18 U.S.C. § 4206(d).  Pollard was paroled after serving 30 years of his life 
sentence. 

 
30  The two other recent espionage prosecutions in this district that did not involve 

completed acts of espionage are United States v. Stewart Nozette, No. 1:9-CR-276 (D.D.C.) 
(Friedman, J.) (defendant sentenced to 13 years under 11(c)(1)(C) plea for attempted espionage 
involving classified satellite technology) and United States Bryan Underwood, No. 1:11-CR-261 
(D.D.C.) (Huvelle, J.) (defendant sentenced to nine years for attempting to provide classified 
information regarding U.S. Consulate construction and design to Chinese intelligence officers).  
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his retirement from government service, Mallory began to sell classified NDI to the Chinese 

government and lied about it when confronted by the FBI.  Mallory did not cooperate or enter a 

guilty plea, but was convicted following trial of conspiracy to gather or deliver NDI to aid a foreign 

government in violation of 18 U.S.C. § 794(c), and making material false statements in violation 

of 18 U.S.C. § 1001(a)(2).31  The court calculated Mallory’s guideline range to be life, but imposed 

a sentence of 20 years.  Judge Ellis’s decision not to impose a life sentence was influenced by his 

inability to find that Mallory had actually revealed the identity of human assets to the Chinese, but 

he made clear that “[i]f [he] had concluded that sources had been compromised, as did occur in 

the Aldrich Ames case, and in other cases, [he] would impose a far more severe sentence.”  

Mallory, No. 1:17-CR-00154, Sent. Tr. at  47 (Jul. 3, 2019).32  Judge Ellis recognized that when 

classified information regarding human assets is disclosed, “a defendant who conveys or attempts 

to convey information that would identify [ ] human sources in another country has done something 

really serious, because these sources are retaliated against, they’re killed.”  Id. at 6-7. 

Other recent espionage cases also make clear that courts consistently impose lengthy jail 

terms for acts of espionage.  For example, United States v. Brian Patrick Regan, 228 F. Supp.2d 

742 (E.D. Va. 2002), involved a defendant  convicted of violations of 18 U.S.C. § 794.  Regan was 

a member of the United States Air Force who, between mid-1999 and August 2001, while working 

 

31  The jury convicted the defendant of two additional counts, however, the court 
dismissed those counts post-trial after finding there was insufficient evidence of venue.  See United 
States v. Mallory, 343 F. Supp. 3d 570, 571 (E.D. Va. 2018) (describing procedural history of 
verdict and post-trial motions). 

 
32  Aldrich Ames was a CIA Agent who became a double agent for the former Soviet 

Union’s KGB.  Ames provided the KGB with information regarding human assets that led to the 
arrest and execution of multiple assets in the Soviet Union.  Ames was, thus, death penalty eligible.  
In 1994, Ames was sentenced to life without the possibility of parole.     

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54   Filed 06/15/21   Page 32 of 37



33 

at the National Reconnaissance Office, obtained classified intelligence related to the military 

preparedness of Iran, Libya, Iraq, and the People’s Republic of China.  Regan attempted to sell 

this Top Secret information to Iraq, Libya, and China.  Id. at 745.  Following his conviction at trial 

for two counts of attempted espionage in violation of § 794(a) and one count of obtaining 

information respecting the national defense of the United States with intent to cause injury to the 

U.S. and advantage to a foreign country in violation of 18 U.S.C. § 793(b), Regan was sentenced 

to life in prison.   

In Pitts, a former FBI agent pleaded guilty to two counts of violating 18 USC § 794.  Pitts 

“betrayed his country by becoming an agent of the KGB,” and by passing “unclassified and classified 

material to his KGB and SVRR ‘handlers,’” for which he was paid at least $129,000.  Id. at 577-78.  

Pitts was also the subject of a “false flag” operation where he provided additional information to those 

he believed to be Russian contacts, but who were, in fact, “undercover FBI agents pretending to be 

SVRR officers.” Id. at 578.  The Pitts court found that the Guidelines range for Pitts was 262-327 

months, and sentenced him to near the top of that range – 324 months in prison.  Id. at 584.  In imposing 

sentence, the court noted that Pitts had abused a position of trust because he was “a supervisory special 

agent of the FBI” and “a foreign counterintelligence operative.”  Id. at 583.  

Finally, in United States v. Robert Hoffman, 2:12-cr-184 (E.D. Va. 2014) (Doumar, J.), the 

defendant, a former cryptologic technician with the U.S. Navy, divulged classified information to 

undercover FBI agents posing as Russian intelligence officers after expressing his desire to be 

compensated in the form of job assistance or payments.  In response to undercover agents’ questions, 

Hoffman provided written responses that contained NDI classified at the levels of SECRET and 

TS//SCI.  Following a five-day trial, a jury convicted Hoffman of one count of attempted espionage, 

in violation of § 794(a).  Under U.S.S.G. § 2M3.1, Hoffman’s offense level was 42, which resulted 
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in a guidelines range of 360 months to life imprisonment. Hoffman was sentenced to 360 months 

in prison. 

In light of these cases and considering the defendant’s actions in this case where she 

actually transmitted NDI relating to specific military assets, a guidelines sentence of life 

imprisonment, or the government’s recommended sentence of 30 years imprisonment, avoids any 

unwarranted sentencing disparities.   

F. The Court Should Vary from the Guidelines and Impose a Sentence of 30 Years of 
Imprisonment 

For all the reasons discussed above, a sentence of life imprisonment would be justifiable 

in this case under the Guidelines and the sentencing factors enumerated in § 3553.  However, 

several  facts may support the conclusion that  a sentence of 30 years imprisonment is more 

appropriate in this case.  Under § 3553 (a)(1), the Court must consider the characteristics of the 

defendant and nature and   circumstances of the offense, including the duration of the defendant’s 

criminal conduct, the defendant’s age, her prior service to the United States military, and the 

defendant’s assistance to the government. 

As previously discussed, the defendant’s case is atypical because the period in which she 

engaged in her acts of espionage was measured in weeks not years.  While this is clearly a pertinent 

factor, it is unclear whether the defendant had decided to stop providing information to the 

Lebanese national as she claims, or whether the herculean efforts of the FBI and DoD to identify, 

disrupt, and mitigate her acts of espionage are solely responsible for the limited duration and 

impact of the defendant’s betrayal.  The PRTT records documenting the communications between 

the defendant and the Lebanese national are arguably inconsistent with the defendant’s claim that 

she had clearly told the Lebanese national that she was ending the relationship.  PRTT records 
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show over 60 exchanges between the two on the day before her arrest, including text, image, and 

voice call exchanges.33  

The defendant’s age is also a relevant factor for purposes of this sentencing.  The defendant 

is 62 years old.  There are a limited number of espionage cases, and there is no clear correlation 

between age and sentencing.34   The defendant’s  peers in terms of age are distinguishable because 

they engaged in espionage for long periods of time (Myers), or were arrested before they could 

continue to engage in further acts of espionage that revealed human assets (Mallory).  Looking at 

other comparable espionage defendants who received life sentences, the defendant’s age is a 

distinguishing feature compared to Anderson (mid 20s); Pollard (early 30s); and Regan (early 40s). 

In deciding the defendant’s sentence, this Court should also consider the defendant’s prior 

service to the United States military.  The defendant did not serve as an enlisted member of the 

United States military, however, she served alongside the United States military for more than a 

decade, often in active combat zones such as Afghanistan, Iraq, and Syria.  Prior to her betrayal, 

the defendant was respected by many in the military with whom she worked, many referring to her 

as “Mama Mary.”  The defendant was valuable to the United States military for both her translation 

skills, and her personal touch with many human assets and their family members.  

Finally, as previously discussed in this memorandum, and discussed further in Classified 

Exhibit 2, the defendant’s decision to cooperate with the government’s investigation after she 

 

33   The PRTT records do not contain the substance of these communications.  
  
34  In the primary espionage cases previously discussed, the defendants were of 

varying ages at the time of sentencing and received varying sentences, Montes—mid 40s, 25 years; 
Myers—early 70s, life; Pollard—early 30s, life; Anderson—mid 20s, life; Mallory—early 60s, 20 
years; Regan—early 40s, life; Pitts—mid 40s, 27 years; Hoffman-40, 27 years. 
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retained counsel and had an opportunity to view the government’s evidence was beneficial.  While 

this assistance would have been of greater value had the defendant immediately provided the 

information to the FBI upon her arrest, her assistance nonetheless furthered the government’s 

investigation, provided DoD with information that assisted with force protection measures, and 

helped the FBI and DoD to mitigate the damage her acts of betrayal caused.   

In combination, these mitigating circumstances support a variance below the guidelines 

sentence of life, to a sentence of 30 years of imprisonment. 

IV. CONCLUSION 

The sentencing in this case is challenging.  Prior to 2020, the defendant presents a 

compelling story of personal struggle, finding a new beginning in the United States, and providing 

her adopted homeland with valuable service.  The government appreciates that the sentence it is 

requesting arises from conduct occurring during a brief period of the defendant’s life.  

Nevertheless, the government recommends a 30-year sentence, and urges this Court to follow its 

recommendation, based on all of the factors discussed above.  The defendant did not commit acts 

of espionage from the safety of her home or office in the United States, she did so in the middle of 

an active combat zone, where the very terrorist organizations that she was knowingly assisting had 

made clear their intention to harm United States military personnel.  The defendant knew that these 

were not idle threats, as demonstrated by the January 8, 2020, missile attack that targeted American 

bases, including the base where the defendant was stationed in Erbil.  Despite the clear and present 

dangers facing the United States and its allies in the region, the defendant knowingly betrayed her 

country and put lives at risk by providing classified NDI to a designated foreign terrorist 

organization.  That betrayal merits the substantial sentence requested by the government. 
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For the foregoing reasons, and any additional evidence or argument presented at the 

sentencing hearing in this matter, the government strongly recommends that this Court impose a 

sentence of 30 years of incarceration.   

Respectfully submitted, 
  

CHANNING D. PHILLIPS 
ACTING UNITED STATES ATTORNEY  
D.C. Bar No. 415793  

 
 By:  /s/ John Cummings    

John Cummings    
 D.C. Bar No. 986573    
 Special Assistant United States Attorney 
 National Security Section   
 United States Attorney’s Office  
 555 4th Street, N.W.    
 Washington, D.C. 20530    
 (202) 809-8672     

John.Cummings@usdoj.gov  
 

 /s/ Jennifer Kennedy Gellie   
Jennifer Kennedy Gellie 
D.C. Bar No. 1020976 
Deputy Chief 
Counterintelligence and Export Control Section  
National Security Division  
U.S. Department of Justice 
950 Pennsylvania Ave., NW 
Washington, DC  20530 
(202) 233-0785 
jennifer.gellie@usdoj.gov 
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Interview I – Composite Verbatim Transcription 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

[START OF 1145949.final.docx] 

 

[start of session AUD-2020-02-27_03-43-24_UTC+3.flv] 

 

[noises] 

 

MM: This is Special Agent  [PH] activating recording device. Today’s 

date is February 27, 2020. The time is now 03:43 [noises] Iraq local time.  

 

[noises]  

 

 [end of AUD-2020-02-27_03-43-24_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_03-48025_UTC+3.flv] 

 

 [noises]  

 

MM: Ha-- 

 

MT: Mm. 

 

MM: [OV] --have a seat right here. 

 

MT: Yes. [noises] Can I have a cigarette, please? 

 

AE: Absolutely. 

 

MT: Thank you. Do you have lighter [sic]? 

 

AE: I do. [noises] A match or-- 

 

MT: [laughing] 
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AE: --lighter. 

 

MT: Yeah.  

 

AE: Good to be at [UI]. 

 

[noises] 

 

MM:  [IA]  

 

MT:  Okay. [pause] [noises] What’s in there now? 

 

AE: What’s that? 

 

MT: What I have done. 

 

MM: [sighs] Alright. 

 

AE: So this--this is my friend Mike-- 

 

MT: [OV] Hi, Michael. 

 

AE: --from the FBI. 

 

MT: Hmm. 

 

AE:  I’ve--I’ve known Mike for a number of years now. It’s-- 

 

MT:  [OV] Oh, it’s not working. Yeah. 

 

MM:  [OV] Okay. Well-- 

 

AE:  [OV] We’ll get you--we’ll get you one. 

 

MT:  [laughs] 

 

MM:  [OV] We can--we can get you a lighter. 

 

  [noises] 

 

MT:  Okay. 

 

  [noises] 

 

MM:  We can get a lighter. 
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MT:  Oh, yeah, please. 

 

  [pause] 

 

  [noises] 

 

MM:  All right, there he is. 

 

MT:  [UI] 

 

AE:  This is just--just listen, and I know--I’m sure we’ll-- 

 

MM:  [OV] So Mary, I-I know this can be-- 

 

AE:  [OV] --we’ll figure this out. 

 

MM:  --very confusing. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM: And--and one of the things that Andy and I do want to tell you--I know you’ve 

been with Andy for a long time now, and-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --and working with him, and you know Andy--Andy well-- 

 

AE:  [OV] Kind of-- 

 

MM:  [OV] --and I know-- 

 

AE:  [OV] --an opportunity to get to know each other-- 

 

MM:  [OV] --I know that we’ve-- 

 

AE: [OV] --in particular the past couple weeks. 

 

MM: [OV] --we’ve just met, uhm, so you don’t know me as well. 

 

MT: Yeah. 

 

 [noises] 

 

MM: But, you know, one of the things I want you to understand as we move through 

tonight-- 
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  [noises] 

 

MT:  Yeah. 

 

MM: --is that-- 

 

MT: It’s not working. 

 

MM: --is this relationship [noises] that we’re going to start tonight between--it’s really 

the three of us and that’s-- 

 

MT:  [OV] Yeah, of course. 

 

MM: --kind of the way I want you to think about it, uhm, because this is . . . We’re at a 

very pivotal point right now. 

 

 [noises] 

 

MT: Yeah, I want to know what’s--what I have done. 

 

MM: Sure. Sure. And w-we can definitely talk about that. There’s kind of some--there’s 

some things that we have to do before we can get into, uh, a vast majority of it. 

So, I want you to understand where we’re coming from in all of this before-- 

 

MT: [OV] Yeah, of course. 

 

MM: --before I can really get into the substantial part of it. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: And a-a really big part of that portion, after we finish the--the admin part, is that I 

need to understand your story.  

 

MT: What story? 

 

MM: The--the story that you’re going to tell tonight, that I can--I can tell you a little bit 

more about. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: And--and we’ll . . . I have to read some things off to you. It’s--it’s a--it’s a 

function of what we have to do in order to talk about this. 

 

MT: Yeah, okay. 
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MM: You know, it--it--it is-- 

 

AE: [OV] It just--it just allows us to speak openly. 

 

MM: [OV] --it--it allows us to speak openly and it allows-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: --us to hear your side of this so-- 

 

MT:  [OV] Mm-hmm. 

 

MM: --that we can best understand what’s happened. 

 

MT: [OV] Can you give me, lighter . . . Oh, no. [noises] Don’t work. It . . . 

 

 [noises] 

 

MM: And we--we can, uh--we can get a lighter. 

 

AE: Yeah. Yeah, we’ll get one. Somebody will-- 

 

MT: [OV] [UI] 

 

 [noises] 

 

MM: So this . . . Like I said, what we’re starting here is I need you to think about it as a 

relationship. 

 

MT: Of course. 

 

MM: But that relationship, while the three of us are a part of it, I need you to think of 

me as--and Andy too--is we are your mouthpiece towards the people who make 

the decisions in all of this. There’s a person you will meet in--in--in the coming 

days. Uhm, he is an Assistant United States Attorney. A--a prosecutor for--for a 

case. 

 

MT: For me? 

 

MM: Yes.  

 

MT: What--w-what--what I have done? 

 

MM: Mary, we can--we can--we can get into it. 

 

MT: Oh my God. 
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MM: I know, I know, I know. You know, this is--it’s--it’s going to be--there’s going to 

be some tough parts of this conversation, but we’re going to get through that 

together.  

 

MT: Okay. 

 

MM: Through--through an understanding.  

 

MT: Okay. 

 

MM: And the way I need you to think about me, Mary, and Andy, too-- 

 

MT: [OV] Of course. 

 

MM: --is that we are able to tell your story to the Assistant United States Attorney who 

makes decisions about what happens going forward. He is the one who ultimately 

talks to judges, and these things that happen outside of-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_03-48025_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_03-53-25_UTC+3.flv] 

 

MM: --our scope. 

 

MT: Okay. I want to know what I have done.  

 

MM: I know, I know. And it--I-I want to be able to tell you about that-- 

 

MT: [OV] Okay. 

 

MM: --but I-I need to explain kind of the process. 

 

MT: Okay. 

 

MM: Right? So, when--when I talk to him--when I talk to the Assistant United States 

Attorney, what I want to be able to tell him is that Mary was incredibly 

cooperative. “When I asked her very honest questions-- 

 

MT: Mm-hmm. 

 

MM: --Mary gave me honest answers about what happened.” Andy will--will 

recommend the exact same thing. He will say, “Mary--you know, we had tough 

conversations and--and there were--there were times where it was emotional,” and 

we m-maybe will break down. We--we might--w--there might be tears. 
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MT: Yeah, of course. 

 

MM: But do you know what? With--with good, clear communication between us, 

between telling the truth with what-- [noise] what we’re able to do is get through 

this together. 

 

MT: Yeah. 

 

MM:  Now, Mary, one of the things that’s really important about tonight is this is a  

voluntary piece, okay? [noise] N-nothing that we are doing right now . . . I’m not 

forcing you to be here, Andy’s not forcing you to . . . No one is forcing you to be 

here, okay? I need you to understand that.  

 

MT: I want to know why I am here. 

 

MM: [OV] And . . . Okay. I-I-I-I understand that but I-I’ve got to get through all of this 

explanation-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: --on the process before I can get into that, and there’s-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --some administrative parts that--that again, we’re going to have to--[noise] 

we’re going to have to go through some paperwork, and you’re going to have to 

tell me whether you’re prepared to talk.  

 

MT: Okay, yeah. 

 

MM: So-- 

 

MT: I don’t know what-- 

 

MM: [OV] If-- 

 

MT: [OV] --I have done to talk about. 

 

MM: [OV] No, no, I know. And I--and I can--I can just give you-- 

 

MT: [OV] To tell you if I will talk or not. 

 

MM: I can just give you a little bit, but what I-I have to express to you is that if we 

cannot talk tonight, we’re--we’re going to be in a situation where all we have to 

go on is the information that we have gathered, and we can’t hear your side of the 

story. 
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 [noises] 

 

MT: Of course. 

 

MM: And I know, Mary, from talking to so many people who have dealt with you 

personally, that they really care about you-- 

 

MT: [OV] I am not a bad person. 

 

MM: [OV] --and--Mary . . . I don’t think you are, Mary. And Andy, over the last few 

days, has told me what a great person you are. And, you know--you know what 

one of the-- 

 

MT: [OV] Na-- 

 

MM: [OV] --you know what one of the things-- 

 

MT: [OV] What have-- 

 

MM: [OV] --that we’re going to talk about-- 

 

MT: Okay. 

 

MM: [OV] --there are-- 

 

MT: [OV] Can we--can you directly tell me what I have done? 

 

MM: I-I-I-I can but I-I have to explain-- 

 

MT: [OV] And then I will decide, you know? 

 

MM: Uh, but Mary, I--what I have to explain to you is that if--if we can’t talk, if--if it’s 

not--if it’s not going to be-- 

 

MT: [OV] I know. 

 

MM: [OV] --something we can talk about-- 

 

MT:  [OV] No, no, if--uh-- 

 

MM:  [OV] --all I can-- 

 

AE:  [OV] Sh, sh, sh, sh. Just h-hear--hear him just for a second. Just hear him out. 
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MM: [OV] --all I can do is go off of what we have gathered, and then you don’t have 

the capability of telling-- 

 

MT:  [OV] Okay. 

 

MM: [OV] --your side of the story. And it’s me and Andy who talk to the Assistant 

United States Attorney. You won’t--you’re not going to get to talk to him. He’s 

not going to get to talk to you in such a way that you can tell the reasons why, 

behind things. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: And, I mean, the reasons why, Mary, are the most important reasons. 

Understanding why and where you were coming from is critical to this. And that 

to me is what we need to get to. 

 

MT: Okay. 

 

MM: Okay? So one of the things that I think that is going to help us to get there is this 

honesty in things that we talk about, okay? 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: Now, I-I will eventually be able to--to tell you kind of what we’ve talked about. 

We have to finish the administrative portion. 

 

MT: Okay. 

 

MM: And one of the things I think that--that you should know is that in telling us this 

information, and--and--and us continuing this interview, I am going to work my 

hardest, with your help and with Andy’s help-- 

 

MT: [OV] Okay. 

 

MM: --we are doing this together--we are going to minimize the impact of all of this on 

this task force, because I know you care about the people here. 

 

MT: Of course. 

 

MM: You care about them and you do not want-- 

 

MT: [OV] Of course. 

 

 [noise] 

 

MM: --you do not want anyone hurt. 
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MT: [OV] No. 

 

MM: Right? 

 

MT: No. 

 

MM: And Mary, the--the--the hard part of this is, is that people could be hurt. 

 

MT: Of course. 

 

MM: But we could--we can stop that tonight. We can stop that. 

 

MT: Do you think--oh my God--do you think I am going to help the--the guys? 

 

MM: Mary, I-I don’t think--I think that there have been mistakes-- 

 

MT: [OV] This is too m--Yeah. 

 

MM: [OV] --made. 

 

MT: [OV] No. I have done d-- 

 

MM: [OV] And we have to talk about it. 

 

MT: [OV] No, I have even--never . . . Okay, tell me what I have done. 

 

MM: Mary, w-we’re going to get there, and--and I will open it-- 

 

MT: [OV] Oh my God. 

 

MM: But what--what we--what we have to do is--is we have to be able to get beyond 

this--this initial part so that we can minimize the impacts of those things. 

 

MT: [OV] Of course. Of-- 

 

MM: [OV] Does that make-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_03-53-25_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_03-58-25_UTC+3.flv] 

 

MM: --sense? 

 

MT: [OV] --course, if there is any . . . Yeah, if I have done any . . . Yeah, I will let you 

know. 
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MM: [OV] Okay. 

 

MT: I love these--these guys. 

 

MM: I-I know. 

 

MT: [OV] I will never hurt them. Just tell me what I have done. 

 

MM: Okay. W-we--we--I-I think we’re going to--we’re going to get there and we’re-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --going to have to do this, okay? 

 

MT: Yeah, please. 

 

MM: [OV] Okay. So, again, I need you to understand that in getting beyond this, we’re 

going to be able to talk about this more, okay? 

 

MT: [OV] Of course. Of course. 

 

MM: [OV] All right. 

 

 [noises] 

 

MT: Yeah, of course. To help you.  

 

 [noises] 

 

AE: The good things that you’ve done, [noises] uh, the kind of--few--few mistakes 

don’t take away from that. Now-- 

 

MT: [OV] No, no, no. If--if there is something, just tell me about it. 

 

 [noises] 

 

AE: I’m--I’m going to--we have to go through some of these p-paperwork and then 

we’re going to get into it. And this just allows us to speak openly and freely about 

what’s happened then talk about why, and figure out the best possible solution 

because the [UI] thing is to think about-- 

 

MT: [OV] Oh my God. 

 

AE: [OV] --this [UI] things-- 
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MT: [OV] What I did? 

 

AE: [OV] --this is thinking about your family and what’s-- 

 

MT: [OV] Of course. 

 

AE: [OV] --on the other side of this, right? 

 

MT: [OV] Of course. 

 

MM: And Mary, y--I know how much you care about your family. Right? 

 

MT: [OV] Of course I care but w-what-- 

 

MM: [OV] And you care about, uhm-- 

 

MT: [OV] Tell me what I have done. I want to know what I have done. 

 

MM: I know. I know. 

 

AE: [OV] That’s all right. 

 

 [noises] 

 

MM: [OV] I know. W-we’re going to get there. Okay, so what I am going to read to 

you now is called your advice of rights. 

 

MT: Okay. 

 

MM: And that’s just, uh-- 

 

AE: [OV] Just like on TV. 

 

MT: Yes. 

 

MM:  [OV] I-I’m going to read it to you, okay? And then you’re going to have the 

opportunity to sign, okay? 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: All right. So, we are American law enforcement agents in the Federal Bureau of 

Investigation. You have been arrested for a violation of United States criminal 

law related to the unlawful retention of national defense information. 

 

MT: [OV] I am--I’m arrested now? 
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MM: Yes.  

 

AE: It’s fine. Just--just hear him out. 

 

MT: [OV] For what? 

 

MM: [OV] For-- 

 

AE: [OV] He, he explained. 

 

MM: --for the unlawful retention of national defense information.  

 

MT: What I have done? 

 

 [noises] 

 

AE: We’ll get to . . . Let him--let him read this and then-- 

 

MT: [OV] Okay. 

 

AE: [OV] --at--at the end-- 

 

MM: So, that-- 

 

AE: [OV] --and sign it and we can talk about this a little more in-- 

 

MM: [OV] That is--that is our reason. 

 

MT: [OV] Mm-hmm. 

 

MM: So the reason is what I just read to you, okay? For the unlawful retention of 

national defense information. I can explain that further after this, but I can’t 

explain it more than that right now, okay? Because you are under arrest, United 

States law provides you with certain rights-- 

 

MT: I am under arrest? 

 

MM: --in your dealings [noise] with us. Yes.  

 

MT: I am arrested now? 

 

MM: Yes. Uhm-- 

 

MT: [OV] For what? 

 

MM: Mary, for the unlawful retention of national defense information. 
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MT: [OV] What I have done? 

 

AE: W-we’ll explain all that. 

 

MM: So I have to--I have to complete this, okay? Before we ask you any questions, we 

want to make sure you understand your rights. You have the right to remain silent. 

You have the right to talk to a lawyer for advice before we ask you any questions. 

You have the right to a lawyer with you during questioning. If you cannot afford a 

lawyer, one will be appointed for you before any questioning, if you wish. Our 

ability to provide you with counsel at this time, however, may be limited by the 

decisions of local authorities or the availability of an American trained lawyer. If 

you decide to answer questions now without a lawyer present, you have the right 

to stop answering at any time. Before you decide whether you want to speak with 

us today, we also want to explain to you that because you’ve been arrested on a 

United States criminal charge, we are bringing you without unnecessary delay to a 

courtroom in the United States. When you arrive in court, a judge will advise you 

of the charges against you, give you an opportunity to hire an attorney of your 

choice, or if you cannot afford to hire your own attorn--attorney, appoint an 

attorney to represent you to determine whether you should be detained or 

released, pending indictment and or trial case against you. Do you have any 

questions about what I have just explained to you? 

 

MT: No. No, not any questions. 

 

AE: [OV] It--it just allows us to speak, uh-- 

 

MT: [OV] Yeah. I don’t know what I have done. 

 

 [noises] 

 

AE: And we’ll-- 

 

MT: [OV] All of this. 

 

AE: [OV] --we’re--we’re going to explain all of that. 

 

 [noises] 

 

MT: [OV] You know, yeah, you explain for me. 

 

MM: Okay. [noises] So, Mary, if--if-- 

 

MT: [OV] No, I will sign, yeah. 

 

MM: [OV] --if--if--if you are willing to talk to us, what I need you to do now-- 
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MT: I want to know what--what I have done, uh, you know-- 

 

MM: [OV] Uh, Mary, the only way I can get in-- 

 

MT: You know, the--how are you going to sign something . . . I don’t know what I am 

about, in all of the-- 

 

AE: [OV] All--so all we’re doing is we’re just saying that you’re willing to talk to us-- 

 

MT: [OV] Oh, yeah. 

 

AE: [OV] To engage in a conversation. 

 

MT: [OV] Yeah, yeah. 

 

MM: [OV] Mary, that you are willing to talk to us. That is what the--this is an 

acknowledgement of rights waiver--of rights to an American--[noises] to an 

attorney, and to remain silent. I am willing to make a statement and answer 

questions, if you accept that. 

 

MT: [OV] Yeah, yeah, sure. [pause] Yeah. 

 

MM: I do not want a lawyer at this time. 

 

MT: I want to know what--what I have done. 

 

MM:  I-I understand. 

 

AE: [OV] Uh, just right after this one we’re-- 

 

MT: [OV] Huh? 

 

AE: [OV] --going--going to tell you. 

 

MM: Uh, you can, y-- 

 

MT: What you be giving--I-I-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_03-58-25_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_04-03-26_UTC+3.flv] 

 

MT: --want to know. 

 

MM: I [UI] Mary, we--we--we have to--we have to con-continue on this. 
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MT: I understand. 

 

MM: [OV] I understand my rights and my decision is I’m willing and volunteering. 

Now, again this is--we are--explained to you, this is a voluntary interview. 

 

MT: [OV] Okay. 

 

MM: No promises or threats have been made to me, and-- 

 

MT: [OV] Mm. 

 

MM: [OV] --no pressure or coercion of any kind has been made against me. 

 

MT: [OV] I’m not going to sign this until I hear what I have done. 

 

MM: Mary, I-I can’t. 

 

MT: [OV] No, I-I have to know. 

 

MM: Mary, so one of the--one of the pieces of your right in here is the right to remain 

silent. Should--should you not want to continue questioning, that is your right. 

 

MT: What I have done? I want to know what I have done. Okay, now, [noises] tell me 

what I have done. Tell me. I do it--if I sign here. 

 

MM: Yeah. 

 

MT: I am accused--whatever. 

 

AE: You got me that one, right? 

 

MT: Of course I know. 

 

AE: And I think that you know the type of person that I am-- 

 

MT: [OV] Yes, I know. 

 

AE: [OV] --and you know my heart and [UI]. 

 

MT: [OV] Yeah, I know. I know. 

  

 [noises] 

 

AE: [OV] You saw that. 
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MM: Mary, I need you to . . . As long as you’re willing to cooperate . . . Your name. 

[pause] Your signature.  

 

MT: Fine. 

 

MM: It is 4:04. 

 

MT: Four oh four? 

 

AE: In the morning. AM. 

 

MT: Four oh four.  

 

AE: And it is-- 

 

MT: [OV] It is-- 

 

AE: --27 February.  

 

 [pause] 

 [noises] 

 

MT: Now we talk? 

 

MM: Yes. Now we can talk. 

 

 [pause] 

 

 [noises] 

 

MT: [IA]  

 

AE: Okay. [UI] sign it. [noises] Uh, I-I think that you know my--who I am and--and 

what I’m about, and how I feel about-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --people who made mistakes. 

 

MT: [OV] Yeah. I want to know what I have done.  

 

AE: People make mistakes. 

 

MT: Yeah.  

 

AE: And-- 
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MT: [OV] No, I want to know what I have done, and then, you know, if I have done a 

mistake, you know, it’s like . . .  

 

 [noises] 

 

MM: And listen, Mary, that’s--that’s what we’re going to talk about-- 

 

MT: [OV] Yeah, yeah. 

 

MM: [OV] --because I-I-I have a feeling there were mistakes that were made, and we 

just need to cover those mistakes. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Okay. So, [pause] we need to talk about [pause] [noises] someone that I’m--that 

we know that you’re--you’re close with. Uhm, someone that you’ve had contact 

with recently since you’ve been here. Uhm-- 

 

MT: You mean here two days? 

 

MM: In the last few days. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Uhm, so, I need to understand your relationship with this person. 

 

MT: No problem. 

 

MM: Okay. Uhm, is there anyone that you’ve been in contact with by cell phone 

recently? 

 

MT: Yeah. I have been, you know, with, uh-- 

 

MM: That’s--that’s not family. 

 

MT: No, no, it’s not family. 

 

MM: Yeah. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: And what’s their name? 

 

MT: His name is, uh, Ahmad [ICST].  
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MT: Yeah. “Hello.” 

 

MM: [OV] So-- 

 

MT: “How are you? You doing well?” 

 

MM: Okay. And how long have you known  

 

MT: As of like, uh . . . I would say like three years, but I never met him. [noise] No, I 

never met him. 

 

MM:  So three years. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] It would be-- 

 

AE: [OV] Okay. 

 

MM: --2017?  

 

MT: Yeah. [noise] It’s only the phone, you know? I don’t--uh--I have never seen him.  

 

MM: Okay. And how were you introduced to  

 

MT: It’s by family, you know? He help, you know, some of my family over there, and 

he often . . . 

 

AE: What do you mean “over there?” Where do you mean? 

 

MT: [OV] In-- 

 

AE: [OV] --in Lebanon? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Which--which family? Uh, you said it was mom-- 

 

MT: [OV] My cousin. 

 

AE: [OV] --and sister? 

 

MT: [OV] My, uh, c--my cousin. No, my mom, no, he never met her. 

 

AE: Okay. 
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 [noise] 

 

MM: He was introduced--you were introduced through your cousin? 

 

MT: My cousin, yeah. 

 

MM: And who’s your-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_04-03-26_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_04-08-26_UTC+3.flv] 

 

MM: --cousin? 

 

MT: He’s--her name is Sonya [PH]. She’s dying with cancer now. [pause] The reason 

is, you know, she-- 

 

MM: [OV] And, uhm-- 

 

MT: [OV] --she’s--she’s sick. 

 

MM: And how does Sonya know, uh-- 

 

MT: They know. They are right-- 

 

MM: What’s that? 

 

MT: Her--her husband, he was, like, working--uh--uh--doing some decoration in--in 

the house at this time.  

 

MM:  So Sonya’s husband-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --was--was--was doing decorations? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] He was doing decorations. 

 

MM:  And I’m sorry, I-I didn’t ask is--where--where does Sonya live? 

 

MT:  In--in Lebanon. 
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MM:  Where--where in Lebanon? 

 

MT:  In--uh--in--in north Lebanon. North.  

 

MM:  What city? 

 

MT:  In Tripoli. 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  But  she’s dying. 

 

MM:  [OV] Sorry, I--I know that she--I know that-- 

 

MT:  [OV] No, no problem. 

 

MM:  [OV] --I--yeah. 

 

MT:  [OV] She’s dying. She has cancer. 

 

AE:  [OV] What kind of cancer does she have? 

 

MT:  [OV] Currently it’s already spread. 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] She--it’s spread in her body, you know-- 

 

AE:  [OV] Oh. 

 

MT:  [OV] --in her [UI] and they removed her [UI]. 

 

AE:  Hmm. 

 

MT:  And now it’s all her body. She is with the chem--chemo. 

 

MM:  Mary, I’m very sorry for-- 

 

MT:  [OV] I know. I know. 

 

MM:  [OV] That’s--that’s--that’s awful. 

 

MT:  I know. 

 

  [pause] 
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MM:  So, you said Sonya has a husband? What is--what is her husband’s name? 

 

MT:  Her husband is   

 

  [pause] 

MM:  And [pause] what does  do for a living? 

 

MT:  He has, uh, like a drape shop. He do [sic] drapes.  

 

  [noises] 

 

MM:  And--and what is Sonya’s last name? 

 

MT:  Uh, it-- .  

 

MM:   

 

MT:   

 

MM:  [OV] And so he is  

 

MT:  No, no, no. It’s .  

 

  [knocking] 

 

  [sounds] 

 

AE:  Just--you can set it . . . 

 

MT:  I know.  

 

MM:  Thank you, Karen [PH]. 

 

MT: What--what’s up, habibi? You know, uh, I want to know-- 

 

AE: [OV] [IA] 

 

MT: --[OV] what I have done. I have never seen some . . . What--- 

 

AE:  There’s a message for you. 

 

MM:  Okay. 

 

AE:  Yeah. 

 

MM:  Do I need to take a look at it? 
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AE:  Yes. Come out here. [noises] Hey, I’m going to . . . You needed a lighter? 

 

MT:  Yeah, please. 

 

  [noises] 

 

AE:  [UI] the, uh, [UI]. Can we--can we get a lighter? A lighter. She [UI]. Okay [UI]. 

 

MT:  [OV] [UI] 

 

AE:  [OV] We’re going to--I know. It’s--it’s a better-- 

 

MT:  [OV] [UI] what? 

 

AE:  I know. Listen, I-- 

 

MT:  [OV] Want you to be hurt? 

 

AE: [OV] --I-I think--no, I-I think that this is kind of a complex issue. And, uhm--I 

don’t think you were trying to hurt me. All right, n-not-- 

 

MT: [OV] No. 

 

AE: [OV] --not directly. 

 

MT: Even not directly. Directly or not directly.  

 

AE: I just--we just need to f--kind of figure out what--[noise] what this interaction was 

and-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --all is--is [UI] incentive. 

 

MM: [OV] So-- 

 

AE: [OV] --[UI].  

 

 [noises] 

 

MM: --we’re already talking about what this is about, okay? 

 

MT: I don’t know. What it’s about. About me knowing, you know, this guy? 

 

MM: Well, it--it’s--it’s--it’s about Ahmad. 
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MT: Yes. 

 

MM: You know Ahmad. 

 

MT: You know. Yeah. And you told me--I told you, like, what about him? 

 

MM: So w-we--we need to understand your interaction with him, because of some of 

the IMs that you’ve sent to him.  

 

MT: Some of the IMMs [sic]? 

 

MM: Some of the--some of the things that you sent-- 

 

MT: [OV] Okay. 

 

MM: [OV] --to him. 

 

MT: Okay. 

 

MM: [OV] But, uh-- 

 

MT: [OV] Can I see it? 

 

MM: Yeah. 

 

MT: Okay. 

 

MM: [OV] Uh-- 

 

MT: [OV] Let me see it. 

 

MM: [OV] We can talk about this. 

 

MT: [OV] Yeah. Let me see it. If I--you know, I told them location of the, the guys, or 

the places for the guys, or information about the guys, yes.  

 

AE:  Ask a question? 

 

MT:  [OV] Show me. 

 

  [noises] 

 

AE:  All right. So, what--what type of things did you send him? 

 

MT:  Messages. It’s like-- 
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AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] --you know-- 

 

AE:  [OV] I’m just trying to-- 

 

MT:  [OV] No, I want to know. 

 

AE:  [OV] I need to try to understand-- 

 

MT:  [OV] No, I want to see what is the messages. 

 

AE: [OV] Well, you know, I understand but, I mean, if you sent things to him, what--

let’s just talk about what was sent. I’m just trying to get a good understanding.  

 

MT: [OV] No, I want to know what I have--what you--what you know I sent. 

 

MM:  [OV] Okay.  

 

AE:  [OV] I mean, well, Mary, I mean, you’ll--we’ll [UI]. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] No, no, I am not here . . . No, no, Andy, I want to know. It’s-- 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] --it’s . . . We always are, like, text messages. 

 

MM: [OV] Oh, you’re right, but, Mary, I-I th--I think you know what you’ve sent to 

him. Uhm-- 

 

MT: [OV] Okay, what I sent him. Show me, please.  

 

MM: Mary, we-- 

 

MT: I know. Now you are talking, you know. Let me, you know--show me what I sent 

him.  

 

MM:  Mary . . . It’s . . .  

 

 [pause] 

  

 [noises] 
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AE: [UI] 

 

MT: What I sent?  

 

AE: [IA] 

 

MT: Problem? 

 

MM: Mary, w--is it--is it going to help you if I show you? 

 

MT: Yeah, it will help a-- 

  

 [end of AUD_2020-02-27_04-08-26_UTC+3.flv] 

[END OF 1145949.final.docx] 

 

[START OF 1145989.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_04-13-27_UTC+3.flv] 

 

MM: What’s it going to help? 

 

MT: Uh, it will help me a lot. I want to know what I sent him. 

 

MM: Okay, I just want to--I want to understand this because [noises] th--we--we know 

that it happened. 

 

 [noises] 

 

MT: Okay. Can I see what I sent him? 

 

MM: We can talk about it, yeah. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay.  

 

MM: [OV] You want to see it? 

 

MT: [OV] No problem. 

 

MM:  See it. 

 

AE: Here’s kind of the thing about--[noises] uh--we’re trying to hit it on the head so 

there’s some information that’s in-- 

 

MT: [OV] Yeah. 
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 [noises]  

 

AE: --and we’re trying to understand why this happened. It’s information related to-- 

 

MT: [OV] Oh my God! Yeah. 

 

AE: [OV] --the work that you do here-- 

 

MM: Mary, do you recognize this? 

 

MT: Yeah. This is my bed. 

 

MM: Okay, Mary.  

MT:  Oh, this is, uh, f-from--uh--from the WhatsApp? This was taken in [sic] the  

WhatsApp?  

 

MM: What--what do you mean? 

 

MT: [OV] This isn’t from the WhatsApp?  

 

MM: What do you mean from the WhatsApp? 

 

MT: [OV] No, no, no. I mean, how you get this--these pictures? 

 

MM: Mary, the--we--we got these through court-authorized leads. 

 

MT: Mm-hmm. 

 

MM: Okay? So--so a court in the United States approved us to get these. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Right? So this is--yes, this is your WhatsApp.  

 

MT: [OV]. Yeah.Yeah, what I sent him, it’s right . . . Yeah. Mm-hmm. 

 

AE: [OV] Can you s--can you talk to us about this? 

 

MT: Yeah, yeah, yeah.  

 

AE: Yeah? [pause] [noises] Can we [UI] real quick, Mike? 

 

MM: Yep. Mm-hmm. 

 

AE: So this-- [noises] just so I understand it--is this a note that you sent to him? 
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MM: Mary, we--we know you sent this. 

 

MT: Yeah, yeah, yeah. 

 

AE: Okay. Can--can you do me a favor? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Just initial. 

 

MT: I’m not going to initial, but no. 

 

AE: [OV] Okay. I’m just--I just want to make sure-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --just so no one-- 

 

MT:  No, no, look. This one, you know, look. This is my bed, yes. 

 

AE:  Yeah. 

 

MT:  This is my bed. [noises] Yeah. Of course. 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  So, Mary, [noise] we know this was sent. So we want--we need to talk about that. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  So you--you--you telling us you sent it to Ahmad? 

 

MT:  This one? 

 

MM:  Yes.  

 

MT:  I don’t remember I send it [sic].  

 

MM:  Mary, we know it was sent from-- 

 

MT:  [OV] From my phone. 

 

MM:  We know it was sent. 
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MT:  It was from my phone, yeah. 

 

MM:  [OV] Yes. 

 

MT:  Yeah. [pause] Okay.  

 

MM:  So, Mary, you-- 

MT:  [OV] And this is--this is . . . No. 

 

MM:  Mary. 

 

MT:  [OV] Even if I am send it [sic]. 

 

MM:  Mary, listen. 

 

MT:  Yeah, yeah. 

 

MM: We--we understand, uh . . . [pause] I can help do that. Just . . . No, no, no, no. 

We’ll clean it up. 

 

AE:  [OV] [UI] throw it [UI]. 

 

MM:  [OV] We’ll clean it up. 

 

MT:  [OV] No, no, no, no. No, it’s okay. It’s okay. No problem. 

 

MM:  [OV] [UI] 

 

AE:  [OV] We’re trying to understand why.  

 

MM:  Mary-- 

 

MT:  Because ha--my family have been threatened--under threat. 

 

AE:  Okay. What is this note? Can you explain it? 

 

  [pause] 

 

MT: [laughs] This is what--only--I did--I never sent anything about that. You know, I 

have been under threat. He--they threatened me-- 

 

MM: Mary, that’s not what this says. 

 

MT: [OV] --to hurt my family, to-- 
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MM: [OV] Mary, that’s not what this note says. We know what the note says. 

 

MT: I know. I know. And he told me, you know, “What’s--uh--you know--you know, 

there is--uh--and if--you know, any--anybody is, uh, you know working full 

time?” I said, “Yeah.” 

MM:  Mary, you--you knew that--who this was going to. 

 

MT: No, I didn’t know.  

 

MM: But you knew this was going-- 

 

MT: [OV] I didn’t know. No, I didn’t know. 

 

MM: [OV] But you knew that-- 

 

MT: [OV] No, I didn’t know.  

 

MM: So when--when you sent it to the phone number, who--who was it going to? 

 

 [noises] 

 

MT: It’s--it’s Ahmad.  

 

MM: So you knew it was going to Ahmad? 

 

MT: [OV] Yeah, yeah, it’s Ahmad. [pause] No, nobody else. [noise] I don’t know 

nobody.  

 

AE: Uh--it--we’re trying to--we want to understand. And listen, uh, Mike and I want to 

help you. 

 

MM: Mary, I-I think we--we--like Andy said-- 

 

AE: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --we need to help you, okay? 

 

MT: [OV] Yeah, I’m telling you now. 

 

MM: [OV] So, Mary, I-I’m--like--I told you before about how we were going to have to 

talk about the truth-- 

 

MT: [OV] Yeah. Well-- 

 

MM: [OV] --and you know it was going to be difficult and this-- 
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MT: [OV] And I am honest with you. 

 

MM: [OV] Mary. 

 

MT: [OV] I told you now. Yeah. 

 

MM: [OV] Mary. Mary. We know there were a lot of leaks. Uh, we know all of that. 

But I need you to tell me about that, because Mary-- 

 

MT: [OV] Which--which a lot of them? 

 

MM: There were a lot of messages, Mary. 

 

MT: O-only these things. There is more? 

 

MM: There are a lot of messages-- 

 

MT: Okay. 

 

MM: --of information. We--we know this. 

 

MT: Okay. 

 

MM: Okay? The thing is, Mary, if . . . Do you remember what I told you about earlier, 

where I said that we have to work to stop this. 

 

MT: [OV] Yeah, I told you. 

 

MM: [OV] The results of this. Mary, what--what you sent in this note-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_04-13-27_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_04-18-27_UTC+3.flv] 

 

MM: --this could harm people. This could get people hurt. 

 

MT: [OV] Oh my God. 

 

MM: Mary, there’s--there’s potential-- 

 

MT: I never thought about hurting these people. 

 

MM: Mary, I don’t think that you thought about harming-- 

 

MT: [OV] Yeah. 
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MM: --these people, but what you did by passing that could and likely will harm 

people. So what we have to do moving forward is--what you told me when we 

were going through this, you said that you sent this to Ahmad, then you told me 

you did not, then you just told me you did. 

 

MT: [OV] No, no, I did send it to Ahmad. Told you. 

 

MM: [OV] Good. Good. Mary, that is what I need from you. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Because Mary, if we’re not truthful about this-- 

 

MT:  [OV] I am truthful. 

 

MM: [OV] --Mary, I-I’m going to--I’m going to--I-I do not want this to happen to you, 

but I want to be perfectly clear about something-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: --if someone were to die because of the passage of this information-- 

 

MT: It’s because of me. 

 

MM: [OV] --it would be because of you. 

 

MT: [OV] I didn’t know. Okay. 

 

MM: [OV] Mary, I do not want that to happen. 

 

MT: [OV] I didn’t know. 

 

MM: Do you want that to happen? 

 

MT: No. No. 

 

MM: [OV] Do you want that to happen? 

 

MT: [OV] No. No. 

 

MM: You do not want anyone to die? 

 

MT: [OV] No. No. 

 

MM: Then Mary, what we need to do right now is I can’t have any of this, “I don’t 

know who it was going to.” I need the complete truth from you. Mary, if you’re 
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not giving me the complete truth, then we are not going to be able to minimize 

and stop this and people will die. 

 

MT: I didn’t know. I don’t know where it was going. 

 

MM: [OV] Mary. 

 

MT: [OV] I don’t know.  

 

MM: [OV] Mary. Come on. 

 

MT: [OV] I don’t know anybody there. 

 

MM:  Mary. 

 

MT: [OV] I don’t know anybody there. You want my phone? Take my phone. You can 

check all--everything in my phone. I will give it to you. You can take my phone. 

The only one I talk with is this guy. I never met him. I never met this guy.  

 

MM:  Mary, but you-- 

 

MT:  [OV] Okay? 

 

MM: --you--you sent--you--you would--would you acknowledge that you sent him 

information similar to this?  

 

MT: [OV] They--like--yeah, this one, yeah. 

 

MM: How many times?  

 

MT: Maybe, you know, two, three times. Three times, you know? That’s it. Three 

times, four times. That’s it. 

 

MM: Mary. 

 

MT: I don’t remember. 

 

MM: [OV] Mary. Mary. Remember what I talked to you about, that any minimizing of 

this is going to get people hurt. I do not want to get people hurt. I want to be able 

to stop this. 

 

MT: [OV] Oh my God, no, I--no, I didn’t send more.  

 

MM: Mary. 

 

MT: [OV] This is-- 
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MM: [OV] Mary. 

 

MT: [OV] --this is, you know-- 

 

MM: [OV] The people-- 

 

MT: [OV] --these--you know, about three times, four times. 

 

MM: [OV] M-Mary. 

 

MT: [OV] That’s it. 

 

  [noises] 

 

MM: [OV] Mary, the people that are the most concerned about this information are the 

people that you say you care most about. 

 

MT:  Of course. 

 

MM: Mary, there are incredibly high-level government officials that are being briefed 

on this because of the importance of this. I need you to be as honest with me as 

possible. 

 

MT: [OV] I am honest. 

 

MM: Mary. 

 

AE: You’ve done a lot for this--this command. You’ve done a lot for your country, 

and it just-- 

 

MT:  [OV] Oh my God. 

 

AE:  [OV] --you just--you saw and I was speaking to those guys. 

MT:  [OV] You know, I have been working for 15 years, never happened. 

 

AE:  But listen. 

 

MT:  Never happened. 

 

AE:  But mistakes have happened. 

 

MT:  Never happened. 

 

AE:  I know that mistakes have happened. 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 35 of 373



 

 

 

 

MM:  [OV] For years you did not do this. 

 

MT:  [OV] No.  

 

MM:  I know. 

 

MT:  No, 15 years, more sensitive. 

 

  [noise] 

 

AE: Yes, but listen to me. We need to--we need to talk to about what did happen, the 

mistakes. If we don’t address these mistakes-- 

 

MT:  Yeah. I have one-- 

 

AE:  [OV] we’re not going to be able to do anything. 

 

MT: [OV] --I have one mistake, okay? You know, I have one mistake and I admit it. I 

admit it. Again, I told him, you know, you do whatever you want with your 

family. I’m not going, you know, do you anything more. And that’s it. And I went 

to pass it, I was not, you know . . .  

 

AE: What I want to do is--and I know Mike wants to know--we want to start at the 

beginning. How you met him, how you were introduced-- 

 

MT: [OV] I never met.  

 

AE: [OV] I know you didn’t meet him in person.  

 

MT: Yeah. 

 

AE: [OV] You have any personal contact with him-- 

 

MT: [OV] Yeah, yeah, I-- 

 

AE: [OV] --like through-- 

 

MT: [OV] --I don’t remember. Yeah. 

 

AE: Uh, let’s talk about how all of this happened, and I want to understand a little 

more about why this happened. And we also need to talk about everything that 

was said, which you care about these people. 

 

MT: Of course. 
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AE: Just like your own family. I know everywhere you go, these people know you, 

because you’re part of this family.  

 

MT: Yeah. 

 

AE: All right? [noises] And we need to make sure that people are going to be safe-- 

 

MT: [OV] Uh, you, Andy, I am telling you, I sent him, like, three, four times. Nothing 

more. 

 

MM: Mary. 

 

MT: Just, like, you know, your guys. 

 

MM: Mary, we-- [pause] we--we need to be honest about this. 

 

MT: [OV] Yeah, yeah. 

 

 [noises] 

 

MM: [OV] Three, four times is not, is not-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --is not accurate. 

 

MT: Yeah. It’s not accurate to-- 

 

MM: [OV] No. 

MT:  [OV] --from my phone? From my phone I never s-- 

 

MM: [OV] Mary. Mary, this--I want there to be-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_04-18-27_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_04-23-28_UTC+3.flv] 

 

MM: --little bit more. We have to talk about this.  

 

MT: Yeah. Yeah, you know what . . . [noises] Uh, show me . . . You know, I-I need--I 

got to. . . Yeah, yeah. 

 

MM: [OV] Mary, I’m not going to continue to show you these. 

 

MT: [OV] No. No. 
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MM: [OV] I’m not going to continue to show you these. 

 

MT: [OV] No, you have--you know you have to show me. You know, I don’t 

remember. 

 

MM: [OV] Mary, I don’t--I-- 

 

MT: [OV] But not--not--not many times, and he-- 

 

AE: [OV] So your . . . We need to understand, so we need to talk through the situation, 

all right? And this needs to be honest and forthright. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: All right? So part of moving past this is taking responsibility. Everyone-- 

 

MT: [OV] I am taking responsibility.  

 

AE: [OV] I make mistake--Mike makes mistakes. 

 

MT: [OV] Yeah, I have done mistake. Yes. 

 

AE: [OV] Everybody does.  

 

MT: [OV] Yeah.  

 

AE: [OV] We acknowledge it-- 

 

MT: [OV] I admit it. I admit it. 

 

AE: [OV] We-- Right, but we need to talk about exactly what those were. And it’s 

important, right, because . . . As Mike said this information, it can lead to people 

being hurt. And I know-- 

 

MT: [OV] Mm-hmm. 

 

AE: [OV] --I know--listen--I know if you could jump in a time machine-- 

 

MT: [OV] Not the Americans. 

 

AE: [OV] --and go back, you probably would made a different decision. 

 

MT: Oh my God. 

 

AE: But--but we can’t. The only thing we can do here-- 
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MT: [OV] I was--I screwed up. Yeah. 

 

AE: [OV] We can’t change the past but we can change how we move forward tonight 

and start getting things back on the right track and get the most--the--the best 

possible outcome for you. Uh, the thing that I care about is that you have 

children-- 

 

MT: [OV] Mmm. 

 

AE: [OV] You have grandchildren. 

 

MT: [OV] Mmm. And thank you, I-- 

 

AE: [OV] And I want them to see their mom and I want them to see their grandma. 

 

MM: We want to put you in this situation where all what Andy is talking about is 

possible. But again, if-- 

 

AE: [OV] To be honest if-- 

 

MT: Andy, what--whatever they see, this is all what I sent. You know, whatever I sent, 

I sent.  

 

AE: [OV] There’s-- 

 

MT: [OV] You know, from my phone. What have-- 

 

AE: [OV] --there’s a little more than just these pictures, though. 

 

MT: [OV] --wh--what--what’s in it? 

 

MM: Mary, I’m--I’m not going to continue to show you. I-I-I-I’m sh--I--I’m showing 

you this one because you’re saying you want to know. Mary, what--what--what 

you should have done was tell me about this before I showed you the phone. 

 

MT: Yeah. No. 

 

MM: [OV] And I understand it gets-- 

 

MT: [OV] I told you tell me what happened and I--and I would be honest with you. 

 

MM: But I-I understand-- 

 

MT: [OV] I told you. 

 

MM: [OV] --scary and--and we-- 
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MT: [OV] No, it’s--you know what?  

 

MM: Hmm? 

 

MT: We have, you know, everybody--if--if we do mistakes, we have to [noises] accept, 

you know, the punishment. 

 

AE: [OV] And yeah, we have tonight-- 

 

MT: [OV] And--and this is what I believe. Yeah. 

 

AE: [OV] All right, uh, we have tonight, and that’s another great opportunity. We 

have an opportunity tonight to talk through all this. We have an opportunity 

tonight to minimize the damage that has happened as a result of this. [noises] 

You--you could be-- 

 

MT: [OV] Damage? It will not be-- 

 

AE: [OV] --you could be part of the solution here, the solution that helps out all of 

your friends and family in this command. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: [OV] And also part of the solution that’s going to help you-- 

 

MT: [OV] Yeah, what do you want me to say, Andy? 

 

AE: I want you to be completely honest. I want to start from the beginning. Mike will 

start from the beginning. How did you meet him? What were your conversations? 

 

MT: I never met him.  

 

AE: In person-- 

 

MM: So-- 

 

AE: --how were you introduced? 

 

MT: [OV] Ha-- 

 

AE: [OV] Let’s start from the beginning. 

 

MT: I never--I never met him. 

 

MM: So we understand that Sonya-- 
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MT: Yes. 

 

MM: [OV] --your cousin-- 

 

MT: [OV] --I have been introduced by him [sic] by--by--by--by--by Sonya. 

 

 [noises] 

 

MM: And--and you didn’t have an introduction after-- 

 

MT: [OV] You know, I never met him--I never met him, you know? 

 

AE: But there was impersonal conversations? 

 

MT: Yeah. 

AE:  Like text messages? 

 

MT: Yeah, text messages. 

 

AE: Phone conversations? 

 

MT: Yeah. Yeah. 

 

AE: Okay. Uh, video chat? 

 

MT: Yeah.  

 

AE: Okay. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: So you’ve seen him? 

 

MT: Yeah, yeah, I’ve seen him but not--not in person. 

 

AE: Understood. 

 

MT: Yeah. We were talking in [sic] the phone, okay? There was a kind of relationship.  

 

AE: [OV] Absolutely. 

 

MT: [OV] Okay? An--one--important-- 

 

AE: [OV] Uh-huh. What--what kind of relationship? 
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MT: You know, it’s like, a relationship. You know, it’s a--a love and a-- 

 

AE: [OV] Romantic? 

 

MT: [OV] Yeah, romantic--romantic relationship. 

 

MM: Okay. And it was--it was--what would you describe it as? Just where was it? 

 

MT: It’s, uh . . .  You know, it’s like, uh . . . [noises] I am a widow and lonely and, uh, 

you know somebody, come on. 

 

MM: Oh. 

 

MT: You know, this is what I described. Lonely and widow. I--this is what I-I will 

describe it.  

 

MM: [OV] Oh. 

 

MT: [OV] Stupid widow and lonely.  

 

AE: [OV] Okay. Not--not-- 

 

MM: [OV] Mary. Mary.  

 

AE: [OV] --not stupid. 

 

MM: [OV] You are not stupid. 

 

MT: [OV] Yeah. I am. 

 

MM: Because you know what happened? [noise] If this man took advantage of you-- 

 

MT: He took once, what had happened. 

 

MM: --if--if he took advantage of you, then tonight is the night where we turn the 

tables. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] And understand who this person is. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: And--and we are able to right-- 

 

MT: Mmm. 
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MM: --these mistakes. And you’re absolutely right that--in . . . Andy hit on this so well, 

that we all--we all make mistakes. They’re a part of life. 

 

MT: [OV] Yeah, we all do mistakes. We all do mistakes. 

 

MM: [OV] We just have to be-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --honest about it. And-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --there’s an opportunity-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-23-28_UTC+3.flv] 
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MM:  --to make it right. And like Andy said-- 

 

MT:  [OV] It’s that-- 

 

MM:  [OV] --tonight is that opportunity for you. 

 

MT:  [OV] Exactly. No, I--you know, I-- 

 

MM:  [OV] Mary, it’s good you-- 

 

MT: [OV] --when I went to Hassata [PH] and I decided to sh--I--you know, I even, 

you--like--you know, deleted, you know, my WhatsApp. And he called--you 

know, he called--like he sent me, uh, yesterday. 

 

MM: Mm-hmm. 

 

MT: [OV] [UI] And he said, “How are you? Are you [UI]?” And I told him, you know, 

“I don’t want to talk.” I told him, you know, “I have no time to talk.” [noises] 

And, you know, it was a decision I made that, no, you know? Even he threat [sic] 

or anything, this is not right. This is not right.  

 

MM: No. Mary . . . Uh, so this romantic relationship that you’re describing-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --w-when did it start? 
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MT: When it started . . . I think, like--uh, yeah, like three years--three years exactly. 

Three years. Started to be, like, romantic.  

 

MM: And [pause] what were the conversations like? 

 

MT: Nothing. “How are you?” You know, and these things, you know? You know 

when the romantic conversation lasts.  

 

AE: How did they evolve over time? 

 

 [noise] 

 

MT: But he started, like, you know, to talk, like, about this, like, month ago. Month 

ago he started, you know, to ask, you know, question. 

 

AE: [OV] What-- 

 

MT: [OV] And then-- 

 

AE: [OV] --what kind of questions? What kind of questions? 

 

MT: [OV] Like--like, you know--oh, like, you know, there is at--at the embassy. 

 

AE: Yeah. 

 

MT: You know, “Oh, they are trying, you know, to--to kill and--they are . . .” I said, 

“You know, it’s like--no, they are not trying to kill.” He said, “Okay. I know you 

know a lot of things, and, uh, we can harm, you know, your family.” I mean, it’s a 

threat.  

 

AE: I don’t understand. How did it go from a--uh--like a--a very romantic thing into 

this-- 

 

MT: [OV] Because I was rude-- 

 

AE: [OV] --this threat thing? 

 

MT: [OV] --I was rude to him. I was rude to him about, you know, what he was 

saying.  

 

AE: Okay. 

 

MT: And you can go back to old conversations. 

 

AE: Okay. 
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MT: You can go back to the history-- 

 

MM: [OV] If I--Mary. 

 

MT: [OV] --if I ever sent, or something. 

 

MM: [OV] Mary, I-I need to understand this better because I’m--I’m not quite sure 

that’s how it happened. And--and I need . . . Again, uh, you’ve got to take full 

responsibility for this and tell us-- 

 

MT: [OV] Yeah, yeah, yeah. Yeah. 

 

MM: [OV] --the complete truth, so if that’s not what happened, I need you to tell me-- 

 

MT: Yeah, I am telling you. 

 

MM: --because that’s--that’s not my belief. 

 

MT: This is not what you believe?  

 

MM: I don’t believe that, Mary. 

 

MT: [OV] Okay, you was able to get this--these? You can go back to the 

conversations. 

 

MM: Mary, what--what I need to understand is when you were talking to him-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --and--and things were developing around-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --the time of the em--the US embassy’s attack-- 

 

MT:  [OV] Yeah, yeah. 

 

MM: [OV] --in Baghdad, uhm, was your mind change--did you feel any different? 

Were you upset? 

 

MT: [OV] No. No, no, no. But I was scared about my family.  

 

 [pause] 

 

AE: What type of person is he? 
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MT:  I don’t even know him. He has a lot of influence over there. 

 

AE: I-in terms--uh--I-- 

 

MT: [OV] You know, uh-- 

 

AE: [OV] Explain that. 

 

MT: His, uh--I mean, his--uh--  

 It’s not in the--you know-- 

 

AE: [OV] Lebanon’s a very complex group and-- 

 

MT: [OV] No, no, no, I-I mean organization.  

  

 [noises] 

 

AE: [OV] That’s fine. 

 

MT: [OV] No, I know that, you know, he has a lot of influence-- 

 

 [noise] 

 

AE: [OV]  [noises] [coughs]  

 

MT: --   

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT:  

 

 

 [noises] 

 

AE: His  

 

MT:  Uh, not the . He--he works, you know-- 

 

AE:  [OV] Oh, works for the-- 

 

MT:  [OV] Yeah. Yeah. 

 

AE:  [OV] --  Okay. 

MT: But, uh, I don’t know that he’s--if he is with, uh, any organization or something, 

no. I don’t know. 
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MM: What are his--what are his views? 

 

MT: Oh, he’s--you know, yeah, he’s--uh--like--he’s a Shi’a. As a Shi’a, uh, he is with 

his--with his people.  

 

AE: [OV] I want to be sure I understand what that means. 

 

MM: [OV] And what is ? 

 

MT:  is, uh . . . I-I don’t remember, you know. I-I don’t remember 

what is his name, but it’s, uh . . . I’m trying to re-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_04-28-28_UTC+3.flv] 
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MT: --member. His--his last name is  

  

 

 [coughing] 

 

MT: He lives in Tripoli though.  

 

MM: You sure you don’t remember his first name? 

 

MT: [OV] Yeah. I-I will--if I remember I will tell you, I promise. [pause] I promise I 

will tell you. 

 

MM: It’s just, uh . . . Again, Mary, I . . . Look, I . . . This has got to open up-- 

 

MT: Yeah, yeah, I’m opening. 

 

MM: --more. 

 

MT:  [OV] Yeah, I will talk. I will--when I remember name, I will tell you. 

 

MM:  [OV] It’s just, you know, these-- 

 

MT:  I’m trying to remember. 

 

MM:  --these are details that we need to understand-- 

 

MT:  [OV] Yeah. Of course.  

 

MM:  --becau-because, again, if it’s--I need the complete truth because I-- 
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MT:  [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --if I have--I-I can’t go back--I do not want to go back to the AUSA and tell 

him that Mary told me half truths-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV --and she didn’t tell me the full truth. 

 

MT:  [OV] No, I will tell you everything. 

 

MM: [OV] Because right now, Mary, I-I mean, I don’t want to--I’m--I’m going to have 

to tell the AUSA you’re giving me only part of the story. 

 

MT:  No, no, uh, now-- 

 

MM:  [OV] This is--this is part of you remember-- 

 

MT:  [OV] Because I don’t remember his name, it’s part of the story? 

 

MM:  Mary, there’s some other aspects of this-- 

 

MT:  Like what? 

 

MM: You’re only telling me parts of the story. You know what I’m talking about. I’m 

not going to continue to confront you with these things because I need-- 

 

MT:  [OV] Because-- 

 

MM:  [OV] --this is a mutual relationship. 

 

MT: [OV] Andy. Listen, I don’t know if this guy--he is working [noise] for any 

organization, okay? He has-- 

 

MM:  [OV] What-- 

 

MT: [OV] --a lot of influence in Lebanon. His nephew has a lot of influence, you 

know, in Lebanon. 

 

AE:  Mm-hmm. 

  

  [noises] 

 

MT: Okay? It’s, like, my sister, she is the one, she told me that he is threatening us, 

okay? 
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AE:  Like how so? I mean, I-I’m--I’m trying to understand-- 

 

MT:  [OV] They can kill--they can kill them. 

 

AE:  Okay.  

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  But why would they do that? 

 

MT: [OV] Why would do that . . . You know, if I don’t, like, you know, answer his 

question.  

 

AE:  I’m--I’m just trying to understand how it went from a romantic relationship into-- 

 

MT:  [OV] I know. 

 

AE:  [OV] --something like that. 

 

MT:  No, this is all--it all changed after what happened in the embassy. All changed.  

 

MM:  And--and what caused that change, Mary? 

 

MT: I don’t know. It’s--it’s--uh--I don’t know what was his change on him, but I was 

afraid. 

 

MM:  Mary. 

 

MT:  [OV] You know? 

 

MM: [OV] It’s--that’s--that’s--that’s it, Mary. I-I-I just--I do not believe it was just a 

change on his end. 

 

MT:  It changed on my end. 

 

MM:  I-I-I--and I think-- 

 

MT:  [OV] Maybe he influenced me. 

 

MM:  [OV] I-I-I-I think he-- 

 

MT:  [OV] And he got, you know--probably not, uh-- 

 

MM:  [OV] Mary, what you just said-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 
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MM:  [OV] --you just said the most truthful thing-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --you’ve said all night. 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] Maybe he influenced you. 

 

MT:  [OV] He influenced me. It was a trick. 

 

MM:  [OV] Did he influence you to think differently? 

 

MT: No, he influenced me--no, he influenced me that, you know, I took [UI] with him. 

You know, I mean, to tell him. You know, I-- 

 

AE: [OV] He--he wanted you to enter in an a--into an agreement with him? Is that 

what you’re saying? 

 

MT: Uh, maybe, but I--but I didn’t do that, you know? Maybe I have done mistake, 

yes, but then I said, “No more.”  

 

MM: So Mary, I--hold on, I’m--I’m just trying to understand that. 

 

MT: Maybe I sent these things, okay? But I figured out, you know, that it’s wrong.  

 

MM: [OV] Yeah. 

 

MT: [OV] This is wrong, okay? 

 

MM: So-- 

 

MT: [OV] And I said I don’t care, you know, if they will kill or not kill. And I stopped 

talking to him. Even today, when he tried yesterday. He tried to talk to me. Go to 

the text messages. I will show you what in the text messages. I said--he said, “Can 

you talk?” I said, “No. I am busy. I am at work.”  

 

MM: And so Mary, with--with the influence piece-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --so I-I need you to explain that to me, because that . . . So, listen, again, I believe 

you. I believe-- 
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MT: [OV] I know. Uh-- 

 

MM: [OV] --I think what you--what you think is going to happen is--is I’m going to 

yell at you. Mary, I’m not going to yell at you. 

 

MT: [OV] No. 

 

MM: [OV] I’m-- 

 

MT: [OV] No, no, no, no.  

 

MM: If that’s what you want, Mary-- 

 

MT: [OV] I-- 

 

MM: [OV] --I’m sorry, you’re going to be really disappointed. 

 

MT: [OV] Trust me. You know, trust me, even if you, uh, yell at me-- 

 

MM: [OV] I won’t, okay? 

 

MT: [OV] --I deserved it. 

 

MM: [OV] I won’t. 

 

AE: [OV] Are you kidding me?  

 

MT:  [OV] No. 

 

AE:  [OV] Mary-- 

 

MT:  [OV] I deserve-- 

 

AE:  [OV] No.  

 

  [noises] 

 

MT:  [OV] --everything that-- 

 

AE:  Listen, we just want to figure out what happened.  

 

MT:  This is exactly-- 

 

AE:  [OV] And--and listen-- 

 

MT:  [OV] --this is exactly what happened. 
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AE:  [OV] --I--no one is judging you. You’re someone-- 

 

MM:  [OV] Mary. Mary.  

 

MT:  [OV] No, no, no. He’s like, you know-- 

 

AE:  [OV] [UI]  

 

MT: [OV] --it’s like, yeah. He influenced me. He said, you know, “Okay, you know, 

just--just tell me what--you know, tell me something.” “Okay, I’ve got this--this is 

what happened.” And, uh . . . I mean, I was like--I was afraid to lose him, maybe. 

I was afraid to lose him. I will say it like this, I was afraid to lose him. 

 

AE:  [OV] [UI] But you--you-- 

 

MM:  [OV] [UI] 

 

MT:  [OV] I know. I learned that I-- 

 

AE:  [OV] Hey, it wasn’t [UI]. 

 

MT:  [OV] Yeah, I know. I-I know. I’m s--I’m stupid. 

 

AE:  Listen. 

 

MT:  [OV] And, you know-- 

 

AE:  [OV] It’s okay. 

 

MT:  [OV] --I was afraid to lose him, and I was afraid that they might hurt my family.  

It’s a combination, you know? It’s not, no . . . You know, I mean, uh, he-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-33-28_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_04-38-29_UTC+3.flv] 

 

MT:  --influenced me when he asked me, you know, this thing. I said, okay, because-- 

 

MM:  [OV] Mary, not--not-- 

 

MT:  I love, because of love-- 

 

MM:  [OV] Mary, what you’re explaining-- 

 

MT:  [OV] --but nothing else. 
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MM: --Mary, what you’re explaining . . . i-it sounds like an agreement. I-I’m just not 

sure-- 

 

MT: [OV] No, not an agreement. Never an agreement. I stopped talking to him. Never 

on an agreement. 

 

MM:  Yeah, I know, I-I understand you--you stopped. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  But there--there had to have been something that precipitated it that was between  

the two of you that led to this. 

 

MT:  This is--this is in a short period of time. Agreement means a long time. 

 

MM:  I-I would say an agreement could happen over a short period. 

 

MT:  [OV] Yeah, if you take it--if you--if you take it . . . You know, it’s like if you  

have it this work--but it--it’s not an agreement. No. I never had-- 

 

MM:  [OV] What would you--- 

 

MT:  [OV] --done an agreement with him, you know? It’s like-- 

 

MM:  [OV] Right. 

 

AE:  [OV] Well-- 

 

MT:  [OV] --to continue talking to him and giving him-- 

 

MM:  [OV] Well-- 

 

  [noises] 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] What would you say describe-- 

 

MT:  [OV] The agreement will last . . . You know, you have to sign-- 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] --and it will last for a long time.  

 

MM:  [OV] That’s a good point, Mary. 
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MT:  [OV] No. But when you--when you got, like, you know, scared and--you know,  

scared, you know, about your family, scared to lose--to lose the person you lo--

you--you love--sometimes you do mistake [sic], okay? And then when you figure 

out that was wrong, you stop. [pause] When you do, it’s wrong, you stop. [pause] 

I wasn’t sleeping thinking about this. I wasn’t sleeping, because I have done this 

mistake. I was blaming myself every second. [pause] [noise] Trying to be normal. 

I was not-- 

 

MM:  [OV]  Mary. 

 

MT:  [OV] --normal. 

 

MM:  I-I’m not blaming you for this. Andy’s not blaming you for this. What we are  

trying to do, Mary, is you have to understand that . . . And if--if Ahmad 

influenced you . . .  

 

MT:  He influenced me-- 

MM:  [OV] You--you [UI]. 

 

MT:  [OV] --for a short period of time. Yes, I’m telling you, for a short period of time,  

yeah, he influenced me. 

 

MM:  [OV] Was--  

 

MT:  [OV] And I had-- 

 

MM:  [OV] He influenced you to--what did he influence you to do? 

 

MT:  [OV] Well, I mean for this. For this. 

 

MM:  [OV] To--and what was that? 

 

MT:  To send this, that’s it. Nothing else. [noises] To harm these guys? No. 

 

AE:  What is his intent with this information? 

 

MT:  I don’t know why [noise] he asked for it. I don’t know why he asked for it.  

 

AE: I’m just trying to understand, too, because, [noises] I mean, you’re a smart lady, 

and you--you deal with, for years now-- 

 

MT:  [OV] I know, [stutters]-- 

 

AE:  [OV] --this type of information-- 
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MT: [OV] --maybe that--that’s what--you know--he said, “You know, that it’s like, 

you know, we have been, like, a lot of things, like, you know, attacks and, you 

know, against--against the people over there.” And I said that’s why he said, “I 

need, you know, if--if you help me--if you help me with this . . .” 

 

AE: The--what--what was he offering? I mean, was it-- 

 

MT: Nothing. 

 

AE: --financial? 

 

MT: [OV] No. 

 

AE: [OV] Was he offering you financial support? 

 

MT: [OV] No. No, no, no. No. Financial support me [sic]? No.  

 

AE: No? 

 

MT: I never received anything from him.  

 

AE: Okay. I-I’m not saying-- 

 

MT: [OV] Or from anybody else. You can check-- 

 

AE: [OV] But was that all? 

 

MT: [OV] --you can check everything.  

 

MM: [OV] Okay. 

 

AE: [OV] We’re just trying to understand what--what was used to kind of, uh, to--to 

bait you in. 

 

MT: [OV] Love. Love.  

 

AE: [OV] Love? 

 

MT: [OV] Marriage. That’s it. Marriage. 

 

AE: [OV] I-I understand that. 

 

MT: That’s it. M-money, no. 

 

AE: Okay. 
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MT: No. Go and check. No m--not money. No, not money. 

 

AE: Okay. 

 

MM: Okay. Mary, I-I--while I do think there was--there was influence at play here, uh, 

I-I do think he--he--and he may have made you think this way, but it--it seems as 

if to do something like this, that your--was your mind changed? 

 

MT: No. I did this. I said, you know, I never thought that it would harm the guys. No. 

 

AE: The thing that I wonder, though, is when people [noise] you--you have this--this 

relationship and this affection and this love, and I know that you love all these 

guys here, but, you know, at the same time too, uh, sometimes we get frustrated 

with how things are--are done or conducted or . . . Like, the other day we talked 

about how the--uh--the meetings that we had with, uh, Mike and Jay [PH]. 

 

MT: Mm-hmm. 

 

AE: I mean, you’d expressed some frustration about, uh, certain people. 

 

MT: [OV] No. 

 

AE: [OV] I know those relationship-- 

 

MT: [OV] I’m not frustrated from [sic] anything. No. 

 

AE: [OV] Okay. Uh-- 

 

MT: [OV] No, no. 

 

AE: [OV] --I’m just trying to understand, uh-- 

 

MT: [OV] It’s not--it . . . No, no, no.  

 

AE: [OV] There’s things-- 

 

MT:  [OV] It’s not me. Yeah. 

 

AE:  [OV] --there’s things that frustrated me, too. 

 

MT:  [OV] I . . . No. It’s the threat and, uh, just the-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-38-29_UTC+3.flv] 
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[start of session AUD_2020-02-27_04-43-29_UTC+3.flv] 

 

MT:  --notion. I think the tem--uh--you know, the--just this relationship, you know? 

 

AE:  I--and I understand the emotional part-- 

 

MT:  Oh, I-- 

 

AE:  [OV] --but I-I just-- 

 

MM:  That’s okay. 

 

AE:  [IA]  

 

MT:  Yeah. 

 

AE: And I’ll also defer to Mike on this, but I, the--the front part is--is the one part that 

I’m not seeing. And I-I think that would-- 

 

MT:  [OV] The threat, yes. 

 

AE:  [OV] --what--what--but I think the thing that--that we’re worried about here is-- 

and--and the trouble that we’re having getting past is I-- 

 

MT:  [OV] Mmm. 

 

AE: [OV] --I think that you’re thinking that, [noise] you know, if it’s one letter or--or 

two, that it’s--that it’s less of an issue. And what I’m going to encourage you to 

do is to talk open--openly with Mike. All right? We want to understand all of it, 

and we want to-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] --understand all of it because then we can work together-- 

 

MT:  [OV] Mm-hmm. 

 

AE:  [OV] --to minimize the damage. And this--this-- 

 

MT:  [OV] It has--the damage has been done. 

 

AE:  [OV] Mary, listen, this-- 

 

MM:  [OV] Mary. 
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MT:  [OV] [laughs] 

 

AE:  [OV] No, no, no, listen. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

AE:  [OV] It’s just really important. 

 

MT:  [OV] The damage has been done, finished. 

 

AE:  [OV] No, listen. 

 

MM:  [OV] The damage has not been done, Mary. 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] You can be part of fixing this. We can assess and we can figure out what  

this guy knows, and we can help protect people, and that’s what you want to do. 

 

MT: [OV] You know, I don’t--I swear I don’t know what he knows. I swear, I never--I 

swear. 

 

MM:  [OV] Okay, so Mary, what we’re saying-- 

 

MT:  [OV] But sure, you know, maybe, you know, he lied. 

 

MM:  [OV] He knows what you told-- 

 

AE:  [OV] He knows what you said. 

 

MT:  [OV] Yeah, he knows for sure. You know he’s working with somebody, but I  

don’t know who, you know? I know his--his nephew is in the government, the 

Ministry of Interior, you know, Antiquity [PH], but I don’t know, you know, if 

they are connected with anybody.  

 

AE:  What’s the political party of the Ministry of the Interior? 

 

MT:  He is Shi-- Not the Minister of Interior. He works with . . . He is Shi’a. 

  

  [noise] 

 

AE:  Uh-huh. 

 

MT:  Yeah. You know, his nephew is Shi’a. 
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AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  Yeah.  

 

MM:  Mary [pause] I-I understand what you’re saying. And--and you’re saying that the  

damage has been done. 

 

MT:  It has--the damage has been done. 

 

MM:  [OV] Mary, [pause] I can tell you that the damage has not been done.  

 

MT:  It has been done. What I have done is a big mistake.  

 

AE:  Mary, it--it’s-- 

 

MT:  [OV] You know? 

 

AE:  [OV] Yes, it . . . Mary, it’s not the worst of this. Every-- 

 

MT:  [OV] I was selfish--I was selfish when I--when I did this. Okay? I never thought-- 

I thought about it later. You know, I thought about it later and said, you know, I 

have done a big mistake, but it was too late.  

 

MM:  What stopped you from coming forward? 

 

AE:  And--and--and reaching out to people? 

 

MT:  [OV] No, it--it’s not--n-now--now everything is stopped for me now. 

 

AE:  But here--[noises] but what everyone knows--when you realized this, what  

stopped you from coming forward and approaching people and--and coming to 

the people that-- 

 

MT:  I lost everything. I lost you guys. 

 

AE:  But people could help you. 

 

MT: No, no, no, finished. I lost my dignity. I’m going to lose my kids’ respect and this 

is a big--big--big-- 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] --big punishment. I don’t care about prison. I don’t-- 

 

AE:  [OV] Listen. 
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MT:  [OV] --care about court. 

 

AE:  [OV] You can help get-- 

 

MT:  [OV] You know? 

 

AE:  You can redeem yourself by being honest about the full scale of this. 

 

MT:  Yeah. I am--you know--I am honest.  

 

MM:  [OV] Well, Mary, but there-- there are things-- 

 

AE:  [OV] Help us connect-- 

 

MM:  [OV] --you’re not telling me right now. 

 

MT:  Like what? I’m not--you know--uh-- 

 

MM:  I-I need to know who Ahmad was involved with. I need for--for you to explain  

that to me-- 

 

MT:  You know for sure i-if--if--if he is Shi’a-- 

 

MM:  [OV] --because-- 

 

MT:  --if he is Shi’a, he will be involved with Amal or Hezbollah.  

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  You know, one of these two, because this is what we have in Lebanon. Am  

I right? I don’t know [stutters] with which one he is affiliated. I don’t know.  

 

MM:  [OV] And--and--and-- 

 

MT:  [OV] He never told me, “I am with this,” or “I am with this.” He never told me.  

That’s why I-I cannot, you know, tell you he is from Hezbollah . . . And I will be-

-you know--you will say, “She is lying,” or he--she--“He is in Amal--,” 

 

AE:  [OV] If he-- 

 

MT:  [OV] “Oh, she is lying.” 

 

AE:  --if--if he--if he is not with Hezbollah then--then who is he with? 

 

MT:  Amal. Amal Organization. 
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MM:  [OV] Yeah. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Amal. 

 

MT:  Amal Organization [UI]. Because his two-- 

 

MM:  [OV] And--and it’s one of the two? 

 

MT:  Yeah, one of the two. They are the same.  

 

  [pause] 

 

MM:  And Mary, I just--I need you to understand that in providing him that information,  

y-you--you knew--or i-i-it’s--it’s the understanding-- 

 

MT:  [OV] I didn’t know. No, no, no, no. I didn’t know-- 

 

MM:  [OV] But--but Mary, do--if-- 

 

MT:  [OV] --because I don’t know with whom he’s affiliated. 

 

MM:  Right, but--but you--you just told me about his--that--that what you understood  

with him-- 

 

MT:  [OV] I told you--yeah, I told you if-- 

 

MM:  [OV] --what you understood-- 

 

MT:  [OV] --if he is w--you know--he never told me that he is-- 

 

MM:  [OV] I-I’m not s-- 

 

MT:  [OV] --with any organization. 

 

MM:  [OV] --I’m not saying that he--he did-- 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  --but your understanding was that if he is Shi’a, what? 

 

MT:  You know, I mean, if he is--if he is related with somebody--discovered that he is  

related with--uh--with o-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-43-29_UTC+3.flv] 
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MT:  [OV] --the organization. I am telling you, he is with Hezbollah or Amal but, uh, I- 

-no, he never told me. I didn’t know. I didn’t know with-- 

 

AE:  [OV] What--what did you think?  

 

MT:  I--you know, I think he is-- 

 

AE:  Which--which organization do you believe he--he belongs to based upon your  

conversation, the one he sent you, the type of information he was asking you to get. 

 

MT:  No. 

 

AE:  What do you think? 

 

MT:  You know, I think, you know-- 

 

AE:  You’re a smart lady, and--- 

 

MT:  [OV] Maybe Amal? Amal Organization. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  Because most of the people over there were Amal Organization and entered from  

the--the you know--from kind of the people in--in the area where they live. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MM:  Now-- 

 

MT:  Hmm? 

 

MM:  --Mary, [noise] so if that was your understanding-- 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  --I w--I would assume that you know about Hezbollah? 

 

MT:  No, I don’t know about Hezbollah. I hate Hezbollah. 

 

MM:  I’m--uh--I’m sure sh-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 
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MM:  [OV] --that--that doesn’t surprise me, but-- 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  --what do you know about Hezbollah? 

 

MT:  I don’t know nothing about Hezbollah, that they are--they are ruling Lebanon, that’s  

it. They are ruling-- 

 

MM:  [OV] They . . . 

 

MT:  [OV] --my coun-- 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] Yeah.  

 

MM:  And--and what--what do they do? [pause] This-- 

 

MT:  You know, according to my family, they are, like--they are--they are bad. You  

know, my sister told me that, you know, it’s like I--like the other day, I asked her 

about, uh, why her, uh, s-s--her, uh, son-in-law, he is not working. She said, “You 

know, it’s like all the jobs is for if you are Shi’a and, you know, if you are with 

Aoun, the president, you have job [sic]. If you are with others, you will never have 

job.” Even she warned me not to go to Lebanon. She said, “Don’t come.” Because 

the airport, you know, all the employees, they are Hezbollah, and maybe they know 

about who can led us to you.  

 

MM:  And--and why would they do something like that? 

 

MT:  Because--uh--because they are bad.  

 

MM:  And--and I need to understand what “bad” means to you.  

 

MT:  Bad means, you know, it’s--it’s ruining other people [sic] lives. This is what bad .  

. .  

AE:  Like how? Through violence? 

 

MT:  Violence. You know, it’s like--I mean--it’s like, uh, corruption, taking everything  

from the people. This is what bad . . . 

 

AE:  Does your sister associate, or your family associate-- 

 

MT:  [OV] No, no, no. 

 

AE:  [OV] --with Hezbollah? 
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MT:  [OV] No, no. No, they are not. They hate them, no.  

 

AE:  No? Okay. 

 

MT:  No. No. 

 

MM:  [OV] And-- 

 

MT:  [OV] My--my mother, she is 88 years old and my sister she has nothing to do  

with that. 

 

MM:  I just--I need to understand more of what you mean when you say “bad.” I-I  

understand the violence and the corruption. 

 

MT:  [OV] It’s the violence, you know, corruption and stuff. 

 

MM:  [OV] What type of violence are we talking about? 

 

MT:  I mean, you hear about what they are doing with the--with the people over there. 

 

MM:  I need to understand what you’re [UI]-- 

 

MT:  [OV] You know, it’s like, yeah, that, you know-- 

 

MM:  [OV] --so I can understand what you [UI]. 

 

MT:  What they are, you know, it’s like especially in the south, you know, if you are  

Shi’a, you are good--you’re living good life. If you are, like, Sunni or, you know, 

even Christian, you know? Christian, they are violent between Aoun and, you 

know, Aoun is with Hezbollah and the other people, they are against, you know, 

them. The people, you know, the Christian [sic] who are with Aoun I mean, they 

love Hezbollah in the south, but only the Sunni people. I mean, discrimination, you 

know, in Lebanon, between the Sunni and the Christian [sic] who lives in the south 

and even the Shi’a. There are a lot of discrimination [sic]. 

 

MM:  I just need to understand what you--what you just described is discrimination, but  

you said violence.  

 

MT:  [OV] It’s violent-- 

 

MT:  [OV] What type of violence? 

 

MT:  [OV] They kill people--they kill people and nobody knows about them. They--they  

can kidnap you and kill you and nobody know where you are. They are bad. They 

can reach anybody, and that’s why I was afraid. [pause] They can reach anybody. 
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They have, like--they are, like, the octopus. They can reach anybody. They are the 

government now. They are the government.  

 

MM:  [OV] And then what-- 

 

MT:  [OV] The Ministry of Interior, you know-- 

 

MM:  [OV] --what--what kind of org-- 

 

MT:  [OV] --it’s all--the--the--the Ministry of-- 

 

MM:  [OV] --what kind of organization are they, Mary? 

 

MT:  A religious organization, you know? You--I will describe them like-- 

 

MM:  [OV] Is-- 

 

MT:  [OV] --terrorists.  

 

MM:  [OV] --is-- 

 

MT:  [OV] Like terrorist organization.  

 

AE:  That’s how I describe them. 

 

MT:  [OV] Yeah, this is how you can describe them.  

 

AE:  [OV] Y-you had--you were about to say something about Ministry of--or in the  

government, the Ministry of Interior-- 

 

MT:  [OV] Yeah, yeah. They are--all of them. All them.  

 

AE:  [OV] So is your friend Hezbollah then, if his  

 

MT:  [OV] No, no, no.  

 

AE:  [OV] You said everyone in there. 

 

MT:  No. Uh, they are affiliated with Hezbollah. 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-48-30_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_04-53-30_UTC+3.flv] 

 

MT:  --and Amal. Amal and Hezbollah, they are the same. 
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AE:  Okay. All right. 

 

MT:  [OV] Both of them. You know, like, uh, Hezbollah can be covered by Amal. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  Amal is, you know, the--what do you call it--the parliament, the head of the  

parliament. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  He is the head. 

 

  [pause] 

 

MM:  Uh, I-I just--I-I need to make sure that I understand. 

 

MT:  Yeah.  

 

MM:  Okay. So you describe them as a terrorist organization? 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  I describe them as a terrorist . . . Yeah. 

 

MM:  [OV] And--and--and listen, okay? [noise] Right now, I’m--I’m going to--we’re  

going to stop and we’re going to take a break because I-I need to tell you that I 

finally feel like we’re breaking through because when we started, Mary, you were 

not totally [UI]. So I need you to--I-- 

 

MT:  [OV] I told you, I’m telling you, I will tell you everything, please. 

 

  [noises] 

 

MM:  [OV] No, I-I just need you to listen for a second. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Because I need to tell you that--that your truthfulness as we move forward--just like  

what we went over . . . When--when you told me, you said, “Listen, I know Ahmad 

is bad. This is--this is what-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 
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MM:  [OV] --he’s involved in, [noise] that is what I need to understand. 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] So that understanding on your end, Mary . . . Mary, just listen to me, because  

this is-- 

 

MT:  [OV] I am. 

 

MM:  [OV] --difficult stuff. 

 

MT:  I feel bad. 

 

MM:  Mary, don’t . . . Listen, what are you doing right now, Mary, is you are righting  

anything that happened before. Explaining . . . Andy--Andy told me before we 

started here, he said, “Mary may have some difficulty at the front end of this. 

Maybe--maybe she-- 

 

MT:  [OV] I wish I had killed myself.  

 

MM:  No, Mary. Mary, Mary, Mary. Listen to me right now.  

 

MT:  Andy, I said--I-I wish I just appeared different places, not life. 

 

AE:  [OV] Listen, we haven’t--we haven’t gone through this-- 

 

MT:  I have none in this world. Nothing more.  

 

AE:  [OV] [IA] 

 

MT:  Okay, you know, these things, maybe four or five ti-- 

 

MM:  [OV] I-I-- 

 

MT:  [OV] --what, maybe four time-- 

 

MM:  [OV] --I don’t judge you. 

 

MT:  --maybe four times, five times. 

 

MM:  [OV] Sh-… 

 

AE:  Mary, I don’t judge you, but I need you to--it doesn’t matter how many. It really  

doesn’t. 

 

MT:  [OV] No, it’s m-- 
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AE:  [OV] It--but, uh, we need to know-- 

 

MT:  [OV] --it’s matter now. 

 

AE:  [OV] --we just need to know what it was.  

 

MM:  Mary, i-if--if I don’t understand and Andy [noises] doesn’t understand what it was,  

we can’t stop what we talked about. A-again, what I need to stress to you so much 

is that you explain to me that connection-- 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] --with Ahmad. 

 

MT:  Yeah, I [UI]. 

 

MM:  [OV] That is critical.  

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Okay? Mary, I-I thought we were going down a path where I was going to have to  

let you-- 

 

MT:  [OV] No, you will have no difficult [sic] with me. I am right now--you know, I’m  

s--I’m telling you the truth.  

 

MM:  [OV] You want water? 

 

MT:  [OV] I am telling you the truth. 

 

MM:  You want a water? 

 

MT:  No, I don’t want water. Uh-- 

 

MM:  [OV] Do you--do you need to take a break-- 

 

MT:  No. 

 

MM:  [OV] --for a second? 

 

MT:  No, just keep getting [UI]. 

 

AE:  [OV] Okay. 
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MM: Mary, I’m being serious, I-I don’t think you understand that it’s--it’s . . . You--you 

being honest with us like you just did, that’s going to go a long way, okay? Mary, 

like--like you said, you can’t stop what happened. You can’t.  

 

MT:  [OV] No.  

 

MM:  [OV] If--if any-- 

 

MT:  [OV] It has over . . . I mean, the--the--the damage has been done. 

 

AE: No! 

 

MM:  No, no, no. So--so Mary, what happened is these things were sent. The damage  

is not done, because we can stop that, but I need you to tell me what you just 

explained to me, that last portion-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --of it.  

 

MT:  Yeah, yeah. 

 

MM:  [OV] Where you said Ahmad’s connections. 

 

MT:  [OV] Yes. 

 

MM:  [OV] So that I can understand where-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --this information has gone. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Because I now realize [noise] that there’s an understanding on your level of where  

this information has gone. 

 

MT:  No, I didn’t know.  

 

MM:  Mary, you just explained to me.-- 

 

MT:  [OV] No, no, no. Yeah. I told you-- 

 

MM:  [OV] --that--that you understood-- 

 

MT:  [OV] No, no, no. 
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MM:  [OV] --he was involved with-- 

 

MT:  Yeah. No, he is, you know-- 

 

MM:  [OV] So you knew he-- 

 

MT:  [OV] --for sure, he is one of them and, you know . . . But he never told me. Maybe,  

you know-- 

 

MM:  [OV] Uh-- 

 

MT:  [OV] --I thought-- 

 

MM:  A-and I’m not saying that he came out-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --but there was an understanding there, what you--we just went over it. 

 

MT:  [OV] Not really. Not really.  

 

MM:  Uh-- 

 

MT:  Not sure.  

 

MM:  M-Mary-- 

 

AE:  [OV] W-why would--why would someone want this type of information though,  

if--if that wasn’t-- 

 

MT:  I don’t know. 

 

AE:  --one of those organizations? 

 

MT:  [OV] I don’t know, I never asked him. 

 

MM:  [OV] Mary--Mary-- 

 

AE:  I’m--we’re asking your understanding. 

 

MM:  [OV] --you’re--you’re walking that back a little bit, and what I’m--what I’m telling  

you is that I was thanking you for your honesty and then you’re walking it back. 

 

MT:  [OV] Yeah. 
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MM:  [OV] You--you told me before-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I told you that he is affiliated, you know, for sure for--with one of these,  

you know? I was honest with you. 

 

MM:  [OV] M-Mary, Mary, listen to me. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  That’s--that’s-- 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] And I understand, like, uh, it probably hurts to say that, a little-- 

 

MT:  [OV] I didn’t know directly from him. This is what I am saying. 

 

MM:  Right, but it was--you know--you-- 

 

AE:  [OV] You understood. 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-53-30_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_04-58-30_UTC+3.flv] 

 

AE:  [OV] You understood. 

 

MT:  [OV] But I understand, you kn-know, I-I--you know--I-I understand yet, you know,  

all these people, you know, they are af--they are this or this, you know? Nothing 

more. 

 

MM:  [OV] Mm-hmmn. 

 

MT:   If you have power, you have to be with this or this one. That’s it.  

 

MM:  Mmm.  

 

  [pause] 

 

  [noises] 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  Andy, I am bad. 

 

AE:  No. 
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MT:  Yeah. 

 

AE:  Everybody makes mistakes and you’re not the first person-- 

 

MT:  [OV] No, but I-- 

 

AE:  [OV] --to-- 

 

MT:  [OV] --I will pay a lot-- 

 

AE:  [OV] --just-- 

 

MT:  [OV] --for this mistake.  

 

AE:  Well, we can cooperate and be honest and work through this. We can minimize  

some of that, and that’s how we . . . We do that by working together. 

 

MM:  [OV] Mary, I did not think-- 

 

AE:  [OV] We--we’re very honest. 

 

MM:  --when we started that we were going to get to what we just covered. And you have  

to understand that y-you will--you are now cooperating. 

 

MT:  Of course I’m cooperating. Of course I’m cooperating with you guys.  

 

MM:  I just--I w--I want you to realize that it’s going to go a long way, and I w--I will tell  

you that--that it’s going to mean a lot to everyone in this organization that you 

identified that you made a mistake and that you will make it right. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  They care about you, Mary, and-- 

 

MT:  [OV] Of course. 

 

MM:  [OV] --and you know-- 

 

MT:  [OV] I want--I-- 

 

MM:  [OV] People-- 

 

MT:  [OV] --you know-- 

 

MM:  [OV] --people get-- 
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MT:  [OV] --I-I don’t know how t--I have a c--h-how I am going to make it right, now.  

It’s too late. 

 

AE:  [OV] N--no, no, no, no, no. This is how we’re going to make it right. 

 

MM:  [OV] Mary, this is how we’re going to make it right.  

 

AE:  Just being open and honest. 

 

MT:  [OV] I will lose everything, Andy. 

 

AE:  You’re not going to lose everything. Are you going to-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] --lose your family? Are you going to lose your grandbabies? No. Mary, you’re  

still going to have grandchildren. 

 

MT:  They will never look at me. They will never look at me. 

 

AE:  [OV] No, that’s not what family does. 

 

MM: [OV] Mary. 

 

MT:  If I go to the court, prison, they will be-- 

 

AE:  That’s not what family does. 

 

MM:  Mary, that’s not true. You know what they’re going to realize? That you made a  

mistake, just like you told us. People make mistakes, okay? [pause] They do. 

 

MT:  But I will pay a lot for my mistake. 

 

MM:  Mary, [noise] everything that you’re telling us is--is helping this whole paying-- 

 

MT:  [OV] Do-- 

 

MM:  [OV] --a lot piece, okay? I am going to go directly to the AUSA, the Assistant  

United States Attorney, and I am going to be able to tell him, “Mary started off not 

so good.” 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  “We had to talk about it a little. [noise] Then she identified she made a mistake. We  
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opened that door a little bit, and we realized Mary identified . . .” You identified an 

opportunity to talk about this, and to make this right, and to assist the government. 

You just--like you had for that long period of time-- 

 

MT:  Mmm. 

 

MM:  --and then you made it . . . There’s a short mistake, and then you are now opening  

that door back up to helping the government. 

 

MT:  Mmm. What can I do? How can I help? 

 

MM:  So Mary, we--we need to know that [pause] [noise] this--this type of information  

here, okay . . . We--we already talked about Ahmad, okay? And--and what you 

understood to be his affiliations. You--you--there was--there was an understanding 

on your part as you’re explaining that to me. So with relation to this information, 

why would an org--why would Ahmad, who’s related to an organization, want 

[noise] that type of information? 

 

MT:  [OV] I don’t know. I don’t know. He never told me about it. He never told me why.  

 

MM:  So . . .  

 

MT:  For sure he wants, what, to give it to somebody, you know, if he asked for it.  

 

  [pause] 

 

  [noises] 

 

AE:  What do you think the purpose of the--all the information would be? 

 

MT:  You need to stop these people from giving information for it was [IA]. 

 

AE:  Yeah. And I will tend to agree with you.  

 

MT:  Yeah. 

 

  [pause] 

 

AE:  And how--how will they stop them? 

 

MT:  I just don’t know. I don’t know how they stop them and . . .  

 

AE:  I know he hasn’t-- [noise] he didn’t say it to you, but-- 

 

MT:  No, he didn’t say [IA]. 
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AE:  [OV] --I’m just asking you based upon these groups and your knowledge and my  

knowledge, Mike’s knowledge. 

 

MT:  [OV] Maybe--maybe they will arrest him. 

 

AE:  Yeah.  

 

MM:  So you--you thought that maybe they would arrest the people-- 

 

MT:  Yeah. 

 

  [end of AUD_2020-02-27_04-58-30_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_05-03-31_UTC+3.flv] 

 

MT: No, I-I-I don’t know what he is going--I said, “Maybe.” You know, don’t know 

how they will stop them by a way or remove them from their job, you know? 

 

AE:  Yeah. My concern was also that you had referenced that they could also be violent.  

 

MT:  Yeah, in Lebanon--in Lebanon they can be. 

 

AE:  Yeah. 

 

MT:  [OV] Here they’re violent. 

 

MM:  But Mary, you-- 

 

MT:  I don’t know why, you know? I mean, he asked about this information. He is in  

Lebanon. I don’t know what is, you know . . . I said-- 

 

MM:  Uh, Mary-- 

 

MT:  [OV] I asked him this question and he said, like, “No, nothing, just going to--I like  

to know.”  

 

MM:  But Mary, look. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  One of the things that we talked about earlier is you--you described Hezbollah as  

an octopus. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  You said that their tentacles are everywhere. 
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MT:  [OV] Yeah, for sure. Yeah, they are related here.  

 

MM:  Okay. 

 

MT:  For sure they are octopus. [pause] And rest-- 

 

MM:  [OV] Mary-- 

 

MT:  [OV] –I would not know--I don’t-- 

 

AE:  [OV] You made a mistake. 

 

MT:  [OV] Uh, I am done.  

 

AE:  Listen, I-I have sat with-- 

 

MT:  [OV] This is the beginning. 

 

AE:  [OV] --with you--listen to me, I have sat with a very small group of bad people in  

my over ten years in law enforcement. The overwhelming majority of people that I 

sit down and have conversations with are good people that make bad decisions. 

And that puts you in a group of-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] --we’re in all that same group here. I’ve been around you. 

 

MT:  [OV] M-hmm. 

 

AE:  I-I’ve seen you work. I’ve gotten to know you. I’ve talked to you about your family.  

We’ve talked about my family. All right? Everyone makes mistakes and because 

you had a weak moment and someone took advantage of your emotions doesn’t 

make you a bad person. 

 

MT:  [OV] Mm-hmm. 

 

AE:  [OV] It doesn’t make you stupid. It makes you a human being. 

 

MT:  No, I am a bad person. 

 

AE:  I-I know that you feel that way, but I’m telling you, you’re not a bad person. You’ve  

made--and what I think you need to focus on is the opportunity that we have here 

tonight to fix this.  

 

MT:  Isn’t enough to fix this.  
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AE:  No, well, we--we can do a lot to fix this. Mary, I c--I c--I can’t--can’t take it away,  

but we can fix a lot of this.  

 

MM: Mary, you--you’re already taking steps. [noises] And--and, you know, there’s . . . 

I-I understand it’s difficult to talk about and sometimes it’s probably difficult for it 

come out of your mouth, but it’s got to feel at least a little bit better when you say 

it. 

 

MT:  Mmm. 

 

MM:  Because it--it’s--it’s out there and then we all can be learning . . . Like, you realize  

Andy and I aren’t judging you right now. What I recognize every time that you tell 

me something that . . . And, look, Mary, the other thing is we already know a lot of 

this but your explaining this goes towards explaining to the Assistant United States 

Attorney that you’re helping us. So us continuing that is . . .  

 

MT:  [OV] I will go to the prison?  

 

AE:  We have to talk about . . . And that’s something for the attorney and the judge and  

. . . Let me ask you a question. You ever--you ever been arrested before? 

 

MT:  No, never in my life. 

 

AE:  [OV] Okay.  

 

MT:  Never in my life.  

 

AE:  Okay. People make mistakes. And the thing to focus on is this. N-naturally in these  

situations, people always tend--their mind will drift towards the consequences, 

right? [noises] What we need to do is focus on how to correct this problem [noises] 

and then hopefully we can make this the least impact on your life, so that you can 

move forward. 

 

MT:  [OV] No, I don’t want [IA]. 

 

MM:  [OV] You sure? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Mary, I don’t want you to-- 

 

MT:  No, just-- 

 

MM:  [OV] W-we’re--we’re going to talk for awhile and as long as you’re up for it-- 
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MT:  [OV] I am sure we can talk but, you know, I can talk for hours.  

 

MM:  [OV] I just-- 

 

MT:  No, really. Thank you. 

 

MM:  [OV] [IA]  

 

MT:  [OV] Thank you. Thank you so much. 

 

MM:  Mary, I-I just--I-I need you to be well right now because-- 

 

MT:  I am well. I am well.  

 

  [noises] 

 

MM:  [OV] I-I know you’re well. 

 

MT:  [OV] Thank you. 

 

MM:  [OV] But you could get--but I-I-I need you to . . . Th-this is a lot to take in. 

 

MT:  [OV] Mmm. 

 

MM:  [OV] Andy and I both realize this, that . . . And that’s--that’s why we want you to  

know that we are willing to do compassionate actions on our part . . . The--the way 

that we brought you out, we don’t want to--we didn’t want anyone to see you in-- 

 

MT:  [OV] Everybody saw. They were, like, there [UI]. 

 

AE:  [OV] No, I don’t think everybody had seen you. 

 

MT:  [OV] Yeah, they were there in the rooms. I saw them. 

 

AE:  No, they weren’t. 

 

MT:  Yeah, yeah. I--there was that--the pe-- 

 

AE:  [OV] That was the people with us. 

 

MM:  [OV] M-Mary, th-that was-- 

 

AE:  [OV] And they were all FBI agents. 

 

MT:  No. No. 
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MM:  --Mary, that was--that was our-- 

 

MT:  All for me [laughs].  

 

MM:  Yeah. 

 

MT:  I’m not going to escape all of that. 

 

MM:  Mary, that--those were our people. Those--we-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_05-03-31_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_05-08-31_UTC+3.flv] 

 

MM:  --we--Mary, we did this in a way that we--we knew that no one was going to see  

because we didn’t want to embarrass you.  

 

MT:  In the organization. 

 

MM:  Mary, no one is going to be told the details of this over there. That’s--that’s not  

what we do. 

 

MT:  Yeah, okay. There is any q--other question, I’m just-- 

 

MM:  No, I-I just--I want you to understand that. That’s--that’s very important-- 

 

MT:  [OV] What--I understand. 

 

MM:  [OV] --to Andy and I. 

 

MT:  It--it’s over. The mistake happened, done. The damage has been done. 

  

MM:  Mary. Mary. 

 

MT:  [OV] My life has been ruined. 

 

MM:  Your life has not-- 

 

MT:  [OV] That’s it. 

 

MM:  [OV] No, no, no, no. Listen. 

 

MT:  It’s over now. 

 

MM:  [OV] No, no. No, it’s not. 
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MT:  [OV] No, no, at this point, it’s over. 

 

AE: No.  

 

MM:  Mary, I-I-- 

 

AE:  It’s not over. 

 

MM:  Andy and I-- 

 

MT:  [OV] Yes over. 

 

MM:  [OV] --are--are not-- 

 

MT:  [OV] It’s over. 

 

MM:  Mary. 

 

MT:  I just did the-- 

 

MM:  [OV] Mary, you got to listen to me. 

 

MT:  When I am leaving from here? 

 

MM:  Mary, Mary. 

 

AE:  I need you to listen to Mike. 

 

MM:  [OV] Yeah, I need you to listen to me. 

 

AE:  [OV] This is important. 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] Okay?  

 

MT:  I am sorry. 

 

MM:  You don’t have to apologize to me.  

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  [OV] Why-- 

 

MT:  [OV] Why am I stupid all of my [IA], Andy.  
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AE:  Mary. 

 

MT:  It’s good I am between your hands [UI]. 

 

MM:  Mary, w-we are going to continue to treat you with dignity because that’s what you  

deserve. 

 

MT:  When I am going now to the prison? 

 

MM:  Mary, I c--I can--I can tell you about it, but it’s--it’s probably s--I’m speculating at  

this point, when that would happen. What--what I can tell you is we can talk for as 

long as you’re willing to. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  After a certain amount of time, we’re going to have to sign some paperwork that  

would say that you’re willing to continue talking, but I don’t see this going more 

than a day, maybe--maybe two days if we just continue to talk. 

 

MT:  And go back home. 

 

MM:  And then we’re going to go back home. We’re all going to go together, okay? 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  And--and I-- 

 

MT:  [OV] Handcuffed? 

 

MM:  Mary, if I don’t have to handcuff you, I’m not going to, just like I’m--I’m not  

handcuffing you-- 

 

MT:  [OV] Not handcuffing me. 

 

MM:  --right now, but there will be times where we’ll have to. But I-I will tell you that  

every opportunity that we get to take them off so that you can be comfortable, we’ll 

take them off. 

 

MT:  You will cuff me in the airplane? 

 

MM:  I--Mary, I-I don’t want to give you details that I don’t necessarily understand. 

 

AE:  If--if that’s the procedure that we have to do, there’s certain-- 

 

MM:  [OV] And, uh-- 
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AE:  [OV] --to abide by, then we will-- 

 

MM:  [OV] There’s certain rules. 

 

AE:  [OV] --but if there’s a-- 

 

MT:  I will go to Minnesota or-- 

 

MM:  S-so we--we’re going to bring you to the District of Columbia in Washington, DC.  

 

MT:  Okay. 

 

MM:  Okay? That’s--that is where you’ll--will be brought before the judge. He’ll explain  

everything to you, and then we’ll--we’ll continue to . . . It’ll--at that point, you 

know, if . . . It’ll go through a number of procedures. There’s--there’s a number of 

things that happen after that. I can explain it at the end of what we’re talking-- 

 

MT:  [OV] It’s Virginia. 

 

MM:  I’ll explain at the end of when we’re talking but it’s--it’s a l--it’s a bit of a long  

process, but what I can tell you is that throughout that process, you will continue to 

be treated just like this. No one’s going to yell at you. No one’s going to-- 

 

MT:  [OV] And I will not go to Minnesota? 

 

MM:  [OV] Uh-- 

 

MT:  [OV] To Washington, DC. 

 

MM:  It’d be to Washington, DC.  [pause] But, you know, once--once you are wherever,  

you know, y--that you--you end up while the process takes place, you know, if--if 

you desire for people to come visit you from Minnesota, your f--your family to 

come visit you-- 

 

  [noise] 

 

MT:  I do not want them to see. 

 

MM:  And Mary, I know--- 

 

AE:  [OV] We’ll disagree with you on that one. 

 

MM:  [OV] --Mary, I know-- 

 

MT:  [OV] No. 
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MM:  [OV] --your family will-- 

 

AE:  [OV] Your family will-- 

 

MT:  No. I don’t want-- 

 

AE:  [OV] --your family will still love you. 

 

MT:  [OV] I don’t want anybody to know. I don’t want to make them visit me. 

 

MM:  Mary. Your family is going to understand mistakes happen, just like Andy and I  

understand. 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  And I-I think what you--what you’ve always felt is that this is a bit of your--these  

guys around here, it’s like a surrogate family. Do you--do you know what people 

call you around here? 

 

MT:  I don’t deserve it. 

 

MM:  Mama Mary.  

 

MT:  I don’t deserve them. 

 

MM:  It’s not true.  

 

MT:  I don’t deserve it.  

 

AE:  We talked about--think about all the sacrifices that you’ve made over here for your  

family. You paid for your daughters to go to college, you paid for your son in 

medical school. You’ve done all of that to the det--to the detriment of--of your 

savings, right? You did that--all that for your family. This one mistake--one-- 

 

MT:  [OV] I never took any-- 

 

AE:  [OV] --one mistake-- 

 

MT:  [OV] --money from anybody. You have to understand. 

 

AE:  [OV] Nobody’s saying that s--listen, you helped your family--you-- 

 

MT:  [OV] I never make this for money.  

 

MM:  I believe you. 
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MT:  You for sure, you checked, you know-- 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  There is a trans-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_05-08-31_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_05-13-32_UTC+3.flv] 

 

MT:  --mission for sure, you have done this. 

 

AE:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] I have never ever took-- 

 

AE:  [OV] I believe you. 

 

MT:  [OV] --money for this. No. 

 

AE:  I believe you. 

 

MT:  [OV] I will never sold these guys with money [sic]. No money. 

 

AE:  [OV] I believe you. I believe you. 

 

MM:  And--and Mary, the--I-I think what--what you explained as a--as the reason  

previously was that-- [noises] that shift-- 

 

MT:  [OV] Mmm. 

 

MM:  --happening. And, uh, we want to understand that shift a little more. We are going  

to talk about that a little bit more. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  But with--as things happen, [noises] you know, at the embassy, a-as--as there were  

problems at the embassy, there were changes here, too, uhm, at the task force. And 

I know that you have--you have things you care about. You’re from a very 

complicated place in the world. Lebanon is complicated. 

 

MT:  Yeah. I was . . . Yeah. 

 

MM:  [OV] I understand. I understand. And just like you--you told us, you know, there  

are--Hezbollah, a terrorist organization-- 
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MT:  [OV] Mm-hmm. 

 

MM:  [OV] --is--is a major player in the way that things happen in Lebanon. That’s  

incredibly complicated. 

 

MT:  It’s very complicated. 

 

MM:  And-- 

 

MT:  [OV] I was also--I was affiliated with them for many-- 

 

MM:  [OV] And--and if--if--if that’s the-- 

 

MT:  [OV] My mother [UI]. 

 

MM:  [OV] --if that’s the case, you know, we can talk about that a little bit more, but  

Mary, I-I--it could have--and--and I need you to tell me about this, but that--that 

shift after the embassy--maybe after, you know--there were--there were some s--

some things that the task force did that the military was doing, that maybe . . . Did-

-did you agree with all the things that were happening here at that time?  

 

MT: [OV] No, no, I-I agree on everything. I am proud of these guys here. No, no, no, I 

am proud of these guys in-- 

 

MM:  [OV] I-I-I know, but, you know, there’s--there’s got to be certain aspects that-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --because of the complications-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --with where you’re-- 

 

MT:  [OV] It’s only, you know, the reasons what I told you. It swear. Not like this. Not  

like . . . No. No. I have been working for 15 years. 

 

MM:  [OV] I know. You’ve been working for a long time. 

 

MT:  [OV] And look, after 15 years, the love makes you . . .  

 

MM:  I understand. 

 

MT:  [OV] --and, uh, to be scared and to do mistakes.  

 

MM:  Yeah, but, you know, the-- 
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MT:  [sobbing sound] 

 

MM:  [OV] Mary, I-I--there’s also, like I s-- 

 

MT:  [OV] And this is, uh, stupid, you know? 

 

MM:  [OV] Mary, it’s-- 

 

MT:  [OV] For 15 years. 

 

MM:  [OV] --it’s a mistake. 

 

MT:  [OV] Since two thousand s-- 

 

MM:  [OV] I need you to stop calling-- 

 

MT:  [OV] --six I am working. 

 

MM:  --Mary, I need you to stop calling you--it stupid because you--you’re--you’re  

calling yourself something that we know you’re not. 

 

MT:  [OV] Oh, I am. I’m stupid. 

 

MM:  No, Mary. The--you made a mistake. 

 

MT:  [OV] I don’t--I am [UI]. 

 

MM:  [OV] Love is a powerful emotion. 

 

MT:  It’s been-- 

 

MM:  [OV] Love is a powerful emotion.  

 

MT:  [OV] It’s a big mistake. 

 

MM:  And--and Mary, it--it--it sounds like the way that you’re describing it to us is that- 

-that was an influencing factor and, you know, potentially changing your mindset. 

A-and I--I think what happened was there was a mindset shift at some point. And 

I-I just need you to tell me-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --about that. 

 

MT:  [OV] Yeah. There was a mind--there was, like, mind shift for, like, short period of  
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time.  

 

MM:  Mary, e-exactly. 

 

MT:  Short period of time. Mmm-- 

 

MM:  [OV] I can talk about-- 

 

MT:  [OV] But then I woke up. I woke up.  

 

MM:  You made a mistake. You--you identified that you had made a mistake. 

 

MT:  Oh my God, yes. Trust me.  

 

MM:  And-- 

 

MT:  [OV] This is kept, you know, from--from my friends. More than two weeks. You  

know, I did it for a short period of time, and then I stopped. Finished. Said, “I am 

doing a big mistake.”  

 

MM:  Mary, that--what--what-- 

 

MT:  I wasn’t sleeping. 

   

  [noise] 

 

MM:  --what you just explained to me-- 

 

MT:  [OV] I wasn’t sleeping. I swear to God. 

 

MM:  --what you just explained to me, that was really truthful. 

 

MT:  I swear to God, you know. Yes, this is what I feared in-- 

 

MM:  [OV] You--what you said--you said about--about two weeks? 

 

MT:  Yeah. I stopped. I swear, I said, “Oh my God. I’ve done bad here, yeah, than--more  

than two weeks. More than two weeks. I said-- 

 

MM:  [OV] More? 

 

MT:  [OV] --I’ve got--more than two weeks. 

 

MM:  [OV] More than two weeks? 

 

MT:  Yeah, a little bit more than two weeks. 
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MM:  How much longer than-- 

 

MT:  [OV] I understand. 

 

MM:  [OV] --two weeks? I j--I need to understand, Mary. 

 

MT:  [OV] I--you know, I don’t remember since when. It’s before we went to Hasset  

[PH]. 

 

AE:  [OV] Mm-hmm. 

 

MM:  [OV] But it was-- 

 

MT:  [OV] Before we went to Hasset. 

 

MM:  [OV] Did-- 

 

AE:  [OV] Mm-hmm. 

 

MM:  [OV] --did it begin after-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  --the embassy? 

 

  [noises] 

 

MT:  You know, it--yeah--it began, like, you know--yeah, when we--when we were-- 

 

MM:  [OV] So we it began D-December? 

 

MT:  [OV] Yeah. Yeah.  

 

MM:  [OV] Beginning of-- 

 

MT:  [OV] No, no, no, this December. No. 

 

MM:  Was it the beginning of January? 

 

MT:  [OV] It’s--it’s l--the beginning of January, like last month, you know? And then,  

he knows, like-- 

 

MM:  [OV] Were there--were there any other events other than the embassy? 

 

MT:  [OV] No, no, no, no. 
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  [start of AUD_2020-02-27_05-18-32_UTC+3.flv] 

 

MT:  No, no, no, no. This is-- 

 

MM:  What about--there--there were controversial things that happened during that time.  

I--we-- 

 

MT:  [OV] No. No. 

 

MM:  [OV] --we acknowledge it. 

 

MT:  No, no, no, no. It all started in-- 

 

MM:  [OV] You know, A-Andy and I-- 

 

MT:  [OV] I remember. 

 

MM:  --Andy and I have talked greatly, I mean, and-- 

 

MT:  [OV] No, I remember [noise] after the embassy and--no, no, no, after the embassy. 

 

MM:  [OV] But--but was there--there anything else-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --that was going on? 

 

MT:  No. No, no, no, no.  

 

MM:  [OV] Are you sure? 

 

MT:  I-I am sure. After the embassy. After the embassy and then for more than two  

weeks, I recognized that it’s a big mistake. Why he is asking in, you know . . . I 

thought about it. You know, I said, you know, it’s like, he a--for sure he’s going to 

give this information to somebody, you know? And then for more than two weeks, 

you know, it like--you--maybe you know. I don’t know if you knew. I stopped--I 

stopped--I stopped talking on anything. I stopped talking to anyone.  

 

MM:  And I-I realize that it may not have been said who the information was going to. 

 

MT:  Yeah. Maybe, you know-- 

 

MM:  [OV] Yeah, it was-- 
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MT:  [OV] --maybe--yeah, I know-- 

 

MM:  [OV] --maybe it wasn’t--it wasn’t said outright. 

 

MT:  [OV] No, it wasn’t said. I swear it wasn’t said.  

 

MM:  But-- 

 

MT:  [OV] I know [UI]. 

 

MM:  [OV] --but Mary, did--did you understand without it being said? 

 

MT:  Who? 

 

MM:  Was--I th--I think I’m not putting it in a great way-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  --but-- 

 

AE:  We’re just--we’re trying to un--so we--we understand his affiliation. 

 

MT:  Yeah, maybe. You know, I d--he never told me direct. 

 

AE:  I understand. I’m-- 

 

MM:  [OV] Right, and-- 

 

AE:  [OV] --I’m just--I’m basing it on--he never said it out loud-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

AE:  [OV] --but your understanding is that he is involved in one of these two  

organizations-- 

 

MT:  [OV] Yeah, for sure he’s-- 

 

AE:  [OV] --then, with the--and it makes it-- 

 

MT:  [OV] --involved in one of these org--for sure. 

 

AE:  They’re two terrorist organizations. 

 

MT:  Yeah, after that, you know, it’s like, I was thinking . . . I said, you know, why he-- 

wh--I mean, why--uh--why he wants this information? 
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AE:  Let--let’s think about that because, you know, you’ve been here-- 

 

MT:  [sighs] 

 

AE:  --and you’ve seen some pretty--pretty pivotal events happen, I mean-- 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Right? 

 

MT:  Yeah. 

 

  [noises] 

 

AE:  We--we spent five hours together in a bunker-- 

 

MT:  [OV] Yeah. Yeah. 

 

AE:  [OV] --as a result.  

 

MT:  Yeah, I know. 

 

AE:  And these are--these are Shi’a groups-- 

 

MT:  [OV] Mmm. 

 

AE:  [OV] --Shi’a terror groups. 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  Let’s talk about what’s your understanding. They have tentacles everywhere. Who  

funds that? 

 

MT:  You know, of course, you know, because they are Shi’a. For sure, you know, they  

ha--they have-- 

 

AE:  Who funds them? 

 

MT:  Iran who funds them Andy--you know who funds them, Iran who funds them.  

 

AE:  But that’s what I’m getting at. 

 

MT:  It’s from them, Iran, you know, who is funding them. Nobody is funding them  

except Iran. 
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AE:  And obviously Iran was very upset-- 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  --and destroyed us [UI]. 

 

MT:  [OV] They were very upset.  

 

MM:  And--and Mary, the--this information, you know, the--it’s--it’s very specific.  

 

MT:  Yeah, yeah, uh, right. Yeah, right. 

 

MM:  And I-I-I need to understand what you knew about this information. 

 

MT:  I didn’t know Ira--I knew that the--all these s-sources, you know, that’s it.  

These are sub sources. 

 

AE:  [OV] Could you just tell me about who [UI]? 

 

MT:  [OV]   

 

 

 

 

 

  [noises] 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  I know a lot. I never--released only these names, that’s it.  

 

AE: But what--w-what prompted you to release these names?  Was there something 

about these names? 

 

MT:  No, because he said, you know, it’s like the one--they are working with the--with  

the PMF. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  These people are working with the PMF. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  But, you know, the other sources, yeah, they--they had information but, uh . . .  

Because he asked a specific . . .  
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AE:  Like what specifically did he ask? 

 

MT:    

.  

 

AE:  Okay.  

 

  [pause] 

 

MM:  And did you know who provided the information on the PMF? 

 

MT:  You know, these people, yeah. Uh, there are--there are a lot . . . You know, I didn’t  

give him, like, you know, a lot. I didn’t give-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_05-18-32_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1146004.final.docx] 

 

[START OF 1145903.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_05-23-33_UTC+3.flv] 

 

MT: I stopped, I stopped. I did, you know, it’s like I sent him this and I don’t--I 

stopped. I knew that it’s wrong.  

 

AE: I mean-- 

 

MT: He asked me for more. I said no. I stopped here. I said no more. I stopped.  

 

AE: Do you know why? Because you’re a good person. 

 

MT: B--I said, “Because this is wrong.” And I stopped. Yeah he asked for more. I said, 

“No, no more.”  

 

AE: I’m just try--like what-what kind of stuff about these sources was he interested in? 

 

MT: I don’t know.  

 

AE: What--what was he asking you to gather? 

 

MT: I don’t know, I swear. He asked me and that’s it. And he said give me all the 

sources.  

 

AE: Right.  
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MM: But you said that he asked about the PMF work. What was he asking about the 

PMF sources? 

 

MT: PMF sources. Yeah he said you not find. He-he said, uh, who is the sources. You 

know, the one thay are working with PMF. Okay. If you can like, you know, get 

me all of them and, you know, this will-will save your family, you know. This 

will, uh, this will help me and-- 

 

AE: What does that mean save your family? Was he going to help out your sister 

Natalie [PH]? 

 

MT: No, not certainly, Natalie, no. That--my sister she is not sick.  

 

AE: Is she [UI]--?  

 

MT: It’s a trade--you know, it’s a trade, Andy. They can kill my family.  

 

AE: Oh so your cousin? 

 

MT: My cousin, she’s dying.  

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: She has nothing to do with this.  

 

AE: Okay, I’m just trying to understand [UI]--  

 

MT: No. My family is--it’s my sister.  

 

MM: No.  

 

MT: [UI]  

 

MM: No. No, and you said he asked for the PMF sources and it would help him. What 

did you understand that to mean?  

 

MT: You know, what I understand, you know, for sure when he--when he, when you 

know, the first time he asked me, you know, he’s like, “Oh, you know, if you can 

help me, you know, it’s like me, I need to help, you know, uh, some people and, 

you know, just, uh, if you give me the-the people who are working with the PMF 

okay?” And then I sent them this.  

 

MM: Hmm.  

 

MT: And I asked him. He said, “Oh, that’s all what you have?” I said, “Why do you 

want all the”--you know, I thought about it. I said, “Why you want a-all the names 
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of the little [UI]?” I told him, “It was a mistake that I-I even give you the names 

of these people.” And then I stopped. 

 

MM: And--  

 

MT:  Then I stopped. I swear I stopped. 

 

MM: I-I understand that. I understand it. But these-these people that you sent [UI], 

what-what do they--what do they have information on? What do they do?  

 

MT: Nothing. They are working with the PMF. They work with the PMF these people.  

 

MM: [OV] Can, can you--can you tell me who those people are?  

 

MT:  

 

MM: Mm-hmm.  

 

MT: And  

 

AE: What do they do? 

 

MT: They give information. You know, the PMF. 

 

AE: So, I’m just trying to re--so they give information about the PMF?  

 

MT: Yeah and about, you know, yeah. About the, the, the--about the commanders.  

 

AE: And who are they giving it to? 

 

MT: No. Not sure. 

 

AE: Giving it to us? 

 

MT: Tell you [UI], yeah.  

 

AE: The U.S?  

 

MM: So who-who do they give the information to? 

 

MT: To-to-to U.S.  

 

MM: What is last name? 

 

MT: SP].  
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MM: Sab--I--  

 

MT: [OV] Sabkan, Sabkan.  

 

MM: Sabkan, right? 

 

MT: Hmm.  

 

MM: Sabkan. 

 

AE: Can you spell it for me? 

 

MM: Yeah can you spell that? 

 

MT: [OV] S-A-B-K-A-N. 

 

MM: S-A-- 

 

MT: B-K-K-A-N. 

 

MM: And wh-what about ?  

 

MT: Huh? 

 

MM:  

 

MT: Also the same kind of name. They have the same kind of name. 

 

MM:  

 

MT: Yeah.  

 

 [pause] 

 

MM: And . . . Mary, and when y--when you were trained on this information what were 

you told about the information [UI]? 

 

MT: What they told us? About, to whom? 

 

MM: When you were trained here?  

 

MT: Not to release information. [Pause] No, it’s not about acting.  

 

AE: It’s okay. 

 

MT: [OV] It’s over. 
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MT: The damage has been done.  

 

AE: [OV] Actually, a-and, part of this? Part of this over and I think that you should 

feel a little bit of a relief. This is--this is the time where we start to put things back 

together. 

 

MT: I lost everything.  

 

AE: You didn’t lose everything.  

 

MT: I lost my family, and I lost my country too.   

 

AE: I-I think . . . you-- 

 

MM: You know, Mary--  

 

MT: Are you going to take me? You came from the state to take me? 

 

MM: Mary . . . there--people were very concerned about this and what we were told is 

that we need to bring people in who would understand this. Andy and I have 

worked together previously.  

 

MT: That’s good.  

 

MM: And we-- 

 

MT: [OV] Understood. 

 

MM: [OV]--we all talked about this and that’s-that’s why I’m here. I’ve-I’ve dealt with 

things like this before and Andy and I, you know, we’ve got a good working 

relationship. Andy and I got to talk about this, and ultimately we-we--our belief 

Mary was that this is was a mistake. 

 

MT: [UI].  

 

MM: This, it was a mistake. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: The thing was we--when we--we needed to understand this.  
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MT: I agree.  

 

MM: And that’s what we’re doing right now. 

 

MT: I understand.  

 

MM: So we’re just talking through this. It’s going a very long way in doing all the 

control--damage control and for this situation. You know, A-Andy and I we had 

to talk about this. We had to talk about how we were going to discuss this with 

you. And Andy said it might be hard for Mary because she cares so much.  

 

MT: [OV] Mm-hmm.  

 

MM: But you--but Mary’s going to tell the truth. And-and I needed to believe Andy and 

Mary when we started here I wasn’t sure. I was--I was really wondering what was 

happening. What-what-what were you thinking and--about the things you were 

saying at first because it-it was--it were not truthful.  

 

MT: Yeah.  

 

MM: But now-- 

 

MT: [UI]  

 

MM: --Mary I’m-I’m seeing exactly what Andy told me is that you-you’re cooperating 

with us. You’re explaining what you understood about this information. You 

know, how you understood where it was going. And listen. It’s a mistake.  

 

MT: You know, Wyatt [PH], uh, he never told me but I think, you know, it’s like two 

sides. Okay [sighs]. 

 

AE: What does that mean, “It’s like two sides”? 

 

MT: You know, it’s like America against Iraq.  

 

AE: [OV] Two sides against each other?  

 

MT: [UI]  

 

AE: Americorps [PH] and Esbor [PH]?  

 

MT: Yeah, I told him. Okay.  

 

MM: [OV] So Mary, I-I do need to talk a little bit more about when you said that you 

were--you were told not to release information-- 
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MT: Yeah. 

 

MM: --and what kind of information. 

 

MT: Secret information. 

 

MM: What was this--  

 

MT: [OV] I know this is secret. I know. 

 

MM: Is this secret? 

 

MT: Secret information.  

 

AE: Okay. 

 

MT: Well, this is the truth. Do you want me to hide it? 

 

AE: No. 

 

MM: Mary.  

 

MT: I’m not going to hide.  

 

MM: Remember how I told you a little bit ago that you started telling the truth. You 

started saying things that are-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --really difficult? You’re doing it again. And-and I just need to explain to you that 

this is going to go a long way for us and-and when I talk to the Assistant United 

States Attorney, what I am going to tell him--I’m going to call him right when we 

get done with this. And I’m going to tell him that like anyone who’s facing 

something that is-it’s potentially really scary there was hesitation at first but what 

Mary did, what Mary decided she made a mistake. She wanted to own her mistake 

and she wanted to make it right. She wanted to do everything she can to help her 

country.  

 

MT: Yeah. Whatever you ask me to do, now, I’m willing to do it.  

 

MM: I-I just want you to know Mary-- 

 

MT: If you want me to go and kill this guy I will go out after him.  

 

MM: Mary, whenever… 
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 [end of session AUD_2020-02-27_05-28-33_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_05-33-34_UTC+3.flv] 

 

AE: You don’t need to do that. 

 

MT: I swear. You know-- 

 

MM: Mary what I’m asking you to do now is-is very simple because you’re already 

doing it and that is telling me the truth.  

 

MT: Yeah.  

 

MM: But Mary, when-when I first showed you this you-you-you… There was 

hesitation. You, “I don’t know what it is, I’m not [UI].” 

 

MT: Yeah, yeah, yeah. I know.  

 

MM: But you just told me Mary that it’s--it is secret information. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Because you understand it and-and you’re ready to tell the truth.  

 

MT: Yeah.  

 

MM: And-and that’s-that’s exactly what I need. 

 

MT: Okay.  

 

MM: So. Mary I-I need to know so if-if that is secret information, then, did you pass 

other secret information? 

 

MT: No, no. These things.  

 

MM: S-sorry. 

 

MT: These things. 

 

MM: These ty--these-these types of things that were secret information? Sorry, I-I 

guess I’m not--I’m not using [UI].  

 

MT: No, no, no. I am saying I told him, uh, only these things. 

 

MM: Yeah. 
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MT: Nothing else. 

 

MM: Right, right. But it was--it was things like this? So… 

 

AE: There’s like a number three here.  

 

MM: There’s a number three [UI].  

 

MT: Number three, yes. Here, here. One, two, three. That is it. [UI]--  

 

MM: That’s-that’s still the same page.  

 

AE: [OV] The same one. This is this note, just blown up.  

 

MT: No, you remember I told you three or four? 

 

AE: Yeah, I remember.  

 

MT: This is--this is the three or four. You know-- 

 

MM: So how many more? 

 

MT: No, only three or four. No more, no more.  

 

MM: There were three or four like this? 

 

MT: [OV] No, no, no. This is number three.  

 

MM: Yes.  

 

MT: Yeah I told you three or four since the beginning.  

 

MM: [OV] Right. 

 

MT: Three or four, that’s all I am give.  

 

AE: [OV] It’s three or four of these? 

 

MT: That’s all I am give. 

 

AE: Okay.  

 

MT: No more, no more.  

 

AE: [OV] Can we talk about, can we talk about what was on those other three that we 

don’t see? 
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MM:  Three.  

 

MT: [OV] You know, I remember I said the three.  

 

MM: Okay. So it was three? 

 

MT: Yeah.Yes. 

 

MM: Three pages? 

 

MT: Yeah, yeah.  

 

MM: And what-what was on-- 

 

MT: This is--this is--this is all about these guys--about .  

 

MM: So what-what was on the other two pages? 

 

MT: It’s, uh, like that they work with the [UI] I remember. Work with the [UI] this 

one.   

 

MM: So-so what-what was the number--the sheet number one? What-what was 

discussed on the sheet?  

 

MT: In sheet number one, you know, it’s like, I-I told him that, uh, the-the next, you 

know, the next pages will be about this and about this and about this. I put their 

names all [UI].  

 

AE: So were there--were there other names? 

 

MT: No, no, no, no, no. Check my phone. Ch--You-you grabbed this? Why you don’t 

give the other ones? The other [UI].  

 

MM: So what you told me before is that you got scared and-one you deleted it.  

 

MT: No, no. This is--no. No, this was--this is--this was--this wasn’t… I deleted it, no. 

There is no-nothing if you get--when you got this one it was [UI] big. I just 

deleted, I just update. You have been working on this for a long time.  

 

MM: What-where did you put the other papers? Where were you--where are the other 

two papers?  

 

MT: It was this one and this one. This one I sent it like if I really remember it’s not 

[UI] Andy. Maybe I didn’t sent only this three page. This is the one.  
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MM: Right.  

 

MT: The first one it was--I don’t know. This is a three? 

 

AE: Yeah this is--this is all the same. 

 

MT: This is all-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_05-33-34_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_05-38-34_UTC+3.flv] 

 

MT: Yes the other one is about, you know, where they work. But may--I resend it 

maybe-- 

 

AE: Okay. 

 

MT: --two times. Nothing else and--it--nothing else. 

 

AE: [OV] O-okay. So what we’re asking is--so what we’re asking is so we-we know 

where this sheet is. It was under your bed. Where did you put the other ones? 

Because they weren’t under your bed.   

 

MT: What’s under my bed? 

 

AE: This-this paper. It was under your mattress. 

 

MT: Mmm, you have a camera in my room?  

 

AE: [OV] This, this t--This one--just saying this one-- 

 

MT: You have a camera in my room? 

 

AE: Well we-we went and searched and we found this. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: We were ques--We’re asking you where-where are the other ones? Did you throw 

them away? 

 

MT: No, I sent--I sent like two… No, no I did not throw it away, it was in my--under 

my sheet. You found it under my sheets and my [UI].  

 

AE: [OV] There’s just the one paper. Yeah.  

 

MM: Are all three under your--under your bed? 
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MM: So-so it said that  

 

AE: [UI] Would you maybe at the end would you be able to write out kind of what 

you remember what was said? 

 

MT: Oh yeah. I-I know he can write it.  

 

MM: Okay. 

 

MT: [OV] I mean, this is what I say. What I wrote in the [UI], it was the same as the 

second [UI]. I remember very well. I did not say anything else. This is all the-the 

information.  

 

MM: Okay. I think right now, uhm, it would be best for us, uhm-- 

 

MT: Yes. 

 

MM: --given the time to--we probably should take a little break.  

 

AE: [OV] Take a break.  

 

MM: Yeah. 

 

AE: Yeah. Do you need to use the restroom? 

 

MT: Yeah, [UI].  

 

AE: Do you want to smoke a cigarette? 

 

MT: [UI] This is from you went in my room, Andy?  

 

AE: I-I did not go in your room personally.  

 

MT: When they go? 

 

AE: When-when was this, Mike? W-when we were up   

 

MM: [sighs] I’m not sure Mary. And-and Mary I-I-I-- 

 

AE: Yeah. 

 

MM: It’s, you know, for, for what we’re doing right now, Mary, it’s-it’s not important.  

 

AE: [OV] I mean, that--it’s kind of irrelevant. [UI] when we went in. I mean it’s--

Mike had gotten a legal-legal process from the judge.  
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MT: Yeah because you said you got it from the IMEI.  

 

AE: Yeah.  

 

MT: From my phone. You got it from my phone you said.  

 

MM: Mary there were--there parts that were gotten from your phone. Now Mary one 

of--one of the things that I would--I would like to do with… We-we are going to 

take a break here, but, um, if-if you would provide this, it would really be 

appreciated to us.  

 

MT: [OV] Okay.  

 

MM: Uhm, does your phone have a password? 

 

MT: Yes.  

 

MM: Would you be willing to give me the password-- 

 

MT: Sure. 

 

MM: --so someone can look at your phone? 

 

MT: Sure.  

 

MM: Okay.  

 

MT: It’s A-L-- 

 

MM: Okay. 

 

MT: --S-A-Y-E-D 1932.  

 

MM: Okay. 1932 A-L-S-A-Y-E-D 19--  

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: --32. And which phone is that?  

 

MT: It’s, uh, 507-398-9526.  

 

MM: Sorry, those--can you give me those last four?  

 

MT: 507-398-9526.  
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MM: 398-- 

 

MT: 9526.  

 

MM: 95-- 

 

MT: 26.  

 

MM: 26. 507-398-9526.  

 

MT: Yeah. 

 

MM: And-and the password is A-L-S-A-Y-E-D 1932?  

 

MT: Yeah.  

 

AE: Do you have any other electronics? Do you have any other electronics? 

 

MT: Computer.  

 

MM: And-- 

 

AE: [OV] Do you have a password on that? 

 

MT: No password, just open and open it.  

 

MM: [OV] That’s okay. Would, would you be okay with us looking at this phone? 507-

398-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_05-38-34_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_05-43-34_UTC+3.flv] 

 

 [background noise]  

 

MT: [UI]. 

 

AE: Thank you. 

 

MT: No need to. They can do to anything.  

 

MM: Um, Andy do we-- 

 

AE: Yeah. 
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MM: --do we, do we want to go maybe get somebody, uhm, so we can take a little 

break? 

 

AE: Yeah. That’d be good. 

 

MM: [UI] do you want to maybe use the bathroom? Do you want to smoke a cigarette?  

 

MT: I don’t want to stand outside front of everyone. [UI]. 

 

AE: Yeah, but, like Mary, we’ll limit-- 

 

MT: Andy I don’t want to show anybody. 

 

AE: Well, Mary, you have to--you have to use the restroom at some point.  

 

MT: I [UI] they know. The thing, they know? 

 

AE:  I-I’ll, I’ll have an idea.  

 

MT: Who? 

 

AE:  We can talk about that at the end. I-I--Listen, I promise Mike and I’ll can all sit 

down and we’ll, as best we can, answer all of your questions. Is that okay? The 

important thing is that we get through this information because as Mike said, there 

is a potential that people could get hurt. So the quicker we can get through this 

and we can look at the phone and so we can assess.  

 

MT: I not gonna hurt you. Nobody will hurt you.  

 

AE: [OV] We wanna k--We wanna keep people safe. 

 

MT: Nobody will hurt you [UI].  

 

AE: Listen, that’s all [UI] gonna do. 

 

MT: No, [UI]. You know, you can check my phone. You can check anything you want. 

I never intended to me--  

 

AE: [OV] You’re-you’re going to give us-i-is that consent to look through that stuff? 

 

MT: You can look through my phone. 

 

AE: Thank you. 

 

MT: Let’s go! 
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AE: Okay, alright. Very good.  

 

MT: Go and look through my phone.  

 

MM: Okay. Alright, Mary, uhm, [UI]-- 

 

MT: Look through my phone, look through my, uh, computer and it’s open.  

 

MM: [OV] A-Andy’s, uh, Andy’s going to get someone real quick. We’re just going to 

grab someone-- 

 

MT: [OV] You need these. 

 

MM: --sit--sit with you, for a second. 

 

MT: [OV] Where is the bathroom?  

 

MM: Do you need to use the bathroom?  

 

MT: [UI]  

 

MM: If you want to use the bathroom, you can use the bathroom. 

 

MT: Yes. I feel very bad.  

 

MM: Mary.  

 

MT: I will be in the prison.  

 

MM: Mary. You-you are doing the right thing right now. That’s all you can control. 

That’s-that’s all you can control. 

 

MT: I will be in the prison?  

 

MM: Mary I’m-I’m going to talk to the Assistant United States Attorney-- 

 

MT: Please. 

 

MM: --and I’m going to tell him how cooperating you were with us.  

 

MT: [OV] Please. And I haven’t, uh, I have done it for, you know… 

 

MM: Just a short period.  

 

MT: That’s it . . . That’s it.  
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 [Pause]  

 

 [background noise]  

 

AE: Alright, I’m gonna grab, uh,  [PH], the, the gal that was in here before to 

take you to the restroom and, uh, we’ll just take a couple minute break and then 

we’ll [UI] continue the [UI].  

 

MT: [OV] You are go with me in bathroom.  

 

AE: You’d think we got the worst chair on camp here for me.  

 

MM: If you want to have a cigarette outside, you can, you want to have a cigarette in 

here.  

 

MT: Okay. [UI]--  

 

MM: [OV] We just--we need to, we need to make sure that we’re taking breaks and-- 

 

MT: [OV] Mm-hmm.  

 

AE: --then so that we’re not-- 

 

MM: Are you hungry? 

 

AE: --you’re not--you’re not dragging us.  

 

MT: They get one, one ten empty can to--You throw all of this in and everyone don’t 

have to go out and make it as, people make it as, uhm-- 

 

AE: Ashtray? 

 

MT: Ashtray [laughs].  

 

AE: You sure? 

 

MT: Yeah, I’m sure.  

 

AE: Okay, I may take a sip, is that okay? 

 

MT: Yeah take it--take it all.  

 

AE: Alright.  

 

 [background noise]  
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MT: I don’t want to drink.  

 

MM: You need a little bit of water.  

 

MT: No. I don’t want to drink. I want just to die.  

 

MM: Mary-- 

 

MT: No, I’m serious.  

 

MM: You don’t deserve that. 

 

MT: [OV] No, I deserve to die.  

 

MM: You don’t. Mary I--what I told you before, I-I meant. And that you’re, you’re 

right on the-- 

 

 [noise] 

 

AE: [OV] Alright, there we go! 

 

MT: You see. For that, thank you.  

 

AE: I had to drag [UI] cup so it would.   

 

MT: You leave it open a little bit for the smoke, you know?  

 

 [pause] 

 

AE: You need to use the restroom? 

 

MT: No, it’s okay, no. 

 

AE: No? 

 

MM: Uh, yeah, yeah. Yeah, let’s take, we’ll yeah. Go ahead and take a bathroom break.  

 

AE: [OV] Let’s take a bathroom break. 

 

MT: No it’s okay.  

 

AE: No, it’s okay. We’ll-- 

 

MM: We sh-- 

 

UM:  [OV]  [PH] gonna go over here to take you, so-- 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 112 of 373



 

 

 

 

 

MT: No it’s okay. I don’t want to go.  

 

AE: Yeah. 

 

MM: We do need to take a bathroom break. 

 

UM: [OV]  it’s okay.   

 

MM: So, we could just get two people go.  

 

UM: Okay . . . We gonna take her now, or--?  

 

MM: Yeah.  

 

AE: Yeah.  

 

UM: I think they want to go ahead and go do it so then--so, like, before she goes to bed 

we’ll--so it-- 

 

MT: [OV] Oh, okay!  

 

UM: Is that okay? 

 

AE: Yeah. Got--I gotta take a bathroom break too.  

 

UM: [laughs] 

 

MM: [OV] Yeah I do too. I do too Mary.  

 

MT: Yeah.  

 

 [unintelligible background conversation]  

 

 [Pause]  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_05-43-34_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_05-48-35_UTC+3.flv] 

 

 [Pause]  

 

 [background noise]  

 

MM: This is Special Agent Merletti. Ending the recording to conduct a battery change.  
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 [end of session AUD_2020-02-27_05-48-35_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1145903.final.docx] 

 

[START OF 1145944.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_05-50-42_UTC+3.flv] 

 

MM: This is Special Agent Michael Merletti, FBI. Starting recording at approximately 

05:50 on 27th of February 2020. Local time Iraq.  

 

 [background noise] F 

 

MM: [UI] outside.  

 

 [shuffling sounds]  

 

UM: [UI] Mary? 

 

MT: Thank you, how are you?  

 

UM: I’m good. How are you, ma’am? 

 

MT: Fine.  

 

UF: Do you need anything? 

 

MT: No, uh, can I smoke outside? 

 

AE: Yeah, you can smoke outside.  

 

MT: Can I smoke outside?  

 

 [Pause]  

 

 How are you? 

 

AE: [UI] 

 

 AL 

 

MT: But even with the [UI], you lost a lot of weight.  

 

AE: Isn’t it weird, all these changes? 

 

MT: Yeah. 
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AE: The last time I  I saw you [UI] that short-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: I lost a lot of weight. I’m usually eating better at work.  

 

MT: [laughter] [UI] 

 

AE: I’ve been eating a little less. A little less, and I’ve been training a little while. You 

know, back out in the field.  

 

MT: Yeah.  

 

AE: [UI] a couple years ago I had the [UI].  

 

MT: Yeah.  

 

AE: We’ve been together, a couple years ago, [UI] how long it would’ve been . . .  

 

MT: Yeah, [UI].  

 

AE: The last time I saw you it was short. 

 

 [pause] 

 

AE: Feel good? 

 

MT: No. [UI]. I pray to God. [UI] I wish I disappear now. What I did, I think you 

know.  

 

AE: [UI] 

 

MT: Disappear from this world. 

 

AE: You good? Okay. 

 

MT: No, I [UI].  

 

AE: It’s alright. You’re gonna fix this. 

 

MT: No fixing it.  

 

AE: [UI]  

 

MT: I am sorry [UI].  
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AE: [OV] Good? 

 

MT: Yeah, I try to . . .  

 

AE: Sorry, this was-- 

 

MT: [OV] No! It’s okay! I am sorry, you know, to keep you up.  

 

AE: [OV] No [UI].  

 

MT: No, I am sorry to put you in this situation.  

 

AE: [OV] [UI] Mary you didn’t put me in any situation. You’re okay. 

 

MT: Yeah. I put myself in this bad situation. [noises]  

 

AE: Mary, it’s a mis--it’s a mistake. It’s like what we talked about. It’s a short period 

of mistake.  

 

MT: Yeah [UI] you know.  

 

MM: [UI]  

 

MT: Yeah, you’ve got my phone and everything.  

 

AE: Yeah. Thank you. 

 

MT: [OV] And check everything? I have no--you know, I have never done anything. 

This one.  

 

MM: Andy, do you want a water? 

 

AE: I’ll take one.  

 

 [noise] 

 

MT: This one and I always stuck, you know.  

 

MM: I think I’m going to have a water. Are you sure you don’t want a water? 

 

MT: No, I’m not drinking it. 

 

 [background noise]  

 

MT: Thank you. Thank you.  
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MM: You told me you want--so your email.  

 

MT: Yeah.  

 

MM: It’s on your drive? 

 

MT: I usually talking. [laughs] Don’t worry about it. I’m used to it. But not in this 

situation. What [UI].  

 

AE: It’s okay. 

 

MM: Mary.  

 

MT: And I think they have to understand that for 15 years I have done nothing but 

good deeds.  

 

MM: So Mary, Andy and I were--were just talking a little bit and… 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_05-50-42_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_05-55-43_UTC+3.flv] 

 

MM: --we-we-we realize that-that you-you feel very sorry about what happened.  

 

MT: [OV] I feel very bad.  

 

MM: So we-we think we have a good opportunity at the end. Um, and we’ll talk about 

that when we--we’re getting finished up. But, you think, you know.  

 

MT: If you go to ba--my back to my history, ask me, and I have done normal, normal.  

 

MM: You’ve . . . 

 

MT: I was going out with the guys, in dates, you know, I put myself in very dangerous, 

you know, positions. Afghanistan [PH].  

 

AE: [UI]. 

 

MT: You know, I don’t know what to say. I let this happen.  

 

AE: Okay, so-so-- 

 

MT: I let this happen, I am asking why this happened. 
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AE: [OV] So when, so when we--Listen, every-everyone has emotions. And people 

can use your emotions [UI]-- 

 

MT: [coughs] 

 

AE: People can use your emotions and make you do some things you wouldn’t 

normally do.  

 

MT: I told them.  

 

AE: I understand. Mistakes don’t take away all of those good things. Okay? 

 

MT: [OV] And I hope so. I have good things I have done, you know, that support my 

case. But I-- 

 

UM: [OV] What-What’s actually--what’s really going to support your case is what we 

do in the here and now.  

 

MT: Yeah.  

 

UM: To be honest about this and to identify what’s happened and be completely honest 

so that, that-- 

 

MT: [OV] I am [UI].  

 

MM: [OV]--so those connections [PH] can well, they know that. If there’s anyone in 

danger they can make them aware of that.  

 

MT: [OV] No. God, no. No, I don’t put anyone in danger. I didn’t meant, you know, to 

put anyone in danger and you--and you know that.  

 

AE: I know. It’s so-some of this also, with the information on the sources that-that 

went out. I mean they could be in some danger.  

 

MT: Yes.  

 

AE: So we--that’s why we need to understand-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --exactly what was said.  

 

MT: [OV] Yeah, yeah. I never considered them as American. You know, it’s a 

problem. They are not American. If American, I would not have released 

information about Americans. You know that.  
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AE: And--and that-that’s actually--that’s good to know.  

 

MT: No. I have never. I would never release any information, operations, anything no. 

Nothing. Come on, Andy.  

 

MM: [UI] Mary, no one is suggesting that, but we-we do need to understand entirely 

what this information was.  

 

MT: This is exactly I swear. Only about these sources I swear, nothing more.  

 

MM: So-- 

 

MT: [OV] It’s only one time meeting up like that.  

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: And finished. I start. 

 

MM: So which--we, we talked about some of them.  

 

MT: The-the--only those--only those. Go through my phone, go through my computer. 

I am a--whatever you want.  

 

MM: Okay, so-- 

 

MT: You will not find only this. I have confidence in this. Go and check. 

 

MM: What types of information was provided about our in-house service?  

 

MT: That he--that , you know, and he also--I don’t 

know, what-what, you know, I don’t remember. Where he was, where he was 

working with. That’s all--that’s all what I--what I, and-and you know, never 

released like--never released our information.  

 

AE: Right.  

 

MT: Now this is all on what I am saying.  

 

MM: Okay.  

 

MT: You go and search and do anything you want. You have my phone, you have my 

computer, you know, go back through the history. Nothing else. I am sure. I am 

telling you the truth.  

 

AE: Okay. 
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MM: Uhm, so Ahmad [ICST] asked about sources.  

 

MT: Yeah. 

 

MM: And you were able to provide  

 

MT: Yeah.  

 

MM: And what, what did you describe that as.  

 

MT: Nothing.  

 

MM: Nothing.  

 

MT: What I wrote. I never talked with him, you know, I never talked. No. What I 

wrote I put, that’s it. No more.  

 

MM: Okay. So he asked about… Did-did he ask you about sources? He--and did you 

respond? 

 

MT: [OV] He told that, yeah, and-and told that. I said, you know, that’s what--that’s 

what I give him. I told him, you know, I was like, I sent [UI] for once, but I 

discovered that this was a big mistake and I stopped. I never gave him any 

information. I am very sure. I’m telling you. Go ahead check my phone, both do 

anything you want.  

 

MM: Is there a reason you feel uncomfortable approaching Golden [PH] Command 

about what had happened?  

 

MT: No, no.  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_05-55-43_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_06-00-43_UTC+3.flv] 

 

MT: I will not. I-I don’t even at the first step. No I [UI].  

 

MM: No, no I mean but after it happened did you ever consider going to the Command 

and saying listen I ma--I-I did this? 

 

MT: I was thinking about it. 

 

MM: Okay.  

 

MT: But I was afraid.  
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MT: Yeah, you know, it’s [UI].  

 

AE:  

 

MT: No, not with the targeting. They were [UI], yeah.  

 

AE: [OV] I’m not trying to words in your mouth, I’m just trying to understand. 

 

MT: [OV] Yeah that  that’s it.  

 

AE:  

 

 

MM: What were you-- 

 

AE: We tried-- 

 

MT: [OV] --  

 

AE: Okay. 

 

MT: [OV]--but that’s not . . . 

 

AE: And what-what does that mean someone is watching him? 

 

MT: It’s like this like this, I told him, you know. I put it like this.  

 

AE: And what made you-- 

 

MT: That you know--  

 

AE: --what made you believe that? 

 

MT:  

  

 

 [pause] 

 

AE: And . . .   

 

MT:   

 

AE: Y-you said his position. 

 

MT: Not, wh--what was his position?  
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AE: You said before   

 

MT: -- 

 

AE: Okay.  

 

MF: I just feel like that-that’s for that to be in there there had to be s--a little bit more 

significance. 

 

MT:  

  

 

MM: That’s it.  

 

MT: You know, I’m telling you the truth. 

 

 [Pause]  

 

MT: It’s not okay, Andy.  

 

AE: No, it’s okay. It’s okay.  

 

MT: [laughs] It’s everything, you know? It’s not okay. It’s--And it was illegal. 

 

MM: [OV] And, and Mary-- 

 

AE: [OV] We’re, we’re [UI]. 

 

MM: --just so I understand, um, what-what kind of information made you understand 

that? 

 

MT: No, no, no. I read about, you know, that they are watching him and that’s it. This 

is what information. I didn’t put specific, you know.  

 

MM: Is there something specific that you read about him? 

 

MT: No, no, no that they are watching him, you know. I don’t know why, but that’s it.  

 

MM: [OV] Where-where did you read that? 

 

MT: In-in-in the reports. 

 

MM: Which reports? 

 

MT: In the reporting.  
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 [end of session AUD_2020-02-27_06-00-43_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_06-05-43_UTC+3.flv] 

 

MM: In what? 

 

MT: In the note one. In the OneNote.  

 

AE: The OneNote?  

 

MT: Yeah.  

 

MM: Mmm. Do you know which date? Or what report you read?  

 

MT: I can’t remember. Many. I read many. But I didn’t--I didn’t put more information. 

Not discuss [UI] about anything.  

 

MM: Yeah, but you said--  

 

MT:  

 

  

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: Nothing. Just-- 

 

AE: Just, just the guys? 

 

MT: The, the guys. 

 

AE:  

 

MT: [OV] That’s it. That’s it. 

 

MM: Okay, uhm--  

 

AE: [OV] Can I ask a question?  

 

MM: Absolutely. 

 

AE:  

 

 

 

MT: No I-I didn’t say this.  
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AE: I-I’m just saying that he-he understands-- 

 

MT: [OV] That he [UI] that he--? No, no.  

 

AE: [OV]--that you work with the sources and transmitting.  

 

MT: [OV] These guys--they are--these guys are watching him.  

 

AE: Okay. 

 

MT: That’s all what they said. I never mentioned no U.S. I told, “You go and see.”  

 

AE: [OV] No, no, no. But-- 

 

MT: [OV] Never mentioned, you know, they can be reported to anybody.  

 

MM: But my question is, he knew that you worked in a U.S. Embassy. This 

organization. Y-you understand? He knows what you do for a living.  

 

MT: Yeah. No, no he didn’t know. That I am working. I told him somebody give me 

the information. He knows that I work in a hospital in the United States.  

 

AE: Okay. 

 

MT: And I go sometimes and I translated, you know, for the government.  

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: This is what I told him. And this period I told him, I’m translating for the 

government. That’s why he asked me. But I never--I never put more information 

about this. I said I’m--  

 

AE: [OV] So, you didn’t speak about being in Iraq? Where you’re located? 

 

MT: No, I said I go back and forth. I go between--  

 

AE: [OV] Between Iraq and-- 

 

MT: [OV]--Yeah, and the United States.  

 

AE: Okay. So you-you go between Iraq and the U.S? 

 

MT: Yeah.  

 

MM: And you translate? 
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MT: Yeah.  

 

MM: In Iraq? 

 

MT: Yeah.  

 

AE: Okay. I just want to understand.  

 

MT: Right.  

 

AE: And then to Minneapolis is working at a hospital?  

 

MT: In ER.  

 

AE: Okay. Just so I-- 

 

MT: [OV] That’s it.  

 

AE: Okay, I understand.  

 

MT: I still don’t believe that I’m doi--I did this. And I’m here.  

 

AE: There’s a good thing.  

 

MT: It’s a dream. Nightmare. 

 

AE: [OV] Li-list-listen, we’re working hard and we’re going to continue to keep 

things in a positive direction.  

 

MT: [UI] 

 

MM: So Mary my--that’s-that’s a really big point that you brought up. Uhm, as it 

relates to when, when you’re explaining that you work for the government. What 

type of government--government organization did you tell--? 

 

MT: [OV] No, I didn’t. I said, you know, I’m a linguist. I never mentioned for whom I 

work with. 

 

MM: But you said the government--  

 

MT: [OV] I’m in Iraq. Yeah, I’m in Iraq. You know, as a contractor. You know, I work 

as-as a linguist sometimes. I go to Iraq and translate and, you know, go back.  

 

AE: For the U.S? 
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MT: Yeah, for the U.S. Yeah.  

 

MM: [OV] Okay. And was--was it explained what type of information you had or have 

access to? 

 

MT: No, I never told him. I told him, you know, that’s not [UI]. I mean maybe he 

knows what-what she is doing in Iraq, you know.  

 

AE: [OV] Mm-hmm. 

 

MT: But I never told him that I am, uh, I have like clearance, or I-I translate sensitive 

information. No.  

 

MM: S-so why would he have known to ask you.  

 

MT: Because I told him I-I go and translate in Iraq, you know, for the government.  

 

MM: So, but why would he have thought that you had information about PMF sources? 

 

MT: Mm-hmm. I don’t know. He figured out for sure. He told me [UI]--  

 

MM: [OV] How did he figure that out?  

 

MT: I don’t know. I never told him what I am doing here exactly. No. You know, I--

you know I--You know, I-I-I am 100% sure.  

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: He told me-- 

 

AE: [OV] Could someone you know-- 

 

MT: [OV]--“If you know, you, if you know, just, you know, if you can help me . . .”  

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: That’s what he told me. I suppose his [UI]--  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-05-43_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_06-10-44_UTC+3.flv] 

 

 [background noise]  
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MM: So if-if you don’t mind I’m going to--I want to talk again about the reports in the 

OneNote. So earlier we mentioned the classification of material. So do you 

understand the classification of the material in the OneNote? 

 

MT: Yes.  

 

MM: And what do you understand that classification to be?  

 

MT: It’s secret. And you make it easy for me. Now, it’s not easy. [laughter] 

 

MM: Telling the truth, telling the truth is easy. 

 

MT: [OV] You are, you are, American. I’m telling him the truth, you know. I’m telling 

him the truth, I swear. It has made one mistake and, you know.  

 

AE: Listen, we’re addressing it.  

 

MM: We’re going to address it.  

 

MT: Yeah, I know, [UI]-- 

 

MM: [OV] We’re going to address it, and we’re going to move on.  

 

MT: [OV] I’m telling you if you find something else in my phone you will say, “Oh 

you are a liar. You are a big liar.” [UI]  

 

AE: [OV] [UI] something else?  

 

MT: Yeah. 

 

AE: What is it? 

 

MT: [OV] If you find something else in my phone-- 

 

AE: [OV] Do you think we will find something? 

 

MT: You will never find anything else.  

 

AE: [OV] I just want to make sure.  

 

MT: [OV] I know myself, Andy. 

 

AE: Okay. I-- 

 

MT: It’s yours.  
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AE: --I’m just making sure.  

 

MT: It’s yours. With the computer it’s yours and the phone is yours.  

 

MM: We-we talked a handful of times about how it’s really big steps in explaining this. 

 

MT: [OV] Oh, yeah. 

 

MM: This is a big step. 

 

MT: Thank you. 

 

MM: This is a big step.  

 

MT: Thank you. Yeah and I give you the phone and the password, and it’s a big step 

because I know myself.  

 

AE: [OV] [UI] 

 

MT: [OV] I know myself. It’s has--it happened once and no more.  

 

MM: It’s a very short period in time.  

 

MT: Exactly.  

 

MM: Very short period in time.  

 

MT: I am the one who-who-who discovered that it was a big mistake.  

 

MM: Right. 

 

MT: Nobody give me a warning before even you came.  

 

MM: So with the information in the OneNote being secret I need to understand how 

you removed the information from your OneNote and how you--what you did.  

 

MT: Memorize it.  

 

MM: So you-- 

 

MT: Yeah, I just memorize it because it’s--I didn’t put a lot of stuff, I just memorize it 

with no details. I want you to understand this. I just memorize it without any 

details. 

 

AE: You’ve got a pretty good memory.  
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MT: Oh, in the names, yeah that’s easy to memorize names.  

 

AE: [OV] Yeah.Yeah.  

 

MT: I didn’t put a lot, you know, I didn’t send [UI].  

 

MM: So, you got their names that were passed off. Did you write them down? 

 

MT: Yeah, yeah, yeah.  

 

MM: So you-- 

 

MT: [OV] Yeah, yeah, I had them down.  

 

MM: [OV] So you, you, you would memorize? 

 

MT: [OV] Yeah.  

 

MM: And then-- 

 

MT: I memorized every, you know, it’s like with the [UI] because it’s a big like big 

marker, you know.  

 

MM: Yeah. 

 

MM: And why would you write it with a big marker? 

 

MT: Because to be like--I didn’t have like a pen in the room. I have marker. I was 

scared also.  

 

MM: Did--Was it--was there a reason it was in a big marker?  

 

MT: No, no. No reason. It was handy. It was handy.  

 

MM: And then once you wrote it down on paper how did you send it to Ahmad? 

 

MT: It was like a--it’s a video call. You know, like a video call.  

 

 [pause] 

 

MM: And what--How did that work on the video call? What-what would you do with 

the paper? 

 

MT: Nothing. I show him the paper and I sent to him. I showed him the paper.  

 

 [Pause]  
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AE: It’s [UI]. Did you--did he tell you to transfer it like that or did you figure that out 

on your own? 

 

MT: No, he told me. 

 

AE: Okay. 

 

MT: Yeah.  

 

AE: How did he explain it? 

 

MT: No, he told me-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-10-44_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_06-15-44_UTC+3.flv] 

 

MT: He started, “If you, you know, show it to me.” I said, “I can send it to you,” you 

know.  

 

AE: And how does he get that information? Or does he--How does he capture it? Did 

he write it down? 

 

MT: He wrote it down. He wrote it down. 

 

AE: He writes it down.  

 

MM: And does he thank you for the information? 

 

MT: Yeah he said, “You did great.” Yeah. 

 

 [background noise]  

 

MM: So he said this was great. Did he say anything else? 

 

MT: [OV] Yeah, yeah. He said, you know, if I, “Yf you have more.” I said, uh, “We 

will see, inshallah,” and told him. And after that, I stopped. And then, perhaps 

[UI] I never thought that [UI].  

 

MM: So, Mary I-I understand that there was, you know that-that emotional-- 

 

MT: Yeah, yeah. 

 

MM: Connection between the two of you.  
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MT: [OV] Yeah, yeah.  

 

MM: It sounds like he may have used that-- 

 

MT: Yeah.  

 

MM: --to maybe change your mind a little bit.  

 

MT: Yeah. And I was afraid of about him from . . .  

 

MM: Uhm . . . 

 

MT: Both. 

 

MM: Now… 

 

AE: So my question is, based on all this, how--did he ever communicate a threat or… I 

mean it sounds to me that it was--you understood who he was affiliated with and 

what they’re capable of. 

 

MT: [OV] No, but, you know, no. I was afraid that my family [UI] like.  

 

AE: Was-was that something that you were afraid of because you knew who he was 

affiliated with? 

 

MT: No, I know that he’s affiliated with   

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: This is--you know, I was afraid of. It’s not [UI], somebody else, no.  

is like, uh, like I mean he’s in the Ministry of Interior, interpret. He has a lot of 

influence. It’s not [UI] because, it’s because of his nephew.  

 

AE: So but they--so he never communicated a direct threat? 

 

MT: [OV] No, no.  

 

AE: Nothing like, “I’m going to get your family”? 

 

MT: No, no, no. 

 

AE: [OV] Okay. That’s-- 

 

MT: No, no, no.  

 

AE: Okay. That’s--okay, good.  
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MT: No, no.  

 

AE: Yeah. 

 

MT: I was afraid, you know?  

 

AE: It was just an [stutters] inference of who his family knows-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: I understand, okay.  

 

MT: He knows my, you know-- 

 

AE: [OV] Okay.  

 

MT: He knows my sister that’s [UI].  

 

MM: It’s--did that fear is generated because of Ahmad’s affiliation? 

 

MT: Yeah.  

 

MM: Is-is that what fear struck you?  

 

MT: [OV] Yeah. His nephew . . .  

 

AE: It’s okay. 

 

MT: It’s not okay, I know. [laughs] You keep saying “okay.”  

 

AE: [OV] No, listen. Listen. 

 

MT: It’s not okay, Andy. I know that.  

 

AE: Listen. I-I’ve sat across from bad people and it’s not you.  

 

MT: I am not bad.  

 

AE: I know.  

 

MT: I am not bad. I am not bad. 

 

AE: We’re human. We make mistakes. 

 

MT: Not like this mistake. After 15 years.  
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AE: Listen to me. We make big mistakes, small mistakes in our lives.  

 

MT: Fifteen years. This is not a small mistake.  

 

MM: So you--you-you just--I-I know you’re saying you make these mistakes but 

you’re--you’re doing the things right now to make all of this right. And-- 

 

MT: I hope so. 

 

MM: I-I know so.  

 

MT: No, I hate it. I wish I can sacrifice myself, you know? 

 

MM: [UI]  

 

MT: To wipe this mistake.  

 

AE: That’s what your character will be judged on, is how you address this.  

 

MT: I wish I can . . . I can sacrifice myself to wipe this mistake. The only mistake of 

my life.  

 

AE: It’s not necessary.  

 

MT: No, it’s very necessary. I know what I have done. This is big mistake, Andy, don’t 

make it easy for me.  

 

AE: Right now it-it’s hard to see past tonight, but I promise you as time goes on, 

you’re-you’re going to see that there can be life after this [UI].  

 

MT: [UI]  

 

AE: [OV] We’ll be there for you.  

 

MT: [OV] [UI]  

 

MM: [OV] Mary, you know, I know you don’t feel that way right now.  

 

MT: [UI]  

 

MM: Eventually you’re going to feel different.  

 

MT: I know. 

 

MM: And what you’re doing tonight is the right thing.  
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MT: [OV] Is wipe my repent.  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-15-44_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1145944.final.docx] 

 

[START OF 1144158.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_06-20-45_UTC+3.flv] 

 

MT: I don’t. 

 

AE: Yeah. 

 

MM: I’m, I’m not going to, I’m not going to yell at you tonight.  

 

MT: Mm-hmm.  

 

MM: But that [UI]--  

 

MT: [OV] Yeah I deserve it, I deserve it.  

 

MM: I would never do that.  

 

MT: [OV] No yeah. I deserve it.  

 

MM: I’m [UI].  

 

MT: Oh yeah, I deserve it. Hit me I deserve it. [crying] 

 

MM: [OV] No, we would never do anything like that.  

 

MT: [OV] You can do anything [UI]. Kill me, I deserve it--  

 

MM: No.  

 

MM: No, yes. I deserve it.  

 

AE: You know, what’s important to Mike and I, is that you feel like you’re getting 

treated with respect and dignity.  

 

MM: Exactly.  

 

MT: [crying] Kill me, I deserve it.  
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MM: [OV] Mary we’re-we’re--we would never do anything like that. Do you want to 

[UI]?  

 

MT: No, habibi! No mama! 

 

MM: I-I don’t want you [UI].  

 

MT: No, I feel bad about myself.  

 

AE: Can I tell you something?  

 

MT: One mistake I [UI].  

 

AE: Listen, can I tell you something that always sticks with me? I know that you’re a 

Christian too. The fact of the matter is we all make mistakes. We all have done-

done bad things. Every one of us, right? So, I-- 

 

MM: [UI]  

 

AE: But somebody paid that price for us, right? No, Jesus paid that price for us right? 

And God can forgive us. We don’t have the right not to forgive each other.   

 

MT: I wish I could die now. That’s what I wish.  

 

AE: We will be able to move, you will be able to move past this. Tonight is--it’s not 

lost on Mike and I how stressful, something this is. 

 

MT: [OV] No it’s okay, you know, I-I-I-I’m answer all these questions and I will be 

honest. I have been honest with you and not find anything else. It-it one time. 

 

AE: Yes. 

 

MT: It’s one time. I [UI] this just one time, and that was a big mistake. I was honestly 

[UI]. I was feeling very bad. But it’s, uh, it’s too late. 

 

AE: Mary. 

 

MT: Yes.  

 

AE: You-you-you felt bad because--  

 

MT: I feel very bad.  

 

AE: --you knew what had happened. 

 

MT: I knew it-it-it’s wrong. I knew it was [UI].  
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AE: You knew it was wrong but you know what, Mary, you’ve been given an 

opportunity to talk about that with us, what happened and you’re doing that and 

you are doing your best to make it right as you can right now.  

 

MT: Yeah. 

 

AE: And-and that’s why in-in our eyes what we will communicate is that you’ve done 

as much as you can to make this right.  

 

MT: Mm, I am telling you all that was sent was this. You will never find anything else.  

 

AE: So-so Mary… 

 

MT: Check IMEI, look my IMEI and see what I see, what I do. This is all, just once I 

make this big mistake. That’s it. And I deserve anything. I admit it, and [UI] any 

punishment. I deserve what’s happening now, to me.  

 

AE: If you were given the opportunity to try to help get some of this would-would you 

take it? 

 

MT: Yes. Of course I would do.  

 

AE: Like to help the U.S. find this person that-- 

 

MT: Yeah.  

 

AE: --[UI] you-you would help?  

 

MT: Yeah.  

 

AE: Okay. 

 

MT: Of course I will help! You know, come on. I will help. Of course I will help to 

find this person. Of course I will help.  

 

AE: Okay. 

 

MT: Are you kidding me? If you want me to go and kill him I’m willing to go and kill 

him now. 

 

MM: [OV] No, that’s-that’s not at all what we’re asking.  

 

MT: No, I will kill him you know.  
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AE: Maybe through--maybe through communication that you’d help us to identify 

him? 

 

MT: [OV] Yeah, yeah. 

 

AE: Okay.  

 

MT: You know, I can tell you where he live also. You know, he told me where he 

lived. He told me where he lived, you know, it’s like his phone number. 

Description, you know, I have photos of him in my phone. Him and his wife, you 

know, him and his wife, you know. And, uh, his daughter and, and his son. I have 

them all, you know, on my phone. I will show you, I’ll tell you this and this and 

this and this, you know? Of course. It’s too late Andy. This will not [UI].  

 

AE: It’s not too late. 

 

MT: [OV] Yes it’s too late. You know? 

 

AE: [OV] Will you sit down with us again if you have that information? 

 

MT: [OV] You don’t know--Of course!  

 

AE: Okay. 

 

MT: Of course, I will sit down, anything. You know, it’s like I’ll tell you and show me 

the picture. Bring the phone, I will show you the pictures now. I will show you 

the picture-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-20-45_UTC+3.flv] 

  

 [start of session AUD_2020-02-27_06-25-45_UTC+3.flv] 

 

MT: I will show you, you know, with all the [UI]. Are you kidding me? 

 

MM: And we-we-- 

 

MT: You know, it’s like… 

 

MM: We may want to do that. 

 

MT: Yeah! 

 

MM: [OV] May-maybe tomorrow.  

 

MT: Yeah, yeah.  
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MM: So what we--what we might do is we might take a break at some point and rest-- 

 

MT: [OV] Where you are going to keep me, here? 

 

MM: We-we would rest, allow you, allow you to rest for the evening. Sleep for a little 

while. And then-- 

 

MT: [OV] Here? In my room? 

 

MM: Uh, it-it would be here. 

 

AE: We’d be here.  

 

MT: You’ll be here? 

 

MM: Yeah. 

 

MT: My room I cannot go, eh?  

 

AE: No, no, no. So what we-we’ll have sent here. 

 

MM: [OV] What we can provide, what’s what’s needed--  

 

AE: Yeah. 

 

MM: [OV]--to make you comfortable. 

 

MT: And my stuff and everything? 

 

AE: Can you make a list of some of the personal items that you need? 

 

MT: Yeah, but how I’m going to take all my stuff with me [UI].  

 

MM: We’ll w-w-we’ll take care of that.  

 

AE: [OV] We’ll worry about that. 

 

MT: [OV] No, no, no. I’m willing to-to-to show you the picture and then, you know, 

everything, his family, you know? 

 

MM: Mary you-you’re talking about a picture. Uhm, what-what picture are you talking 

about? 

 

MT: It’s his picture.  

 

AE: His?  
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MT: It’s his picture.  

 

MM: Oh okay.  

 

MT: Yeah I’ll send you his picture.  

 

MM: I wasn’t sure-- 

 

MT: His-his wife picture, his daughter, yeah.  

 

MM: [UI] it almost sounded like--Are we were talking about … Are there, are there any 

sig-- 

 

MT: [OV] No, no, I’m talking about A-Ahmad [ICST].  

 

MM: Yeah, yeah. 

 

MT: I’m talking about Ahmad.  

 

MM: So you talked about that you showed papers to Ahmad on video call. 

 

MT: Yeah.  

 

MM: Was there ever any other way that you showed Ahmad information?  

 

MT: [OV] No, no. 

 

MM: Okay.  

 

MT: This is the only one. This is the only ones and this was the only one I showed him. 

That’s it. I am 100% sure. I’m telling you, you know, check my phone. Go back 

through the history.  

 

MM: Is there any other way that you communicated with him?  

 

MT: No, I was talking to him like, you know, twice a week.  

 

MM: Mm-hmm.  

 

MT: And we would like text messages, text.  

 

MM: Did you ever email or anything? 

 

MT: No, no, no. No email. 
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MM: Okay. 

 

MT: No email. No any of that. No, nothing. I don’t give my email no-- 

 

MM: Okay.  

 

MT: --to anybody. 

 

MM: And what-what was the application that you used… 

 

MT: It’s WhatsApp, WhatsApp.  

 

MM: Was there any, um, any-any other additional application? 

 

MT: No, no. We never used any application. WhatsApp.  

 

MM: Okay. Um, were there--were there times where you memorized information and 

then texted? 

 

MT: No, no.  

 

MM: Okay. 

 

MT: Usually when I--no. 

 

MM: Okay. 

 

MT: It’s only one time, that’s it. Only one time. Text messages, no. I never text 

messages. This is once happened and I--it-it was, uh, written. That’s it.  

 

 [Pause]  

 

MT: It’s easy to memorize names, you know. It’s not hard. Because not too many 

information. So. 

 

MM: I-I just--I have to be-- 

 

MT: Of course, go ahead--go ahead, mama! 

 

MM: Sure. Mary I-I’ve just--I’ve got to be positive that there is no text messages or-- 

 

MT: No. 

 

MM: --no photos. 

 

MT: No. 
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MM: There were--  

 

MT: [OV] No. No. 

 

MM: --no, uh, recordings? 

 

MT: [OV] No, no, no, no. I am 100% sure. No recordings, no text messages, no, no.  

 

MM: Okay, those--  

 

MT: I am telling you the truth, man.  

 

MM: And no-- 

 

MT: [OV] They have all you will discover. If I am telling the truth or lie.  

 

MM: So no, note--  

 

MT: I’m telling you the truth, no. 

 

MM: No text messages? 

 

MT: No. 

 

MM: No photos? 

 

MT: No. 

 

MM: No recordings? 

 

MT: No. 

 

MM: No secret information? 

 

MT: No. 

 

 [Pause]  

 

AE: That-that’s your phone and you don’t give that to other people. I know you’re 

very protective of it. 

 

MT: No, sometimes I give my phone but I don’t think somebody will use it.  

 

AE: If that was the case then you’d be aware of what they--what they did and what 

they called? 
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MT: No, sometimes I don’t look. I don’t know. I keep my phone in here. I keep my 

phone here and then--  

 

AE: I just want to--nobody else here contacts him? 

 

MT: I don’t think so. I don’t think so. I don’t know. 

 

AE: Okay.  

 

MM: We’re just trying to make sure it was just--it was just you that was making  

 these-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --these communications. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: And not anybody else in there-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-25-45_UTC+3.flv] 

  

 [start of session AUD_2020-02-27_06-30-46_UTC+3.flv] 

 

MT: [UI]  

 

AE: Okay.  

 

MM: So one of the other things I do want to talk about is Ahmad’s nephew. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: So you talked about-- 

 

MT: Yeah he’s, uh, he is [UI]-- 

 

MM: Okay. 

 

MT: --he is-- 

 

MM: What’s he-- 

 

MT: [OV]--he is the Minister--uh, he worked with the Minister of Interior, you know, 

and, uh, you know, I’m trying to remember his first name, to be honest with you. 

MM: So earlier when we spoke about, uh, the affiliations.  
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MT: Yeah. 

 

MM: You-you told me some things about Hezbollah.  

 

MT: Yeah. 

 

MM: And you told me, uhm, that they--you described them as an octopus.  

 

MT: Yeah. 

 

MM: You said that they have their tentacles everywhere. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Does-does Hezbollah have their tentacles in the Ministry of Interior? 

 

MT: I don’t know. But, you know, if you are Shi’a yes. I don’t know, you know.  

 

MM: Mm-hmm.  

 

MT: I don’t know, you know, I don’t live in Lebanon. It’s almost been forty years I 

state. I don’t know. To be honest with you, yes. Every Shi’a, you know, even if he 

is in the government if he is not supported by both of these organizations he will 

not survive. He will not survive, I mean he will not stay in this position. 

 

MM: So Mary what-what you’re--what you’re saying you’re kind of going in two 

directions.  

 

MT: No, I--no. 

 

MM: But you--So, with his work with Ministry of Interior, do you understand or 

would-would you-you believe they’ve affiliated-- 

 

MT: [OV] I don’t know. 

 

MM: [OV]--with… I-I know you’re saying you don’t know but… 

 

MT: I don’t know but I’m telling you I-I assume that, you know, every Shi’a has a 

family that, you know, [UI]. I don’t know.  

 

AE: Hez-hez-Hezbollah?  

 

MT: [stutters] Both. Ahman or Hezbollah, I don’t know which one.  

 

AE: [OV] [UI] 
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 [Pause]  

 

 [background noise]  

 

MT: [sighs] 

 

MM: I’m-I’m just--I’m trying to understand this better because it seems that there’s a 

connection between Ahmad and his nephew. 

 

MT: Of course, he’s, he is his nephew. 

 

MM: Right. But it seems that there’s more of a connection. 

 

MT: [OV] I don’t know. They say and they affiliated, and he’s his nephew, for sure, he 

is connected with him.  

 

MM: Mm-hmm. Okay. I-I understand that but it’s--There’s only, you know, one person  

you’re continuing to mention as it relates to Ahmad as his nephew. So I-I’ve got 

to understand why that is in your mind that you directly connect so much? [UI] 

especially with this [UI].  

 

MT: [OV] Because, yeah. Because, you know, his-his-his nephew and he is like his 

father. You know, like the fathe, you know, like the father to his nephew. Told me 

[UI] lost is father [UI]. And this is why I’m saying, you know, he is connected to 

him. You know, I assumed. I-I never talked with him. Never, never even met with 

him. [UI]  

 

AE: How did you find out about the nephew’s position? 

 

MT: He told me. 

 

AE: Okay. [UI]  

 

MT: Yeah he told me that he was the Ministry of Interior.  

 

MM: And what else did he tell you about his nephew’s position? 

 

MT: Nothing, nothing position, no. We don’t talk about this. I don’t like to talk about 

these things, you know.  

 

AE: What’s that? 

 

MT: I don’t like to talk with--I mean politics like with him [stutters] over the, you 

know, the phone. 
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AE: Okay.  

 

MT: I don’t--I agree, you know. 

 

MM: Wh-what do you mean? 

 

AE: [OV] Well, what are his politics? 

 

MT: [OV] I don’t like it. I don’t like it. I don’t like all of it.  

 

AE: [OV] What are his politics? 

 

MT: No politics, I mean what’s happening in Lebanon. 

 

MM: Okay. 

 

MT: [OV] You know, it’s like I don’t like to talk about this because I disagree, you 

know, about what’s going on in Lebanon. I disagree, you know, about what’s 

going on, not whats-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-30-46_UTC+3.flv] 

  

 [start of session AUD_2020-02-27_06-35-46_UTC+3.flv] 

 

MT: What they are hap--what they are doing. You know. 

 

MM: What who’s doing?  

 

MT: [UI] Hezbollah or other things, you know, in-in-in Lebanon. You know, I 

disagree. I think that, you know, they are the reason we-we argue.  

 

MM: Mm-hmm.  

 

MT: You know, it’s like, it’s okay.  

 

AE: And he kind--he supported it and you, you didn’t support it?  

 

MT: [OV] Yeah, yeah, yeah you know, and he said what they are doing. Like, you 

know, when I talked about, uh, the protest, you know. 

 

MM: Mm-hmm.  

 

MT: [OV] He said--he said--he said no, I know. I said no they’re, you know, they are 

poor. They need money, they need food, you know? He said no, they are just--

they’re bad people.  
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MM: What else did he tell you-- 

 

MT: [OV] That’s it. 

 

MM: --that he agreed with? 

 

MT: That’s it. I told him I don’t want to talk politics, you know, please. You know, we 

disagree and it’s better not to talk about that.  

 

MM: But-but you knew that--or I should say--Did you know that Ahmad agreed with 

Hezbollah’s politics? 

 

MT: No he agreed because with what’s going on in Lebanon, you know.  

 

MM: [OV] As it relates to . . .  

 

MT: [OV] But, you know, you know, Lebanon, it’s, it’s not Hezbollah only. You have 

the president Ahlam, the party also, against-- 

 

AE: [OV] Hm.  

 

MT: --you know, you cannot tell, you know. And said he agreed with-with, uh… I 

mean he is against of course. I was with the protests.  

 

MM: It’s just-- 

 

MT: [OV] Protests. 

 

MM: --it’s just a little confusing because-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: --we’re--you--we’re saying it sometimes and then when… I guess when they talk 

about it again, you [UI] could be [UI].  

 

MT: What’s confusing?  

 

MM: We’re-we’re just trying to understand what you’re saying. So our-our 

understanding-- 

 

MT: [OV] When-when-when the protests started, okay? He was talking--I said, “How 

is the situation in Lebanon?” “Oh, they are bad people.” And I told Ahmad that, 

“No it’s not bad people,” you know.  

 

AE: And who do these people protesting?  
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MT: The protests--the protesters, i-i-it’s mix. It’s the Shi’a and Sunni there are protests 

that can take a [UI]. He said, “No they are bad people, Lebanon. They are trying 

[UI] to destroy the country.” And said, “No. I mean they are asking for their 

rights, you know? They have the rights.”  

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: They have the rights. I mean I told them like my sister is-is--she-she told me that 

the prices of the food, it was modest.  

 

AE: Oh.  

 

MT: You know.  

 

AE: Yeah, yeah. 

 

MT: Production and the hospitals.  

 

AE: Interesting.  

 

MT: Yeah. No, it was no problem.  

 

 [background noise]  

 

MT: No it’s [UI] I’m-I am diabetes, that’s why I [UI].  

 

AE: Do you need a little bit of food?  

 

MT: No, no. I don’t need.  

 

AE: Okay. 

 

MT: Not yet.  

 

AE: Do you take--real quick… 

 

MT: [OV] I take medication.  

 

AE: Do you? Okay. 

 

MT: Yeah the medication it’s, uh, it’s on top of the fridge. You know, [UI].  

 

AE: When do you take it next?  

 

MT: No it’s okay, you know. I ta--I have to take it once-once a day.  
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AE: Once a day. Okay, so that’s something that we want to get to you. 

 

MT: [OV] Yeah.Yeah. 

 

AE: Okay.  

 

MM: We’ll talk about that at the very end. Some [UI].  

 

MT: No problem.  

 

AE: Do you check your blood sugar every day? 

 

MT: No. 

 

AE: You don’t, okay. 

 

MT: Once a week. 

 

AE: Once a week? 

 

MT: Okay.  

 

AE: So things are pretty well under control? 

 

MT: Yeah, yeah. I think so.  

 

AE: Do you feel good right now? 

 

MT: No, not very good.  

 

AE: I mean just with the diabetes.  

 

MT: I meant mentally, I don’t feel good.  

 

AE: And I’m, okay, [UI] harm. 

 

MT: Not my body’s physical needs. [laughs] What you need? I am [UI].   

 

AE: I-I know. I don’t know how fa--I’m not the fastest-- 

 

MM: [OV] We-we are--we are trying to go as fast as we can.  

 

MT: [UI] Yeah, thank you.  

 

AE: It’s not lost on either of us this is a very difficult night for you.  
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MT: Thank you. No it’s okay. You know, it’s easier than-- 

 

MM: Mm-hmm.  

 

MT: --what I am--what-what I mean like what I am feeling about what I have done. 

Ask any question.  

 

AE: [laughs]  

 

MM: Uhm, I think you’ve covered a lot, um, tonight. And, uhm-- 

 

AE: We could talk some more tomorrow? 

 

MM: Yeah.  

 

AE: Maybe [UI] read some of the stuff on your phone?  

 

MM: [OV] Are you willing to talk tomorrow? 

 

MT: Of course. Why not, you know. I talk with you and I go to say I will talk, you 

know. It’s a lonely process as you said. It can be a lonely process, Andy.  

 

MM: [UI] lonely process. And I think we have a lot information to cover too. And we’ll 

probably have some other questions tomorrow just to verify some things. 

 

MT: Yeah.  

 

MM: Look at the stuff on the phone. 

 

MT: Yeah.  

 

MM: Some of the pictures that you get. 

 

MT: Yeah.  

 

MM: I just want to make sure that also--using the phone we can verify the stuff that 

you’re saying because, that’s important to me that people are able to tell that 

you’re being truthful.  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-35-46_UTC+3.flv] 

  

 [start of session AUD_2020-02-27_06-40-47_UTC+3.flv] 

 

AE: That’s the one thing that-that we know of.  

 

MT: Andy, you can check, you know.  
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AE: Yeah. 

 

MT: All the information [UI] Nothing. Only one. 

 

AE: Okay. 

 

MT: I swear.  

 

AE: Okay, we just want to be sure and-and I say that because we try and minimize 

[UI].  

 

MT: [UI] here. Nothing will in my phone. I know. [UI]  

 

AE: We just want to make sure that we don’t get in a situation where-- 

 

MT: Mm-hmm.  

 

AE: --we’ve, uh, misrepresented something or like, lied.  

 

MT: Nothing will be minimized. 

 

AE: Okay.  

 

MT: The damage has been done.  

 

AE: Okay. Because we just--we want to make sure that if a--  

 

MT: No. 

 

AE: --another Federal charge that we don’t want to see happen.  

 

MT: Federal [UI]? Federal charge? 

 

AE: Yeah, like, uh, like lying. Like false statements.  

 

MT: No. 

 

AE: I-I just don’t want to make-make sure that you don’t-- 

 

MT: No, no. 

 

AE: --get in trouble-- 

 

MT: [OV] No, no.  
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AE: --and that you’re being honest. 

 

MT: [OV] I will not--I will not get in trouble. Go and check it out. No, no, no. 

 

AE: All right, very good.  

 

MM: So Mary I-I think we’re at least coming close. We could probably take a break in 

a little bit. Uh, Andy and I just need to discuss a few things. But one of the things 

we’d like to talk about is a form that we use for--remember how we went through 

a form earlier? Uhm, uh, and it’s related to--it’s called a waiver of rights. Um… 

And, you know, an-any time, um, I should also explain, uh, anytime you want to 

stop and then we restart, you know, I can--I’ll very quickly go over your rights. 

Uhm, but the sheet can discuss what those are, you know, just so you understand 

that. [UI] not understand--  

 

MT: No, I understand, correct. 

 

MM: --um, your rights. So, um, this form specifically is going to discuss, uh, us 

extending the amount of time that we can talk-- 

 

MT: No problem. 

 

MM: --before, you know, we would go anywhere. Before we would go to the District of 

Columbia. So what I’m going to read this to you, uhm, verbatim as it’s stated on 

this sheet so that I-I give you the clearest understanding possible of-of what this 

is. So this-this waiver of right to talk presented. You have a right to be taken 

without unnecessary delay before the court in the District of Columbia, where a 

judge will advise you of the charges against you and of your rights. Among those 

rights are your right to an attorney, the right to have an attorney appointed for you 

if you cannot afford to hire an attorney. You have the right to consult with your 

attorney. The judge also will determine whether you be detained or allowed any 

pretrial release. If you waive your right you still will be presented to the judge so 

that you can be informed of and exercise your rights. But waiving your right to be 

brought to the court at this time will cause your initial appearance in the court to 

be delayed. Do you understand the right to be brought to court without 

unnecessary delay. Are you willing to waive that right?  

 

MT: Do--what do you mean exactly now? 

 

AE: So that means we can stay here a little bit longer and we can talk about some 

more things instead of trying to get you on the plane right away, uh, to go to see a 

judge. So it would give us the opportunity to maybe have a couple more 

interviews to go through the stuff on the phone. You can identify some of those 

pictures and try to help us. Uh, you can work towards identifying this guy and 

give you the opportunity to help us out.  
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MM: We still have a lot of information that we would like to cover but we have to--we 

have to present this to you. Um, and-and ask if you understand, eh, the--what this 

means and if-if you are willing to stay.  

 

MT: You know, I don’t understand now. Like, I, you know, I mean questioning me-- 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: --this will help me when I go to the State? 

 

AE: Cooperation, yeah. 

 

MT: This-- 

 

AE: [UI]  

 

MT: No, no. You-your paper. This will help me in front of the judge? This is my 

question.  

 

AE: So I can explain the Federal system p-pretty simply. Uhm, they have these 

guidelines in a rud-rudimentary. Explanation of that is they look at you and your 

criminal history which is-is nothing.  

 

MT: Nothing. 

 

AE: And then they look at the offense and what happened and that meets in an area. 

And there’s usually a minimum and a maximum guideline associated with that. 

So your acceptance and your cooperation-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --help lower that down, which could mean a-a lower guideline for you. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-40-47_UTC+3.flv] 

  

 [start of session AUD_2020-02-27_06-45-47_UTC+3.flv] 

 

AE: That’s going to help you. 

 

MM: So we’ve-we’ve covered a lot of useful things tonight. 

 

MT: I-I mean it’s like else more can say.  

 

AE: We’d like to, maybe, talk about something [UI]. 

 

MT: [UI] 
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MM: We’d like to go through your phone-- 

 

MT: [OV] Yeah. Go through my phone! 

 

AE: Look through these pictures. 

 

MT: [OV] Yeah. Go through my phone!  

 

AE: Cool.  

 

MT: And then we--you will find nothing.  

 

AE: Well we would like to talk to you about it. 

 

MM: [OV] We would like to talk to you about it to just make sure, you know, we cover 

everything there is in there like Andy was just [UI].  

 

AE: So like example I don’t know what Ahmad looks like. But if we show you a 

picture or something and you can say well that’s him, that’s his wife, this is where 

he lives. Just help us kind of connect some of the dots. And to do that it would 

just delay us going back to the States maybe a few days.  

 

MM: Yeah. It-it would be-- 

 

MT: No, if I decided to go to the States when we-- 

 

MM: If-if you were to sign this form? 

 

MT: If I don’t sign and I want to go to the States, just go back to the [UI] face my 

destiny. 

 

MM: Uhm, it’s-it’s unpr--I couldn’t present you with a-a-a timeline right now. Um, I 

wouldn’t be able to give you that, but we… 

 

MT: Tomorrow? 

 

AE: I don’t think it’d be tomorrow. 

 

MM: I’m not--I’m not sure. It-it-it would--it would [UI]. 

 

AE: I don’t think we’d get air travel tomorrow. 

 

MM: That’s not something that Andy and I can, uh, can tell you. Uhm… 

 

AE: We don’t control that.  
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MT: [UI]  

 

AE: Yeah, we don’t--we’re not wearing making the arrangements for the air.  

 

MM: [OV] It’s not us.  

 

MT: Exactly. 

 

AE: [UI] where we are. 

 

MT: And now after I go from here I’m going to the--to the prison, of course. 

 

MM: You go to your initial appearance.  

 

AE: You go to your initial--your initial appearance where-- 

 

MM: That’s when the judge is going to explain to you-- 

 

MT: [UI]  

 

MM: --what you have been charged with.  

 

MT: Mm-hmm. Yeah I will go to the prison or I will go to the judge.  

 

AE: That’s way to the court. That’s way down-- 

 

MM: You’re going to go to the court first.  

 

AE: Yeah. You-you’re going to go to the judge.  

 

MT: Yeah.  

 

AE: He’s going to explain the charges.  

 

MT: Mm-hmm.  

 

AE: He’s going to explain your rights and he’ll likely set some type of detention 

hearing and we’ll determine whether or not you are going to stay in custody or if 

you’re allowed out on a bond while you’re up for process. And that’s all--these 

are all things that a judge will-will determine.  

 

MT: It’s a federal judge? 

 

AE: Yes.  
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MM: However a-- 

 

MT: [UI] other judge, judges. 

 

MM: You mean like seeing the judge? 

 

MT: I mean different. Yeah. 

 

AE: It’s a higher court, yeah. 

 

MM: Yeah. D-different courts and [UI].  

 

AE: Yeah. 

 

MM: But what-what we can do every step of the process is explain your level of 

cooperation.  

 

MT: I hope so.  

 

MM: [UI] but it--that’s very dependent on if we continue.  

 

MT: I give you--I answer what--what I know. I told you.  

 

MM: We would still like to go through some things with you.  

 

MT: Yeah, what is it? 

 

MM: It would be in your phone. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: We want to go through your phone.  

 

MT: My phone is like, you know-- 

 

MM: We’re not able to do that right now.  

 

AE: It-it will take us a little bit to [UI] information and-- 

 

MT: [OV] How long? 

 

AE: --figure that out.  

 

MM: We’d be able to continue sometime tomorrow. 

 

AE: Yeah. We’re just looking to talk to you again tomorrow.  

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 156 of 373



 

 

 

 

 

MM: But in order to do that this-this form would have to be completed in order for us 

to be able to do that.  

 

 [Pause]  

 

MT: [UI] I don’t want to go back--[UI] I’m getting tired.  

 

AE: [UI] that’s why we want to take a break and-and have you get a good night’s 

sleep. Get some breakfast and then later tomorrow or later this evening go over. 

We-we would come back and talk [UI] plan to [UI] get a better understanding of 

the information.  

 

MT: And you will lock me here then? 

 

MM: You can--you can just go to your room. 

 

MT: [laughs]  

 

MM: It’s not lock-lock you in.  

 

MT: Yeah. You want to put the cuffs on my hands.  

 

MM: It, it was for everyone’s safety, Mary. I-it wasn’t personal. 

 

MT: I’m not going to fight you. Don’t have any weapons. 

 

AE: So that being said when we get done here there’s a list of some things that you 

might need. We can go through that too.  

 

 [background noise]  

 

MT: I cannot go to the consul [PH].  

 

AE: No, no, no. Listen the--we can--we can handle that.  

 

MT: I don’t want to see him and [UI].  

 

AE: I know.  

 

MT: [UI] This will be the story.  

 

AE: It could also be the story of you taking--taking responsibility for this and doing 

everything you can to mitigate the damage.  

 

MM: And we-we can talk about that a little bit more tonight Mary. 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 157 of 373



 

 

 

 

 

MT: Yeah, yeah.  

 

MM: But I am required to complete this form.  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_06-45-47_UTC+3.flv]  

 

[END OF 1144158.final.docx] 

 

[START OF 1145864.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_06-50-48_UTC+3.flv] 

 

MM:  You know, I have to look at this. Uh, Andy and I-- 

 

AE:  Yeah. 

 

MM:  --don’t have an option of whether we, you know, if--if we just--we don’t-- 

 

MT:  [OV] I cannot--why say no? 

 

MM:  No, no. Y-you can s-- 

 

AE:  [OV] You can say no but-- 

 

MM:  [OV] --you can absolutely say no. 

 

AE:  [OV] --we were hoping to have a little bit more time with you.  

 

MM:  That was our hope, with, uh-- 

 

AE:  [OV] That’s our hope. 

 

MM:  --tonight would not be our only time together. 

 

AE:  [OV] Yeah, so we-- 

 

MM:  Because we want to go through just a few more things with you, which we think  

could be helpful to us, and we think could show further cooperation on your end. 

[pause] [noise] For us, it’s critical.  

 

MT:  You will not find anything. I haven’t done anything else. 

 

AE:  [OV] Th-that’s . . . No, no. We’re just looking, uh, for additional clarity once we  

have the information. 
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MM:  [OV] Mary, w-w--I’m not accusing you of-- 

 

AE:  Yeah. 

 

MM:  --of anything additionally, but I-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --but it would be-- 

 

MT:  [OV] No, you think that I have been doing this many times. 

 

MM:  Mary, I-I think it’s a . . . I-I’ve talked to Andy about this for a long time and--and  

what everyone’s come to a--a pretty well-understood position is that this 

happened for a pretty short period of time-- 

 

AE:  [OV] Mm-hmm. 

 

MM:  --and it’s-- 

 

MT:  One, yeah. That’s it.  

 

MM:  [OV] Uh-huh. 

 

AE:  [OV] And actually--so when we see these timelines, we can go through them  

together, and you can say-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] --“Yep, this--this is where it began. You can see here’s the--the events.”  

You can say, “Here are the photographs.” It helps me when you identify people, 

right, because I don’t--I don’t know who people in the photos are. 

 

MM:  And--and the other thing is, you know, i-if there’s other s--other just general items  

that are-- 

 

MT:  [OV] Mm. 

 

MM:  [OV] --out there that we need to get clarification from you on-- 

 

MT:  [OV] Mm-hmm. 

 

MM:  --if--if we don’t complete this, we can’t ask you about that. I-it would just--we  

would--we would go forward with no explanation as to what it is or, you know, 

how it--how it came about. There would be no understanding or--or explanation 

of the--the--the Mary-- 
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MT:  [OV] H--yeah, I would like to ask the source in how this happened. How this  

happened, you know?  

 

MM:  Well, I mean, Mary, I think--I think we’ve--we’ve got to come to an  

understanding on that, uhm, this morning. 

 

MT:  [OV] No, no, no. [noise] Yeah, yeah, you, how you discovered this. I want to  

know what I--you know . . . 

MM:  Mary, that--that’s--that’s not really something we can get into. Uhm, and I mean,  

you know, the United States government is very capable and-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I know. 

 

MM:  [OV] --you--you’ve seen this. 

 

MT:  I know.  

 

MM:  That’s--that’s--that’s--we--we are-- 

 

MT:  It’s before we go to Hasset, huh? Before we went to Hasset, huh? 

 

AE:  That’s [IA]. It’s since-- 

 

MT:  [OV] Uh-- 

 

AE:  [OV] --you were doing these things. 

 

MM:  Mary, it’s like you said, that--at--at the end of--or at the beginning of January, we  

were aware, you know, of these things. So, it’s--it’s been awhile. I mean, but, 

that’s--it’s a very short period of time when you consider your entire term of 

service with the United States government.  

 

MT:  No. 

 

MM:  So, but Mary, again, uh, I-I don’t have an option of--of whether to complete this  

form, you know? I-I-I have to be able to tell the Assistant United States Attorney 

you want to continue to talk to Andy and I, [noise] or not. I-I-I can’t tell him-- 

 

MT:  What you advise, Andy? 

 

AE:  I-I can’t give you any le-- 

 

MT:  [OV] To minimize the damage. 

 

AE:  So I-I can’t give you legal advice. However, I would say-- 
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MT:  [OV] No, I know. To minimize the legal-- 

 

AE:  [OV] --h-however I would say is-- 

 

MT:  [OV] --damage when I go back to the States-- 

 

AE:  [OV] --and that’s--and that’s coop-- 

MT:  [OV] --and come out of federal judge. 

 

AE:  [OV] --that’s coop--and that’s by cooperating, so . . . 

 

MT:  [OV] This will remain [UI]. 

 

AE:  [OV] Acceptance of your responsibility and--and--and assistance and cooperation  

are the big things that are going to help you. 

 

MM:  Generally what happens in our system is that people who cooperate fully, uh,  

r-receive lenience. That’s not something we can promise, but what we can do is 

we can express your cooperation to the Assistant United States Attorney who is 

the one who presents this case to the judges.  

 

AE:  We just--we want to have a clear picture, too. And I--I’m not saying [noises] we  

think you’re--looking through the phone, we think you’re lying. We just want 

some additional clarity. 

 

MT:  No, look through the phone. It’s fine. 

 

  [noises] 

 

AE:  [OV] That’s a--yeah-- 

 

MM:  [OV] Yeah, a- . . . Mary, I-I’m worried that you think that’s what I think. I don’t  

think that. I just--I want to be ens--I would like the opportunity to discuss 

whatever is in that phone with you. Like Andy said, there are certain aspects of 

Ahmad that we haven’t gotten to talk about tonight. You said there’s a photo of 

him-- 

 

AE:  Yeah. 

 

MM:  --in there. I would like to be able to talk about that photo. I’d like to be able to see  

some of the other s--things that he was asking you about, because we’re interested 

in that-- 

 

MT:  [OV] No. Okay. 
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MM:  [OV] --to deal with the-- 

 

MT:  [OV] This is only what he asked for. 

 

MM:  No, no, but th--I-I want to be able to compl-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_06-50-48_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_06-55-48_UTC+3.flv] 

 

MM:  --etely minimize-- 

 

MT:  Mm. 

 

MM:  --what--what has happened. Just like you said earlier, you want to do anything  

that you can to minimize this. I want to do the same thing, because, again, Mary, 

I--you know, I-I don’t want to scare you but if something happened to one of 

these sources, that’s incredibly bad. That is incre--and it’s incredibly bad for you 

and--and your case. So-- 

 

MT:  Hope you know to warn them. 

 

MM:  Uh, I-- 

 

AE:  [OV] That’s--yeah, that’s why we want to go through everything. 

 

MM:  [OV] That’s--that’s what we--we need to go through everything, to be able to  

warn everyone who is mentioned. And i-it may be a case of you just forgot 

someone. You know, honest mistake. And that happens, I’m--you know? 

 

AE:  [OV] Absolutely. 

 

MM: Th-those things happen, so this--this gives us the opportunity to talk again so that 

we can go through anything that would be s--a similar situation to that. If--if we 

don’t have that opportunity, then all I would have to go off of is--is what’s found. 

And--and you would be able to provide no explanation for any of it. That’s--to--to 

Andy and I, that’s the most critical pieces of our--your explanation. That’s why I 

came all the way here, Mary, to talk to you.  

 

MT: Yeah. I see-- 

 

MM: [OV] To--to--to understand. 

 

MT: [OV] No problem, you know, I will sign it because you came all the way from 

there to here, to question me. And because I love these guys, you know? 
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AE: We appreciate it. 

 

MT: No, really. And if you can get me my glasses, you don’t know, I-I-I-- 

 

AE: [OV] Absolutely. 

 

MM: So i-if [noises] you’re willing to waive, that’s where you put your initials, here. 

[pause] And then, uh, your signature will go on this line. [pause] Okay. And this 

will be [UI].  

 

AE: Mike and I, we’re going to witness it. 

 

MT: No, witness it. It’s because he came all the way-- 

 

AE: Uh-- 

 

MT: --to question me. I will not let him down. I will not let you down. 

 

MM: That would be . . . No, I appreciate that. 

 

MT: No, of course. 

 

MM: [OV] Signature here. 

 

MT: [OV] You know, I’m a good person.  

 

MM: Mary, o-one of the things, uh, that we-- 

 

MT: It will be hard for me-- 

 

 [noise] 

 

MM: [OV] I understand. 

 

MT: --to go in a cuff with my mistake. It’s, uh, this-- 

 

MM: [OV] Mary. Mary. Every chance that I-I get to have you not in handcuffs, that 

will be what I-I will, uh . . . There’s going to be certain procedural times where 

that has to happen, [pause] [noises] b-but I will-- 

 

MT: Andy, you cannot do that? 

 

AE: I know. 

 

 [noises] 
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MT: Andy, I wish I got . . .  

 

AE: Good night’s sleep. It’s [UI]. 

 

MT: [OV] There will be no sleep. 

 

AE: [OV] Got some [UI]. 

 

MT: [OV] There will be no sleep. 

 

AE: [OV] And actu--I think that--I-I-I think that I’m actually going to be going back 

with you, too. 

 

MT: [OV] Great. 

 

  [noises] 

 

AE:  So, let’s--we can talk-- 

 

MT:  [OV] Great. 

 

AE:  And it’s g--it’s going to be okay. All right? 

 

MT:  No, it’s not. 

 

AE:  [OV] We’ll get away from this. 

 

MT:  [OV] [UI] 

 

MM:  [OV] [UI] not [UI]. 

 

AE:  Today it s-- 

 

MT:  [OV] I’m waiting to [UI]. 

 

AE:  [OV] --today it seems really bad.  

 

MT:  [OV] My . . . It’s bad. 

 

AE:  [OV] It’s going to--it’s going to get easier. 

 

MT:  [OV] I love my kids. How will they look at me? 

 

AE:  All they’re going to say-- 

 

MT:  They will . . . No. 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 164 of 373



 

 

 

 

 

AE:  [OV] --M-Mom--Mom made a mistake. She-- 

 

MT:  [OV] They will abandon me, no. No, they will never-- 

 

AE:  [OV] They’re--they’re still going to be proud of you. 

 

MT:  [OV] I will lose my kids. My kids, [noises] they will never talk to me.  

 

AE:  [OV] That’s-- 

 

MT:  And I’m telling you, I know my kids. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] They will never talk to me. 

 

MM:  Mary, you did everything in your power to support them for years. 

 

MT:  They will forget everything.  

 

MM:  Uh, kids never forget those who were there. 

 

MT:  [OV] They will forget everything if they know-- 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  I don’t want them to know. Can--can nobody know? 

 

MM:  Mary. Mary, I’m going to tell you a story. 

 

MT:  Can nobody know? 

 

AE:  Listen to Mike. Listen to Mike. 

 

MM:  My--my mother is the sweetest woman in the world. She is the sweetest woman in  

the world. It sounds very similar to how everyone here has described you. But you 

know what? My mom has made mistakes. I’m sure you would attest to the same 

thing. As we grow as adults, and we go from being children into adults while as 

parents, you’ll always view your children as children. They are adults. They 

understand that mistakes happen. They will remember the way that you took care 

of them from the time that they were little. Their first memories are of you, Mary. 

And you cared for them. Even now, you’re still caring for them.  

 

MT:  No. No. [UI] 
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MM:  Mary, so one time we--all my, uh-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_06-55-48_UTC+3.flv]  

 

[END OF 1145864.final.docx] 

 

[START OF 1145855.1145858.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_07-00-48_UTC+3.flv] 

 

MM: Right. I’m gonna respectfully disagree with you. 

 

MT: And anything’s my calling of my life, [UI]-- 

 

AE: [OV] You wanna call come? We could, we could facilitate a way for you to call 

home. Give, give Mike and I some time to figure that piece out, okay? 

 

MT: No, it’s okay. 

 

MM: If that’s something you want, Mary, then-- 

 

MT: [OV] And when I go home-- 

 

MM: Mm. 

 

MT: --and, you know, I go, I will tell them that I’m still da-here. I am not going to tell 

them any, any, or that I in the prison. I don’t want them to know. 

 

MM: So-so, Mary, it’s, that’s going to be difficult. Uhm, and I, and I, and I just want 

you to be able to brace for that because, that, there’s way that’s, that’s possible. 

Uhm, I-I-I told you I would-- 

 

MT: [OV]--Oh, they will say to them? 

 

MM: [OV]--be honest with you. 

 

MT: [OV]--Yeah. To be honest with me. 

 

MM: I, I . . . I told you I-I’m gonna be honest with you. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: They, they are gonna find out. 

 

MT: I-i-if I don’t tell them, how they gonna, gonna find out? 
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MM: Be-because there, there are gonna be FBI agents that talk to them. 

 

MT: I don’t want anyone to, to talk to them. 

 

MM: I-I understand, Mary-- 

 

AE: [OV] Loo-look, Mary, court records are public. 

 

MM: Yeah, it’s . . . 

 

MT: What you said? 

 

AE: Court records are public, so . . . 

 

MT: I don’t want anybody to talk to my kids. 

 

MM: Mary, I, I understand that-- 

 

MT: [OV] What, why you want, would need to talk to my kids? They don’t know 

nothing about me. 

 

MM: [OV] It’s, it’s, it’s a requirement. It-- 

 

MT: [OV] What they are going to, to talk to them about? 

 

MM: Mary, it’s j-just gonna be generic, but they have to. They, they absolutely have to. 

I told you I was going to be honest with you. 

 

MT: [OV] Abou--No, but about what? 

 

MM: They’re, they’re gonna want to know about-- 

 

MT: About me? 

 

MM: Yeah. 

 

MT: But, you know, I mean, they don’t know nothing about me. About my [UI]. If my 

son, he knows, you will know. He, he doesn’t know about it. And, you know, it’s 

like you will tell my son. This is not good for me. Because, this was like, I never 

told my son about it. I would, you know--He will hate me. Because I never told 

him about me. 

 

MM: Mary, like Andy was saying, it’s--court records are public. This is, this is going to 

become a court record. There’s, there’s nothing we can do to avoid that. There is 

nothing that Andy and I can say-- 
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MT: [OV] I know, but you know, what? I mean, go and question my case? A-a-

anyone? 

 

AE: So you know we’re gonna ask questions about Eva Zomaller [PH]. [UI] they’re 

gonna hear great things. 

 

 [noise] 

 

AE: They’re also, that’s gonna see the good questions too. 

 

MT: No, don’t [UI], don’t tell them about, you know, this. I don’t want them to know. 

 

MM: [OV] Ma-Mary, Mary all that’s statement’s gonna be, it-it’s, it’s a generic 

questioning that, that we, we have a responsibility to do that, Mary. Do you--I 

know you understand that. A-and for you right now, it’s personal, but when, when 

you take a step back, I-I know you understand that we have to do that. 

 

MT: This will be a long, long path. It’s going to be, it could takes us, could be one 

year? 

 

MM: I’m, I’m, I’m sorry, I got some-- 

 

MT: [OV]--Maybe this would take one year? 

 

MM: Oh, you mean this process as you [UI] with the courts? 

 

MT: [OV] Yeah.  

 

AE: With the, with the court stuff? 

 

MT: With the court stuff. 

 

AE: I mean the, the federal process, is, typically takes longer than the state process,  

so . . .  

 

MM: Look Mary, th-you know, your-your treatment, the way the people will treat you-- 

 

MT: [OV] I will be in the prison for more than a year? 

 

MM: I-I mean-- 

 

MT: [OV] No, be honest with me. When I go, I will go to the prison. 

 

MM: Mm-- 

 

MT: [OV] And then I will go to the court [UI]. 
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AE: [OV] That’s, that’s, yeah, that’s not actually how the process works. So you’re  

 gonna go back, and you’re gonna see the judge.  

 

MT: DC judge, when I, where I am going to stay? 

 

MM: And the judge will make a determination. That’s, that’s up to the judge. 

 

MT: [OV] And I’m uh, see the judge immediately. 

 

MM: When, when we leave here, you will be brought back to, to the, the United States, 

the District of Columbia-- 

 

MT: Mm? 

 

MM: [OV]--in the most expeditious manner possible. So it’ll be the fastest way 

possible. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: There, there’s, there will be no delays. 

 

MT: Okay . . . This is a big case, huh? 

 

MM: It’s pretty important. 

 

MT: Yeah, I spot it. I com-completely, like, spot it. 

 

AE: We treat you like, we’re s-- 

 

MM: We’re gonna treat you like a person, Mary, because that’s what you are. 

 

AE: [OV] We’re gonna treat you with respect and dignity.  

 

MT: Eh, nothings with me [UI].  

 

AE: And that’s with the, uhm-- 

 

MM: [OV] And I, and I-- 

 

AE: [OV] we’re here to treat you with respect and dignity. 

 

MM: And you know we’re not gonna go trashing [UI] about anything. 

 

AE: There’s no judgement here.  
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MT: And what’s about the lawyer? I can hire a lawyer as you said? 

 

MM: Mm-hmm. 

 

MT: If I cannot afford, you, you will assign me a-- 

 

MM: [OV] Court, court will assign your lawyer. 

 

MT: Eh. Dear God, [UI] you are going to punish me for this and, and I will accept it. 

 

AE: [OV] [UI] Let’s just, let’s talk. Let’s just focus on-- 

 

MM: [OV] We’re gonna sh-we’re gonna start with short term-- 

 

AE: [OV]--gonna go one day at a time. Yeah, like short term, what’s going on here? 

Okay? And we’ll try to look into, if you wanna make a call home-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-00-48_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-05-49_UTC+3.flv] 

 

AE: --you let us know. 

 

MT: I don’t want my kids to know. 

 

AE: I know. I know. But I, I bet you probably want to at least talk to them.  

 

MT: You know, I will talk, but I don’t want my kids to know. 

 

AE: Listen, I, at this point, we’re not gonna be, say anything. We just wanted-- 

 

MT: [OV] I don’t want anybody to talk with my kids, you know, about this.  

 

MM: Mm-hmm. We understand.  

 

AE: I understand your point. 

 

MT: [OV] You know? Please. And I will talk to the judge about it.  

 

MM: Okay. 

 

 [noise] 

 

MT: It will go to the, th-the judge, you know? It has nothing to do with the FBI. Am I 

right? Or this is FBI. 
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MM: The judge? 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Y-the, the judge is from the Department of Justice.  

 

AE: Yep. 

 

MM: So the, the FBI falls under the Department of Justice. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: But the person who talks directly to the judge is the Assistant United States 

Attorney. Andy and I talk directly to the-- 

 

MT: [OV] To him. 

 

MM: [OV]--Assistant United States Attorney. Yes.  

 

MT: Okay. 

 

MM: Okay.  

 

MT: Yeah. 

 

MM: So . . . 

 

MT: I sign this paper, saying, I gave to those men that information. 

 

MM: So, uh, I think maybe we just need some rest-- 

 

MT: Mm-hmm. 

 

MM: --tonight. Uhm . . .  

 

AE: One thing we talked about i-i--I know that you don’t want to see anybody here in 

the command. 

 

MT: No. No. 

 

AE: [OV] Did you re--want to write them a letter?  

 

MT: No.  No. 

 

AE: [OV] Just kind of explain? No? Okay. 
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MT: I don’t want anything. 

 

MM: Are you sure? 

 

MT: No, I don’t want it. 

 

MM: You sound very apologetic and some, for some people, it’s often times cathartic 

to write a letter. 

 

MT: [OV] No, I don’t want. I don’t want to write anything. Don’t want to see them. 

Not anything. 

 

MM: [OV] If you change your-- 

 

MT: [OV] They know. For sure they know.  he knows.  he 

knows, yes?  

 

AE: I, I think it’s helpful for them. They’re probab-- 

 

MT: I, [UI]-- 

 

AE: --[OV] they’re--they’re also confused right now, too. 

 

MM: [OV] Mary, w-we-- 

 

AE: So . . . 

 

MM: --the, the reason we’re a-we’re saying if, if you would like to write a letter, I think 

it would provide closure for a lot of people here. 

 

MT: Mm-hmm. 

 

MM: Because, again, you can provide reasons. 

 

MT: Mm-hmm. I don’t want to write one. 

 

MM: [OV] And, we can explain what happened. 

 

MT: No, now, you know? I don’t want. You take-- 

 

MM: [OV] Okay. 

 

MT: --and you tell them, Andy. Maybe, you know, tomorrow? 

 

AE: Yeah. We can call it a night and-- 
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MM: [OV] We can [UI] again tomorrow. 

 

AE: [OV]--just get some rest. 

 

MM: [OV] [UI] It’s, it’s very, very early in the morning, so, I think we’ll completely be 

best, for us, to-- 

 

AE: [OV] Yeah. To answer us. 

 

MM: [OV]--get some rest, and we’re gonna continue with each morning. Okay? 

 

AE: Is there anything that you need? Of your room? 

 

MT: I need my, my pills.  

 

AE: See medication? 

 

MT: [UI] see it for medications. See it for medication in the top of the bench in-in-in 

the drawer. 

 

MM: Okay. 

 

AE: So, what kind of medication is it? What do you take? [noise] Do you know the 

name of it? Is it insulin? 

 

MT: Yes, it-- 

 

AE: [OV] For your diabetes? Do you, do you s-inject insulin, or--?  

 

MT: No, no, not inject. Pills. 

 

AE: Pills? Okay. 

 

MT: In the drawer you know, you can find it. 

 

AE: Is it, like a--? 

 

MT: [OV] Med form. Med form. In my drawer, next to my bed. 

 

AE: [OV] Med form? Okay, is it like a prescription bottle? 

 

MM: [OV] Sorry, where is it? 

 

MT: Med form. 

 

AE: Med form? 
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MM: Med form? Yeah. 

 

AE: And that, is that a prescription bottle from, for you? 

 

MT: Yes. 

 

AE: Okay. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Do we know where that is? 

 

MT: Next to my bed, in the drawer. 

 

AE: [OV] And we’ll, we’ll go, I’ll help you find a time to-- 

 

MT: [OV] And my clothes, you know, I need my clothes.  

 

AE: When do you take your, your medication? 

 

MT: Once a . . . time. 

 

AE: What time? 

 

MT: I take it in the morning and six in the evening. 

 

AE: Okay. And then what time do you usually eat breakfast? 

 

MT: I don’t want to breakfast. I don’t want food.  

 

AE: No, no, I know you’re also a diabetic so I want to make sure that you keep your 

sugar up. 

 

MT: [OV] No, I will drink bottle [PH]. I don’t want eat.  

 

MM: Okay. 

 

AE: Okay. 

 

MM: Mary, uhm, for us to go get your medication from, when we be going to your 

room, so I need to just ask that, that you would be willing to let us go into your 

room, to, to get that. 

 

MT: [OV] Go to the room. There is nothing in, there is nothing immoral [PH].  
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AE: Okay.  

 

 [pause] 

 

 Do you check your sugar once a week? Once a week you said? Or do you once a 

day? 

 

MT: I don’t want to check my sugar, Andy. 

 

AE: I, I, must, I got, I gotta make sure that you’re, you’re, you’re keeping yourself 

healthy. 

 

MT: [OV] Yeah, I know, and I don’t want. 

 

AE: [OV] I know that you’re upset. Okay. 

 

MT: I’m not upset. I’m not upset. I’m upset, you know, with myself.  

 

AE: I know. 

 

MT: Not upset from you guys and for-- 

 

AE: [OV] We can be-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: [OV] We can be the worst one, like the--That doesn’t mean that we won’t take 

care of ourselves. So I’m gonna make sure that you stay healthy. Wanna make 

sure that you take care of your diabetes. I don’t wanna see you get sick. 

 

MT: If we would be at home, I would-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-05-49_UTC+3.flv] 

  

 [start of session AUD_2020-02-27_07-10-50_UTC+3.flv] 

 

MT: Nobody, nobody showed me that that’s something. 

 

 [pause] 

 

AE: Uhm, I can tell you this. Uhm, other than Mike and Brigo [PH], there’s not a lot 

of people that, uh, know that happened. There’s a fe--there, there’s a few people. 

By and large, most people over there have no, no idea what’s going on. 

 

MT: [OV] [UI].  
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AE: Well, I, uhm, I, I’m--they’re probably gonna go bring [UI] at some point, but 

they’re gonna talk about this and just, let people know, because you’re, you’re not 

gonna be there, and people are gonna have questions. 

 

MT: But you know what they are going to say, to their neighbors.  

 

AE: They, they only have to say the minimum that’s necessary.  

 

MT: People gonna say that she looked for images. I don’t want them to know. 

 

AE: Well I’m not sure how we can a--Well-- 

 

MT: [OV] No, you can’t, [UI]. 

 

AE: [OV] Le-let Mike and I try to figure out how-- 

 

MM: [OV] We, we can try to [UI]-- 

 

AE: [OV]--how to best a-approach this, I, I can’t give you any guarantee at this point. 

 

MT: Did you came for me to understand? That’s good. It’s nice to meet you. 

 

MM: It’s nice to meet you. 

 

AE: I’ve known Mike for a while.  

 

MM: I’m sorry it’s under these circumstances, but-- 

 

MT: [OV] No, you know, it’s okay. I have to . . . When we lose faith, we have to, you 

know-- 

 

MM: [OV] You do, you’re doing the right thing, Mary. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Right here. 

 

MT: You know, we have to do it, you know?  

 

MM: [OV] And I, a-and again-- 

 

MT: [OV] Just God forgive me. 

 

MM: [OV] Andy and I have known each other for a long time, now, and, you know, 

Andy and I were able to talk about this beforehand. A-Andy said, he said, we, we 

believe that you had made a mistake-- 
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MT: [OV] He is a great--No, he has, he is a great man. 

 

MM: [OV]--and that--that overall-- 

 

AE: [OV] Thank you. 

 

MM: [OV]--you know, for, for a long period of time, you’ve done very well in this 

organization and you may have-- 

 

MT: [OV] You know, I have to talk what-- 

 

MM: [OV]--for a short period, made mistakes. 

 

MT: [OV]--I made mistakes, but I have come with God. 

 

MM: I think-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: I think what the thought is, among most people here who know about this, I, I 

would say all of the people here who, who know about this, which are not many 

people, is that they would feel the exact same way, that--Wow! You had this long 

period of service with the government and, in a vast majority of that you were, 

you were wonderful, uhm, and in that short period of time there was a mistake. 

But what you are doing now is, is you are providing us the information that we 

need to make it right. That’s, that’s, that’s the full story. That’s the full.  

 

MT: I don’t know. Eh.  

 

AE: It, it’s a lot. 

 

MT: I’m gonna get, like, [UI].  

 

AE: [OV] [UI] guys from the mess? 

 

MT: [OV] I don’t want my kids to know, please. This is a request. 

 

MM: [OV] I-- 

 

MT: Of this they will never say nothing. 

 

MM: I don’t think so. I don’t think-- 

 

MT: [OV] They don’t know my personal world, my kids. Don’t get my kids involved.  

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 177 of 373



 

 

 

 

MM: We, we would-- 

 

MT: [OV] Please. 

 

MM: [OV]--we would do everything we can to, to not get them involved. 

 

MT: Yeah, don’t get them involved, you know. I mean-- 

 

AE: We’ll do our best. 

 

MT: You know? 

 

MM: We’ll, we’ll do our best. 

 

MT: [OV] Maybe they, one of them he would kill himself if you tell him something, 

then. I don’t want, want lose my kids. 

 

MM: [OV] I just, what Andy and I-- 

 

MT: [OV] You have to consider that. My kids loves me too much. I am like an idol for 

them. If they know something like this, if you go and question them, I assure what 

they are going to do, they will kill themselves. Please, I don’t want-- 

 

AE: [OV] [UI] We, we’re gonna, we’re gonna do our best to deal with this-- 

 

MM: We, we-- 

 

AE: [OV]--in the most appropriate manner possible and taking all those 

considerations, okay? 

 

MT: They don’t know anything about this guy, my kids. 

 

AE: [OV] In the end, in the end-- 

 

MT: [OV] And if you ask them, they don’t know nothing. I never get my kids, my kids 

involved in my personal life. 

 

AE: That’s good.  

 

MM: Yeah. 

 

MT: Just to let you know. 

 

MM: And so we should [UI]-- 

 

MT: [OV] I mean, nothing for Americans about this stuff. 
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MM: Okay. 

 

AE: So I wanna make sure. What time do you take that medication? I wanna make 

sure we get that over here. 

 

MT: I don’t want to take my medications. 

 

AE: Alright. See, we, see we, we got [UI] for taking care of you. 

 

MM: [OV] [UI]. 

 

MT: Okay. 

 

AE: You got, you gotta take care of yourself. Alright? That’s, that’s non-negotiable. 

 

MM: Mary? Mary?  

 

MT: Yeah. 

 

MM: You’re, you’re gonna do that. That’s very important.  

 

MT: Yeah. 

 

AE: That’s non-negotiable. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: You--y-you can be, you can feel upset and ashamed. I understand that. That these 

are all very natural feelings. But what we can’t do is not take care of our self, 

okay? Not-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-10-50_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-15-50_UTC+3.flv] 

 

AE: Can’t hurt our self. Can’t do any of that okay? Because that, I think, is gonna hurt 

your children way more than anything else [pause]. Okay? 

 

MT: Okay. 

 

AE: Do you have any other questions? 

 

MT: No. 

 

AE: Okay. Try to get some rest. 
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MT: Yeah, just I’m not going to have my computer or phone, then, you know? 

 

AE: No. But we’ll, Mike and I will try to facilitate some type of a call to, f-for you to 

call that one guy. Because I know he’ll worry about you.  

 

 [pause] 

 

 Hey, Mary? It’s gonna be okay.  

 

MT: No. 

 

AE: It, right now it seems insurmountable, but after some sleep-- 

 

MT: [OV] No, I don’t think it will. I will not sleep.  

 

AE: [OV]--you get a little bit better perspect-- 

 

MT: I will not sleep. 

 

MM: Alright, we’ll work-- 

 

MT: [OV] Where I am going to sleep? I’m not-- 

 

MM: [OV] We, we need to do our best to, to try to get some sleep, okay, Mary? 

 

AE: Do you have any books or anything? 

 

MT: I’m not going to read. I can’t. 

 

AE: [OV] Okay. Alright. Alright . . . We’re going to try to get some of those things for 

you. Okay? 

 

MT: Yeah. Yeah. 

 

AE: [OV] That’s fine? I would also--You want to leave her any piece of paper? She-- 

 

MT: [OV] And if I want to go to bathroom, they will take me, or-- 

 

AE: [OV] Yep. Yes, that-- 

 

MT: Somebody will be outside the door all the time? 

 

MM: [OV] Yeah, yes. You bet. 

 

MT: God! 
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MM: Uhm . . . 

 

MT: It’s okay.  

 

MM: We do the-- 

 

MT: No, it’s okay. 

 

MM: We, we’ll do the [UI] tomorrow. 

 

AE: Yeah! Yeah, I just started to think she might need it. Up in the room. 

 

MM: Yeah. Yeah. 

 

MT: No, I mean, it’s okay. You-you have the guard, you know to take me and bring 

me. 

 

AE: You gonna be okay? 

 

MT: I am in prison now.  

 

MM: [UI] not prison, no. 

 

MT: Yeah, it’s a prison. No, it’s okay.  

 

AE: So we’ll, we’ll talk-- 

 

MT: [OV]--No, we will talk, yeah-- 

 

AE: [OV]--we’ll talk more tomorrow. 

 

MT: [OV]--we will talk tomorrow, yeah. 

 

AE: Okay. I should say later tonight.  

 

MM: Yeah. 

 

AE: See-- 

 

MT: [OV] I don’t want to see anybody else, please. 

 

AE: I understand. Listen, I, I can tell you this-- 

 

MM: [OV] We, we’re-- 
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MT: [OV] I be brave and-- 

 

AE: [OV] Listen [UI], if you’re not taking care of yourself, someone is gonna come in. 

A medical person is gonna come in-- 

 

MT: [OV] No, no, no, I’m-- 

 

AE: [OV]--to check you. 

 

MT: --No, I’m, you know, I’m usually like, temporary fast. I take my pills for to, I like 

eat [UI]. 

 

AE: Okay. Alright.  

 

MT: No, don’t, don’t, don’t take them anyway.  

 

AE: [laughter] Listen, I just, I just, I gotta-- 

 

MT: [OV] I really don’t, I don’t need it. I don’t really got a need. I don’t really got a 

need. It’s a dream. Nightmare, or-- 

 

MM: Listen, Mary, we’re, we’re gonna work through all this, okay? 

 

MT: No, it will not be okay. 

 

MM: We’re, you, you are taking all the right steps at this point to make it as right as 

possible. Right? You are and I’m not just saying that. Now I know, I know you 

don’t know me w-- 

 

MT: [OV] It’s too hard. 

 

MM: I know you don’t know me well. 

 

MT: It’s hard. Oh my God, how much hard, you know? 

 

MM: I-it’s like, [UI]-- 

 

MT: I, I don’t know. I don’t know how I, you know? I’ve just offended. How I, I need 

to, to waive all this? It will not be waived, ever. It will be on my record in this 

state [PH].  

 

MM: It’s gonna, you know, like you said, you, you’ve taken [UI] responsibility for 

those-- 

 

AE: [OV] I’m gonna, I’m gonna walk over to that office.  Are you guys good for a 

couple of minutes? 
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MM: [OV] Yeah, yeah, we’ll-- 

 

AE: [OV] Okay. Alright.  

 

MM: It’s just like you been there [UI]. During [UI]-- 

 

MT: I will lose the heaven. I lost it all [PH].  

 

MM: Mary, you, you’re, you’re doing everything you can in your power right now to 

make things right.  

 

MT: I lost everything . . . I am sixty-three years old. I’m supposed to know the good 

and evil [PH]. 

 

MM: All you can do at this point, Mary, and, and, well that’s what we need to focus on, 

is, is this, this part right now, this seems very bad and, and it seems like, it’s gotta 

be overwhelming. But, what you are doing is you’re taking the steps to, to, to 

minimize any damage that happens, because of this information that’s . . . And 

that’s, that’s the right thing. When, when you had an opportunity tonight-- 

 

MT: [OV] I am so terrified, Mike. You know, I, I, I got, I got, without details, nothing. 

No more. I did not touch any of the-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-15-50_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-20-50_UTC+3.flv] 

 

MT: You can check. You can check anything you want. Happened only one time. 

 

MM: [UI] you said, it was a handful of times. 

 

MT: Happened one time and it destroy me. One mistake, and destroy me. 

 

MM: Listen, you’re doing the best that you can right now to make it right. That’s it. 

That’s-that’s, all you can control. What, Andy and I are trying to do is to put-put 

you in a position where we can tell the Assistant United States Attorney that 

you’ve been cooperative and you’re doing your best to minimize the damage that 

falls by this information. 

 

MT: How many years if you--if you put me into prison for this? 

 

MM: It’s, it’s, like Andy was saying it’s, it’s completely dependent on a number of 

factors and, and I don--I don’t make those types of decisions. 

 

MT: [OV] I know. Like-- 
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MM: [OV] So, it’s-- 

 

MT: --give me an idea. 

 

MM: It’s, it’s very hard for me to give you an idea on that. I-I’ve never dealt with a 

specific case just like yours. And every case that I work is very unique and has 

different circumstances-- 

 

MT: [OV] I’m still worried about my kids. 

 

MM: [OV]--and patterns. And that’s okay. 

 

MT: My kids will be destroyed. 

 

MM: That’s okay, and you di--Mary it’s okay to be worried right now. Uhm, but we, 

we, we have to focus on the things that we can control and the things that you 

can-- 

 

MT: I have done to [UI]. 

 

MM: The things that you can control right now are us having conversation with, with 

Andy and, and you and I talking about the things that have happened. And that 

information that, that goes a long way. It does. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: I, I, I would be able to tell the, the people who make these decisions what you told 

us. I’ll be able to provide them the why, all of it. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: You know what, what happens in these investigations are, there are facts that are 

collected, irrefutable facts that are collected. 

 

MT: Uh-huh. 

 

MM: And we, we explain how those facts in a court system, but we don’t receive, or we 

don’t have the opportunity to discuss those things with someone. There’s no 

explanations to why. There’s never an explanation as to why. So what you were 

able to provide today is the why. And that’s, that’s a level of cooperation that we 

communicate. 

 

MT: I told you why. 

 

MM: You did. 
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MT: Yeah. 

 

MM: You did. 

 

MT: I’m not going to change it [UI]. 

 

MM: And, we, we can cover a little bit more tomorrow. Um, beyond that I think we’ll 

be in uh, in a good place to-to wrap this up, to get you afternoon [UI]. 

 

MT: I will take my stuff [UI]. 

 

MM: So what will, what will happen is, is the, the DOD will organize all of that stuff 

and they’ll--they’ll have it taken-- 

 

MT: [OV] I have my purse, my passport. 

 

MM: W-we’ll, we’ll make sure all of it’s taken care of. 

 

MT: I need my purse and my passport [UI]. 

 

MM: Absolutely. We’ll, we’ll, we’ll make sure all of that’s taken care of. 

 

MT: Before we leave? 

 

MM: Yeah. It-it’ll all be taken care of before we leave. 

 

MT: I don’t want anything else on plane. Just give me this and [UI]. 

 

MM: I know a l--I know it’s a lot right now. We just-- 

 

MT: [OV] I don’t want. 

 

MM: We, we just have to focus on the short term. 

 

MT: I don’t want anything. What’s your name? 

 

MM: Mike. 

 

MT: Mike. It’s hard Mike. 

 

MM: Y-y-you, you can call me Michael. 

 

MT: Michael’s hard. It’s really hard. Nothing happened for 15 years. 

 

MM: [UI]. 
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MT: Instead of retiring [UI] teenager. 

 

MM: Everything, everything that we talked about, that, that why piece. That will be, 

that will be described with all of this. Okay? [pause] I just, the, the one thing 

Andy and I can’t tell you enough is that-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-20-50_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-25-51_UTC+3.flv] 

 

MM: --we, we do understand that, that there’s mistakes that happen. Like, like we 

talked about tonight. 

 

MT: No, the judge will not understand that this is a mistake. 

 

MM: No, they, they understand it. They--Do you know why I understand that? Because 

we were able to tell the Assistant United States Attorney and they [UI]. They ask, 

“Was Mary cooperative?” And we explain that level of cooperation. I just, the, the 

one thing I can’t reiterate enough to you Mary is that you’ll continue to be treated 

with dignity, respect throughout this process. 

 

MT: I lost my dignity a long [UI], trust me. My kids, they will kill themself if you tell 

them something. 

 

MM: Mary-- 

 

MT: [OV] I don’t want my kids to know. 

 

MM: [OV]--I, I, I know you’ll, you’ll, like the, you know the dignity and the respect 

right now internally. Like you may be struggling to find that and, and to feel like 

that’s there. But no matter your feelings on this matter you will be treated by the 

FBI and by the, everyone with in the Department of Justice with dignity and 

respect and we will ensure that. 

 

MT: I don’t’ know what to say. [UI] I lost everything. 

 

MM: We’re, we’re going, you know make sure that we recover all of, we, this is, this is 

not something that you know is covered in a, a very short period of talking so I 

don’t, don’t want you to think that, you know, that we can cover everything right 

now. That’s why we were asking for more time. Um, I think as, as we continue 

this process and as we continue to move forward I, I know it’s, word are, words 

are cheap. You know its actions that you’re going to want to see but you’ll be 

treated well by us. As, as [UI]. 

 

MT: You will take my phone [UI]. 
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MM: For, for a bit you won’t be able to have phone [UI]. 

 

MT: Now, normally. 

 

MM: It’s just, there, there will be a period of time where you’re not allowed to have 

your phone. Okay there will definitely be a period of time where you’ll, you’ll be 

able to have it back. I-I-I can’t know when that specifically is just because the, the 

process as we move forward is so dependent on so many different things. It’s hard 

for me to tell you exact timelines. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: Um, but that’s, that’s not the last time you’ll have your phone. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: I’m sorry. 

 

MT: [UI]. 

 

AE: All right. Jason went to uh, take his phone, so somebody’s gonna run and grab 

him, and uh, then we’ll figure out kind of-- 

 

MT: The phone? You took the phone? 

 

AE: No, no, uhm, the guy who’s like uh, kind of in charge out here? Didn’t take his 

phone with him when he walked out, so he couldn’t get in touch. Somebody’s 

gonna run and grab him.  

 

MT: Okay. 

 

AE: But we just want to get it set up for you to get some sleep. 

 

MT: You’ve got my phone-- 

 

AE: [OV] And then, uh-- 

 

MT: [OV]--and the computer? 

 

AE: Uh-huh. 

 

MT: You’ve got it. 

 

AE: We’ll just have you get some, get-get a little bit of rest.  
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MT: Uh-huh. 

 

AE: Yeah. 

 

MT: I wish you, you came before I went to Hasset. 

 

AE: Yeah? 

 

MT: Yeah. I mean why never, they never told me? Told the plan to take me to Hasset. 

 

AE: No we actually had stuff to do. [laughter] We had to go find those kids.  

 

MT: Mm. 

 

 [pause] 

 

 So, so all of this was happening, the other people [ringing sounds] the’re come.  

[UI] they restriction to go out. 

 

AE: The what now? 

 

MT: I mean all the restrictions, they need to come down here [UI]. It’s because of this? 

 

AE: Some of it, yeah. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Maybe not. 

 

MT: In order to make me feel bad. 

 

MM: Well you know one of the things that Andy and I can assist with is, is making sure 

that those kinds of requests [UI]-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-25-51_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1145855.1145858.final.docx] 

 

[START OF 1145843.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_07-30-51_UTC+3.flv] 

 

MM: That’s something that you want, we can, we can voice those requests. 

 

MT: Uh-huh. Okay. [pause]. I did this and I’m sorry. 
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MM: You know-- 

 

MT: What? 

 

AE: [OV]--Caught up in the moment [UI] you made decisions. 

 

MM: [UI] tried some, [UI]. It’s, it’s not. You--the mistakes are not a complete 

summation of who you are Mary [UI]. When Andy and I bring those mistakes to 

you, you-you’re willing to discuss it with us. That goes a lo-long way. 

 

AE: It speaks highly of your character. That’s not an easy thing to do. 

 

MT: Mmm. 

 

MM: It’s very difficult to ad-admit when you’ve made a mistake and-- 

 

MT: [OV] Uh-huh. Very difficult. 

 

MM: --and say, what happened and how it happened, and-- 

 

MT: Uh-huh. 

 

MM: You, and, and I mean you, you’re, the way that you’ve explained it to us you, you 

know that, where that, those things were going and, and that’s, that’s incredibly 

difficult. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: Andy and I’ve talked to plenty of people who-- 

 

AE: Uh-huh. 

 

MM: --when, when we showed them thing that definitively say that they’ve done 

something they, they’ll tell you that’s not me. I didn’t do that. That’s, that’s a 

exercise that goes against everything that we advise because ultimately at that 

point we, we can’t tell anyone that they were helpful. You’re, you’re, you’re 

being helpful and, and you’re, you’re trying to make the mistakes right. [pause]. 

And, I thi-I think the other part of this is that, you know I think we’ve-we’ve got 

to consider uh, how this entire, entirety of this happening, how did it happen? It 

didn’t happen in a vacuumed. It wasn’t you just doing it on your own. Uh, I think 

there was another person involved. They were pretty involved. 

 

MT: Here? Only Ahmad knew. 

 

MM: Yeah that’s, that’s, that’s what I mean. Ahmad was very involved in this. 
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MT: Oh yeah. He was the-- 

 

MM: I think he’s, he’s to blame. 

 

MT: He’s the one who ruined. Yeah. 

 

MM: He’s the one to blame. 

 

MT: [OV] My life. Yeah of course I’m blaming him. Blaming myself before Ahmad. 

 

MM: I mean that--I-I think, I think you know when we, when we blame Ahmad the, 

the, with the affiliations that we’ve talked about. We, we blame Hezbollah. 

 

AE: Uh-huh.  

 

MT: Of course. I’m not here [UI]. 

 

AE: Take the uh-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: --take the opportunity to maybe work and do something to, to, definitively figure 

out him and what he’s up to and if you can help, help this command out with 

some of that, or help out the FBI with some of that. 

 

MT: I, my life is ruined Andy, you don’t get [UI]. My life, it has just been ruined. I 

don’t know how many ye-years I will be in the prison. 

 

MM: Mary I-- 

 

MT: [OV] For one mistake. 

 

MM: Mary I-I think the . . . that, that is an overwhelming way to look at this and, and 

what we need to be focused on right now is tomorrow, what are we going to do 

tomorrow to continue to make this right? 

 

AE: It’s natural that the emotions are kind of the driving force in, in your mindset and 

how you are thinking.  

 

MT: Mm-hmm. 

 

AE: Right, but you need to, to fight those impulses and focus on the goal. The goal is 

to get your life back on the right track. That is you, and your family, having a 

relationship with your family. These are the important things. And facilitating 

that. Okay that, that being the goal. Continue to work and cooperate, this is the 

vehicle to get you there. 
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MM: Andy’s, Andy’s completely right about that. 

 

AE: We need, we need to focus on, on a more positive thing down the road. Not this 

unknown negative that--and it’s not lost on me how m-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-30-51_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-35-52_UTC+3.flv] 

 

AE: --all that is, that’s just all, how human beings think. 

 

MM: Yeah. There-- 

 

AE: [OV] Think about the important things ahead. 

 

MM: Andy is so right in that, and this is an, an emotional place right now and, and we 

entirely understand that. And that’s, that’s why we are doing our best to explain to 

you the, those short term positive factors that we can focus on. That’s--that is the 

best way through this. Go through getting that point, getting to that next good 

point. That’s why, that’s what’s going to get us to tomorrow, the day after 

tomorrow, the day after that. And again, you know, on, on the way home Andy’s, 

Andy’s going to be with you every step of the way. And you know Andy is 

somebody that you know well. 

 

MT: I love Andy. I’m disappointed. Don’t to say no. Don’t say no.  

 

AE: You, you’re okay. 

 

MT: No, I’m not okay, Andy. 

 

AE: It’s, it’s, any disappointment I had with you, being honest with Mike and working 

through this has, that has been put aside. Because I have seen your character and 

that’s what’s important. 

 

MM: And that’s, that’s what’s going do the best possible thing that you can to fix it is, 

is honesty. Mary. And I think-- 

 

MT: [OV] I was honest with you. 

 

MM: Okay, I think you were. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: And I think, and de-and deep down that’s-- 
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MT: [OV] Yes, I know. What, I, another [UI] informant. I don’t know him-- 

 

 [knocking noise] 

 

MM: --[OV] what you want. 

 

MT: [UI].  

 

 [knocking sounds] 

 

 [background sounds] 

 

MT: Just what I’ve done to my kids. I’m thinking about my kids, Andy. 

 

MM: Mary and, and that’s a very natural thing to do right now. But-but-- 

 

MT: [OV] Yeah. I don’t want my kids to know. They’ll responsible, you know, this 

was my records. 

 

MM: [OV] If, if, if it is possible then, then we would do everything we could to 

accommodate that request. Okay. 

 

MT: [OV] Yeah I don’t want my kids to know. Tell [UI], like especially Daniel. He 

would kill himself. [pause] [UI]. 

 

MM: Why? 

 

MT: I never received money [UI]. I never received anything [UI]. Only check. Only 

my paycheck that’s it. You don’t make for money. You know, It was a mistake. 

 

MM: Mary I-I-I think after tonight when, when we talk about that why, the why is so 

important. We were having a better understanding of it. 

 

MT: Okay. 

 

MM: And after tomorrow I think we’ll even have a better understanding. Okay I don’t 

want you to think, that explaining it gets lost on us, because it does not. 

 

MT: It is possible deporting me from the United States. 

 

MM: Deporting you? 

 

MT: [OV] Taking my citizenship. 

 

MM: No, you’re, you’re a United States citizen. The United States does not take 

citizenship from, from citizens. 
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MT: Keeping me away from my kids, that I built. [UI] What I have done? This is the 

mistake in my mind. Fifteen years with the Army. American since 2006 [UI]. 

 

MM: Mary, we can’t, we can’t focus on the mistakes. We, we can’t. That’s, that’s not 

going to get us, like Andy said to that next positive light at the end of the tunnel. 

We’ve got to, we’ve got to focus on that. Okay. 

 

MT: They will treat me like ISIS [OV]. Yeah, I will be treated like them. 

 

MM: Mary I, I, I understand the, [noise] the emotional-- 

 

MT: [OV] Oh my God. 

 

MM: --piece of this to, to react. 

 

MT: Oh my God. 

 

MM: No, no one would blame you for that. I d--I-I certainly don’t. I would--I would 

never blame you for that. 

 

MT: [UI] to me, this will support me. [UI]. This will support me. 

 

MM: Mary you know I d--I-I, it’s not just like I just came over here with, without any 

knowledge or awareness of who you are. I-I-I’ve done a, quite a bit of work 

leading up to this to understand you. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-35-52_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-40-52_UTC+3.flv] 

 

MM: --derstand who you are. 

 

MT: You know me, now. 

 

MM: I-I, well . . . 

 

MT: This could help me. 

 

MM: I-I-I know about the entirety of-of that, that piece, that time in the army I-I know 

all about that. You know? So this, this looks to me like a mistake. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: A very, a mistake in a short period of time. 
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MT: Big mistake. 

 

MM: But as we, as we discussed you know, we have to take responsibility for those 

mistakes. 

 

MT: Yeah. [UI]. 

 

MM: You know part of that is, you know acceptance. 

 

MT: We have to [UI] to God. 

 

MM: Responsibility. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: I b-we, we, we can doing tonight. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: There’s-there’s, Mary there-there are going to be hard moments in this. But that’s, 

that’s when, you’re, you’re going to push through it. You know you, you haven’t 

lived an easy life up to this point. You, like you said you’ve done very difficult 

things in your life. And, and you, you’ve got through all of those. And that’s, 

that’s the, that same character. That’s, that’s what’s going to get you through the 

rest of this. 

 

MT: [UI]. Why I did it? 

 

MM: Mary, people make mistakes. 

 

MT: I know. [UI]. 

 

MM: The, the, the thing is, Mary what-what we can do is, we can continue to work 

towards [UI] tonight. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: That’s what we’re going to do. 

 

MT: [UI] I will, I will cooperate with you. 

 

MM: I’m sorry? 

 

MT: I will cooperate with you. 

 

MM: I hope. 
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MT: You know? 

 

MM: I hope. 

 

MT: I’m not--I’m not hiding anything. 

 

MM: I hope. I hope you know I appreciate that. I know-- 

 

MT: [OV] I am not hiding anything. 

 

MM: [OV]--I know Andy appreciates that. 

 

MT: [OV] I’m not hiding anything. I’m [UI]. 

 

MM: [OV] And I--And I know--And I know-- 

 

MT: [UI] I know, I told you.  

 

MM: And I know-- 

 

MT: [OV] I don’t know that guy in person, I told you. 

 

MM: --and I know-- 

 

MT: [OV] You can check my phone. 

 

MM: --Andy and you-you and Andy have had a relationship previous to, to this talk. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: And you know, I’m sorry that our relationship had to start with this. 

 

MT: I know. I [UI]. 

 

MM: [OV] I think-I think you and I were actually--Weren’t you at  

 for a while? 

 

MT: Where? 

 

MM:  

 

MT:  

 

MM:  
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MT: I was there for two years and a month. 

 

MM: I was there for, for a while. 

 

MT: [OV] Yeah. [UI]. 

 

MM: How, how long were you there? 

 

MT: I have have done nothing. Only the [UI]. 

 

MM: No, no I was just a--it looked like-- 

 

MT: Two years. 

 

MM: W-what, what years? 

 

MT: Since, uh, 2017 until, 2017 until like uh-- 

 

MM: 2019? 

 

MT: Oh my God, ‘18. Oh my God. Oh my God. 

 

MM: Can you-- 

 

MT: I lost everybody now. 

 

MM: Mary, lets, lets-- 

 

MT: I lost everything. 

 

MM: I understand the, the feeling of the-- 

 

MT: [OV] My family. 

 

MM: Lets--You’re getting ahead of yourself. Let’s-- 

 

MT: Yeah, I don’t [UI]. I’m 63 years old. I don’t. This will be my report until I die. 

 

MM: Mary you, you can’t think like that right now. Okay? What we, we just, and, you 

know we, we want you to get some, some rest. And, and be, be a, be fresh for 

tomorrow. Okay? 

 

MT: You have been watching my phone. I have no [UI]. You said you have been 

watching. 

 

 [background noise] 
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AE: All right. So we’re going to--One thing that they do have to do uh, probably 

[sounds] pretty soon. By policy th-they are going to have the PA come in and just 

uh, do a little medical check on you. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. Is that good? 

 

MT: Okay. 

 

AE: And then, uhm, look at the timeline. It would probably be 72 plus hours before 

we’re able to get back in the states. 

 

MT: When? 

 

AE: Uh, like 72 plus hours. 

 

AE: About three days. 

 

AE: Yeah. 

 

MT: Three days here? 

 

AE: Yeah. 

 

MT: Oh my God. Too much! 

 

AE: Yeah, it’ll be about three days. Well the-so, some of the difficult, we’re going, 

talk a little more later, but also the difficulties with flights. And-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: Once we do get there it’s going to be like Mike said, very, very direct and we’ll 

probably hop on a plane, and fly somewhere, and then we might hop on a 

different plane. Fly straight back. 

 

MT: [UI]-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-40-52_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-45-53_UTC+3.flv] 

 

MT: [UI]. 

 

AE: It will be, the one that I think they’re talking about is-is fairly comfortable. So. 
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MM: Yeah. 

 

AE: Yeah. It will at least be a comfortable ride back. 

 

MT: [OV] Mm. No problem. 

 

AE: Yeah. 

 

MT: You know, I don’t care comfortable or not. 

 

MM: Well, one of the two of us, if not both, will--will be there for the duration of it. 

 

AE: [OV] Yeah. 

 

MT: Will be with me when I got to the court? 

 

AE: I’m, I’m-- 

 

MT: [OV] You will be in the meeting? 

 

AE: --almost positive I’ll be traveling back with you. 

 

MT: No one will be in the courtroom with me, when I go to the appointment? 

 

MM: It would be one of the two of us.  

 

AE: Yeah it’ll be, it’ll be me-- 

 

MM: [OV] Okay. 

 

AE: --we’ll have uh, a female agent. And then it might be one other agent too. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: But you know the likelihood is, if you know if, if I’m not on the plane with you 

then I would meet you. 

 

AE: Yep. 

 

MM: On the way back. It’s just a little bit about-- 

 

AE: [OV] Can I help you make [UI]. Can’t help it. 

 

MT: [OV] [UI] don’t want [UI] and the judge. 
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MM: [stuttering] A lot of the, a lot of the details of-of what’s going to happen when we 

moving forward uhm, we’ll be able to find that out, you know over the next few 

hours. 

 

MT: [OV] Uh-huh. 

 

MM: But a lot of that will become clear to us. 

 

AE: No later than like the next 24 I would say [UI]. 

 

MM: We’ll have a really good idea. 

 

AE: And we’ll give you some good clarity on, on, like, when we’re leaving and how 

that’s going to work. 

 

MT: I don’t want my kids to know when. 

 

AE: I know. 

 

MM: Yeah. 

 

AE: I-I understand. 

 

MT: My kids, you now if, if some, if one of them you know, have, do something to 

themselves, hurt themselves, harm themselves [UI]-- 

 

MM: [OV] What would be a better way-- 

 

MT: --[OV] I will never forgive you--anybody. 

 

MM: --for, what would be a better way for them to find out? Would it be for them to 

find out-- 

 

MT: [OV] No they will not find out. 

 

MM: [OV]--from you? 

 

MT: They will not find--He will find out from me.  

 

AE: Okay.  

 

MT: But not to from somebody else. I don’t want the [UI]. 

 

AE: [OV] Do you want to, should we maybe while we’re over here try to facilitate a 

call, that, that you can talk to them? 
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MT: I’m not going to tell them what’s happening. 

 

AE: How, how will you-- 

 

MT: [OV] They will be shocked. They will die. 

 

AE: How, how we going to, at some point they are going to, find out. I just need to, 

I’m going to be honest with you. At some point they’ll-- 

 

MT: [OV] When I go to the state I will call them from the state and tell them. I’m not 

from here. 

 

AE: Is it going to be weird if you don’t talk to them, like, for a couple days. 

 

MM: [OV] Mary we-we’re, Mary we-we’re only telling you this because we want to be 

honest. But uh, we told you at the beginning we were going to be honest with you 

about everything because we expect honesty from you. 

 

MT: Yeah, yeah. 

 

MM: So [stuttering] it’s not, it would not be right for us to be dishonest with you-- 

 

MT: Uh-huh. Yeah. 

 

MM: --about that. So we, we only want to tell you what’s going to happen. We’re not 

going to speculate if-if we do have to speculate we’ll tell you this is a speculation. 

I don’t know-- 

 

MT: [OV] Then, you know, you would go and talk to my kids. And tell them you’re 

mother she had done this and this. 

 

MM: I-I don’t know circumstances that would, I would tell you in a normal, in the 

course of a normal investigation that would likely happen. In a course of a normal 

investigation. Yes. 

 

MT: They would want to tell them your mother has done this and we have proof. 

 

MM: So that would not happen. That’s not what happens. 

 

MT: [OV] That’s good. 

 

MM: They-- 

 

MT: [OV] That’s good [UI]. 
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MM: --we, we. The-the FBIs not going to do anything to disclose information with, to 

people that they shouldn’t disclose information to.  

 

MT: [OV] Mm-hmm. 

 

[pause]  

 

MM: Does that make sense? That, that can be confusing. 

 

MT: What’s going to happen to [UI]? [UI] I cannot [IA], it’s stupid. Now it’s too late. 

 

AE: You know, that-that’s, I know, I know in-in Arabic culture that-that’s, that is 

something that people say. Uhm, but my personal belief is that it is not written. 

Mactu [PH] is-is not, that’s--that is not a complete-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --definition of what is written. You know I-I think you can, it, it’s continually 

written. You know the ending is not complete-- 

 

MT: [OV] Uh-huh. 

 

AE: --for anything yet. Uh-- 

 

MT: [OV] Oh my God, what I have done to myself. Oh my God. [UI] 

 

AE: Mary, [UI]. 

 

MT: I will never forgive myself. 

 

AE: Going back on that stuff is just going to cause you [IA]. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-45-53_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-50-53_UTC+3.flv] 

 

MM: Okay. 

 

AE: We need to, need to move forward. 

 

MT: I will never [UI]. 

 

AE: [OV] And I know that there’s a, there’s a mourning period. 

 

MT: No my life’s stopped here. There’s, there is no nothing. 
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AE: [OV] There’s going to be a point where you’re going to-- 

 

MT: [OV] No. 

 

AE: --be able to accept [pause] the situation and we’ll focus on that goal-- 

 

MT: [OV] [UI] 

 

AE: [OV]--and move forward and get there. [sounds] We just have to figure out what 

that is. And I know that family is very important to you. 

 

MT: Uh-huh. 

 

MM: Mary do you want to eat something? 

 

MT: No I don’t eat sweets, anything. 

 

MM: Are you sure? 

 

MT: Yeah. 

 

MM: What, what about-- 

 

MT: I don’t eat sweets. 

 

MM: --so the bagels. Did--would you like a bagel? 

 

MT: [OV] Yeah, no. It’s okay. Just-- 

 

MM: Because I-I want to be able to provide you with, what you need to continue going 

here. Like Andy said you know, we’ve, we’ve got to keep you healthy. 

 

MT: Uh-huh. 

 

MM: [OV] That’s, that is not-- 

 

MT: I am healthy. We can go an dress, you know, before I go. And can-- 

 

AE: We’re going to wait and make sure someone’s here. 

 

MM: [OV] We-- 

 

AE: We get to check you out and make sure everything is okay medically. 

 

MT: [OV] Yeah. Alright. 
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MM: Mary our, our, our job is to make sure that [sounds] you’re okay as we move 

forward here. You’re in our care now so we have to insure that. That, that means 

that’s a pretty holistic approach, too. 

 

MT: When you came to the room and knocked the door I thought that you need 

something. [UI].  

 

 [pause] 

 

AE: We needed to help you . . . with all this. 

 

MM: [OV] We, we needed to get in here and discuss. 

 

MT: [UI] will not help me, not with judge. They know. 

 

MM: No, it’s-- 

 

AE: [OV] Unfortuna--if we-we hadn’t addressed all this, all this eventually it was 

going to come out. 

 

MM: But Mary that’s, that’s also not true that, that your cooperation will be-- 

 

AE: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV]--expressed. 

 

AE: Absolutely 100%. 

 

MM: Like, like Andy explained it’s a very complex system, how they work all of this 

and, and I know you were asking me how, how, how much prison time. It-tha-

that’s, that’s, it’s unfortunately it’s--it’s a very difficult question to answer. And 

it’s, it’s something that’s always fluid. The nice part for you is that you have, you 

get a say in that. And that’s, you’re expressing your say right now. All, everything 

that we’ve done tonight is, is expressing your sadness. 

 

AE: Absolutely. 

 

 [pause] 

 

MT: A bad position now. I am in bad position. I am in a bad position, Andy. 

 

MM: [OV] You’re making the best of it. You’re making the best of it. 

 

MT: I am in a bad position Andy. 

 

MM: We’re making the best of it though, right? 
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MT: I don’t think so. The damage has been done. It’s too late. It’s too late. 

 

MM: Let’s not think about that part. Okay? 

 

MT: I would never quit thinking. I thinking it since I stopped. 

 

MM: Again I, and I-I-I’ve told you this a number of times. And I’m going to continue 

to tell you. I won’t stop telling you this. Andy said it best. The best way is to 

focus on the positive things as we will do moving forward. 

 

MT: I’m never stop thinking about it since, you know [UI]. 

 

MM: [OV] We’re going back to the United States. 

 

AE: Uh-huh. 

 

MM: That is going to be a positive step.  

 

AE: Mm-hmm. 

 

MM: When we’re back in the United States, de-depending on the situation you, you 

maybe able to see your family. That’s a possibility. These are positives. These are 

positives. 

 

MT: Release me, it would be in my record, you know? [UI]. This will be, in my record. 

I would never be allowed to work anywhere. 

 

MM: Mary we, we can’t be beyond that now. That’s, the only way to change that would 

be go back in time. We-we can’t do that. And you know what, if we could, we 

would. We would go back and tell you stop, stop talking to him. 

 

AE: [UI] said it yourself. 

 

MT: [UI]. 

 

 [sounds] 

 

 [UI background conversation] 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-50-53_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_07-55-54_UTC+3.flv] 

 

MT: I am bad. I am bad. [noise] 
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MM: You made a mistake, Mary. 

 

MT: Big mistake. 

 

MM: Mary, i-i-it’s a bit mistake but it goes a long way being able to talk about it 

afterward-- 

 

AE: Hey Mary? My friend, Tiba [PH] is here. She’s going to take you to the restroom 

one more time, because I--she--she’s actually gonna-- 

 

MT: [OV] I don’t want to go. 

 

AE: [OV] I know, but well she’s going to probably go to bed so-- 

 

MT: No, no I don’t want to go. I don’t feel it. 

 

AE: [OV]--just, just try calm down. 

 

MT: [OV] I don’t feel it. 

 

AE: You don’t want to, you sure? 

 

MT: No, I’m 100% sure. 

 

AE: Okay. 

 

MM: Okay. 

 

MT: I am 100% sure. 

 

AE: [UI] you could. 

 

MT: [UI] the bad thing that’s coming. 

 

MM: I’m sorry. 

 

MT: I mean the bad things will be coming, [UI]. I am in front of the judge, and 

everything. 

 

MM: Mary, I mean you know, again we’re, we’re talking about accepting responsibility 

for all of this. You’re doing a very good job of it already. 

 

MT: The lawyer will be there. 

 

MM: That’s right. 
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MT: After I-I, after I talk with the judge you know they will hire, the lawyer will come. 

They are good lawyer? 

 

MM: [UI] I bet what--what they would do is stress that, that you cooperated. That you 

provided us the information when we asked you. 

 

MT: Yeah, they will talk to your [UI]. Okay. . . Oh my God. [UI] me here. What they 

will think about me to command and [UI], everybody. I put down everybody. 

 

MM: Mary, clearly they, they, they love you because of your, who you are as a person. 

A mistake, this is not who you are. It’s something that you did. It’s not who you 

are. 

 

MT: It’s the same, habibi. It’s the same, mama. It’s the same. 

 

MM: I-I know you feel like that right now but that’s, that’s now how it is. That’s, that’s 

not how an-anything works. Uhm, good-good people do make mistakes. 

 

MT: If they put me in the prison my kids [UI], “My mom she’s in prison.” [UI] I have 

to answer them. 

 

MM: There-there’s elements of that, that would, will be worked out. You know and i-

it’s, it’s not as if you’ll, you’ll never see your children again. That’s, that’s not the 

case. 

 

MT: I don’t want them to know that I’ll be in prison [UI]. 

 

MM: I’m sorry. 

 

MT: That you put me in the prison I don’t want them to know that I’m in a prison. 

 

MM: I mean, that’s going to be difficult, Mary. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: So, I-I think you know, just-just as you were honest with me, you’re eventually 

going to want to do the same with your children. I mean you, you’re able to tell 

them whatever you want. Certainly-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

MM: --but-- 

 

MT: I will never tell them. I’d rather die. 

 

MM: Where do your children live? 
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MT: Minnesota. 

 

MM: All of them? 

 

MT: Most of them. 

 

MM: And h-how many do you have? 

 

MT: Four [UI]. 

 

MM: Four? What are their names? 

 

MT: [UI], Daniel, Lincoln [PH], and Sam [PH]. They are all very sensitive. 

 

AE: Alright, we just got-got another PA [UI]. 

 

MT: [OV] I’m okay, you know, [UI]. 

 

AE: Yeah it’s procedure though we have to. Uh, we have to just make sure that you’re 

all good and checked out.  

 

MT: [OV] [UI] 

 

AE: [OV] So, also he’ll, he’s going to talk about your diabetes and stuff and-- 

 

MT: [OV] Huh? 

 

AE: --your diabetes and we’re just going to make sure you’re okay. And then get some 

sleep. We’ll all get a little bit of sleep. 

 

MT: What time you came to me? 

 

AE: In the morning? Uh, probably about-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_07-55-54_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1145843.final.docx] 

 

[START OF 1145384.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_08-00-54_UTC+3.flv] 

 

AE: It’s 3:30 I think, was it, 3:30? 

 

MM: [UI]. 
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AE: Something like that 3:40, 3:45. It was early. 

 

MT: What? 

 

AE: I said it was early. 

 

MT: Yeah I thought that somebody need something in office. I never thought about-- 

 

AE: Yeah. 

 

MT: --[UI]. 

 

AE: No, I know. 

 

MT: It was a big surprise. 

 

AE: Well, we didn’t want to scare you. That’s not what we . . . Just trying to talk to 

you, explain things the best we could. 

 

MT: [UI] their sleep, over there. 

 

AE: [UI] Their sleep? Not everybody knows over there, but . . . 

 

MT: [OV] Uh-huh. Mm. 

 

AE: Yep. I, again I, I’m not sure they’re gonna explain something. I don’t know what 

that is. They’re gonna have to explain something. I don’t know what that is. It’s 

okay. This is, this is the hardest part. 

 

MM: [stuttering] Andy was-- 

 

AE: [OV] This is the hardest part. 

 

MM: --Andy is so right Mary. The, this-this is the hardest part. That initial wave of 

emotion. 

 

 [pause] 

 

AE: You’re complying, just-- 

 

MM: [OV] It was-- 

 

AE: --all [UI]. 

 

MM: Yeah, yeah. 
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AE: [UI]. 

 

MM: Ev-even, even but, e-even us talking at the beginning that’s, that’s mostly when it 

stops. 

 

AE: Uh-huh. 

 

MM: When we just stop discussing things. That’s, that’s when it’s most difficult. 

 

MT: Okay. 

 

 [pause] 

 

AE: I’m going to check on [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

MM: We’re trying to make this as quick as possible, just this last part. 

 

MT: Yeah. 

 

 [pause] 

 

 I’m tired. I’m tired. Oh my God, Mary, what you have done? What I have done? 

 

MM: We just-- 

 

MT: [OV] What I have done? 

 

MM: [OV]--we need to focus on where we’re going to be going with it. This is, it’s a 

lot to process Mary. Uhm, I just ne-I need you, I need you to remember what 

Andy and I are telling you. That, the emotions of this are very strong right-right 

now. Because we’re-- 

 

MT: Even after they will hate me. 

 

MM: It-- 

 

MT: Trust me. Oh my God. If you have kids, you will understand what I’m talking 

about. 

 

MM: And-- 

 

MT: [OV] Grown-up kids. 
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MM: And I-I don’t, but-- 

 

MT: [OV] [sounds] 

 

MM: --I-I-I understand what you are saying. 

 

MT: [UI] 

 

 [background sounds] 

 

AE: Ooh, it’s still chilly in here. Am I the only one? 

 

MM: It uh, so with the sun just rising. 

 

AE: Yeah. 

 

 [UI conversation] 

 

MM: [UI] been. 

 

MT: [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

MT: That’s okay. 

 

AE: No, no, no we’re going to move over. 

 

MT: Why? 

 

 [background sounds] 

 

AE: Well Mary-- 

 

MT: [OV] I can do it. 

 

AE: --I told you we, we’re, we’re going to treat you with dignity and respect-- 

 

MT: [OV] Oh come on. You are. 

 

AE: Plus, you got-- 

 

MT: [OV] It’s too late now. 

 

AE: --two, former military guys here. We know how to make a bed. 
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MT: [OV] I know [UI]. 

 

MM: I’ll tell you what we-- 

 

MT: [OV] I know. 

 

MM: --we know how to make the bed. 

 

 [background sounds] 

 

 I get that in here. 

 

MT: Try to do it, but I try. 

 

MM: Yeah, um I’ll take care of it. 

 

MT: Thank you. 

 

MM: Of course. 

 

 [background sounds] 

 

MT: Oh yeah this is a nice bed. You getting me some clothes before I leave yeah? 

 

AE: Uh-huh. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_08-00-54_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_08-05-54_UTC+3.flv] 

 

AE: This thing is sewn all the way shut.  

 

MM: Okay. I see it.  

 

AE: I may to have to plug in on the-- 

 

 [background sounds] 

 

MT: [UI]. No, it’s okay. Thank you. 

 

 [background sounds] 

 

MT: Thank you. 

 

MM: Uh-huh. 
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MT: Thank you, Mike. 

 

MM: Whoops. [UI]. 

 

MT: Thank you so much. 

 

MM: Which way do you want it? This way? 

 

MT: [OV] Just like that. 

 

AE: [sighs] 

 

MM: Yeah. 

 

MT: Right there. 

 

MM: Which, which side do you want to sleep on? 

 

MT: I’ll sleep this side. 

 

AE: This side? 

 

 [sounds] 

 

AE:  Let’s drop this end. 

 

MT: Try not to bend. 

 

AE: [UI] Well, I don’t wa--I don’t want you getting, you getting cold. 

 

 [background sounds] 

 

 [pause] 

 

AE: You okay? 

 

MT: I’m sorry I [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

AE: It’s okay. 

 

MT: I’m sorry. 

 

MM: So have you ever [IA]? 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 212 of 373



 

 

 

 

 [background sounds] 

 

MT: No, not yet, [UI]. 

 

AE: Seems like that [UI] 

 

[pause] 

 

AE:  Since you’ve been honest with us, accepted responsibility, cooperating these are 

all thing that are going to help. [pause] There’s a system, it’s how it works. There 

are all things that are going, they’re going to help. 

 

 [background sounds] 

 

MT: I lost everything. 

 

AE: What was that? 

 

MT: I lost everything. 

 

AE: You didn’t lose everything. 

 

 [background sounds] 

 

MM: You didn’t lose everything. 

 

 [background sounds] 

 

 [unintelligible background conversation] 

 

MM: I’m sorry, I just want to give you my, [UI] phrase, so, when you’re ready to go to 

bed, then get out of hearing my name.  

 

MT: Time you will be coming here? 

 

MK Tomorrow? 

 

AE: [OV] It’ll be about . . . 

 

MM: That’ll be tomorrow night. 

 

AE: Yeah tomorrow night? [UI], yeah? 

 

MM: [UI], I--yeah. [UI].  

 

MT: Today, I mean, today not . . .  
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MM: Y-yes. 

 

MT: Too early. I will stay here until, until we leave? 

 

AE: Uh-huh. It’s 8:00 A.M.  

 

MM: Hmm? 

 

AE: 8:00 A.M. We, maybe 10:00, actually. 

 

 [pause] 

 

AE: What kind of stuff do your normally eat? You don’t like the sweet stuff. 

 

MT: I don’t want to eat. I’m not hungry. I will drink water. 

 

MM: Are you sure you don’t want-want anything? 

 

MT: [OV] For the bathroom every time I go I have to call them? 

 

AE: Yeah. 

 

MM: Yeah. 

 

MT: He will be outside huh? 

 

AE: Yeah there will be somebody and then they’ll, they’ll get a female to, to take you 

to the bathroom. 

 

MT: Not now. 

 

AE: What’s that? 

 

MT: Not now, later. 

 

AE: Okay. I hope not. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_08-05-54_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_08-10-55_UTC+3.flv] 

 

AE: --just sent uh, our gal to bed. 

 

MT: No. 
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AE: We could probably rouse her up. 

 

MT: Please don’t do that. 

 

MM: If you want to Mary we’ll get her up [UI]. 

 

MT: You are really nice. 

 

AE: [OV] Yeah we’ll get her. 

 

MT: It’s okay. 

 

MM: Mary we’re, we’re, we’re just, we’re, we’re here to treat you, like what Andy said 

it’s, it’s a dignity-- 

 

MT: [OV] I know. 

 

MM: --and respect. 

 

MT: You are the best. But don’t, you know, control, not for the people down in 

Houston. You interrogate or question. 

 

MM: Yeah. 

 

MT: You are always the best. 

 

MM: I learned from the [UI]. 

 

AE: We all learn from each other. Its easy way to, way to treat people respectfully-- 

 

MT: [OV] And that’s why yesterday, I try to go to fix my tea.  

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: They didn’t allow me. 

 

AE: I don’t know anybody on the base. 

 

MT: Maybe uhm, yeah maybe for this reason. 

 

AE: I, I think just think we’re greens [PH] in general allowed to be there. 

 

MM: I know w-we weren’t allowed to be in-- 

 

AE: [OV] Yeah I don’t know why the commander thinks--He’s got his reasons. 
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MM: We certainly aren’t, aren’t making those types of decisions. 

 

AE: This is the craziest chair I’ve ever been on camp here, man. It’s [UI] boot and put 

this chair in there. 

 

 [sounds] 

 

MM: Ready to [pause] I’m sorry for the delay, I’m sorry. 

 

MT: No [UI]. 

 

MM: I-I know you want to lay down. 

 

MT: Don’t worry. Don’t apologize to me. I am the one who’s supposed to say sorry. 

 

MM: No, that’s okay. 

 

MT: I am the only who who’s supposed to say sorry from now until I die. [UI]. From 

now until I die. I hope I’ll die soon. 

 

MM: No, Mary. 

 

MT: Before this ended, you know? Worse than [UI]. Totally end everything and hope I 

will die. 

 

MM: Mary, we-- 

 

AE: [OV] I think once the, initial-- 

 

MM: [OV] Yeah. 

 

AE: --emotional shock of all of this wears off. 

 

MT: No, no, no, no, no. [UI]. 

 

AE: And you get, you get, and you get less, and you get a better understanding on 

what’s going to happen. [UI] unknown pieces is uh, is [UI]. You’ll have a better 

understanding of [UI]. You’ve got, you’ve got a lot of life ahead of you. You’re 

an incredible baker. You probably could make a million being a baker. 

 

MT: Nobody will buy anything from me. I-- 

 

MM: [OV] Mary. 

 

AE: [OV] I actually, seriously doubt that. 
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MT: Everybody will, everybody will see that my, in my history. This will be recorded 

on my social security. 

 

AE: [OV] [UI] I feel like you’re--Uhm, no it’s not. I-I feel like you’re over estimating-

- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --how people check people’s records. Yeah . . . That’s, that doesn’t happen. 

 

MM: Mary, everyone that I know that talks about you-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

MM: --Like Andy said, they said what a wonderful baker you are. I’m, I’m a little 

disappointed-- 

 

MT: [OV] I bought yesterday ten meals [PH] of flour-- 

 

MM: --[OV] I didn’t ever get a cinnamon roll. 

 

MT: [OV]--I was intending today to make it. 

 

AE: I blame [UI]. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: [laughing] 

 

MT: I was planning to make cinnamon rolls and cookies. 

 

AE: I blame [UI]. 

 

MT: [UI] in a bowl [UI]. 

 

MM: What’s your favorite thing to bake? 

 

MT: No favorite. 

 

MM: You don’t have a favorite like dish stuff? 

 

MT: No I have--no I love to bake everything. 

 

AE: Some pretty good oatmeal cookies. 

 

MT: I know the oatmeal raisin ones. 
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AE: [OV] The raisin ones. Those are my favorite. They’re pretty dangerous. 

 

 [pause] 

 

AE: You’ve still got baking, I-I-I think you could make a lot of money doing that. [UI] 

 

MT: [UI]. 

 

MM: [UI] 

 

 [background sounds] 

 

AE: Yeah. 

 

MT: Maybe they’re not coming. I’m tired, my back is hurt. 

 

AE: You can lay down. 

 

MM: [OV] If-if you want to lay down, Mary, you--. 

 

MT: [OV] Lay down and you all here? No. 

 

AE: You can lay down. 

 

MM: You can lay down and I mean we’re-- 

 

MT: I don’t want to lay down when you’re all here. 

 

AE: What do you mean? Just lay down. [laughs] 

 

MT: My back hurts too much. 

 

MM: Un-unfortunately we’re not able to leave.  

 

MT: No. 

 

MM: [OV] [UI]. 

 

MT: No, I know you are guarding [UI] me. I’m not going to escape. 

 

AE: [OV] My back hurts too, so-- 

 

MT: I’m not going to escape or--Trust me, so-- 

 

MM: Oh Mary, it’s-it’s not [UI]-- 
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MT: [OV] Trust me, no. No. 

 

MM: --because, it’s not because of that. It’s just we-we have-- 

 

MT: [OV] Trust me. 

 

MM: --we have make sure. 

 

MT: No I-I rather killed myself before I [UI], I harm anyone of you. 

 

MM: But Mary we, we also can’t let you do that. 

 

MT: I know. I know. 

 

MM: We have, we have, we have to stop that from happening. 

 

AE: [UI] you should, you’re not going to hurt yourself are you? 

 

MT: Come on. No.  

 

AE: O-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_08-10-55_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_08-15-55_UTC+3.flv] 

 

MT: --why I hurt myself. 

 

AE: That’s, that’s-- 

 

MM: [OV] That’s-- 

 

AE: --[UI]. 

 

MT: [OV] I’m a believer. 

 

AE: [OV] Thank you. I just need to hear you say that. 

 

MT: And you have the camera, they will watch me if I hurt, if I hurt myself. 

 

MM: Mary we just don’t want you to hurt yourself. We-- 

 

MT: [OV] I know. 

 

MM: --please tell us you’re not going to hurt yourself. 
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MT: Oh my God, I’m not going to hurt myself. Trust me. 

 

MM: [OV] Okay. Because, we need-- 

 

MT: Come on. 

 

AE: [OV] We, we need, Mary we just have to make sure. 

 

MT: No. People do mistakes, this was the mistake of my life. I never repeated it. You 

know, I have done it once, and I stopped. Finished. You have my computer, you 

have my telephone. You do whatever you want to with my phone. 

 

AE: Get some shut eye. 

 

MT: What? 

 

AE: I said get a little shut eye, take a nap. We’ll, they’ll be, he should be here in the 

next few minutes. 

 

MT: No I’m not, but my back hurts. 

 

AE: Oh yeah. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Do you take anything for your back? 

 

MT: Not usually no, I took ibuprofen. 

 

MM: Oh. Well, if that’s something you would want uhm, we can definitely talk to the 

PA. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Yeah, tell him, tell him what’s bothering you and tell him your medical 

conditions. 

 

MT: My teeth it’s brothering me. 

 

AE: Oh yeah. 

 

MT: It, it never let to do my teeth. 

 

AE: I thought you said you got a teeth cleaning. 
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MT: No it’s like, the crown, this is temporary. 

 

AE: Oh yeah? 

 

MT: [OV] I covered them of course. I have the crown. I already paid, paid him money. 

 

AE: Hmm. 

 

MT: I will not be able to do it . . . You know? I don’t know. 

 

MM: So we can definitely like, like I said before, Andy and I will, will make sure that 

everyone is aware of that. 

 

MT: Yeah my teeth, I’m not going to [sounds] [UI]. 

 

AE: Maybe [UI] Jojo [PH] or someone could pick it up or, I don’t know what we 

could work out? 

 

MT: No, I have to go to the doctor he will put it one by one. 

 

AE: Uh, that’s probably-- 

 

MT: No. 

 

MM: [UI] wait a little bit until we get back to the st-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --states but. 

 

MT: They can’t do it maybe, in the prison. 

 

AE: I mean, maybe he could get the crowns and they-- 

 

MT: They can do it in the prison for me? 

 

AE: Yeah if he gets the crowns maybe he can take them back with her. If you paid for 

them. Get it done in the US or something. 

 

MM: Yeah, something [UI]. 

 

MT: He have to take, they measure here temporary. He didn’t finished the lower part. 

 

MM: Uh-huh. 
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MT: He did the upper part [UI]. Maybe in the prison the doctor will do it for me free. If 

they put me in the prison. How many years if they put me in the prison? You 

know-- 

 

MM: [OV] Mary, that’s [UI]. 

 

AE: [OV] Yeah, that’s [UI]. 

 

MT: [OV]--Minimum, minimum! Minimum and maximum? 

 

MM: [OV] It’s still very-- 

 

AE: [OV] I will check the guidelines for you because they can still-- 

 

MM: [OV] It’s still very [UI] for you, because they still very un-clear because like 

Andy said there’s a number of factors that go into it. 

 

MT: There’s, there’s mitigating factors. Accept this responsibility and cooperation. 

 

MM: Like Andy said, if you uh, past criminal history comes into it. All of those things. 

 

MT: I have a clean history. I don’t have any criminal history. 

 

MM: That’s good. That’s-- 

 

MT: Fifteen years with the army I have never done anything bad. You can ask all the 

people I work with. 

 

 [knocking sounds] 

 

 [background sounds] 

 

 [background conversation] 

 

MT: [UI] they will be fair to me when I go back. 

 

MM: This is a fair pro-- 

 

MT: [OV] I hope they will understand [UI]. 

 

MM: --it’s a fair process. 

  

MT: I hope so . . . The medic is not coming. He can come at another different day. 

 

MM: They, they have to by-by our procedure they have to. 
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 [background conversation] 

 

AE: I--He is on his way. I’m going to find him [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

AE: It can’t be that long. He’s on camp. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_08-15-55_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_08-20-56_UTC+3.flv] 

 

MM: We’re just going to want you to get some good rest tonight. Okay? 

 

AE: Okay? 

 

MT: I’m not going anywhere, trust me. 

 

MM: Would-- 

 

MT: [OV] I don’t want, anybody to see me. 

 

AE: You don’t want who? 

 

MT: I don’t want anybody to see me. I don’t want anybody to look at me and think-- 

 

AE: [OV] Okay. I understand. 

 

MT: Anybody, please. 

 

AE: Mike and I-- 

 

MT: [OV] Except you two-- 

 

AE: [OV] Okay. That’s-that’s okay? 

 

MM: Alright. 

 

MT: Except you two, I don’t want to see anybody. 

 

MM: I understand.  

 

MT: No more.  

 

MM: We understand. We understand this. 
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AE: Let’s get you checked out and I-I think you’re going to feel a little better after a 

couple hours. It’ll be good. 

 

MT: I would never feel better. 

 

 [pause] 

 

MT: I will never be better. 

 

 [pause] 

 

MT: Please. Tell [UI], you know? [UI] do you like [UI]. 

 

AE: Okay. 

 

MT: He have an ID for me and I don’t want anyone to see. Some privacy. 

 

AE: We’ll, we’ll do our best to mitigate it but you understand, like we can’t, you know 

it’s-- 

 

MM: [OV] It’s going to be a very minimal-- 

 

AE: [OV] Yeah. 

 

MM: --number of people. And, and you know, Mary, that, that’s exactly why we, we 

did this from the beginning, the-the way that we did this so that as few people as 

possible will see. 

 

MT: Why I did this? 

 

 [pause] 

 

MT: Why I did this? 

 

MM: We-we got to focus on something else. 

 

AE: Mm. 

 

 [pause] 

 

MT: I don’t want to go [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

MT: He is George’s [PH] friend.  
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AE: What’s that? 

 

MT: He is George’s friend. 

 

AE: Which guy is that? 

 

MT: George. 

 

AE: Oh the doctor. Okay. 

 

MT: He’s a doctor or medic? Medic. 

 

AE: Oh the medic. Uhm, I’m not sure if he’s George’s friend. Yeah, he might be. The 

PA? Physician Assistant. I think that who’s coming. 

 

MT: Yeah. 

 

 [pause] 

 

 [background sounds] 

 

 [UI background conversation] 

 

AE: Don’t mind me, I’m gonna stand. That cha--that particular chair is a little brutal. 

 

MT: I know. The chairs, they are not comfy. 

 

AE: This one’s not b 

 

 [pause] 

 

AE: Oh, yeah, much better . . . See this is when, when, we meet, if you need  

anything-- 

 

 [end of AUD_2020-02-27_08-20-56_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_08-25-56_UTC+3.flv] 

 

AE: --I would, I-I would just like uh signal that camera. Like you just got to stand up 

in front of it and like wave and they’ll uh, they’ll send somebody over. 

 

MT: I wave for them when? 

 

AE: I said if-if you need something, you could stand, you know there’s that camera 

there. You can just stand up and just you know wave-- 
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MT: They’re watching me? 

 

AE: [OV]--to the camera. Yeah. 

 

MT: Watching me 24 hour. 

 

AE: Well yeah. 

 

MT: If I get naked they will keep looking. 

 

AE: Uh, no, I-I don’t think that, that’s-that’s the intent at all. So, what should you do if 

you needed to change, use the restroom, shower that kind of thing. Uh, they’ll 

bring a female over to, just be in there to, not watch you but you know make sure 

everything’s okay, and, you know. 

 

MT: And how [UI] you know when I go back to the state, Andy? If it takes long, huh? 

 

AE: What’s that? 

 

MT: The process? 

 

AE: With, with the whole federal court? I mean it, it could take a couple months. 

 

MT: And I will be in the prison during that. 

 

AE: I-I see I don’t know that. Uh, that-that’s going to be up to the judge. 

 

 [pause] 

 

AE: Just see if they, you got--Actually no, you got more in your room. 

 

MT: I have a lot. 

 

AE: Yeah, okay. Good. Just making sure you don’t run out there. 

 

MT: No. 

 

 [pause] 

 

MT: I need all of my medication. 

 

AE: Okay. 

 

 [pause] 

 

MM: [UI] At least it warmed up a little bit out there. 
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AE: What’s that? 

 

MM: Warmed up a little bit out there. 

 

AE: Yeah, yeah. It’s getting a little better. 

 

MM: [UI]. 

 

 [laughing] 

 

AE: Yeah, well, better me than you. 

 

MM: Andy’s a man of many talents.   

 

AE: Yeah that was the--Key is stability there. 

 

MM: [OV] I had--You, you might just be sorry for that. 

 

 

[laughing] 

 

 [pause] 

 

 [background sounds] 

 

MM: You’re welcome. 

 

AE: Oh yeah, nice joke. Is the temperature okay in here, Mary. 

 

MT: Yeah, okay. [UI] He can come at night you know, I’m okay. 

 

AE: What’s that? 

 

MT: I’m okay, and the camera is watching me. 

 

AE: Oh we-we just got to wait until you’re, uh, they medically assess you. And then 

we’ll, we’ll step out and let you sleep. 

 

MT: He said 10 minutes. 

 

AE: They said 10 minutes 20 minutes ago. Yeah [laughs]. They said 10 minutes 30 

minutes ago. 

 

MM: Jason [PH] [UI]. 
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AE: What’s that? 

 

MM: Jason [UI]. 

 

AE: I got Tony [PH]. He wouldn’t do it. The wine area, I think, uh-- 

 

MM: Yeah. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_08-25-56_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_08-30-57_UTC+3.flv] 

 

AE: I think he’s on his way to bed. 

 

 [pause] 

 

 [background sounds] 

 

AE: What’s up? 

 

 [background sounds] 

 

UM: Good, good. How are you guys. 

 

MM: Are you ready? 

 

AE: Good. Couple minutes? 

 

UM: How’s it going ma’am. 

 

MT: Hey how are you? 

 

UM: Good, good, ma’am. Uhm, I’m the  [UI] the senior medic. 

 

MT: Yeah. 

 

UM: Uhm, we’re just going to do uh, kind of ask you a bunch of questions and do a 

quick physical exam if you’re up for it. 

 

MT: Yeah. No problem. 

 

UM: All right. Sweet. How uh, how old are you? 

 

MT: Sixty two. 
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UM: Sixty two. All right. He’s going to get us set on vitals. How tall are you, do you 

know? 

 

MT: Five four. 

 

UM: Five four. Absolutely. We need to fix that. 

 

AE: Yes please. 

 

MT: Yeah. 

 

UM: How much do you weigh? 

 

MT: Uh, it’s like 198. 

 

 [pause] 

 

 [background sounds] 

 

AE: Can I talk to you for a moment? 

 

UM: Do you have any uh, [UI] health concerns right now? 

 

MT: No, no, no. I take, uh, Metform [PH]. 

 

UM: Metformin [PH]? 

 

MT: Yeah. 

 

UM: Okay. 

 

MT: That’s it. I have no other medical issues. 

 

UM: Okay. How often do you take the Metformin? 

 

MT: Like uh, uh, half pill, half in the morning, half in the evening. 

 

UM: Do you know the dose that you are taking? 

 

MT: Five hundred. 

 

UM: Five hundred? Yeah. 

 

 [pause] 

 

UM: Do you got any uhm, other concerns? [UI] healthy? 
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MT: [UI]. 

 

UM: Okay. Uhm, any mistreatment or abuse? 

 

 [background sounds] 

 

MT: No abuse. 

 

UM: Uhm, do you have any chronic pain, shortness of breath, nausea, vomiting-- 

 

MT: [OV] No sir. No sir. 

 

UM: --blurry vision, Ear pain? 

 

MT: No. No.  

 

UM: Immense pain, heat pain?  

 

MT: [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

UM: Uh, no change in your bowel movements? 

 

MT: No. 

 

 [session ends with 00:01:49 left] 

 

 [end of AUD_2020-02-27_08-30-57_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1145384.final.docx] 
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Interview 2 – Composite Verbatim Transcription 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

[START OF 1146043.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_21-15-26_UTC+3.flv] 

 

 [background sounds] 

 

 [beeping] 

 

UM: I feel like [UI] I’m not sure. 

 

UM: Probably. Nice and stable. [UI] 

 

 [pause] 

 

 [background sounds] 

 

UM: Okay. [UI] sit down [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

MT: [UI]. 

 

UM: [OV] [UI] That’s good. 

 

MT: [OV] [UI] it’s okay. 

 

UM: Yeah [UI]. You doing okay? 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

UF: [OV] She wanted more Tylenol, so I’m going to go up and check on that. 
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MT: Yeah. 

 

MM: [OV] [UI]. 

 

MT: [OV] I’d like to have that. 

 

MM: [OV] Thank you [UI]. 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: Are you okay to talk? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: How are you holding up? 

 

MT: [sounds] [UI]. 

 

AE: We, uh, maybe at the end of this. What I’d like to do is, maybe we can get a list. 

So I know that there were a couple of things that you wanted like some clothes. 

Like and there are some books, things of that nature. 

 

MT: Uh-huh. 

 

AE: Yeah. We’ll get a list together and, and then-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: --we’ll try tomorrow. We’ll try, we’ll get you that stuff. We’ll work on it. 

 

MT: [UI]. 

 

AE: Is it good?  

 

MT: [OV] [UI] 

 

AE: Okay. 

 

MT: [UI]. 

 

AE: How are you feeling today? 

 

MT: I’m okay. 

 

AE: Do you feel-- 
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MT: [OV] [UI] 

 

AE: --better that you got a little bit of sleep? 

 

MT: No I didn’t get any-- 

 

MM: [OV] She didn’t sleep. 

 

MT: --sleep. Didn’t. 

 

AL: No. Yeah, we didn’t get much sleep either. 

 

MT: I wasn’t able to sleep. I tried [UI]. 

 

MM: [UI] lay down for a little bit? 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Uh-huh. 

 

MT: I was laying down [UI]. 

 

MM: That’s a good thing. [laughing]. [UI]. 

 

AE: I understand it’s not, not the best situation. 

 

MT: [UI] it’s the worst situation. [UI]. 

 

MM: Well we, w-we wanted you know, ev-every day that we come to talk to you, we 

need to talk to you about how you are doing and just make sure you are okay. 

 

MT: Yeah. [UI]. 

 

MM: Uh, that’s, that’s important to us. 

 

MT: Yeah. [UI]. 

 

MM: You know. 

 

AE: We did bring you some food. 

 

MM: Yeah. 

 

MT: [UI]. 

 

AA: Is, is there something in particular that you think it would be easier for you to eat? 
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MT: No. I-- 

 

AE: Something light? 

 

ML: I have no appetite. And my [UI] is hurting. 

 

MM: Okay. 

 

 [pause] 

 

AE: So just like yesterday as Mike said uh, when we start off we, we’re just going to 

start everything just like we said yesterday. We’re going to go through those 

rights again. And it’s just uh, administrative thing that we always do. 

 

MT: Uh-huh. 

 

AE: But nothing, nothing changes from yesterday. [UI] and again it’s just something 

that it allows us to, to speak openly and freely and-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --about the situation. 

 

MM: And, and like Andy was saying Mary, um-- 

 

MT: [UI] here, it’s more comfortable for you [UI]. 

 

MM: Oh, no, no, no it’s okay did, is this more comfortable for you than-- 

 

MT: No, no, no here. It’s okay. 

 

MM: That’s okay? 

 

MT: Yeah it’s more comfortable. 

 

MM: Now this is, this is good for me. 

 

MT: Okay. 

 

MM: This, this keeps me on my toes. 

 

MT: Okay. 

 

MM: Ah, um, so I’m just going to run back through the advice of rights. This was a 

form that we went over early yesterday. 
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 [sounds] 

 

MM: Okay um, it, it serves as a reminder so that you’re aware all of these things still 

apply in today, okay. Um, so we’re American Law Enforcement Agents with uh, 

FBI. Uh, you’ve been arrested for a violation of the United States Criminal Law. 

It’s related to unlawful retention of National Defense Information. Um, because 

you are under arrest, the United-- 

 

[end of session AUD_2020-02-27_21-15-26_UTC+3.flv] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_21-20-27_UTC+3.flv] 

 

MM: --authorized with certain rights [UI]. Before we ask any questions we want to 

make sure you understand those rights. You have the right to remain silent. You 

have the right to talk to a lawyer for advice before we ask you any questions. You 

have the right to a lawyer with you during question. If you cannot afford a lawyer 

one will be appointed for you before any questioning if you wish. [UI] availability 

to provide you with council at this time, however may be limited by the decisions 

of the local authorities of availability of an American trained attorney. If you 

decide to answer questions without a lawyer present you have the right to stop 

answering at any time. 

 

MT: You have no lawyer here? 

 

MM: Here? 

 

MT: You have no lawyer here. 

 

MM: Not, not here. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Not here. Um, so with, with-without there being uh, a lawyer here. What that 

means is just that-- 

 

MT: [OV] We’re done yesterday-- 

 

MM: --[OV] questioning. 

 

MT: --yes? 

 

MM: I’m sorry? 

 

MT: We’re done from yesterday? 
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MM: Our sessions? 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Yes. 

 

AE: Uh-huh. 

 

MM: Yes. 

 

MT: We’re done. Is it something new today? 

 

AE: We’re want to follow up on a couple of things. 

 

MM: Yeah we’re-- 

 

MT: [UI]. 

 

AE: And now that you got a chance also [stuttering] it can be unsettling sometimes 

when you are taken, you know arrested and we’re, we’re talking about thing. Now 

that you at least had a little bit of time to uh, relax and maybe get a little bit of rest 

uh, we can talk and, and gain a little more clarity. Is that okay? 

 

MT: Okay. 

 

AE: We just want to, we just want to un-understand the full, the full picture and make 

sure that we’re not leaving anything out. 

 

MM: Yeah. Absolutely. So, like I said, you know um-- 

 

MT: Have you checked my phone? 

 

MM: Um-- 

 

AE: Can we get through this and then-- 

 

MM: [OV] Yeah. [UI]. 

 

AE: --we’ll, we’ll talk about all that. 

 

MT: Okay-- 

 

MM: [OV] [UI] to do here. 

 

MT: --before answering anything yeah. 
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MM: Okay um, you asked about the attorney. Do, do we have an attorney here? There 

is not an attorney here. 

 

MT: There is no attorney here. 

 

AE: Uh-huh. 

 

MM: So if you told me that, that’s what you wanted um, we would, we would just have 

to stop talking. Um, if you decide to answer questions now without a lawyer 

present you have the right to stop answering at any time. Before you decide 

wither you want to speak to us today we also want to explain to you that because 

you got arrested on United States criminal charge we’re bringing you without-- 

 

MT: [OV] criminal charges? 

 

MM: --we’re bringing you without . . . Did you have a question about that? 

 

MT: On criminal charges? 

 

MM: Yes. [pause] We are bringing you without unnecessary delay to a courtroom in the 

United States. When you arrive in court the judge will advise you of the charges 

against you. Give you an opportunity to hire an attorney of your choice or if you 

cannot afford to hire your own attorney appointed attorney to represent you. To 

determine wither you should be detained or at least pending indictment and or 

trial of the case against you. Do you have any questions about what I just 

explained to you? 

 

MT: No. 

 

MM: Okay. Um, So I’m just going to ask you [UI] uh respond, or questions here. We 

initialed yesterday. If you could just [UI]. 

 

MT: But I want to-- 

 

MM: [OV] [UI]. 

 

MT: --know before I sign anything. 

 

AE: You don’t need to sign anything-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: --[UI]. 

 

MT: [UI]. 
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AE: You don’t need to sign anything today. 

 

MT: Yeah have you find anything-- 

 

AE: [OV] We-- 

 

MT: --[OV] [UI]. 

 

AE: --we have, we have to get through this before we can actually talk. 

 

MT: Okay. 

 

AE: Okay. 

 

MM: So, so the acknowledgement of rights. 

 

MT: I can just stop anytime. Yes? 

 

AE: Yeah. 

 

MM: Waiver of, of right to an attorney and to remain silent. I am willing to make a 

statement and answer any questions. 

 

MT: But I have the right to stop? 

 

AE: Yes. At any time. 

 

MT: And any time. 

 

AE: Yep. 

 

MT: So you are not going to answer. 

 

AE: Yes. 

 

MT: I want a lawyer. Yes? 

 

AE: I’m confused. He’s asking you. He’s going down the, the questions here. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Sorry, let, let me-- 

 

MT: [OV] No, okay-- 

 

MM: --[UI] clarify what you just said though? 
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MT: I said you, uh, you told me-- 

 

MM: [OV] You were just asking-- 

 

MT: --[OV] that you can stop anytime. 

 

AE: Yes. Correct. 

 

MT: And I said I’m, I’m not going to answer. I need a lawyer. 

 

AE: Is that what you desire? 

 

MT: No. He said you can stop any time. 

 

MM: Yeah, yes. Sorry, so you’re asking a clarifying question. 

 

MT: Yes. Yes. 

 

MM: Can you stop it? 

 

MT: Yes. 

 

MM: So you are able to stop any time and then you would be able to say I, you, you 

want a lawyer. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: That’s, that, that is, those are, those are both your rights. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: [UI] Um, so what I, what I’m looking for is uh, when I make these statements to 

you. If you agree to it, say yes. If you do not agree you can say no. And that’s fine 

too. 

 

MT: Yes. [UI] It’s okay. 

 

MM: [UI] I am willing to make a statement and answer questions? 

 

MT: Yes. 

 

MM: I do not want a lawyer at this time? 

 

MT: At this time. No. 
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MM: I understand my rights and my decision is knowing and voluntary one. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: No promises or threats have been made to me and no pressure or cohesion of any 

kind has been used against me. 

 

MT: No, no. 

 

MM: That’s, that’s the acknowledgement of what we-- 

 

MT: Yeah. 

 

MM: --we just talked about. 

 

MT: This is good for my question. 

 

[end of session AUD_2020-02-27_21-20-27_UTC+3.flv] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_21-25-28_UTC+3.flv] 

 

MT: Have you found anything in my phone, in my computer? 

 

AE: So we, we’ve been able to look through some of that. 

 

MT: Yeah, yeah. 

 

AE: [sounds] Yeah we want to actually talk about some of that information. And then 

I had some other questions as well. 

 

MT: Okay have you found-- 

 

AE: [OV] We’ve got some other stuff. 

 

MT: --anything in my phone? 

 

AE: Well I’m going to let Mike finish up here and we’ll-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --we’ll kind of go through that. 

 

MM: So Marry um . . .  we do want to talk about uh, a handful of topics tonight. Um, 

we’re not going to talk about many of the topics that we talked about last night. 

We’re just going to move [sounds] away from that stuff. [UI]. 
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MT: Yeah. [UI]. 

 

MM: Um, so um, [UI] got together today and we talked about a few of the things that 

we need clarification on. We, we need to, to better understand so that we, we can 

understand the case. And we can understand what’s happened here. Um, there’s, 

there’s a variety of topics that we’re going to go through tonight. Um and we feel 

that all of them are very important so we, we hope that we can honestly discuss it 

like we talked about yesterday. [sounds] Uh . . . 

 

AE: This is [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

AE: [UI]. Uh, was this yours? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Yeah. [UI] [pause] I got it.  

 

 [pause] 

 

 [background sounds] 

 

MM: You got it. 

 

MT: [UI] 

 

MM: Why don’t you [UI] for minute. 

 

MT: [UI]. 

 

 [background sounds] 

 

MM: I think you might have dropped one. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: You got it. Okay. Um, so, so there’s just, there, there. Mary [UI] where, where 

these are different topics. Okay so that’s, that’s why I kind want to make it clear. 

Um, the only one that’s a little bit similar is um, we are going to want to talk 

about an individual that we talked about last, last night. Um, although we could 

probably save that um, until the end. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Up to, up to you. 
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MT: Yeah that’s fine. 

 

MK: Up to you. 

 

MT: Yeah absolutely. 

 

MM: When you want to do it. 

 

MT: Yeah that’s good. 

 

MM: Okay. Um, do you want to uh-- 

 

AE: Do you want to talk about some of the phone stuff? 

 

MM: Uh, yeah we’ll talk about some of the phone stuff. 

 

AE: [UI]. 

 

MM: Um-- 

 

AE: So I also have some questions about just some work related things as well. 

 

MT: No problem. 

 

AE: Is that good? 

 

MT: Go ahead. 

 

AE: What would you, okay. What would you prefer to talk about? 

 

MT: Um [UI]. 

 

AE: Okay. 

 

MM: So-- 

 

AE: So one of the things I have questions about is just within your duties and we were 

looking at some of the stuff that you were accessing regarding uh, just your 

normal duties. So I assume that obviously that’s very much derived from your, 

your general duties as a linguist but there’s, within in the past two months we 

were looking through and there’s somethings that you were accessing I need to 

understand a little more as to what were your intentions. 

 

MT: [OV] [UI]. 
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AL: [OV] It was? 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: [OV] Okay. [UI] okay. 

 

MT: It’s not for anything. 

 

AE: Right. [pause] [UI]. 

 

MT: I don’t have [UI]. I don’t have my glasses. 

 

AE: Okay. So, some of the stuff that, that I’ve been looking in going through, and, and 

a lot of these, right? 

 

MT: I don’t, I don’t have my glasses. 

 

AE: Is it okay if I just explain it? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. So a lot of this stuff is, looks to me as normal translation stuff. So you’re, 

you’re looking at the one note, um some of it you’re saving and you’re doing your 

translations. But there’s a couple things in here that I’m trying to understand 

what, what the, what was the requirement? Um, for you to look at it. And some it 

has to do with, uh, there’s, there’s BSD [PH] information. Right, and some of the 

stuff that we had seen too uh, in, in your room there was some notes that had like 

BSD [PH]  and HST [PH]  and BAT [PH]. And those are kind of key words [UI]. 

 

MT: [UI] where? In my room? 

 

AE: Yeah. Yeah there was some stuff in your room. Just like little notes, which is, 

those are key phrases that you, you-- 

 

MT: [OV] No, no-- 

 

AE: --used on the network. 

 

MT: No. 

 

AE: Is that, an, and I’m just trying to understand is this stuff though your duties or . . .  

 

MT: No. Yes, because you know it’s like one time-- 

 

AE: [OV]. 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 243 of 373



 

 

 

 

MT: --I was asking-- 

 

AE: [OV] Yeah. 

 

MT: --okay I don’t know this uh, guy. And that you know, we accessed. 

 

AL: Uh-huh. 

 

MT: I don’t know his picture. 

 

AE: Okay. 

 

MT: And I saw his picture. That’s it. 

 

AE: Okay. Okay. So-- 

 

MT: [OV] I know his name, but I don’t know his picture. 

 

AE: I understand. So within the past two months and this is, we just pulled the past 

two months . . . 

 

[end of session AUD_2020-02-27_21-25-28_UTC+3.flv] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_21-30-28_UTC+3.flv] 

 

AE: There’s about 46 [pause] uh queries here through the drive. Out of 260 and I, I 

have some questions on. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: And [UI] relates to, I, I’m, I need to understand why you were accessing uh, asset 

validation. 

 

MT: [OV] Asset validation? 

 

AE: Uh-huh. So we were able to do [UI] we just wondered-- 

 

MT: [OV] Asset validation. 

 

AE: Okay, well there are, there are several incidents here were you are looking at asset 

validation uh, on several of the sources and I’m, I’m not quite grasping why-- 

 

MT: It’s normal [UI] you know? 

 

AE: [OV] Explain, explain that to me? 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 244 of 373



 

 

 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: [OV] Explain it to us. 

 

MT: [UI]. 

 

AE: Can, can I just interject for a second? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Can you explain to me, your normal duties? 

 

MT: Yeah [UI] [OV].  

 

AE: Because I don’t understand [UI]-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: --[UI]. 

 

MT: [UI] the sources you know for, forget to know the source-- 

 

AE: [OV] Uh-huh. 

 

MT: --who is you know, that, that, this is why. Why I access it. 

 

AE: Okay. So walk, can you walk through and this, this is for Mike’s benefit because 

he’s never worked over at HSD [UI] institutional wealth since I’ve been there. 

But can you kind of walk through the process so he understands how we get 

information. Like from the tablets and then the one note and just kind of walk 

through that, that process. 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: [OV] What you do as a linguist to help out. 

 

MT: [OV] [UI] the one note and uh, from the, from the tablet. 

 

AE: So, let me answer this [UI] so just correct me if I’m wrong. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. So uh, information would come in from a source. 

 

MT: Yeah. 
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AE: Correct? On a tablet? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: [UI]. 

 

MT: But sometimes we share. 

 

AE: [UI]. 

 

MT:  

. 

 

AE: In terms of, in terms of what now? 

 

MT:  

 

AE: Uh-huh. 

 

MT: You know if we have a, the, the name or something. Yeah. 

 

AE: Okay. So I understand that so, you have knowledge and relationships with some 

of these sources for three years. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Right? 

 

MT: [UI]. 

 

AE: So, information comes in from the tablet. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: And then you take that information and translate. And just, I want you just to 

interject if I’m saying anything that’s incorrect. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Because I’m not trying to put words in your mouth. I’m just trying to understand 

and let Mike know. 

 

MT: No I told you. You know, I told you. 

 

AE: [OV] [UI]. 
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AE: So it goes in the one note.  

 

MT: Yeah! 

 

AE: Right. 

 

MT:  

 

AE:  

 

MT:  

 

AE: Okay. [UI]. 

 

MT:  

 

 

AE:  

 

MT:  

 

AE:  

 

MT:  

 

AE:  

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. So you’re saying that you were accessing some of that information to 

know-- 

 

MT: [OV] Yeah [UI]-- 

 

AE: --[OV] about the sub sources. 

 

MT: --curiosity. 

 

AE: Okay. But why, why would you need to know-- 

 

MT: [UI] curiosity. 

 

AE: Okay. 

 

MT: You know I didn’t need, ne-need it for anything. 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 247 of 373



 

 

 

 

AE: Okay. 

 

MT: You know I read everything in the one note. 

 

AE: Okay. 

 

MT: It’s a curiosity. 

 

AE: How does that fit in to your duties though, in the, the scope of your duties. 

 

MT: Yeah, sometimes it [UI] you know. I [UI]. 

 

AE: Is that? 

 

MT: It’s for curiosity [UI] I want know [UI] uh, this name I don’t [UI] you know know 

then who is he, I look, you know, I check but uh, this is for curiosity. 

 

AE: Nothing else. 

 

MT: Okay. 

 

AE: But then, why would you be accessing asset validation? 

 

MT: What asset validation? I didn’t asset validation. Maybe accidently I hit on it. 

 

AE: I understand but there’s, okay so there’s several incidents and to actually, to get to 

these files you actually have to deliberately go through. And that’s why I, I’m 

trying to understand what type of-- 

 

MT: [OV] No I-- 

 

AE: --information-- 

 

MT: --[OV] you know accident, sometimes you know a, like few times accident, yeah I 

hit something. And I close it right away. 

 

AE: Because there’s, there’s a number of incidents that there’s times here where you 

are going into asset validation information which is uh, I’m just trying to 

understand it’s a specific route to that-- 

 

MT: I don’t understand what asset validation. I never meant to open that. 

 

AE: You had to specifically click on, on several different things to get there. 

 

MT: Exactly. 
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AE: And asset validation information is only something that uh, a case officer or no as 

a team leader-- 

 

MT: [OV] Accidently, accidently. 

 

MM: So um, sorry to [UI], I just want to confirm because something that Andy just said 

is, is inconsistent with what your response was. Andy explained that there were 

multiple clicks that you would have to make [UI]-- 

 

MT: [OV] I know . . .  

 

[end of session AUD_2020-02-27_21-30-28_UTC+3.flv] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_21-35-28_UTC+3.flv] 

 

MT: --accidently yes. You are absolutely right. It was accident. 

 

AE: But how are multiple paths being, how, how are you getting multiple steps 

accidently? 

 

MT: Because I didn’t know, you know which one. 

 

AE: Okay. 

 

MT: Like you know, I have to look sometimes. You know it’s like hit accidently to 

[UI]. 

 

AE: [OV] So, but-but just so we’re clear like that’s not something that’s part of your 

duties? 

 

MT: Yeah, sometimes, you know it’s part of my— 

 

AE: Uh, to look through asset validation information, that-that’s not part— 

 

MT: [OV] I click-- 

 

AE: --[OV] of your duties. 

 

MT: --accidently. 

 

MM: Uh-huh. 

 

AE: I-I don’t understand [UI]. I just, just, so what you’re saying is you clicked on this-

- 

 

MT: [OV] Accidently. 
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AE: --you realized that you weren’t supposed to be looking-- 

 

MT: Yeah. Yeah. [OV] 

 

AE: --at it. 

 

MT: Yes. 

 

AE: And then you clicked back. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: And then you clicked out? 

 

MT: Yes. 

 

AE: Okay. So as you’re clicking down and you see these routes to the network, you 

realize you shouldn’t have looked at it. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: And then you click out. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. All right. So we’ll, we’ll go back. Understood. So the other things are, 

there, there’s other times where you’re clicking on identifying photos that has like 

uh, passport photos. And I’m just trying to understand what was the reason for 

[UI]. 

 

MT: Yeah it’s-it’s uh, I-I [UI] I said, I-I wanted to see the photo. 

 

AE: Okay. 

 

MT: You know I told you before. It’s a curiosity to see the picture. 

 

AE: Right. 

 

MT: Okay, but it doesn’t mean anything. 

 

AE: But, so there’s-there’s photos, but then there’s photographs that have identifying 

information. And I’m, I’m just trying to understand why-- 

 

MT: I didn’t, you know I didn’t look. I looked at the photo. That’s it. 
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AE: But there’s-there’s several of the sources that we have that you went and you 

clicked on identifying photos that had identifying [UI]-- 

 

MT: [OV] Just to see the picture. I have nothing to do with the identification. 

 

AE: I-I understand but I’m trying to understand why you went to that photo and not-- 

 

MT: [OV] It’s, it’s a curiosity. [UI]. It didn’t mean anything. 

 

AE: Okay. 

 

MT: Again, I-I want to ask you a question before I answer— 

 

AE: [OV] Yes. 

 

MT: --now. Okay or otherwise I will stop. Have you find in my phone that I sent 

something like this? 

 

AE: We’re, we’re going through a lot of information and there is some evidence that 

there’s been multiple transmissions and that’s what we’re trying to-- 

 

MT: [OV] [UI] my phone. 

 

AE: --understand. Right. And that’s what we’re trying to understand is exactly uh-- 

 

MT: Identification. I sent identification [UI]? 

 

AE: I’m-I’m trying to understand. So, look at it from my perspective. So I can see 

some of the things that you’ve been clicking on. Which if you’re telling me I 

understand there’s curiosity but these are things that are outs-outside your scope 

of your duty. And I get that you are saying curiosity but there’s, there’s 

transmissions that are out there. Right, and we’re still in the process of analyzing 

stuff and what I want to understand is, is any of this stuff been sent? Because 

some of these people like [UI] you had, had long-- 

 

MT: [OV] No. 

 

AE: --relationships with. So I’m-- 

 

MT: [OV] No. 

 

AE: --[UI] I’m just trying to understand. 

 

MT: No. 
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AE: Like, Mike-Mike and I said we’re trying to understand the full picture so we can 

present this. 

 

MT: No. Go to my phone. You have it. 

 

AE: Uh-huh. 

 

MT: If I sent it, it would show that I sent. Am I right or not? It would should you. It 

would show if I sent. 

 

AE: So if it does [UI] we’re still, we’re still working through all of that. 

 

MT: [UI] you know it’s like [UI]. 

 

MM: Mary, so these things don’t happen immediately. 

 

MT: Yeah. 

 

MM: Um, while we do have a very capable team here. We, we can’t just click our 

fingers-- 

 

MT: [OV] Uh-huh. 

 

MM: --and, and have something. 

 

MT: [OV] No but you know it’s like yeah  

 

MM: [UI] [OV] 

 

MT: [UI] [OV] and digging everything from the phone. 

 

AE: Let me explain about [UI]. You and I have built a friendship. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: I care about how this. 

 

MT: [UI]. 

 

AE: [UI]. I care about how this is going to affect you. So there’s a prosecutor back in 

the states that doesn’t know you and doesn’t have the relationship that we have. 

 

MT: I know. 

 

AE: And the fact of the matter is, they’re going to look at paperwork and words on this 

table and they’re going to make a, a determination about you. And Mike and I are 
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in a position to talk to them about this right? That being said, us understanding 

what the reasons-- 

 

MT: [OV] [UI]. 

 

AE: --[UI]. So we need to understand that accessing this information. Can you 

understand from my perspective I had to explain to someone why you were 

accessing information that was outside the scope-- 

 

MT: [OV] It’s curiosity. 

 

AE: Okay. [UI] So can we just go down and, and we can talk about these and if it’s 

cur-let me just, you let me know? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. 

 

MT: Yeah. Curiosity [UI]. 

 

MM: [OV] And Mary I-I think the other point of view that you need to take on this is, 

the items that we covered last night discuss things that you weren’t supposed [UI]. 

Okay. 

 

MT: [UI]. 

 

MM: So the reason we have these questions is because of the things we talked about 

last night. It’s, it’s not that we’re trying to upset you or question everything-- 

 

MT: No you’re not. I know.[OV] 

 

MM: --we just have to go through it. 

 

MT: You know I told-- 

 

MM: [OV] And, and you need to try to be— 

 

MT: --[UI] you have my phone. 

 

MM: We’re trying to be through. 

 

MT: You can know what was sent. 

 

AE: Can I say something now. But I also have you here, and you-- 

 

 [music in background] 
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 [end of AUD_2020-02-27_21-35-28_UTC+3.flv] 

 

 [start of AUD_2020-02-27_21-40-29_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1146043.final.docx] 

 

[START OF 1146026.final.docx] 

 

[start of session AUD_2020-02-27_21-40-29_UTC+3.flv] 

 

[background noise]  

 

AE: What you said and what you haven’t said. 

 

MT: Andy, it’s a curiosity. 

 

AE: Okay, but I know [UI]. You know what you have and have not said and I-I and 

Mike have to [UI] and I care about the outcome here. 

 

MT: Mm-hmm. 

 

AE: And we have people calling and asking questions. So I am asking you so that I 

have an understanding. 

 

MT: [OV] Okay, okay. 

 

AE: And I--and I [UI]. 

 

MM: No, I did [UI].  

 

AE: So I--you’re saying it’s curiosity but I’m-I’m [UI]-- 

 

MT: [OV] I didn’t send. 

 

AE: Okay. But I’m concerned that you were, you were accessing information that was 

outside of the scope of your job. And-and we have concern because it-it appears 

based on the evidence that’s coming in that there were more, um, more calls and 

transactions between you and Ahmad. 

 

MT: Okay.  

 

AE: And-and that’s what I want to talk about. 

 

MT: Shake it out. 
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AE: Yeah. 

 

MT: Okay. 

 

AE: But-but do you understand that you’re in the best position right now-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --to show that you’re cooperating? 

 

MT: Yeah. I [UI] [OV]. 

 

AE: And we can tell [UI]. 

 

MT: [UI] and I didn’t--I never sent him identification cards. 

 

MM: Okay. 

 

AE: What about information-- 

 

MT: No. 

 

AE: --related to reporting? This asset validation information is actually very sensitive. 

 

MT: No. Asset validation, I know. You know, I closed it immediately when I see it I 

close it immediately. It-it’s in the [UI] I mean why I have to go there? 

 

AE: Right. That’s why I’m trying to talk about this. 

 

MT: You know, why I have to go there and [UI] in the court. It’s in the [UI] one note. 

 

AE: This stuff’s outside the one note. 

 

MT: Yeah I know, but I never, I-I have never ever even like, I take maybe accidentally 

and close it. 

 

AE: Here’s what they’re going to ask me . . . 

 

MT: Yeah. 

 

AE: I-I can completely understand when someone says I clicked on this accidentally-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --[UI] and now I’m right here, right. 
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MT: Yeah.  

 

AE: Because it’s a, it goes down a line in the network, right? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: You have to, you have to follow the-the-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Right. So I understand that happened once but there’s a pattern here that I have to 

be able to explain because it’s happened on multiple different sources. 

 

MT: Yeah I-I, you know, I was going--I didn’t know what is the PFC [PH]-- 

 

AE: Right. 

 

MT: --and I was clicking. 

 

AE: But I get that the first time but after you go down that chain and then you do that 

again with another source-- 

 

MT: Hm. 

 

AE: The second time okay so I know I made this mistake. 

 

MT: [OV] It was different. 

 

AE: [OV] What about the third time? 

 

MT: [OV] [UI] source was different. 

 

AE: Right but it’s a-- 

 

MT: [UI] different source [UI].  

 

AE: --the way to access it is the same [UI]. 

 

MT: You know, I didn’t mean anything when I accessed it. I didn’t mean anything. 

 

AE: I-I’m just trying to understand. 

 

MT: I didn’t send any of these information from-- 

 

AE: Okay. 
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MT: --where you are asking--you know, what you are talking about. 

 

MM: Yeah. 

 

MT: Which I am sure. 

 

AE: Okay. And--so here’s--I mean here’s another good one and I have a question 

about.  

 

 

MT:  

 

AE: Yeah. 

 

MT: I don’t remember. 

 

AE: Okay. So that was on January 7th. 

 

MT: Yeah.   

 

AE: Well this-so this is just within the last two months-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --we’re looking at. 

 

MT: Yeah.  

 

AE: And we’re trying to-- 

 

MT: It’s a curiosity. 

 

AE: [UI] Okay.  

 

MT: I know, I know  very well. I worked with him for three years [UI]. 

 

AE: Very good. 

 

MT: I know him very well. [UI] 

 

AE: [UI] I mean I’m-I’m trying  

 

MT: I know. Yeah, I know. Those are curiosity, you are absolutely right. 
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AE: Do you understand from my perspective that some sensitive information was 

passed, right? And we’re seeing now a pattern where information you shouldn’t 

have been looking at has been accessed. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: And we just need to understand now-- 

 

MT:  

] 

 

AE: But you’re the only one that passed information to s-- 

 

MT: Yeah, but I didn’t tell [UI]. 

 

AE: --to someone out there. [OV] 

 

MT: I-I didn’t fax this kind of information. 

 

AE: But you understand that we have to--we had to ask these questions? 

 

MT: Yeah. [OV] 

 

AE: And we had to determine what we have--it’s in the end. 

 

MT: Right. [OV] 

 

AE: Like I said Mike and I are going to go back and we have to present this to a 

prosecutor-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --that doesn’t know you. And in the end he could say well she wasn’t being 

helpful. You’re asking her very direct questions about access, why were you 

accessing this-- 

 

MT: [OV] Everybody access this.  

 

AE: --and-and [UI]. [UI] but listen-- 

 

MT: [OV] All of us. 

 

AE: --listen, do you understand what asking questions I’m telling you--that there’s 

evidence that are more transactions-- 

 

MT: [OV] Yeah. 
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AE: --that there are more transactions that happened between you guys. 

 

MT: Yeah. [OV] 

 

AE: And your response to me is go check the phone. But-but you know what you said. 

 

MT: Yeah I know. [OV] 

 

AE: And see cooperation-- 

 

MT: I know. I am cooperating with you Andy. 

 

AE: [OV] When I ask-- 

 

MT: I-I give you the password of my phone. 

 

AE: Right. 

 

MT: Okay this is very private. 

 

AE: Yeah. 

 

MT: I gave you the password of my phone. Go and check what I sent. 

 

AE: Can you--can you explain to me why you-- 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_21-40-29_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_21-45-29_UTC+3.flv] 

 

AE: --answer my question when I ask you what was said? 

 

MT: I-I don’t--you know, [UI] I-I told you what was sent Andy. 

 

MM: Okay. 

 

MT: I told you what I sent. 

 

MM: Okay. 

 

MT: You want me to say something more than what was said? 

 

AE: No, no. I want you to be honest. 

 

MT: No, I am honest with you. That’s what I sent. 
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AE: So there were--if there were more transactions then what we talked about last 

night I’m-I’m trying to understand what type of stuff was said. And-and I, right 

[UI]-- 

 

MT: If you see more transactions-- 

 

AE: [OV] But just-- 

 

MT: If you see more transactions-- 

 

AE: Yeah. 

 

MT: --and you know what is it why you are asking me? 

 

AE Because I’m trying to gauge whether you’re being honest and you’re not telling 

me what’s-- 

 

MT: I am honest with you Andy. 

 

AE: Honesty and [UI]. 

 

MT: I don’t remember. 

 

AE: Mary, Mary listen this is really important. Being honest and open about what 

happened eh, you don’t have to, uh, go tic for tac with the truth. 

 

MT: I don’t remember Andy. I don’t remember. 

 

AE: So you’re saying you don’t remember? 

 

MT: No. I don’t remember. 

 

MM: [OV] Okay. 

 

AE: Can I ask you quick was-was there more than just the transactions that we talked 

about last night? 

 

MT: No.  

 

AE: Okay so if the evidence showed that there were more. 

 

MT: Okay. [UI] I-I-I’m lying then. 

 

AE: Okay. 
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MT: You want this. 

 

AE: Yeah, okay. I just--I just want to understand everything. 

 

MT: I know. 

 

AE: And here’s why, we have concerns that some of these sources and some of these 

people that you have relationships with. Like Ahmad and his wife-- 

 

MT: No. 

 

AE: --may be in danger-- 

 

MT: No. 

 

AE: --based upon what was sent. 

 

MT: No, no. I never.  

 

AE: I-I understand that-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --you don’t think that some of the stuff that was sent-- 

 

MT: [OV] No, I don’t believe that I sent it. 

 

AE: I’m telling you things that were sent put them in danger. 

 

MT: I know. I never sent. 

 

AE: I’m-I’m confused, you’re saying I-I know that I sent it or I never sent it? 

 

MT: No, I never sent it, you know. 

 

AE: You never sent it? 

 

MT: I never send identification cards and [UI]-- 

 

AE: Okay. What did you send? 

 

ML: But-n--oh yeah, you know, you have it. You have it Andy. 

 

AE: What I’m saying is that there’s more than that and my concern is that a prosecutor 

is going to look at this and where Mike and I are saying that we’re having a 
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conversation. We’re trying to work through it. He’s probably going to say you 

asked her direct questions-- 

 

MM: Mary-- 

 

MT: Yes. 

 

AE: --[UI] and for no reason she-she’s not answering you. 

 

MT: [OV] Andy, Andy this is what I remember I sent. Okay. I never sent anything, an 

email [UI]. 

 

AE: Let’s talk about what else you sent. 

 

MT: This is all what I sent. You know, there is something you have, you know, it’s like 

just check it out. 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: This is what I remember I sent. Right. 

 

AE: So if you’re saying we have something else like [UI]-- we talk about it. 

 

MT: [OV] Yeah I-I said, you know 

 

AE: --we talk about it. 

 

MT: [OV] [UI] check--No, no. Check the phone-- 

 

AE: Yep. 

 

MT: --if there is something else. If there is something else, you know, tell me. Ask me 

about it.  

 

AE: I’m asking you if there’s something else. 

 

MT: Yeah, no. There is not something else.  

 

AE: But my concern is that on the back end of this-- 

 

MT: Yeah. 

 

AE: --that-that the prosecutor is not going to look at that favorably when other things 

come out.  

 

MT: Yeah I know, it’s okay-- 
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MM: Mary. 

 

MT: --It’s okay. You know what-- 

 

AE: It’s my concern-- 

 

MT: No, no. 

 

AE: --for you. 

 

MT: I give up. It’s, you know, my life is over. 

 

AE: No. It’s-- 

 

MT: I don’t care. Whatever they do I don’t care. But that’s it! I deserve punishment-- 

 

AE: [OV] But I know you--but-but I know you care about [UI].  

 

MT: [OV]I, you know what I did. I told you. Okay just that day we talked about. Okay. 

I

 

 

 

AE: Okay. 

 

MT: I am 100% sure Andy. 

 

AE: Mary. 

 

MT: And then the guys [UI] d-don’t worry about it. 

 

MM: Mary, th-th-the-the reason Andy and I are struggling to fully understand this is 

that you’re saying that you don’t remember more transactions, but then you’re 

saying you’re sure you didn’t send these. 

 

MT: No, I am sure. That’s why I’m telling you no more transactions. I am sure that I 

never sent these.  

 

MM: But the--just previous scenario. So what we need to do is when there’s--when 

there is a discrepancy between your answer-- 

 

MT: Okay. 

 

MM: --we need to go back and we need to [UI]-- 
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AE: You understand you’ve been working with military for 15 years?  

 

MT: Yeah. 

 

AE: And you understand that information is compartmentalized and that we don’t 

access things outside of our scope and given the fact that information was sent to 

a foreign terrorist organization we-we obviously have to ask these questions. 

 

MT: No problem. 

 

AE: Right? 

 

MT: Yes. 

 

AE: We need to understand. 

 

MT: Yeah, I accessed it [UI] files. 

 

AE: I-I-- 

 

MT:  

 

 

 

 

AE: Right. 

 

MT: Never. 

 

AE: Do you understand my concern with--that in the past two months there’s been 46 

times that you’ve clicked through the network and gone to-- 

 

MT: [OV] I already [UI]. 

 

AE: --information that you shouldn’t have--that you shouldn’t have been accessing? 

 

MT: Yeah I know, I always would click. And when they shouldn’t access I would 

close it immediately when I see the information.  

 

AE: But you continue to do the same thing repetitively. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: So I understand it’s [UI].  

 

MT: I don’t remember how many [UI] that [UI]. 
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AE: [OV] Right. But I’m telling you because I have the records. 

 

MT: [UI]  

 

AE: And I’m just looking at the past two months. And I understand if you do 

something one time by mistake. But when you do things multiple times-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: --that’s a problem. Right? That’s-that’s not a mistake, that’s deliberately looking 

at something.  

 

MT: Yeah.  

 

AE: And I need to understand why you’re looking at it. 

 

MM: What-what Andy is-is going on [UI] is a pattern. 

 

MT: [UI] curiosity. Nothing. I swear it’s a curiosity. Not to obtain any information 

because I never sent this kind of information I am sure. 

 

AE: And what if the phone--from the evidence from the phone showed something 

different? 

 

MT: [UI] I am sure. I am sure what I am saying. 

 

AE: Okay. 

 

MT: I am sure what I am saying. 

 

MM: If you’d show us? 

 

MT: No I-I-I-I don’t believe it will show because I did not send it. 

 

AE: Can I explain? I just want to--I just want you to understand. Have you ever heard 

the-the phrase [UI] in for a penny in for pound. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Okay. So that-that’s kind of where we’re at. Right? In for a penny in for a pound. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: So if there’s more we need to talk about it. It’s-w-we’ve identified the issue 

already. 
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MT: Right. 

 

AE: If there’s more issues we need to have an understanding. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

AE: Because-because the presence of more transmissions is going to hurt you if we 

don’t talk about it. What they call that is they call that-- 

 

MT: [OV] I al-I already have-- 

 

AE: --lying or omission.  

 

MT: --I already have [UI]. I already have [UI]. 

 

AE: I don’t want this to be forceful. 

 

MT: It’s okay. I don’t care.  

 

AE: But I care. 

 

MT: Let me die inside the-the jail. 

 

AE: I care. [OV] 

 

MT: It’s okay. You know, I have done something wrong. 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: Okay.  

 

MM: Yeah. 

 

MT: I deserve the punishment . . . I admit it. 

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: Okay. I feel very bad about it. 

 

AE: Mm. 

 

MT: It was the mistake of my life. I cannot go back and fix anything. 

 

AE: Right.  
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MT: The damage has been done, okay. 

 

AE: Well not all the damage is done. 

 

MT: But [UI] the guys-- 

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: No Andy, no, no. Take the phone and you will believe me that I never sent this 

kind of damage. This is what all that I’m going to is tell you. 

 

 [background noise]  

 

MT: This is all that I am going to tell you . . . unless, you know-- 

 

AE: Well I’m-I’m concerned because there-there’s-there’s been some searches and 

some patterns on your phone on how to conceal information and delete 

information on your phone. 

 

MT: Yeah I delete something. I-I always delete everything. 

 

 [end of session AUD_2020-02-27_21-50-30_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_21-55-30_UTC+3.flv] 

 

MT: I always delete everything, yes. And when I went to [UI]. 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: You know, my WhatsApp? 

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: You know? 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: I told you. I lost it, you know, it was not open. And then . . . I was researching 

those like to delete it. I wanted just to--I was afraid, you know, that somebody 

over there--You know, the Russian, you said the Russian. The Iranian around us 

do you remember? 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: This is only the reason. And I-I put it back. The WhatsApp it’s back.  
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AE: But you understand that because you delete something on your end doesn’t mean 

that it’s deleted on the other person’s end. 

 

MT: It’s okay, go and check his phone Andy. Check his phone, check his phone. I am 

sure that I never sent any of this information you are talking about. No. I did one 

mistake okay and I feel bad about it. And I stopped, that’s it. Check his phone, 

you know. You can, you can I mean check his phone. If I sent this kind of 

information I deserve more punishment. 

 

AE: Right. 

 

MT: Don’t I? 

 

AE: But why-why would that be out there if it didn’t happen? 

 

MT: No, no, no. You are telling me--I mean you--I am telling you if you find it--[UI] 

you will never find it. That’s what I mean. Okay you said you-you don’t believe 

me now. Okay. 

 

AE: [OV] I-I need you to understand. 

 

MM: [OV] I told you to check his phone. 

 

AE: Yeah. 

 

MT: If you find it I deserve more punishment because I am sure I did not send this 

kind of information Andy. 

 

AE: I’m just concerned that--I want to make sure that if this has happened that we are-

- 

 

MT: No. 

 

AE: --addressing it.  

 

MT: No, no. It didn’t happen. 

 

AE: Okay. 

 

MT: No it didn’t happen. And you check. 

 

AE: And-and you get that I-I’m asking these questions because I’m concerned. 

 

MT: I know. 

 

AE: And I want to make sure that-- 
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MT: [OV] I know. 

 

AE: --you’re not further exposed. 

 

MT: No, I know. I know. Go and--you know, it’s like check his phone. I am sure. I did 

not send him this kind of information.  

 

 

AE: Do you want to go through each of these individually? 

 

UM: [UI] Forty-six. 

 

MM: Yeah. Can I just--can I just… I understand that you’re saying this is curiosity but 

do you mind if I just ask you about the ones that are questionable to me? 

 

MT: Yeah, no go ahead. 

 

AE: Okay. So there’s information on  

 

MM: [UI]. 

 

AE: Yeah, uh, so number four.  

 

MT: Yeah.  

 

AE: And that’s on January 22nd there’s some information you accessed about  

 

MT: Okay. 

 

AE: [UI] it doesn’t look like you should have been accessing. So it was on--they were 

previous historical translations. 

 

MT: Previous historic translations? 

 

AE: Yeah that’s what it looks like. 

 

MT: You know, we always go to the reports. 

 

AE: [OV] Mm-hmm. 

 

MT: Okay. Just to see the translations. 

 

AE: Okay. I can understand that.  

 

MT: Okay?! It’s nothing else. It’s in the OneNote, you know. 
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AE: Okay. 

 

MT: Yeah I can--I can go to her about how it was, you know, uh, how it was 

translated. 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: You know, I mean it-there is nothing on this. 

 

AE: Yep. 

 

MT: I always do it. 

 

AE: [UI] I understand. So what would prompt you to do that? What’s the--what would 

be the reason? 

 

MT: Just to--you know, the translation. Just I want to learn from the translation. That’s 

it. He said all the time, why you don’t? 

 

AE: I’m-I’m trying to understand that. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: I’m trying to understand why. 

 

MT: For the translation, for the translation. 

 

AE: How does--how does looking at old translations--if someone sends me a 

document and you’re another linguist you are. 

 

MT: No, no. 

 

AE: So explain this to me. 

 

MT: I-I look always for other linguist translation. 

 

AE: [OV] Okay. 

 

MT: Always. And that day I-- 

 

AE: You promise? 

 

MT: --said oh my God. To learn. [UI] I said open that one I said oh my God, uh,  

he never, you know, a long time he didn’t send reports. 
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AE: [OV] I-I-- 

 

ML: I gave you the form. 

 

AE: [OV] Just you-- 

 

MT: I gave you the computer okay. 

 

AE: [OV] I just need to understand. 

 

MT: I told, you know, I--curiosity. I-I never meant any harm. 

 

AE: Okay. 

 

MT:  

 

 

AE: So you’re--this is curiosity? 

 

MT: All of it is curiosity. 

 

MM: All right. 

 

AE: So the 17-- 

 

MM: Thirty. 

 

AE: --BST [PH] information. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: 18 as BST information, 20 has BST information. 

 

MT: Yeah I look--I look all the time. 

 

AE: Okay, 27. 

 

MT: Now I hear from you that it’s wrong.  

 

AE: Okay. 

 

MT: Now I knew from you that this is wrong.  

 

AE: Right.  
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MT: Nobody told us that it was wrong. Nobody told us that you are not allowed to 

access BST information. And you know, what if you don’t believe me-- 

 

AE: [OV] I’m just asking. 

 

MT: I-I will stop talking and I will--I will ask for a lawyer [OV]. 

 

AE: [OV] I just need to know. 

 

MT: [UI] I am very serious. 

 

AE: [OV] I just need to know. 

 

MT: I am, you know, I am very serious.  

 

AE: [OV] [UI] Listen, if you’re telling me-- 

 

MM: [OV] Mary what was [UI]? 

 

AE: --that it was curiosity. [OV] 

 

MT: [OV] I am telling you Andy. 

 

AE: [UI]. 

 

MM: Okay. 

 

MT: [OV] I am telling you Andy that it, you know, it’s-it’s nothing. Everybody access, 

you know. 

 

MM: Okay. 

 

MT: Go to the other linguist and see-- 

 

MM: Okay. 

 

MT: --how many times they access it. 

 

MM: Okay. [OV] 

 

MT: This one or this one it’s-it’s-it’s, you know. 

 

MM: [UI] write it down. 

 

MT: It’s curiosity. 
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MM: All right.  

 

MM: You know, it’s-it’s nothing else. 

 

AE: So BST--all the BST stuff is curiosity? 

 

MT: Yes. 

 

AE: And that’s… Okay.  

 

MT: I-I am 100% sure that I never-- 

 

AE: [OV] Okay. 

 

MT: --sent this kind of information to anybody. 

 

AE: [UI]  

 

MT: Not only to this guy, to anybody. 

 

AE: Okay. 

 

MT: I am 100% sure. 

 

AE: Okay. 

 

MT: And you will--you will--you will confirm it from the phone. 

 

AE: Okay. All right. 

 

MT: And really if you don’t believe me I will stop, you know. I will ask for a lawyer. 

 

AE: It’s not that-- 

 

MT: [OV] I will not answer [UI]. 

 

AE: [OV] It’s not that I don’t believe you.  

 

MT: [OV] I said [UI].  

 

AE: [OV] It’s not that I don’t believe you. 

 

MT: [OV] I admitted what I have done. 

 

AE: I have to ask you.  
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MT: [OV] Okay? 

 

AE: I just have to ask the questions. 

 

MT: [OV] That’s it.  

 

AE: Mary. 

 

MT: [OV] I admitted this was wrong. 

 

AE: Mary this-- 

 

MT: But nothing else. 

 

AE: I just have to ask the question. 

 

MT: Yeah I know Andy but, you know, it’s like keeping--you know, I am keeping 

answering you the same--the same answer. And you keep answering, you know. I 

said if you find--okay? 

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: If you find that I fax-- 

 

AE: Mm-hmm.  

 

MT: --these private information-- 

 

AE: Mm-hmm. 

 

MT: I email or-- 

 

AE: Okay. 

 

MT:  

 

AE: Okay.  

 

MT: Okay. I deserve more punishment. Are-are you--now are you happy? 

 

MM: Just--this will take a minute. 

 

MT: Okay. 

 

MM: Because we, uh, we’ve been going for a-awhile. Uh, take a little break. Do you 

need to use the bathroom? 
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MT: No, no, no. I don’t need to use the bathroom. Go [UI] go on. 

 

MM: I have to go use the bathroom. 

 

AE: Okay. 

 

MT: Okay. 

 

UM: Is that okay? 

 

MT: Yeah. 

 

AE: I actually have to use the bathroom too. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Is that okay if we take a--take a five minute break? 

 

MT: No problem, no problem. 

 

AE: Okay, all right.  

 

 [background noise] 

 

 [pause] 

 

MM: [UI]. 

 

MT: Yeah. 

 

AE: Do you need anything while we step out? 

 

MT: No, no. 

 

AE: You’re all set, you got cigarettes and juice. 

 

MT: Yeah, yeah, yeah. 

 

AE: You sure you don’t have to use the bathroom? 

 

MT: No. 

 

AE: Because we can get someone in here. Okay. All right, we’ll be right back.  

 

 [pause]  
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 [background noise]  

 

AE: Do you mind if we keep this cracked to air out some of the? 

 

MT: Yeah I wanted to tell you but you are keeping it closed. I am not going to run 

away. 

 

AE: I know, I know. 

 

MT: It will smell bad. 

 

 [background noise] 

 

 [pause]  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_22-00-30_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_22-05-31_UTC+3.flv] 

 

ML: It’s okay if I smoke here-here? 

 

 [pause] 

 

 [background noise]  

 

 [end of session AUD_2020-02-27_22-05-31_UTC+3.flv] 

 

 [start of session AUD_2020-02-27_22-10-31_UTC+3.flv] 

 

 [pause] 

 

 [background noise] 

 

AE: All right. 

 

MT: [UI] Yeah, I’m okay. 

 

MM: Did you get [UI]? 

 

MT: No, it’s okay. 

 

MM: All right, I’m going to switch. 

 

MT: [laughs] 
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AE: We care about what happens. 

 

MT: [coughs] 

 

AE: I wasn’t trying to…  I-I just--I want to be thorough-- 

 

MT: Mm-hmm. 

 

AE: --so I wanted to make sure that-- 

 

MT: [OV] Andy-- 

 

AE: --you have every opportunity. 

 

MT: --I am 100% sure-- 

 

AE: [OV] Okay. 

 

MT: --that I never released this information. 

 

AE: Great, and that’s all I need to hear.  

 

MT: You know, everybody access this information. 

 

MM: Right. 

 

MT: If you are worried about nobody accessing this information you should--you’re 

supposed to put it in a secure file. That’s it. All the linguists have access to this 

kind of information. 

 

AE: Okay, all right. 

 

MT: You know, I never ever sent, okay, this kind of information. No. 

 

AE: Okay. 

 

MM: Very good, Mary. Andy is-is a thorough investigator. 

 

MT: [OV] I know. 

 

MM: Thorough FBI-- 

 

MT: [OV] I know. 

 

MM: --so we-- 
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AE: That--and that stuff was sent. I understand. Uh, thank you for clarifying that. 

 

MT: [OV] No, you’re welcome, Andy. 

 

AE: [OV] Thank you for clarifying. 

 

MT: [OV] But, you know, it’s like, believe me, you know? 

 

AE: [OV] I just--as it--I just--I just want to make sure that nobody misreads-- 

 

MT: [OV] You know, I’m trying--I’m trying to cooperate with you guys-- 

 

AE: [OV] I know. 

 

MT: [OV] --because you told me this will help me a lot, okay? 

 

AE: [OV] Good. Good. 

 

MT: This will help me a lot or otherwise, you know-- 

 

MM: [OV] And Mary. 

 

MT: [OV] I will stop and I will say-- 

 

MM: [OV] We talked about cooperation-- 

 

MT: [OV] --I need--I need a lawyer, okay? If you will like, if you don’t believe me-- 

 

AE: [OV] Mary. 

 

MT: [OV] --I need a lawyer, you know, to be with me, because this is very stressful. 

 

AE: This--see this-- [noises] uh, this is why I put this stuff aside because we’re--we’re 

done with it. I-I-I believe you. 

 

MM: [OV] A-and Mary, I-- 

 

AE: [OV] I believe you. 

 

MM: [OV] --when-when-whenever you say something like that, [noises] I have to 

clarify, are--are you--are you asking for a lawyer now? 

 

MT: No. If you will keep, like, if you don’t believe me, I will have to ask for a lawyer. 

 

AE: [OV] Listen, look at me. 
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MM: [OV] You’re just saying you’re going to have to ask-- 

 

AE: [OV] Look. 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --for a lawyer. 

 

MT: [OV] Yeah, I’m going to--to tell--to tell my lawyer everything, you know? It was 

v-- 

 

AE: [OV] Listen. 

 

MT: [OV] --you know, it’s, uh, stressful. 

 

MM: Yeah. 

 

AE: Uh, listen, I believe you. 

 

MM: [OV] Uh, one of the things I got to do is, uh-- 

 

AE: [OV] I believe you. 

 

MM: [OV] --w-we got to go back through and, uh . . . [noises] So o-one of the things I 

have to remind you, uhm, of is--is when we take a break like that with, uh, the--

the advice of your rights. All the rights-- 

 

MT: [OV] Yeah. 

 

MM: [OV] --that you have, that’s still valid. Do you have any-- 

 

AE: [OV] Yeah, nothing really changes. 

 

MT: [OV] Yeah, yeah, yeah, I know my rights. 

 

AE: [OV] Nothing changes. 

 

MM: [OV] Nothing changes. 

 

MT: [OV] Nothing changes. 

 

MM: [OV] It’s not like a--a section or any-- 

 

MT: [OV] No, nothing changes, you know? Ask a question and I will be honest with 

you. 
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MM: Okay. 

 

AE: Thank you. 

 

MM: So one of the things that we do want to talk about--uh, it just didn’t naturally 

come up last night, was a little bit more about Ahmad Nasir [ICST] Al-Din [PH], 

and, uh, just kind of who he is. 

 

MT: He is a businessman. 

 

MM: Yeah, so, like the-- 

 

MT: [OV] He is a businessman. 

 

MM: [OV] --th-that’s--that’s what I want to know about. 

 

MT: Yeah. He is a wealthy guy over there. 

 

AE: [OV] H-how old-- 

 

MT: [OV] You know, that’s what I know. 

 

AE: [OV] --how old is he? 

 

MT: How? 

 

AE: How--how old is he? 

 

MT: You know, about 60, [noises] 62. He said 53 but, no. I think he is not. 

 

AE: [OV] What ma--makes you that-- 

 

MM: [OV] And he, uh-- 

 

AE: [OV] Does he look older or-- 

 

MT: [OV] Oh, he is older, yeah. 

 

AE:  Okay. 

 

MM:  So you think he’s 62 years old? 

 

MT:  Yeah, I think. 

 

MM:  Okay. And where--where does he live? 
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MT:  He lives in Al-Qalnun [SP]. Qalnun. 

 

MM:  Can you spell it for me? 

 

MT:  Q-A-L-N-- 

 

MM:  [OV] Okay, uh, N. 

 

MT:  [OV] ---U-N. Qalnun. 

 

MM:  [OV] U-M? 

 

AE:  [OV] N. 

 

MM:  [OV] N. 

 

MT:  [OV] N-U-N. 

 

MM:  --N-U-- 

 

MT:  [OV] N. 

 

MM:  [OV] Uh, N, November. 

MT:  Yeah. 

 

MM:  November, okay. And where is that in Lebanon? 

 

MT:  Lebanon, uh, north. 

 

MM:  North. Is that-- 

 

MT:  [OV] North. 

 

MM:  --near Tripoli? 

 

MT:  Yeah, near Tripoli. 

 

AE:  So, like a province or a--like a village or--or something that-- 

 

MT:  I have never been there, Andy. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  I don’t know if it is village or city, you know? 
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AE:  [OV] Okay. This--is that n--it’s not near where you’re from? 

 

MT:  No, no, no, no, no, no. 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  I am from up the mountains.  

 

MM:  And, uh, he--does he own a home there or-- 

 

MT:  [OV] Oh, yeah. 

 

MM:  In Qal-- Qalnun. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  And do you know w-where that home is, or-- 

 

MT:  [OV] No, no. 

 

MM:  [OV] --do you know the address-- 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --or anything? 

 

MT:  [OV] No. I have never been there to know the address. 

 

MM:  Has he ever showed you around? Like when you guys video chat? 

 

MT:  No, he showed me pictures. That’s it. 

 

MM:  Well, what are-- 

 

MT:  [OV] Uh, in WhatsApp. 

 

MM:  [OV] --what are the--what are the pictures of? 

 

MT:  I don’t know anything. Uh, it’s like a palace, his house. 

 

MM:  It’s like a palace? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] So it’s very nice? 

 

MT:  Yeah.  
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MM:  Uhm, like a palace. What color is it, from the outside? 

 

MT:  It’s tan color. 

 

MM:  Tan. It’s a-- 

 

MT:  [OV] Tan. 

 

MM:  --tan, like, uh-- 

 

MT:  [OV] Yeah, yeah. 

 

MM:  [OV] --tan walls? 

 

  [noises] 

 

MT:  Tan, you know, tan color. It’s like this color. We called it tan.  

MM:  Yeah. But like the--the walls on the outside? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] Uh, so the out-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --exterior color tan? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Tan exterior. And w-w-what color’s the, uh, roof? In-- 

 

MT:  [OV] I don’t know. 

 

MM:  [OV] Oh, yeah. 

 

MT:  [OV] I didn’t see the up . . .  

 

MM:  [OV] What about the front door? 

 

MT:  I have seen the wall from outside. I haven’t seen the front door. 

 

MM:  No front door? Okay. 

 

MT:  [OV] No, inside. 
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AE:  Do-- 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

AE:  [OV] --do you have pictures of it? 

 

MT:  I don’t know if I have pictures-- 

 

AE:  [OV] Maybe? 

 

MT:  [OV] Maybe if I-- 

 

MM:  Okay. You might. 

 

MT:  [OV] Uh, you d--you said you will bring it to show you, but you never-- 

AE:  They--well, I think tomorrow we’ll be able to bring maybe some pictures. 

 

MT:  [OV] No problem. 

 

AE:  [OV] Is that okay? 

 

MM:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] No problem. 

 

MM:  Uhm, and d-does he have family? 

 

MT:  Oh yeah. 

 

MM:  What’s his, uh, family like? 

 

MT:  He has--he has, like, two boys and two girls. 

 

MM:  Two sons. 

 

MT:  And two daughters. 

 

MM:  Two daughters. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Do you know the sons’ names? 

 

MT:  One is, uh, Khatir [ICST] and the other one is Muhammad [ICST]. 

 

MM:  Khatir. 
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MT:  And Muhammad. 

 

MM:  One is Khatar [PH]. Khatar. Is that, uh-- 

 

MT:  [OV] Uh, K-H. 

 

MM:  [OV] --K-K-H. Uhm, and how old is Khatir? 

 

MT:  I don’t know, to be honest with you. I think he’s, like, 12. 

 

MM:  [OV] [UI]. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Okay. 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-15-32_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_22-20-32_UTC+3.flv] 

 

MT:  And the other one, I don’t know exactly. But this is the youngest, Khatir. 

 

MM:  Uh, what about the daughters? 

 

MT:  I don’t know their ages. 

 

MM:  Do you know their names? Uh-- 

 

MT:  One is Ghalia [SP]. 

 

MM:  Ghal-- 

 

MT:  [OV] Gha--Ghalia. 

 

MM:  Can you spell it for me? 

 

MT:  Uh, G-H-A-L-- 

 

MM:  [OV] G-H-A-L-- 

 

MT:  [OV] --I-A. 

 

MM:  --I-A. 

 

MT:  The other one, I don’t know what her name . . .  
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MM:  [IA] And, uh, how--how old is Ghalia? 

 

MT:  Who? 

 

MM:  Ghalia. 

 

MT:  Ghalia? 

 

MM:  Yeah. 

 

MT:  I don’t know. I don’t know what Ghalia-- 

 

MM:  [OV] Your accent is so much better than mine. 

 

MT:  No, Ghalia, no, I don’t know what her-- 

 

MM:  [OV] Uh, what-- 

 

MT:  [OV] How old-- how old is she. 

 

MM:  [OV] And do you know the other-- 

 

MT:  [OV] I never asked him, “How old is she?” 

 

MM:  [OV] Do you know about the-- 

 

MT:  I know about the youngest, 28, because he said, you know, he feels like he’ll-- 

 

MM:  [OV[ Oh, you just-- 

 

MT:  [OV] --get married. He is 28. 

 

MM:  Khatir is-- 

 

MT:  [OV] He mentioned--yeah, he mentioned. 

 

MM:  [OV] He’s 28? Okay. Okay. And did you say--is he married? 

 

MT:  Yeah, he is married. His wife is, uh, very sick. 

 

MM:  Oh. 

 

AE:  What-- 

 

MM:  [OV] Do you know-- 
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AE:  [OV] --what is she suffering from? 

 

MT:  She has cancer. 

 

AE:  Oh. 

MT:  Yeah. 

 

MM:  And what’s her name? 

 

MT:  I don’t know her name. He called her Hashi [PH] but I don’t know her name. 

 

MM:  He called her Ha-- 

 

MT:  [OV] Hashi. Hashi. 

 

MM:  Okay.  

 

AE:  Is that like a nickname or . . .  

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Is it, uh . . . What does that mean? 

 

MT:  Hashi is, you know, like the one--the o--you go to the playground-- 

 

AE:  Uh-huh. 

 

MT:  [OV] --and they [UI] they call her Hashi. Hashi. 

 

MM:  [OV] Okay. Okay. 

 

MT:  For the male it’s Hash, for the female it’s Hashi. 

 

  [pause] 

 

  [noises] 

 

MM:  Okay. And--and you said, uh, he’s a pretty wealthy guy, huh? 

 

MT:  Yeah, yeah, he-- 

 

MM:  What--what makes you think he’s a wealthy guy? 

 

MT:  He said it, uh, you know? He told me. I have never been there in four years  

though [IA]. 
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MM:  [OV] Yeah. 

 

AE:  Did he talk about what type of business he does? Because you said he’s got a si-- 

 

MT:  [OV] He--real estate. 

 

AE:  Oh, real estate? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  Real estate, yeah. He said he owns a lot of properties.  

 

  [pause] 

 

MM:  And where are those properties located?  

 

MT:  I don’t know. 

 

MM:  Okay. Never came up? 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  Okay. Uh, any other [noise] business ventures or any-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  --jobs you know of? 

 

MT:  No. 

 

MM:  Nothing? 

 

MT:  No. 

 

MM:  Okay. What kind of cars does he have? 

 

MT:  I don’t know. 

 

MM:  No? 

 

MT:  No. 

 

MM:  Does, uh . . . With his bu-- 
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MT:  [OV] I’m trying. You know, maybe Mercedes, he has. Mercedes. 

 

MM:  [OV] Do you know the t-- 

 

MT: [OV] But I don’t know the color. I know it’s Mercedes. One time he told me he 

had a Mercedes but I don’t know the color. 

 

MM: Is it a--[noise] like a sedan? 

 

MT: [OV] A new one. A new one. A new one. He has a new one. 

 

MM: [OV] A new one? 

 

MT: [OV] Yeah. Yeah. 

 

MM: [OV] Really? And, uh, does that--what is that, a four-door? Is it--is it a two-door-- 

 

MT: [OV] I don’t know. 

 

MM: [OV] --like a sports car [noise] or-- 

 

MT: [OV] To be honest, I don’t know.  

 

MM: Like SUV, a truck? 

 

MT: I don’t know. 

 

MM: [OV] No idea? 

 

MT:  No, it’s a truck. 

 

MM:  [OV] Not a truck? 

 

MT:  [OV] No, no, he said it’s a--it’s a new model. 

 

MM:  [OV] So a car? 

 

MT:  Yeah, he said the new model. I d-don’t know what it--a new model--is  

Mercedes. 

 

MM:  Model. And, uh, for his business, or like his business dealings, or just personally,  

does--does he travel at all? 

 

MT:  He never mentioned it, what type of [UI] like, uh, he never told  

me that any time on the phone. 
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[pause] 

 

[noises] 

 

MM:  He never told you, [noise] like, anywhere where they would want to go on-- 

 

MT:  [OV] No. No. 

 

MM:  [OV] --vacation or-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --anything about all that? 

 

MT:  [OV] No, he never--he never mentioned that. 

 

MM:  He’s got a lot of money. 

 

MT:  He was busy. No, because his wife, she is very sick, and he’s about [IA].  

 

MM:  And, uh-- 

 

MT:  These people usually are cheap. They don’t like to travel. 

 

MM:  What? 

 

MT:  The wealthy people are cheap. They don’t like to travel. 

 

MM:  [OV] Oh, they-- 

 

AE:  [OV] So he didn’t tell you-- 

 

MT:  [OV] She’s very-- 

 

MM:  [OV] She-- 

 

MT:  [OV] --cheap. 

 

MM:  [OV] She’s cheap? 

 

AE:  It’s how they stay wealthy. 

 

MT:  Exactly.  

 

MM:  Okay. Uh . . . [pause] [noises] Has he lived his whole life in Lebanon? 
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MT:  Yeah. 

 

MM:  Uh, because they never--never left-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --Lebanon? 

 

MT:  No. 

 

  [pause] 

 

MM:  Is there any-- 

 

AE:  Okay. What--what does he look like? 

 

MT:  I will show you his picture. 

 

AE:  Could you give us a-- 

 

MT:  [OV] I haven’t seen him in person. 

 

AE:  [OV] --could you-- 

 

MT:  [OV] I saw the picture only. 

 

AE:  [OV] Oh. 

 

MT:  I cannot describe him. You know, it’s like-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-20-32_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_22-25-33_UTC+3.flv] 

 

AE:  I’m just curious-- 

 

MT:  [OV] He-- 

AE:  --just to help us maybe determine, like, which photo is him. Is it, uh, dark hair,  

gray hair? 

 

MT:  No, he is--he is bald for-- 

 

AE:  [OV] Bald? 

 

MT:  Bald. 
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AE:  Okay. Beard? 

 

MT:  No beard. 

 

AE:  No beard? Uh, any facial hair? 

 

MT:  No. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  No beard. 

 

AE:  No beard. 

 

MT:  No. 

 

MM:  What about, like, eye color? 

 

MT:  [OV] No mustache. No mustache. 

 

AE:  Okay. 

 

MM:  Eye color? 

 

MT:  Black. 

 

MM:  Black eyes? 

 

MT:  Yeah. No mustache. 

 

AE:  Have you ever seen like a-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

AE:  [OV] --a full picture of him? 

 

MT:  You know, [stutters] I cannot tell you how--how--how tall he is. 

 

AE:  Okay. What about build? 

 

MT:  Uh, he is a little bit fat. 

 

AE:  Okay. [pause] Glasses?  He wear glasses? 

 

MT:  Yeah. 
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AE:  Yep. 

 

MM:  What color are the glasses? 

 

MT:  White. 

 

  [pause] 

 

AE:  Is there anything distinguishing about him? 

 

MT:  No. 

 

AE:  Nothing? 

 

MT:  No. 

 

MM:  [OV] He ever show you any tattoos or anything? 

 

MT:  No, no. No. 

 

AE:  [OV] Or any, like, uh, scars or anything? 

 

MT:  No. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  [OV] No. No. He never . . .  

 

  [pause] 

 

  [noises] 

AE:  Okay. All right. 

 

MM:  Now, uh, [pause] I think one of the things, uhm, that I just wanted to confirm was  

when--when you were talking to Ahmad, uhm, what were the methods for . . . 

What did you use to--to speak to him? 

 

MT:  What do you mean? 

 

MM:  Like what kind of, uh, applications? 

 

MT:  WhatsApp, I told you. [pause] Told you, WhatsApp. 

 

MM:  And was that just, uh, your primary or was that the only method? 

 

MT:  No, just the only method, you know? [pause] We [IA]. 
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MM:  And within WhatsApp, what--what functions did you use? Did you text? 

 

  [noises] 

 

MT:  Yes, sometimes I text, you know? Yeah. 

 

MM:  So when--when you say sometimes-- 

 

MT:  [coughs] 

 

MM:  [OV] --like what-- 

 

MT:  [OV] Sometimes texts. 

 

MM:  [OV] --wh--how--how often? 

 

MT:  [OV] Sometimes phone. 

 

MM:  Oh, you’re just saying-- 

 

MT:  [OV] You know? 

 

MM:  [OV] --it was, like-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --some of the time is-- 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --you just text messaged. 

 

MT:  [OV] Some of the times, definitely. 

 

MM:  [OV] Not--not like only randomly text messages. Mostly calls, was-- 

 

MT:  [OV] No, not mostly calls. 

 

MM:  Not mostly-- 

 

MT:  [OV] Mostly text messages. “Hello. How are you? What are you doing?” 

 

MM:  [OV] Yeah. 

 

AE:  Did you guys do the video stuff from time to time too? 
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MT:  No, not too many. 

 

AE:  Not too many? 

 

MT:  I’m, uhm . . . no. 

 

  [pause] 

 

  [noises] 

 

MM:  Uh-- 

 

AE:  [OV] Do you remember his phone number? Or the number that was associated? 

 

MT:  [OV] No, I don’t remember. 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  I don’t remember his phone number. 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  I-I’m bad with numbers. 

 

AE:  [OV] That’s enough. Listen-- 

MT:  [OV] I’m bad with numbers. 

 

AE:  [OV] I’m bad with numbers anymore these days. 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Wh-- 

 

MT:  [OV] And, uh-- 

 

AE:  [OV] Sorry, wh-wh-- 

 

MM:  [OV] [UI] 

 

AE:  [OV] --what was--did you have him, uh, listed in your contacts by name? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  So-- 

 

MT:  His name. 
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AE:  His name? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Okay. Not like a--like a nickname or-- 

 

MT:  No, no, you can find it. 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] His name. 

 

AE:  All right.  

 

MM:  And, uhm, did he ever send you pictures? 

 

MT:  He always sent pictures. 

 

MM:  He always sent you-- 

 

MT:  [OV] “Good morning.” “Good evening.” “How are . . .” Yeah. 

MM:  Oh, pictures? 

 

MT:  Pictures. 

 

MM:  They would be pictures? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Did you send him pictures back? 

 

MT:  Yeah. “Good morning.” He sent me, “Good morning.” I sent him, “Good  

morning.” 

 

MM:  Uh-- 

 

MT:  [OV] “Good evening.” I sent him good evening. 

 

MM:  Wh--and sorry, wh--like, I would say-- 

 

MT:  [OV] Me pictures--my pictures? Yes. Sometimes. 

 

MM:  [OV] Pic-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 
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MM:  [OV] Oh, okay. You did send him pictures-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  [OV] --of yourself? 

 

MT:  [OV] Yeah. Yeah. 

 

MM:  [OV] Okay. Okay.  

 

MT:  Why I lied at--at you? 

 

AE:  That’s, uh--we-- 

 

MT:  [OV] I don’t lie here. No lies. 

 

MM:  No, I’m just trying to understand. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  I-I think I may have misunderstood you yesterday when we were talking about  

that. 

 

MT:  [OV] No, no, no, no. I sent--I [UI]. 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  I sent him a couple, just . . .  

 

  [pause] 

 

AE:  All right.  

 

MM:  So, I-I think that’s--that’s, uh, probably it for tonight.  Uhm-- 

 

MT:  [OV] Okay. 

 

MM:  --it’s--it’s a pretty light--light night. We--uhm--we went really early into the  

morning. 

 

MT:  [OV] Yeah, I am getting bored, you know? When we are leaving? 

 

MM:  Yeah, so I did want to provide you an update on that, uhm . . .  

 

MT:  Yeah. 
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MM:  So we got a little bit of clarification [noises] today on what--what that looks like.  

So, uh, but they think potentially that we’d be leaving here, so today-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-25-33_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_22-30-33_UTC+3.flv] 

 

MM:  --is February 27th. Uh, so we’d be leaving [noise] here on March 3rd.  

 

MT:  Oh, [UI]. 

 

MM:  [OV] I know. I know. 

 

AE:  [OV] And I think the difficulty is just the--the logistics of the aircraft. 

 

MT:  [OV] We were going to say at least from six days?  

 

MM:  [OV] I think it’s-- 

 

MT:  [OV] Seven days? 

 

MM:  [OV] --it’s, yeah, i-it’s--uh--it’s--it’s unfortunate. 

 

MT:  [OV] Oh. 

 

MM:  It’s--it’s not something that’s in our control. Uhm . . . And I understand, you  

know, i-if you want to--i-if you want to, you know, take walks, uh, we could 

arrange, you know, walks-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --around-- 

 

MT:  [OV] I don’t want to walk. I don’t want anybody to see me. 

 

MM:  [OV] No, I-I--and I know, that’s why I’m--I’m trying to give you the option of-- 

 

MT:  [OV] I don’t want anybody to see me. 

 

MM:  [OV] --getting some fresh air and-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --getting your-- 
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MT:  [OV] --I don’t want anybody to see me. 

 

AE:  [OV] What-- 

 

MM:  [OV] --your legs and, uh-- 

 

AE:  [OV] --what about, like, just over here? Because people don’t generally-- 

 

MT:  [OV] No, I don’t want-- 

 

AE:  [OV] --walk around here. 

 

MT:  [OV] --anybody to . . . 

  [noises] 

 

AE:  What would make--what would make things more comfortable for you? Can we  

bring you some books? 

 

MT:  [OV] Nothing makes me comfortable. 

 

AE:  [OV] What about some books? 

 

MT:  No, nothing for me. I’m not comfortable. 

 

AE:  Well-- 

 

MT:  [OV] I’m not comfortable. 

 

  [noises] 

 

AE:  [OV] -well, we’ll try to--I’m just trying to make things-- 

 

MT:  [OV] And so you keep going on-- 

 

AE:  [OV] --I’m just trying to make things a little more-- 

 

MT:  [OV] --and keep going on and going on, and going on and going on. 

 

AE:  Is there something--some things that we can bring to you? 

 

MT:  No. 

 

AE:  Like is there--if you would’ve said maybe some clothes? Is there clothes-- 

clothing-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I need my clothes only. I need to take a shower and brush, uh, my  
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[IA]. 

 

AE:  [OV] Okay. [noises] Can you . . . Well, I’m just trying to understand, like, is there  

a list--can we maybe get a list of items that we could pull out for you? 

 

MT:  Just, you know, two blouses. 

 

AE:  Two blouses. 

 

MT:  Two pants. 

AE:  Two pants. 

 

MT:  Underwear. 

 

AE:  Okay. For-- 

 

MT:  [OV] My towel. 

 

AE:  [OV] --two days or three days? 

 

MT:  Yeah, for three day--well, it looks like we will stay six days, yeah? 

 

AE:  And also what we can do is--I know--can we do laundry? We could--we could  

probably try to work through some of that too. 

 

  [noises] 

 

MT:  No, no, no. I will take--take the clothes and . . . 

 

AE:  Okay. 

 

MM:  Okay. I think we might go work--work some changes of clothes in. Uh, but  

there’s--there’s some stuff that’s going on tomorrow that we should be able to--to 

get that worked out. Okay? 

 

MT:  Another meeting tomorrow? 

 

AE: Well, we’ll have some stuff to show you. Uh, something, if that’s okay. Like 

some pictures-- 

 

MT:  [OV] Pictures? 

 

AE:  [OV] Yes. 

 

MT:  [OV] Yeah. 
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AE:  Yeah. [noises] And, uh, also, in that note, is there some hygiene items that you  

would like? Do you have, like, things that you use regularly that were in your 

room that we could bring-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I need my--uh-- 

 

AE:  [OV] --for showering? 

MT:  [OV] --yeah, my toothbrush, I need-- 

 

AE:  [OV] Yes. Okay.  

 

MT:  Soap. 

 

AE:  Soap. Shampoo. 

 

MT:  Shampoo. 

 

AE:  Do you have any hair things that you use? 

 

MT:  My comb. 

 

AE:  Your comb? Okay. 

 

MT:  Or my brush. It’s on the top of the dresser. 

 

AE:  And want a different pair of shoes? 

 

MT:  No, I want socks. Four, please. 

 

AE:  [OV] Okay. We’ll get that stuff. 

 

MM:  Should be able to at least--at least get some of that. 

 

AE:  Yeah, some-- 

 

MM:  [OV] Uh, I’m not sure we can get all of that. 

 

AE:  [OV] Your-- 

 

MM:  [OV] We’ll do our best. 

 

AE:  [OV] --your reading glasses? 

 

MT:  Yeah, my reading glasses and-- 

 

AE:  [OV] And, uh--and I know you had a c--couple cartons of cigarettes? Would you  
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like us to bring-- 

 

MT:  Yeah, I need also to submit my timesheet to the--the end of the month. I don’t  

know if somebody can do that. 

AE:  Okay. Uh, who--who-- 

 

MT:  [OV] I will give you the passwords. 

 

AE:  --who would do that for you, typically, if you couldn’t do it? 

 

MT:  The site manager, he knows about me? 

 

AE:  No. 

 

MT:  N-no, I don’t want anybody to know. I do it, but if you want . . . You know, it’s in  

my computer. Go to the Cost Point [PH]. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  If you click, you can push the button. 

 

AE:  Is there somebody that you would trust that--that understands that system over  

there, that could do it? 

 

MT:  I’d ask Jo Jo [PH]. 

 

AE:  Jo Jo? Okay. 

 

MT:  I will give you the password. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  [OV] So . . . 

 

AE:  We’ll talk to Jo Jo about getting it so you-- 

 

MT:  No, I will give you the password-- 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] --and you can . . . Jo Jo for sure, he knows I am here. 

 

AE:  [OV] He does? Uh, okay. 

 

MT:  He knows I am here, Jo Jo? 
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AE:  [OV] Yes. 

MT:  [OV] Everybody knows now. 

 

AE:  Uh, well, can Jo Jo help get that stuff submitted? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  [OV] You know, after I give you the password, just tell him to submit my  

timesheet. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  [IA] 

 

AE:  W-what’s that password that we can give to Jo Jo? 

 

MT:  It’s, uh-- 

 

MM:  [OV] Is it-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] --uh, capital P-at--at--uh--s-s lowercase--4462. Lowercase S-S. Four four  

six two.  

 

AE:  What--what’s the name of the system that you use to-- 

 

MT:  Cost Point [PH]. 

 

AE:  Cross Point. 

 

MT:  Cost. Cost. 

 

AE:  [OV] Cost Point. And Jo Jo knows? 

 

MT:  [OV] I give him . . . Yeah. So tell him to submit it. 

 

AE:  [OV] Do you have, like, a username? 

 

MT:  They have . . . No, there is no username. He--they have it in--in the system. 

 

AE:  [OV] Okay. I’ll talk to Jo Jo. 

MT:  And they know the username. [stutters] 
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AE:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] I don’t have--username 4462. 

 

AE:  When is that-- 

 

MT:  [OV] It’s-- 

 

AE:  [OV] --due by? 

 

MT:  Today, to go--today is the 28th? 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MM:  The 27th. 

 

MT:  By 7:00 tomorrow. 

 

AE:  Okay. All right. 

 

MT:  Tomorrow morning. 

 

AE:  Okay.  

 

MT:  I want just you finish it as-- 

 

AE:  Is there anything else we can bring? 

 

MT:  What criminal charges, you know? What is the-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-30-33_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_22-35-34_UTC+3.flv] 

 

MM:  We explained it yesterday. 

 

MT:  I know you explained it, but if I-- 

 

MM:  [OV] Do you need me--do you want me-- 

 

MT:  [OV] --if he-- 

MM:  [OV] --to explain it again? 

 

MT:  [OV] No, if he’s . . . Yeah. Criminal charges, no, I understand it, but if he, you  

know, sentence, you know, how many years usually? 
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MM:  I--i-it--again, it depends. 

 

MT:  [OV] Uh, no, from--from one to what? You know? 

 

MM:  Again, it d--it depends. That’s--that’s not something that we . . . 

 

MT:  What is the minimum? 

 

MM:  I-it--it completely depends on what your criminal history is. 

 

MT:  Oh, okay. Well, I don’t-- 

 

AE:  [OV] That’s something . . . So, uh, when you--when you get back and--well, I--I  

want to say when we, because I’m going to travel with you, uh, when you sit 

down and speak to the judge, they’ll--they’ll be able to get a--a better 

determination of the--of the situation. I don’t want to say something, or Mike--we 

don’t want to say something that’s incorrect to you-- 

 

MT:  No, I wanted-- 

 

AE:  [OV] --regarding that. 

 

MT:  [OV] --uh, just a minimum. 

 

  [noises] 

 

MM:  The--the thing is, w-we don’t establish those-- 

 

AE:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --and--and so it’s--it’s within the justice system, the Department of Justice. 

 

MT:  [OV] But this will help me? 

 

MM:  Uh, I mean, the--the more [noise] cooperation, the better. 

 

MT:  Uh, [IA]. I’m hoping [IA].  

 

MM:  [OV] Uh-- 

 

MT:  [OV] What do you want me to cooperate now? I’m telling you if-- 

 

AE:  And that--that’s all we can ask. Th-that’s all we can ask. 

 

MT:  And what [IA] kids [IA] know. [IA] 
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  [noises] 

 

AE:  Well, they’re in Minneapolis, right? 

 

MT:  No, they’re in Rochester. 

 

AE:  Ah, so, in Rochester. 

 

MT:  [OV] Rochester. 

 

AE:  Yeah. 

 

MT:  And my kids, I told, you know, I told them why. [noises] My daughter, she go to  

psychiatric [UI] she had some--some [UI] and . . .  

 

AE:  Okay. 

 

MT:  And my youngest is the same. I am worried they know something. 

 

AE:  Well, we haven’t--we haven’t said anything. 

 

MT:  [OV] Suicide. He--they will commit suicide. 

 

AE:  How would--how would you best approach that? 

 

MT:  I will--I will--I will speak with them. I’m not going to mention this for, uh-- 

 

AE:  Okay. 

 

  [noise] 

 

MT:  I will tell them, you know, there is investigation, and, yeah. 

 

AE:  Okay.  

 

MT:  It’s not only me, and, you know, I will say I’m taking time off and th--personal. I  

am worried that if they know they will kill themself [sic]. 

 

AE:  [OV] Is it--is it odd that you haven’t-- 

 

MT:  [OV] You know, and I will never forgive myself. The girl, you know, uh, she is  

very depressed.  

 

AE:  [OV] What i-- 

 

MT:  [OV] She go to psych--you know, psychiatrist. She--she sees like that, a female  

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 309 of 373



 

 

 

 

psychiatrist off and on. 

 

AE:  [OV] What if, uh-- 

 

MT:  [OV] And my youngest is the same. 

 

AE:  Would it help if--if someone spoke to them in person after you call, just to maybe  

better explain things? Would that help? 

 

MT:  I don’t want them to know, Andy. 

 

AE:  Yeah, I-I understand, but I think eventually they’re--they are--eventually they’re-- 

 

MM:  [OV] Mary, that--that’s-- 

 

AE:  [OV] --going to find out. 

 

MM:  [OV] --that’s unrealistic. 

 

AE:  Yeah, that’s not a--that’s not a realistic expectation. 

 

MM:  [OV] It’s--it doesn’t--that’s not how any of this works. This is--this is all public. 

 

AE:  They are eventually going to f- 

 

MT:  [OV] Why? Everybody would know that I have done this? 

 

MM:  There’s court records of this. 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MM:  Uh-- 

 

MT:  Yeah, court record, but my kids, they are not going to the court records. 

 

MM:  Mary, they--they can. You know, that--that’s why it’s-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I will be in Washington, DC-- 

 

MM:  [OV] --different. 

 

MT:  [OV] --yeah? 

 

MM:  Yes. 

 

MT:  Uh, the trial will be in Washington, DC? 
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  [noises] 

 

MM:  Everything will be-- 

 

MT:  [OV] And if they put me in a prison, they will put me in Washington, DC? 

 

AE:  Not necessarily. 

 

MM:  Yeah, not necessarily. That--that’s not-- 

 

AE:  And--and some of that can also . . . 

 

MM:  Yeah. 

 

AE:  People--they typically--situations like this, when people, uh, work with the--the  

Bureau, there are times where the courts can help place people close to their 

family to facilitate visitation. So I have--I have seen that in my previous cases. 

Not always the case, but many times-- 

 

MT:  [OV] I don’t want to go up there. I want to stay in Washington. I want [UI]. 

 

AE:  And that’s something--you have a voice, and that’s something that you can talk  

about . . . All right? You can--you can discuss your concerns, and you can discuss 

areas where you’re--you might be more--more favorable to you. And--and 

sometimes they--they will accommodate those things. 

 

MT:  And about the [UI] but I don’t remember if I sent it. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  This is the reason, you know, I told you, you know, I sent two. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  --but I don’t remember if I sent it. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  That’s why I put it under--I was y-you know, a visitor to Sandy [PH] and I put it  

under the bed. 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  That’s why. I wanted to--to throw it away, but I forgot. [pause] Because it was  

there, I didn’t, you know . . . I think that I didn’t send it. 
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AE:  But it’s still probably s-- 

 

MT:  [OV] The third. 

 

AE:  [OV] The third one, but other ones were sent? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  The two, they were sent, but this one, no, because the ones, you know, I threw-- 

 

AE:  [OV] I got-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-35-34_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_22-40-34_UTC+3.flv] 

 

AE:  [OV] --your-- 

 

MT:  [OV] --away-- 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  But this one, no. I don’t think I sent it. 

 

MM:  Wait, so-- 

 

MT:  The third page-- 

 

MM:  --what we discussed yester-- 

 

MT:  [OV] --you know, you I was think--I was thinking about it, yeah. The--the--the  

two pages--the first two pages it has about ‘Ali [ICST]-- 

 

MM:  Mm-hmm.  

 

MT:  --and what his name, uh, the other one [UI]. But the third one, no, I don’t think I  

sent it. Uh, 70 percent, I did not send it, okay? Because if I sent it, okay, it will be 

with the other two papers, and I will just [UI] it and throw it away. No, I did not 

send it. [pause] [noise] I [sic] supposed to throw it away, you know? I put it under 

the bed because I didn’t want to send it. And I [sic] supposed to [noise] throw it 

away but I forgot. [pause] Because if it is with the other papers, my--I will just 

[UI] it and throw it away with the other papers. I believe that I don’t send it. 

Seventy percent, I did not send.  
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[pause] 

 

  [noises] 

 

MM:  All right, Mary. [pause] We’re going to be all done for the evening. Thank you  

very much. 

 

MT:  No, if you have anything, say it. You know, I have nothing. 

 

AE:  No, we--we’d like to bring some things in tomorrow, if that’s okay. 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  You’ll bring the phone? 

 

AE:  Uh, maybe some papers. The documents or pictures, but not--taken from-- 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Yeah. Is that good? 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  Taken from the phone? 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  Yeah. No problem. 

 

MM:  All right. 

 

AE:  Is there anything else we can get you tonight? 

 

MT:  No, I don’t want to eat now. Take the food, please. 

 

AE:  [OV] You don’t--I don’t-- 

 

MT:  [OV] I’m not going to eat now. 

 

AE:  Sure? 

 

MT:  I don’t have an appetite. 
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AE:  Do you need to use the restroom? 

 

MT:  No. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  No. 

 

AE:  Not now. All right. 

 

MM:  All right. 

 

MT:  [OV] I will stay then six days here? 

 

MM:  Mary-- 

 

AE:  [OV] We’ll-- 

 

MM:  --we’ll try to update you every day-- 

 

AE:  Yeah. 

 

MM:  --on what’s going on. 

 

  [noise] 

 

MT:  How are the guys? Uh, how are the guys? 

 

AE:  Uhm, [noise] I think people are a little confused. And, so . . . 

 

MT:  [OV] Because they--they--they-- 

 

  [noises] 

 

AE:  [OV] Sure, here’s the thing, uh, they-- 

 

MT:  [OV] --even though they are-- 

 

AE:  [OV] Well, we have-- Yeah. 

 

MT:  [OV] --p-probably they are worried about it. 

 

AE:  Yeah, we haven’t fully--uh--all these details, not every detail has been presented  

to everybody. 

 

MT:  That’s good. 
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AE:  So we’ve talked to some people, uhm, asked about, kind of, you know, their  

relationship with you and . . . But we didn’t disclose the complete details. Uh, but 

they do know that you were arrested, but we didn’t talk about all the reasons why. 

But you weren’t there, so-- 

 

MT:  [OV] All of them? 

 

AE:  Right. So they know--they don’t-- [noises] they don’t know everything, but they  

do know-- 

 

MT:  [OV] The linguists, they know? 

 

AE:  They know that you were arrested. 

 

MT:  Linguists? 

 

AE: Yes. And so, I mean, [noise] you were--you’re not there, so people a-asked 

questions. So we just gathered everyone up and explained that there was a--a 

situation. Uh, you were--you were placed under arrest by us and [noises] that we 

were working through some--some of the investigation still. And that was it. We 

didn’t talk about why or nothing like that.  

 

  [noises] 

 

MT:  I don’t care. I care about now what will happen if [IA]. I don’t care about the . . .  

 

MM:  All right, Mary, well, we’re going to finish up. Uhm, so if you need anything, he  

and I will [UI] okay? 

 

MT:  I won’t need anything [IA]. And you will sit with me every day until I leave? 

 

MM:  Oh, no. Uh-- 

 

AE:  [OV] Maybe not every day, but maybe a few more. Because we’re just--we’re-- 

we’re kind of going through some stuff still, so we might want to clarify some--

some of the information that we come across. Just to make sure that we--we 

understand. [pause] Do you have any other questions? 

 

MT:  No. I’m very surprised by this, uh-- 

 

AE:  [OV] I know. I know. 

 

MT:  [OV] I’m increasing [UI]. 

 

AE:  [OV] Try--try and get some sleep. [noise] Try to get some sleep. 
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MT: [OV] I’m--I’m just, you know--I’m thinking about all this--about all of this, that--

you know, if I could have stopped it, until I go there, and I speak with the lawyer, 

I talked, everything, tell him I talked to you-- 

 

AE:  Uh-huh. 

 

MT:  --to clarify.  

 

AE:  [OV] Okay, great. 

 

MT:  [OV] I am thinking from now until tomorrow, I will [IA]. 

 

  [noises] 

 

AE:  Okay. Well, try to get some-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-40-34_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-27_22-45-35_UTC+3.flv] 

AE:  --some rest and-- 

 

MT:  [OV] Because I am [UI]. You know, this one [noise] has been torn with this . . . 

 

AE:  We just need to--we just need to make sure based on that. 

 

MT:  [OV] I know. It’s-- 

 

AE:  [OV] If I don’t ask the questions, then someone-- 

 

MT:  [OV] No problem. I told-- 

 

AE:  [OV] --someone’s going to ask the questions. 

 

MT:  [OV] --you--I gave you my phone-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] --because I want you to check my phone. Check it, because I believe [IA]. 

 

MM:  [OV] Go [UI]. 

 

AE:  [OV] I appreciate that. 

 

MM:  [OV] We’ll come back tomorrow, okay? 
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MT:  Mm-hmm. 

 

MM:  All right. 

 

  [noises] 

 

MT:  Thank you. 

 

MM:  Have a good night. 

 

MT:  Good night. 

 

  [pause] 

 

  [noises] 

 

AE:  You sure you don’t want us to just leave this? 

 

MT:  I don’t want you to leave it. 

 

AE:  Okay. 

 

  [noises] 

 

MT:  Thank you. 

 

AE:  We’ll leave the dates and the [UI]. 

 

MT:  No, no, it’s okay. I need-- 

 

AE:  [OV] We’ll leave that. Yeah, that’s something-- 

 

MT:  [OV] [IA] 

 

AE:  [OV] --you wake up in the middle of the night, at least there’s something here.  

 

MT:  I don’t want to eat now. 

 

AE:  No? 

 

  [noises] 

 

MM:  Mary, we got to leave something here. 

 

AE:  Yeah. 
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MM:  Okay? 

 

AE:  And I know you don’t like the sweets, so-- 

 

MT:  I don’t. I-I-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] --I-I have no appetite, Mike.  

 

MM:  You--you got to eat something though, I mean-- 

 

  [noises] 

 

MT:  [OV] If you are in my situation, you would not-- 

 

MM:  [OV] I-- 

 

MT:  [OV] --even drink water. 

 

MM:  I-I understand but y-you’re going to have to eat. I-it’s-- 

 

MT:  [OV] Criminal charges, Mike. This is big. This is a big one. 

 

AE:  Look-- 

 

MT:  [OV] It’s--you know--it’s better i-if I kill somebody, it’s easier than, you know,  

criminal charges. 

 

AE:  What do you mean? Tell--tell--I mean, those would be criminal . . . There’s only  

two types of charges. [noises] Th-there’s criminal and civil, in the US.  

 

MT:  Am I criminal? 

 

AE:  That’s-- 

 

MT:  [OV] I’m a criminal. Criminal justice. 

 

AE:  W--those are varying levels of things.  

 

MT:  I helped [IA]. 

 

AE:  [OV] Just leave it here. 

 

MT:  [OV] I helped this for you. [noises] [IA] [noises] Thank you. 
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AE:  Good job, Mary. 

 

MM:  Thank you, Mary. 

 

MT:  Bye. 

 

AE:  Please try-- 

 

  [end of AUD_2020-02-27_22-45-35_UTC+3.flv]  

 

[END OF 1146031.final.docx] 
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Interview 3 – Composite Verbatim Transcription 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

[START OF 1146631.final.docx] 

 

[start of AUD_2020-02-28_21-22-05_UTC+3.flv] 

 

MT:  Been working since 2006. Never happened. [noises] Never [IA] I don’t know. It  

happened. 

 

AE:  I think tonight we’ll take the opportunity [noises] and, uh, I’ll let Mike kind of  

segue in, but I-I-I really want to tonight focus on us working together [noises] to 

try to get the best possible resolution for you. 

 

MT:  [IA]. 

 

AE:  [OV] Oh-- 

 

MT:  [OV] I heard about a lot of things, why I never heard [UI] from them? I’m not-- 

I’m not--you know, I’m not bad. 

 

AE:  I-I think that-- 

 

MT:  [OV] This happens. 

 

AE:  I know. 

 

MT:  I don’t know how it happened. 

 

AE:  Let me just--so-- 

 

  [noises] 

 

MT:  [OV] I swear, Andy, happened like--I don’t know what--what--what--how it  

happened. 
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  [noises] 

 

AE:  Why do you think? 

 

MT:  I was drunk that night. 

 

AE:  What’s that? 

 

MT:  I was drunk that night. I don’t know how it happened. It happened and it just--uh,  

then it happened. I know a lot of, uh, information [IA]. [noises] You know, it’s 

like, why I didn’t report it? Why I never report it, Andy? Help me.  

 

AE:  I think that-- 

 

  [noises] 

 

MT:  Even to Amen [PH]. I-I knew about it. Why I never report it to him then? Was  

having a bad [UI] but I am not a bad person.  

 

AE:  I don’t--listen-- 

 

MT:  [crying sounds] I swear I am not a bad person. I want everybody to forgive me. I  

feel bad. I’m thinking how my kids are going to think about me, everybody, you 

know, that’s . . .  I’m not sleeping, not eating, because I am--I feel terrible. Never 

happened, 2006 until now. Afghanistan, Iraq, never, never, never, never. I never 

[UI] the trust of your guys. Never. [UI] I wish you stopped me or like you came 

and took me immediately. [crying sounds] 

 

MM:  Well, Mary, you know, I-I-I think--[pause] I think that maybe you’re beginning to 

  understand the g--the gravity-- 

 

MT:  [coughs] 

 

MM:  --of the situation. 

 

MT:  [OV] I mu-- 

 

MM:  [OV] And that’s really good. 

 

MT:  Yeah, I know, I have to be-- 

 

MM:  [OV] But the--the one thing I’m still not certain of that you’re understanding is-- 

 

MT:  [sniffs] 
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MM:  [OV] --and I-I’m going to provide this to you tonight, so it’s very important that I  

do this, because you have been asking me to show you items about your phone. 

 

  [noise] 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  So tonight’s the night. 

MT:  Yeah. [sniffs] 

 

MM:  So, we’re going to show you stuff from your phone. 

 

  [noises] 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  And the whole . . . You know, this is one-time thing, that this is-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

MM:  --the one time. I’m sorry, Mary. 

 

MT:  Uh, can I see, please? 

 

MM:  Yeah, sure. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] We’re--we’re--we’re going to get into that. 

 

MT:  Yeah. [sniffs] 

 

MM:  Uhm, because that’s just not true. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  So we’re going to have to talk about it. And, I mean-- 

 

MT:  [OV] No, I mean, [noise] you know, it’s like in this period-- 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

MT:  [OV] Like, you know-- 

 

MM:  [OV] You--you’re talking a sh-- 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 322 of 373



 

 

 

 

MT:  --you didn’t know it. 

 

MT:  [OV] --you’re talking a short period of time? 

 

AE:  Listen--listen-- 

 

MT:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] --l-listen-- 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

AE:  [OV] --listen to Mike, because tonight is a very important night. This may be the  

most important night of your--your life. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  [OV] Uh-- 

 

AE:  [OV] And I’m sorry that this is the venue for it, but this is the point where you’re  

going to choose the direction where things go. 

 

MT:  Okay. 

 

AE:  [OV] Okay? So listen to Mike. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Okay. And I’ve also got an update on your kids. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  Okay? 

 

MT:  You talk to them? 

 

MM:  Nope. 

 

MT:  No? 

 

MM:  Nope. So I’m-- 

 

MT:  [OV] Mm. 

 

MM:  [OV] --I’m going to be able to give you an update on them, but I have to go  

through your advice of rights again. 
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MT:  Okay. 

 

MM:  Okay? [pause] We are American law enforcement agents in the Federal Bureau  

of Investigation. You have been arrested for a violation of United States criminal 

law related to the unlawful retention of national defense information. Because you 

are under arrest, United States law provides you with certain rights in your 

dealings with us. Before we ask you any questions, we want to make sure you 

understand your rights. You have the right to remain silent. You have the right to 

talk to a lawyer for advice before we ask you any questions. 

 

MT:  Mm-hmm. 

 

MM:  You have the right to a lawyer with you during questioning. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  If you cannot afford a lawyer, one will be appointed for you before any  

questioning, if you wish. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  Our ability to provide you with counsel at this time, however, may be limited by  

the decisions of the local authorities or the availability of an American-trained 

attorney. If you decide to answer questions now without a lawyer present, you 

have the right to stop answering at any time. Before you decide you want to speak 

with us today, we also want to explain to you that because you have been arrested 

on a United States criminal charge, we’re bringing you without unnecessary delay 

to a courtroom in the United States. When you arrive in court, a judge will advise 

you of the charges-- 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-22-05_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-27-05_UTC+3.flv] 

 

MM:  --against you, give you an opportunity to hire an attorney of your choice, or if you  

cannot afford to hire your own attorney, appoint an attorney to represent you to 

[noise] determine whether you should be detained or released pending indictment 

and/or trial of the case against you. Do you have any questions about what I have 

just-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --explained to you? 

 

MT:  No. 
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MM:  Okay. So, I’m going to need--if--this is the acknowledgement, rights of wavier of  

rights to an attorney for [UI]. If--if you--uh--if you’re in agreement with what I’m 

saying, you know, just, “Yes.” 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  I am willing to make a statement and answer questions. 

 

  [noise] 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  I do not want a lawyer at this time. 

 

MT:  No, but if I start, I will stop, you know, and-- 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Uh, and that’s your right. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  I understand my [noise] rights, and my decision is a knowing and voluntary one.  

No promises or threats have been made to me, and no pressure or coercion of any 

kind has been used against me. 

 

MT:  No. 

 

  [noises] 

 

MM:  All right, Mary, so the first thing I want to tell you about-- 

 

AE:  Hey, just listen. 

 

MM:  So you asked me the other night, you said, “I don’t want my kids to know about  

what happened.” 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  So I made phone calls, and we pulled back the interview team that was going to  

go interview your kids. 

 

MT:  Okay. 
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MM:  I pulled--I pulled back every one of those agents. 

 

MT:  Oh. 

 

MM:  They’re not going to go interview your kids-- 

 

MT:  [OV] Two of them-- 

 

MM:  --right now. 

 

MT:  [OV] --they have psychological problem. I am worried they will commit su-- 

 

MM:  [OV] Now, the--now, the reason--I want to explain to you the reason why we  

need to interview them. Why--why we need to, because right now, you are not 

cooperating. This has not been cooperation. 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  We need to understand entirely everything that has gone on. If we don’t  

understand what has gone on, we’ll need to talk to them because-- 

 

MT:  [OV] Okay. 

 

MM:  --then we need to understand. 

 

  [noises] 

 

MT:  Yeah, I told you when-- 

 

MM:  [OV] Now-- 

 

MT:  --I told you--t-- 

 

MM:  --now, they will . . . Wait, you’re saying you have told us? 

 

MT:  Yeah, you know, I told you what--you know, what happened. 

 

MM:  You have not yet. 

 

MT:  Y-- 

 

MM:  [OV] This is--this is not cooperation. What--what we’ve gotten thus far is not  

cooperation. 

 

MT:  [OV] Okay. 
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MM:  But--but I am doing this as a goodwill act to you-- 

 

MT:  Thank you. 

 

MM:  --by--by pulling them back. 

 

MT:  Thank you. 

 

MM:  Now, at some point you will have to talk to them-- 

 

MT:  Okay. 

 

MM:  --on--on some level, yeah? 

 

MT:  [OV] Okay. 

 

MM:  But right now, I pulled them back. 

 

MT:  Thank you. 

 

MM:  But I am only doing that on the chance that you are going to cooperate with me  

tonight. 

 

MT:  Yeah. You know, just ask me. 

 

MM:  But m--the thing is, you have not cooperated. So what I’m trying to explain to you  

is-- 

 

MT:  [OV] Come on, Mike. 

 

MM:  [OV] --tonight-- 

 

MT:  [OV] You know, I told you, you know, ask me. The other night, I told you. 

 

MM:  Mary. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  [OV] Uh, y-you haven’t been forthcoming. You’ve answered our questions. You  

have not been forthcoming. You have only confirmed what we’ve shown you. 

 

MT:  Uh . . . 

 

MM:  You need to tell us everything else that we--that I have not shown you. You need  

to tell me all of it. 
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MT:  Yeah, okay. Just, like, what do you have? T-tell me, I will tell you yes or no. 

 

MM:  [OV] No, I-I’m--I’m . . . Th--so that’s--that’s not how this is going to work. 

 

MT:  Mike, this is what happened, you know, exactly. This is what I sent exactly, you  

  know? The last one, you know, I didn’t send it. 

 

MM:  Mm-hmm. 

 

MT:  I am sure I didn’t send it-- 

 

AE:  [OV] Right. 

 

MT:  --because if I send it, it will never be unopened and-- 

 

MM:  [OV] So Mary-- 

 

AE:  [OV] What--what was sent? 

 

MM:  [OV] --Mary-- 

 

MT:  The--the one, it was sent about the--the two guys. 

 

AE:  What guys? 

 

MT:   

 

AE:   

 

MT:  No, no, no. 

 

MM:  [OV] So--so Mary-- 

 

MT:  [OV] Not the OneNote. You know, writing, the names. 

 

  [noise] 

 

MM:  [OV] --so--so Mary-- 

 

MT:  Not, uh, from OneNote. 

 

AE:  Hmm. 

 

MM:  That--that is all you’re willing to tell me? You’re not willing to tell me about  

anybody else? 
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MT:  Who? I don’t remember. Who? 

 

MM:  The thing is, I-I don’t--I no longer believe you. And I am not-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --I’m not willing to enter-- 

 

MT:  [OV] Don’t--don’t say that. 

 

AE:  [OV] Just--just listen to him. Hear him out. 

 

MT:  Don’t say this. 

 

AE:  Hear him out. 

 

MM:  Because Mary, I know about many more. 

 

MT:  Fine. Okay. What--what-- 

 

MM:  [OV] So I--the thing is-- 

 

MT:  [OV] Maybe I don’t remember. 

 

MM:  The thing is, I don’t need to bring them to you. I need you to bring them to me.  

That is cooperation. In order for you to get beyond this situation that you’re in 

right now . . . So I-I’m going to explain something to you very simply. It--it--th-

there’s an--there’s a aspect of this that’s going to happen called discovery, okay? 

And you’re never going to hear that term, like, explained to you, but essentially 

what that--what that is, is my team is going to go through everything you have. 

[noise] There’s no way that we could do it on a short basis before you and I have 

talked-- 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  --but we are going to go through everything you have, and we are going to find  

everything. 

 

MT:  Yeah, in my phone, go. 

 

MM:  Uh, in your phone, in your emails. We’re going to go through-- 

 

MT:  [OV] Go. Go. 

 

MM:  I can’t do it yet. I-- 
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MT:  [OV] No, no, no, no, no, no. 

 

MM:  [OV] --I haven’t been into it. 

 

MT:  [OV] Just take your time. Go through every-- 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-27-05_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-32-06_UTC+3.flv] 

 

MT:  --thing. 

 

MM:  Mary, what I’m trying to-- 

 

MT:  [OV] You know, I’m telling you-- 

 

MM:  [OV] --what I’m trying to tell you-- 

 

MT:  [OV] --go ahead. My-- 

 

AE:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] --my documents, [noise] my events-- 

 

AE:  [OV] Mary. You know, Mary, the thing-- 

 

MT:  [OV] --everything. 

 

MM:  [OV] Mary, you got to listen to me. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  What I am explaining is that that’s not going to help you. What we find in there is  

only going to hort [PH]-- 

 

MT:  [OV] What will you find? 

 

MM:  [OV] --it’s only going to hurt you. 

 

MT:  In my phone. 

 

AE:  [OV] We’re--we’re-- 

 

MT:  [OV] In my emails. 

   

  [noises] 
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MM:  So not just your stuff, Mary. We’re going to go through all of ]  

stuff, too.  

 

MT:  Go through stuff. 

 

MM:  [OV] The-- 

 

MT:  [OV] I don’t care. 

 

MM:  --the--the thing--uh--Mary, if we are finding items that you don’t tell us about,  

that makes it worse for you. It doesn’t make it better. 

 

MT:  [coughs] Mike, go through his items and see what I said. 

 

AE:  Mary, I don’t think you’re understanding though. 

 

MM:  What I--what-- 

 

MT:  [OV] I understand you. 

 

MM:  --what I am saying is that if you tell me right now about the things that I’m going  

to find, your situation will improve. 

 

MT:  [OV] I am telling you-- 

 

MM:  [OV] If I find things that you don’t tell me about, then it’s going to be worse for  

your situation. 

 

MT:  It’s okay. 

 

MM:  Okay. So what I’m going to further-- 

 

MT:  [OV] It’s okay. 

 

MM:  [OV] --explain to you tonight is-- 

 

MT:  [OV] You know-- 

 

MM:  [OV] --what I’ve been told-- 

 

AE:  [OV] Just--just listen to him. Listen. 

 

MM:  [OV] Mary, you need to listen to this. This is the most important-- 

 

AE:  [OV] This is super important. Yeah. 
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MM:  [OV] ----this is the most important-- 

 

AE:  [OV] You need to hear this. 

 

MM:  [OV] --conversation we’re going to have before we get into this. This--like Andy  

said--we’re at a decision point right now. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Okay? So, I want to explain something to you. A conspiracy. Do you know what a  

conspiracy is? 

 

MT:  Yes, I know. Of course I do know. 

 

MM:  [OV] Okay, so right now you are driving down a road with Ahmad [ICST]. You  

and Ahmad are in the car together. You are in a conspiracy. 

 

MT:  No. 

 

MM:  Yes, you are. 

 

MT:  No, uh-- 

 

MM:  [OV] Because to make a conspiracy-- 

 

AE:  [OV] Listen. Listen. 

 

MM:  [OV] --you have--you have to complete an overt act. You have completed the  

overt act by--by sending him items. That’s the conspiracy. That is the beginning  

of a conspiracy. 

 

MT:  Yeah, yeah, okay. 

 

MM:  In order for you to remove yourself from that conspiracy, you must cooperate  

completely. You are not cooperating completely. So, as a result of that, what 

happens is that there are anyone, anything, any person who is hurt as a result of 

the information you passed, you will continue to be punished for that information. 

So let’s say that--that you’re in prison, and something happens to one of the 

people who you passed information on as a result of your information being 

passed, you will be punished for that. 

 

AE:  That could be in-- 

 

MM:  [OV] Let’s-- 
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AE:  [OV] --that could be in two weeks, that can be in-- 

 

MM:  [OV] Yeah. 

 

AE:  [OV] --five years. 

 

MM:  That could--that could be the week before y-you go to jail for--for the--the full  

time you go to jail. Let’s say the day before you’re going to get out of jail, in a 

long time from now, let’s say someone gets hurt as a result of the information you 

passed, you’re going right back to jail. 

 

AE:  The only way to get all this right-- 

 

MM:  [OV] The only way--the only way-- 

 

AE:  [OV] Listen. Listen to him. 

 

MM:  --is to fully cooperate with me. That is the only way. 

 

MT:  [OV] I have fully cooperated. 

 

MM:  No, and-- 

 

MT:  [OV] I will cooperate with you. 

 

MM:  Then--then let’s start right now. 

 

MT:  Let’s start right now. 

 

MM:  Tell me about--tell me about the other notes that you passed. 

 

MT:  I didn’t pass anything more. 

 

MM:  All right. [noise] You have made your decision. 

 

MT:  I didn’t pass any more. 

 

MM:  [OV] All right, well-- 

 

MT:  [OV] You know? 

 

MM:  [OV] --let’s--uh--let’s open it up. You ready? [noises] All right, well . . . I guess .  

. .you d- . . . [UI] 

 

AE:  [OV] All right, then. Mary, uh, [noises] I-I need you to understand-- 
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MT:  [OV] Yeah, I want to see what-- 

 

AE:  [OV] --I need-- 

 

MT:  [OV] --I passed. 

 

AE:  [OV] I know. I need you to understand how serious this is, and the implications  

for you and your family, and how this is going to affect them. Okay. 

 

MT:  [OV] I already destroyed it. That’s . . . I d-- 

   

  [noises] 

 

AE:  [UI] I’ll hold [UI].  

 

MM:  [OV] Uh, yes, [UI] that. 

 

AE:  [OV] Yeah, that’s, uh-- 

 

MM:  [OV] We’re going to go--we’re going to go b-- 

 

AE:  [OV] I-is this-- 

 

MM:  [OV] --about these one by one.   

 

MT:  Yeah, that’s him.  

 

  [pause] 

 

MM:  Who’s that, Mary? 

 

MT:  Yeah, that’s him. [pause] It’s Ahmad. 

 

MM:  [OV] Who--who’s that? 

 

MT:  Ahmad. 

 

MM:  Ahmad, well-- 

 

MT:  [OV] And I think. 

 

AE:  The thing is, he insulated himself, but he didn’t do anything to protect you. 

 

MT:  No. I was stupid. 

 

  [noises]  
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MM:  All right, Mary. So, that was sent on January 23rd, 2020. Guess whose phone was  

on that? 

 

MT:  Whose phone? 

 

MM:  Not yours. 

 

MT:  Okay, whose? 

 

  [noises] 

 

MM:  Who do you think? 

 

MT:  I don’t know. 

  

  [noise] 

 

MM:  It’s not your phone. 

 

MT:  It’s not my phone. Who? 

 

MM:  No, that’s not your phone. 

 

MT:  Yeah, it’s not my phone. 

 

MM:  You understand what I’m getting at here? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Guess what? 

 

MT:  Guess what, it’s the--I’m using another phone. 

 

MM:  Yeah. That’s--that’s not his phone. That’s not your phone. 

 

MT:  That’s not my phone, no. 

 

MM:  No, that’s not your phone. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Are you understanding what I’m saying? 

 

MT:  Yeah. 
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MM:  So, are you ready? 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-32-06_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-37-07_UTC+3.flv] 

 

MM:  Because-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I am ready. 

 

MM:  --he is exposing you right now. 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MM:  Not you. You’re not exposing you. He is exposing you. So it’s a result of this  

conspiracy, you will feel the wrath of what’s happened. He is the one who 

brought you into this. There’s only one way for you to get out, and I’m giving you 

that opportunity, and you’re telling me you don’t want it. You want to change? 

Because I-I want to explain to you, guess where I got that? You may have been 

operationally secure, Mary. Guess who wasn’t? 

 

MT:  It’s him. 

 

AE:  Remember I said last night-- 

 

MM:  [OV] He is giving us-- 

 

AE:  [OV] --I [UI] your t-- 

 

MM: [OV] --everything on you. [noise] So get ready. Get ready, Mary. You’ve chosen-

- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MM:  --you want to stay in the conspiracy. He’s not staying in the conspiracy. 

 

MT:  [OV] Okay. Okay. You know, I am with you.  

 

MM:  [OV] Okay.  

 

MT:  [OV] Just tell me. 

 

MM:  Okay, so-- 

 

MT:  [OV] N-- 
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MM:  [OV] --what are you going to tell us? 

 

  [noises] 

 

AE:  Tell us-- 

 

MT:  [OV] What--what-- 

 

AE:  [OV] --everything that happened. 

 

  [noises] 

 

MM:  Tell us everything that happened. 

 

AE:  [OV] And everything that you passed. 

 

MT:  No, everything I passed, you know-- 

 

AE:  [OV] It was not just that note. 

 

MM:  It wasn’t just that note, it wasn’t the first note, it wasn’t the second note, it wasn’t  

  the note on your bed. You know about a lot more. 

 

MT:  I didn’t-- 

 

MM:  [OV] You--do you want to be in the conspiracy anymore? 

 

MT:  You know what con-conspiracy? If you know, it’s like-- 

 

AE:  [OV] Show--show her the other one. 

 

MM:  All right. 

 

MT:  No, no, show me. You know, I want to see. 

 

  [noises] 

 

MM:  All right. The--the thing is, when I show you these and you don’t--you don’t help  

  me, we’re building stuff, Mary. 

 

MT:  No, I’m helping you. Show me. 

 

MM:  No, you’re not. 

 

MT:  I promise I will help you. 
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MM:  You are not helping me right now, Mary. 

 

MT:  [OV] I am helping--I will help you, Mike. 

 

MM:  Mary, if you don’t-- 

 

MT:  [OV] If he is against me now, and he is giving you this, you know-- 

 

MM:  [OV] Mary, he’s been against you since this whole thing started. The reason this  

  whole thing started is because of him. 

 

MT:  I know-- 

 

MM:  [OV] I am trying to give you an out and you are telling me no, you want to  

  continue to be a spy. 

 

MT:  I am not--I am not a spy. 

 

MM:  Oh, you are. 

 

MT:  No, I am not a spy. 

 

MM:  Well, Mary, I’m going to show you that you are. [pause] [noises] All right. Well,  

  Mary, [pause] what’s that? 

 

MT:  This is not me. This is not me, Mike.  

 

AE:  It is. 

 

MM:  [OV] That’s, uh-- 

 

MT:  [OV] What--what, my phone? 

 

MM:  [OV] --that is absolutely you. 

 

MT:  My phone? 

 

AE:  Yeah. This came-- 

 

MM:  [OV] That’s from you. 

 

MT:  [OV] The American phone? 

 

AE:  [OV] --this came from your phone. 

 

MM:  This came from your phone, Mary. 
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MT:  It’s impossible. 

 

AE:  Uh, listen, we know that you went through and deleted. We tracked deletions off  

  your phone. 

 

MM:  [OV] We know you deleted everything. 

 

  [noise] 

 

AE:  But . . .  

 

MT:  My phone? 

 

AE:  We realize you tried to delete all those things-- 

 

MT:  [OV] The Am-- No, no, no. 

 

AE:  [OV] --but not everything was deleted. 

 

MT:  [OV] The American phone? 

 

AE:  Yeah. 

 

MT:  My American phone? 

 

AE:  And guess who brought you into this again? 

 

MM:  He did. 

 

MT:  Yeah, but . . . No, this is not . . . This is not . . .  

 

AE:  [OV] This was sent by you to him. 

 

MT:  This is, uh, from my phone? 

 

AE:  This was sent by you? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Yes or no? This was sent by you? 

 

MT:  No. 

  

  [noise] 
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AE:  This was, Mary. 

 

MT:  No. 

 

AE:  [OV] This was sent by you-- 

 

MM:  [OV] Okay, Mary. 

 

AE:  [OV] --and we can prove it. 

 

MM:  Well, now-- 

 

MT:  [OV] Okay. 

 

MM:  --you’re--you’re s-- 

 

MT:  [OV] No, no, no. 

 

MM:  [OV] --you’re staying-- 

 

AE:  [OV] No, that-- 

 

MM:  [OV] --in the conspiracy. 

 

AE:  --that was sent by you-- 

 

MT:  [OV] On my phone? 

 

AE:  [OV] --and we can prove it. We can prove it-- 

 

MT:  [OV] From my phone? 

 

AE:  --between both of the connections. Yes. 

 

MT:  From my phone? 

 

AE:  That was sent by you. 

 

MT:  When? 

 

MM:  Mary, you sent that on February 7th, 2020. 

 

MT:  February 7th? 

 

MM:  Yeah. 
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AE:  Yes.  

 

MT:  From my phone? 

 

MM:  Uh, you sent it, Mary? 

 

MT:  From my phone? 

 

AE:  Hey. 

 

MM:  [OV] Uh, Mary. 

 

AE:  Hey. 

 

MM:  Look. This is now-- 

 

MT:  [OV] Mike, it’s--uh--it’s-- 

 

MM:  [OV] I-- 

 

MT:  [OV] --impossible from my phone. 

 

MM:  [OV] Okay. 

 

AE:  [OV] Okay. 

 

MM:  [OV] Well, do you want to see another one? 

 

MT:  Yes, I want to see another one from my phone. [noise] From my phone? 

 

AE:  [OV] Listen, y-you’re holding on to-- 

 

MT:  No. I--from my-- 

 

AE:  [OV] N-- 

 

MT:  --from my personal phone? 

 

AE:  You had other means of communication? Mary. 

 

MM:  If you had other means, you---you’d want to tell us. 

 

MT:  [OV] I don’t have other means-- 

 

AE:  [OV] Uh, you better tell us. 
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MT:  [OV] --of communication. I had only my phone. 

 

MM:  All right. All right, Mary. 

 

AE:  [OV] That was sent by you to him. 

 

MM:  [OV] Well, you recognize that one? 

 

MT:  Yes. [pause] Okay. 

 

AE:  Are--are you starting to understand the gravity of this? 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  Is it finally setting in? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  Actually, listen, I’m--I want you to look at this. 

 

MT:  [OV] This is also from my phone? 

 

AE:  I want you to look at this. Look at him. And now look at me. 

 

MT:  [OV] From my phone? 

 

AE:  Look at him and now look at me. I am trying to help you. Mike is trying to help  

  you. [noises] That man is not trying to help you. 

 

MT:  This is . . . I-I never sent records, by the way. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] I never leaked t--this kind of records. 

 

MM:  Mary, there was--we-- 

 

AE:  [OV] D-- 

 

MM:  --we-- 

 

MT:  [OV] Mm. 

 

MM:  --we know you sent that. 

 

AE:  Yeah. 
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MT:  From my phone? 

 

MM:  We know you sent that. 

 

MT:  From my personal phone? 

 

MM:  Mary, I told you you sent it on February 7th, 2020. 

 

AE:  It’s not your--to-- 

 

MT:  [OV] This one? 

 

MM:  It’s not you that’s outing you. 

 

AE:  No. 

 

MT:  It’s him. 

 

  [noises] 

 

MT:  No, I didn’t send this one. I never sent records. 

 

AE:  What--what d--what does that say? What is that a report of? 

 

MT:  No, no, no, no. [noises] This one it’s about--I-- 

 

AE:  [OV] What is that? 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-37-07_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-42-07_UTC+3.flv] 

 

MT:  I never sent records to-- 

 

AE:  [OV] What--what d--what does that say? 

 

  [pause] 

 

MT:   

 

AE:  Okay. Kind of read through it and give me the--give me the translation. 

 

MT:   

 

AE:  [OV] Mm-hmm. 
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MT:  --house and, you know . . . But what-- 

 

AE:  So this--th- . . . So, wait, hold on.  So this is reporting from HST. 

 

MT:  I know. 

 

AE:  Our HST. 

 

MT:  Yeah, but-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] --but--but--but I never sent records. 

 

AE:  No? 

 

MT:  No. 

 

AE:  Who sent it then? 

 

MT:  I don’t know. 

 

AE:  Okay, because I’m here to tell you, we can prove that it was sent by you. 

 

MT:  From my personal phone? 

 

AE:  You keep coming back . . . We can prove that it was sent-- 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

AE:  [OV] --by you. 

 

MM:  We know it was sent by you. 

 

MT:  From my personal phone? 

 

MM:  Mary. 

 

AE:  We can prove-- 

 

MM:  [OV] We’re not here to answer your questions. 

 

AE:  [OV] --it was sent by you. 

 

MM:  We are here to be told everything. 
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AE:  [OV] You tell us your tradecraft and what you did. 

 

MT:  No, no, no. 

 

AE:  [OV] You have the s-- 

 

MT:  [OV] Wh-what--how did it-- 

 

AE:  [OV] --so listen, this is your opportu--listen, this is your opportunity to work with  

us and cooperate and get out of this conspiracy. Uh, as Mike said, when people 

get hurt because of this, you are going to be on this ride for the rest of your life.  

 

MT:  But I never sent records.  

 

AE:  Mm, how did you get that? 

 

MM:  Mary, that’s amazing that you remember you didn’t send reports-- 

   

  [noises] 

 

MT:  No. 

 

MM:  [OV] --but you don’t remember the other stuff you did. 

 

MT:  What I did? 

 

  [noises] 

 

MM:  You sent this. 

 

MT:  No. I did not send that. 

 

AE:  [OV] This-- 

 

MM:  [OV] Well, what did--what did you do here, Mary? 

 

MT:  Yeah. 

 

  [noises] 

 

MM:  So Mary, that’s very interesting that you couldn’t remember anything, and you  

told me you didn’t do anything else, but you did that. [pause] So what does that 

say, Mary? 

 

AE:  Mary, it says that you have not been truthful to us. You’ve been lying to us,  
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MT:  [OV] This is my room? 

 

MM:    

  [noises] I-I want you to look at that, Mary. 

 

MT:  No, I feel bad. I don’t want to. 

 

MM:  I--I kn--you should. 

 

MT:  But this one, I never sent that one. 

 

AE:  Mm, you did. 

 

MM:  You did. 

 

MT:  From my ph--personal phone? 

 

AE:  [OV] Listen. 

 

MM:  [OV] Mary, again, I’m not-- 

 

AE:  [OV] We’re not playing-- 

 

MM:  [OV] --we’re not here to answer. 

 

AE:  [OV] Listen, this isn’t Checkers.  

 

MT:  [OV] I am not-- 

 

AE:  [OV] Listen to me. 

 

MT:  [OV] --uh--I am--it’s-- 

 

AE:  [OV] Listen, this isn’t Checkers, you move, I move. We’re not playing Checkers,  

  okay? And y-you seem to think that we are, and-- 

 

MT:  [OV] Uh-- 

 

AE:  [OV] --we’re--listen, the stakes here are the--is the course that your life is going  

  to take-- 

 

MT:  [OV] I n-- 

 

AE:  [OV] --after tonight. 
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MT:  --I never sent records. What I sent, I will say. 

 

MM:  Well, Mary, you did send a report. 

 

AE:  [OV] You did send that. 

 

MT:  I never sent it. From my phone? My personal phone? What I sent here is the-- 

 

MM:  [OV] Mary, I don’t . . . You are q--you are wanting to quantify this into how you  

  did it. 

 

AE:  Yeah. 

 

MM:  That’s not what I’m here to do. We talked about that the first night when you lied. 

 

MT:  [OV] Do you think I was sending everything-- 

 

MM:  [OV] You lied. 

 

MT:  [OV] --from other phones? 

 

MM:  You told me--you told me-- 

 

AE:  [OV] You told us where you were sending from. 

 

MM:  [OV] --that Ahmad wrote stuff down. 

 

AE:  [OV] Be honest. 

 

MM:  He took screenshots. 

 

AE:  Yeah. 

 

MT:  Yeah, he took a screenshot. 

 

MM:  He didn’t write anything down. You lied to me on the first night. Just like you lied  

about not sending that first report. Now you’re lying about that. And I’ve caught 

you in it. 

 

MT:  No, I did not send this. 

 

AE:  You did. 

 

MM:  You did. 

 

AE:  And it--it is undisputed. We can trace that that came to you and it went to him. 
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MM:  Mary, again, you are in a conspiracy-- 

 

MT:  [OV] How? 

 

MM:  --right now. 

 

AE:  You don’t--you don’t have to worry about how. [pause] [noises] The only thing  

  we need to worry about right now, Mary, is-- 

 

MT:  [OV] Mike said it. 

 

AE:  [OV] --being honest and cooperating. These two faces here are actually trying to  

  help you. This face-- 

 

MM:  You are still covering [noise] for him. 

 

MT:  M--I’m-- 

  

  [noises] 

 

AE:  This face. 

 

MT:  [OV] I told you everything. 

 

MM:  [OV] Yes, you are. 

 

MT:  [OV] You know-- 

 

AE:  [OV] This guy-- 

 

MM:  [OV] You are covering for him, Mary. 

 

AE:  [OV] This guy will be--this guy will be-- 

 

MT:  [OV] What do you want me to say [UI]? 

 

AE:  [OV] Listen, listen. [noise] He will be in his big house enjoying his life and  

  you’re going-- 

 

MM:  [OV] With his wife. 

 

AE:  [OV] --with his wife--and you’re going to be in a cell. 

 

MT:  In prison, huh. 
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MM:  [OV] And that’s what you got to see. You’re going to-- 

 

AE:  [OV] Your family is going to be affected. 

 

MM:  --you’re going to--you’re going to-- 

 

AE:  [OV] Your entire life. 

 

MM:  [OV] --hold it up for him. 

 

MT:  No. I-- 

 

AE:  [OV] He-- 

 

MT:  [OV] --cared for him. 

 

AE:  This guy does not care about you. He used you, and you wittingly gave him  

  information, and-- 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-42-07_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-47-07_UTC+3.flv] 

 

AE:  --I need to understand not only how it was done, but we need to understand why.  

And we also need to understand the information that was sent that puts people 

here in danger. [noises] And cooperating as Mike said is you being honest. That 

means we can say--Mike says, “Mary, what happened?” And you’re going to say, 

“Mike, [sighs] it all started at this time. And here’s what was said, and here’s 

how--uh--what he had said to me. And here’s why I finally decided why I’m 

going to do it. And here’s the information that I sent. Here’s how I sent it. [noises] 

Here’s the tradecraft that I used. Here are the reports and the people that I 

exposed. And I’m going to give you all this information to make sure that they are 

safe.” But in the end, you’re also helping yourself, because that is the only way 

that you’re going to get off this conspiracy and have some semblance of a life 

after this. Tonight is the night where you choose the direction that your life goes, 

Mary. We are-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I know. 

 

AE:  [OV] --we are advocating for you-- 

 

MT:  [OV] I know.  

 

AE:  [OV] --and helping you-- 

 

MT:  [OV] I don’t remember-- 
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AE:  [OV] --and you are burying yourself. 

 

MT:  [OV] --I don’t remember I sent this. 

 

AE:  It’s not . . . Listen, I have watched you-- 

 

MT:  [OV] This. 

 

AE:  [OV] Hope . . . Listen to me, Mary. This is super important. I spent time with you.  

You remember minor details that are amazing when we had meetings with Mike 

and Jay [PH], and meetings with SDF [PH]. You remember the smallest details 

about people that allow you to make these beautiful connections, and it’s why 

you’re so good at what you’re doing, which is why I can tell you with complete 

confidence that you are lying right now. You are lying to me and you’re lying to 

yourself, and you’re lying to Mike. 

 

MT:  I am-- 

 

AE:  [OV] Be--you are--listen, you’re lying. You remember every detail because I  

  know you. 

 

MT:  [OV] No--n-- 

 

AE:  You are smart and you are sophisticated. 

 

MT:  [OV] I never sent this. 

 

AE:  Yes, you did. You did. 

 

MT:  [OV] I never sent this. 

 

MM:  Mary. 

 

AE:  Yes. 

 

MM:  There is no doubt you did. 

 

AE:  [OV] There’s no doubt. 

 

MM:  [OV] I think you think there-- 

 

AE:  [OV] H-- 

 

MM:  [OV] --is wiggle room. 
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  [noises] 

 

AE:  There’s no wiggle room. Listen to Mike. 

 

MM:  Mary, Mary, I’m not here to answer your questions. You’re here to answer mine.  

  You’re here to tell me about all . . . Just like Andy said, you are here to lay this  

  out from the beginning to the end, not to make denials. 

 

AE:  Listen. 

 

MM:  If you want to make denials, Mary, then you are going to continue on this  

  conspiracy. I can’t help you. Andy can’t help you. The only person you are  

  hurting right now is yourself, and your kids. 

 

MT:  What are you doing? 

 

  [pause] 

 

AE:  He’s not hurting. 

 

MM:  [OV] He is the person benefitting from all of this. 

 

MT:  Yeah. 

 

MM:  He--like Andy said--he is going to be in his big house with his family, enjoying  

  all of them, and you are going to be imprisoned in a conspiracy. All because of  

  him, because you don’t want to give up everything that you passed him. And if  

  you gave up--if you gave up everything that you passed to him, I can help you.  

  But right now, you put me in a situation, you put Andy in a situation-- 

 

MT:  [OV] Whatever you find in the phone, that’s what I-- 

 

MM:  [OV] No, no, no. 

 

AE:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] Not whatever I find. 

 

AE:  [OV] Uh, that you do-- 

 

MM:  [OV] You need to explain to us-- 

 

AE:  [OV] You need to lay out-- 

 

MM:  --what happened. I am showing you-- 

 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 352 of 373



 

 

 

 

AE:  --full disclosure. 

 

MM:  [OV] --exactly--I’m showing you the items you sent. 

 

MT:  [OV] This one. Yeah, yeah, yeah. 

 

MM:  [OV] You--y-you definitely sent that, you--and you wouldn’t tell me about it,  

  Mary. 

 

AE:  And--and here’s the problem, Mike alluded to-- 

 

MT:  [OV] I reme-- 

 

AE:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] --somethi--something I remember, something, I know-- 

 

AE:  Mary. 

 

MT:  That’s why, you know? I didn’t-- 

 

AE:  [OV] Mary, listen to me. 

 

MT:  [OV] --I didn’t mean to lie to you. 

 

AE:  [OV] Mary, that’s not true. 

 

MM:  [OV] And no, that’s-- 

 

AE:  [OV] And listen-- 

 

MM:  [OV] --that’s not true. 

 

AE:  [OV] --Mike--Mike alluded to something. This has all happened in a very short  

  period of time for our perspective in the investigation. We are going to continue  

to exploit evidence, and more of this stuff is coming out, because we are already 

seeing the indicators that it’s present. And the more this comes out, the more it’s 

worse for you. And I guarantee you-- 

 

MM:  [OV] Mary, we just started. 

 

AE:  [OV] --when the judge looks at you and says, “My God, look at the pattern of  

  days of lying to these agents.” And he’s going to say, “Now that you’re in front of  

  me, suddenly when you realize the full consequences, you’re sorry.” 

 

MM:  Mary, I know the things that you sent him are so many more than this, but I can’t  
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  get into it here. I know that. For a fact. Andy knows that for a fact. And you are  

  going to cover for him-- 

 

MT:  [OV] No, I’m not covering. 

 

MM:  [OV] --instead of being--instead of doing the-- 

 

MT:  [OV] I’m not--I’m not covering for him. I’m not covering. 

 

MM:  [OV] You--you absolutely are. 

 

MT:  [OV] No, I’m not covering. 

 

MM:  [OV] Well, you’re not helping yourself. And the bottom line is-- 

 

MT:  [OV] M-- 

 

MM:  [OV] --there’s only one person you need to look out for right now, and you need  

  to think about your kids right now. 

 

AE:  And your grandkids. 

 

MM:  Because you--the--the chances of you getting out of jail when everyone is still  

  anywhere near the age that they are right now, is stacking every day, because we  

  find new items every single day. We have just begun looking. The fact that I can  

  bring this in after a single night . . . I walked out of here last night without that,  

  walked back in with it. And if you don’t think that that’s just the beginning of all  

  kinds of stuff that’s out there, you’re only fooling yourself, Mary. 

 

AE:  And--and understand-- 

 

MM:  [OV] And I-I want to help--I want to be able to help you, Mary. I do. But you--the  

  first decision you’ve got to make is to help-- 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-47-07_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-52-08_UTC+3.flv] 

 

MM:  --yourself and not to help him. 

 

MT:  Do you know-- 

 

MM:  Because he’s not helping you right now. 

 

MT:  I know, what I--what--what--what I sent, you will see it, you know? I will not lie  

  to you. 
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MM:  Mary, but it’s not cooperation unless you tell us before we’re finding it. 

 

AE:  Yep. You need to tell us everything that happened. 

 

MM:  [OV] It’s not cooperation until--you’re not cooperating right now. 

 

MT:  [OV] This one I did not send. 

 

  [noises] 

 

AE:  You did. 

 

MM:  [OV] Mary, I’m sorry, you did. You absolutely-- 

 

AE:  [OV] We-- 

 

MM:  [OV] --did. 

 

AE:  --we know this. We--we can a--we have attributed it back to you. 

 

MT:  How? 

 

AE:  You don’t need to know how. 

 

MM:  Uh, Mary, we’re not going to explain to you about that. 

 

MT:  [OV] You attributed it to me--uh--to me? 

 

AE:  Yeah. That message. 

 

MM:  Yeah. 

 

AE:  We--you don’t need to know the how, but we did. 

 

MT:  No, but if--if it is not, you know, from my personal phone, how? 

 

  [noises] 

 

MM:  Mary. 

 

MT:  [OV] How I send? 

 

MM:  [OV] Mary, what--is there something else that you’re using-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 
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MM:  [OV] --to send things on? Because you keep saying your “personal phone.” 

 

MT:  Yeah, my personal phone. 

 

AE:  Okay. What else did you use? 

 

MT:  [OV] Because I-I-I used my personal phone for-- 

 

AE:  [OV] What--what else did you use? 

 

MM:  [OV] Yeah, what else did you use? 

 

MT:  Nothing. Nothing. 

 

MM:  Well, Mary-- 

 

MT:  [OV] It was not-- 

 

MM:  --Mary, I’m sorry, but we found it. And you did. And it didn’t come from your  

  personal phone, it came through another method. But what I can tell you is we  

  have it now, and you sent it. 

 

MT:  You have it? N-- 

 

MM:  I have it right here. I’m saying this here-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I know, but it’s not me. This is not from my phone. 

 

AE:  The other problem is-- 

 

MT:  [OV] I will keep saying-- 

 

AE:  --the other problem is too, [noise] we can also attribute . . . Remember we talked  

  about the types of things that you were looking at last night? 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  We can also attribute the fact that you had access to that. 

 

MM:  [OV] All of that attributes back to this stuff that you’re sending. 

 

AE:  It correlates with the dates and times when they were sent.  

 

MM:  Mary, we have all of that. 
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MT:  [OV] Yeah, this is-- 

 

AE:  Yeah, you sent that. 

 

MT:  No, I did not send that. 

 

AE:  [OV] Yes, Mary. 

 

  [noises] 

 

MT:  No. N-no, I didn’t send that. 

 

AE:  [OV] You had access to that material and you sent it. 

 

MM:  Mary, you’re--you’re not protecting anyone. 

 

MT:  You know, I’m not protecting. No, I’m not protecting him. I am--I am very angry,  

  okay? I’m not-- 

 

MM:  [OV] Like--like-- 

 

MT:  [OV] --protecting him, you know? 

 

MM:  [OV] --Andy’s-- 

 

AE:  [OV] Don’t be angry at him. 

 

MT:  [OV] Don’t--yeah I know--I don’t--you know--don’t tell me that, you know, I am  

  protecting him. He’s, you know, finished, you know, for me. 

 

MM:  [OV] Goes out. 

 

AE:  No, no, no, no, no. He-he’s going to-- 

 

MM:  [OV] Mary, he’s going to prosper. 

 

AE:  [OV] --he’s going to live in his house for the rest of his life-- 

 

MT:  [OV] But this one-- 

 

AE:  [OV] --with his family. 

 

MT:  [OV] I never sent these things. 

 

AE:  Listen, he--he will be in his house, and he’s going to say, “Hey, listen, you know  

  what? That source that we had, that spy in there with the great access--“ 
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MT:  [OV] I’m source--I am the-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] --source? 

 

AE:  Yeah. You are-- 

 

MM:  [OV] You--you are his source. 

 

AE:  [OV] --his source. 

 

MT:  I’m not his source. Yeah, maybe. Yeah. Okay. 

 

AE:  With the great access. You know what? It would’ve been nice if that went a little  

  bit longer but we got what we needed. [pause] You were his source. And you  

  know that--listen, you know that I work cases too and I understand this. I-I  

  understa--I can look at this [pause] as a collector, and I c--I can--it--it is so  

  painfully obvious to me what the relationship was between you two, Mary. It’s a-- 

 

MM:  [OV] The thing is, Mary, we don’t need to talk to you at all. 

 

MT:  Don’t--don’t [UI] did this to me. [noise] Please. 

 

MM:  Well, Mary--  

 

MT:  [OV] Uh, n-no. No, he did this. 

 

MM:  --that’s--that’s a lie. 

 

MT:  Uh, okay. But, I-I know what I sent. 

 

AE:  [OV] But what else--what else--what else was sent, Mary? [noises] What else was  

  sent? 

 

MT:  I don’t remember. 

 

MM:  Mary, we know you remember. 

 

AE:  [OV] H--explain to me-- 

 

MT:  [OV] Uh, you will-- 

 

AE:  [OV] --h-- 
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MT:  [OV] --you will find it in the phone. That’s why I gave you the password and-- 

 

MM:  [OV] But that’s not--Mary, that’s enough-- 

 

AE:  [OV] But that’s not cooperation. 

 

MM:  [OV] --that’s not enough. 

 

AE:  [OV] That’s not cooperation.  

 

MM:  [OV] That’s not you cooperating.  

 

MT:  That--that-- 

 

MM:  [OV] L-listen, you are going to have time stacked onto you. 

 

  [noise] 

 

AE:  Can I explain something to her? 

 

MM:  Yeah. 

 

AE:  Listen, we know all of the queries that you made. We know all the software that  

  you used to eliminate evidence from your phone. We know all about it and I can  

  tell you-- 

 

MM:  [OV] Doesn’t work. 

 

AE:  [OV] --it’s not as good as you think.  

 

MT:  My phone? 

 

AE:  Your phone. 

 

MM:  [OV] Mary-- 

 

AE:  [OV] We know that you-- 

 

MM:  [OV] --you’re going up against the FBI. 

 

AE:  --we know that you tried to cover up and conceal the information that you had.  

  We know that you downloaded all those pictures multiple times to try to fill up  

  the space. We know the tradecraft that you were using. 

 

MT:  Wanted to fill up the space? What you-- 
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AE:  [OV] Yeah, with photographs, to make it look like you didn’t delete a bunch of  

  stuff. 

 

MT:  No. 

 

AE:  [OV] But just because you delete things doesn’t mean that they’re totally gone. 

 

MT:  Yeah, of course it does not. 

 

AE:  [OV] Of course. 

 

MT:  It isn’t-- 

 

AE:  [OV] Of course. 

 

MT:  [OV] But this one-- 

 

AE:  [OV] Of course. 

 

MT:  [OV] --I didn’t send it. 

  

  [noises] 

 

AE:  Because--because you know what? We’re also getting things from his device. 

 

MT:  No, no, no, no, no, no. This one, I did not send it. 

 

  [noise] 

 

AE:  What did you do then? 

 

MT:  Huh? 

 

AE:  What did you? 

 

MT:  I don’t know. [noises] I’m looking at it. I don’t know. 

 

AE:  [OV] Well, did--did you hold it up so he could see it? Did--so he could take a  

  screenshot? 

 

MT:  Which one? This one? 

 

AE:  Mm-hmm. 

 

MT:  No. No, no, no, no. I don’t know. No, no, no. 
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AE:  So what did you--how did you s-- 

 

MT:  [OV] No. How I am going to print it? How I’m going to print this one? 

 

MM:  You don’t need to print it, Mary. 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  No, you need to print it. Why it was in the tablet? How I’m going to print it? 

 

  [noises] 

 

MM:  You don’t need to print it. 

 

MT:  I take the tablet with me? 

 

MM:  You don’t need to print it. 

 

MT:  I-I need to ta--I took the tablet with me? 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-52-08_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_21-57-08_UTC+3.flv] 

 

AE:  You don’t need to print it. 

 

MT:  What you have to do then? 

 

AE:  And you don’t have to take the tablet. What--yes, what do you do? 

 

MT:  [OV] I don’t know. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] I don’t know. 

 

AE:  [OV] Tell us what you did. 

 

MM:  [OV] Mary, we’re not-- 

 

MT:  [OV] I don’t know. 

 

MM:  [OV] --here to answer your questions. 

 

MT:  [OV] I don’t--I don’t know-- 
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MM:  [OV] You’re here to answer ours. 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MT:  [OV] --uh, what I--no, how I sent it. 

 

MM:  [OV] Mary, I don’t think you’re--you’re listening. [noises] We’re not here to-- 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --answer your questions. 

 

MT:  You know what? I--you know, I-I told you-- 

 

AE:  [OV] Mary, I’m--I’m trying to--I’m trying to help you. 

 

MM:  [OV] This--this is it, Mary. This is the-- 

 

MT:  [OV] Andy. 

 

MM:  [OV] --only-- 

 

AE:  [OV] Listen. 

 

MM:  [OV] --opportunity. 

 

MT:  [OV] You know, if I sent like this . . . I never sent this. 

 

AE:  Okay, listen to me. You got to underst--if you don’t cooperate 100 percent to get  

  off this conspiracy, [noises] it is going to continue to haunt you as people get hurt  

  for the rest of your life. Mary, I-I . . . [noises] You made a series of very bad  

  choices. 

 

MT:  [OV] You will find it . . . No, no, it’s-- 

 

AE:  [OV] You made a seri-- 

 

MT:  [OV] I-I don’t remember. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] You will find it-- 

 

MM:  [OV] Ssh. 

 

MT:  [OV] --in my [UI]. 
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MM:  [OV] Mary. 

 

AE:  [OV] --you made a series of very bad choices. I’m giving you the opportunity to  

  save face. I’m giving you the opportunity [noises] to be honest-- 

 

MT:  [OV] Andy, I know. 

 

AE:  [OV] --and to protect people. 

 

MT:  [OV] I know. 

 

MM:  [OV] M--Mary. 

 

AE:  [OV] And you’re not taking it. 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

MT:  [OV] I know. 

 

MM:  [OV] What h-- 

 

MT:  [OV] I know. I know. 

 

MM:  [OV] Mary, you keep saying, “If you find it on my phone.” If I find it on your  

  phone, that’s not you cooperating. 

 

AE:  Nope. That’s me--th-that’s us finding it. 

 

MM:  That’s us finding it. 

 

MT:  [OV] No, no, no, because--no, because I-I forgot. I forgot, Andy. 

 

MM:  [OV] Well-- 

 

AE:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --then your memory-- 

 

MT:  [OV] I forgot, you know? 

 

MM:  [OV] --then your-- 

 

MT:  [OV] What is this? 

 

MM:  [OV] --then your memory is going to haunt because in--in-- 
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MT:  [OV] But this one, never. [noise] No, I did not send this one. 

 

MM:  [OV] Mary, I-I know your memory is better than that. 

 

  [noises] 

 

MT:  [OV] I did not send this one. 

 

AE:  [OV] Mary. 

 

MM:  [OV] No, I don’t--I don’t think you’re . . . I-I realize you and Andy are close, but  

  like, this i--this is--this is your only opportunity, Mary, because right now, what  

  you’re telling me--you’re not c--you’re still not cooperating. Remember when I  

  just explained to you that in order to get off the conspiracy, get out of that car,  

  you have to cooperate fully? [noises] You are not cooperating fully. You are now  

  still part of that conspiracy. 

 

MT:  [OV] What can I tell you? Yeah, I know. 

 

MM:  [OV] You need to tell me everything. 

 

AE:  [OV] Uh, l-literally, right now, th-this actually makes sense. This is--this is what  

  you think is-- 

 

MT:  [OV] I let you know. 

 

AE:  [OV] --listen, this is what--this is what you think is going on right now. You two  

  are together, but I can tell you, this is what’s going on. He’s living his life-- 

 

MM:  [OV] He’s--he’s not going to go to jail. 

 

AE:  You are. 

 

MM:  You are. 

 

AE:  [OV] He’s not going to contact you again. 

 

MM:  [OV] You are going to jail. [noise] Mary, I want to help you, but you c--you have  

  to help yourself first. You have to decide that you don’t want to be in jail, that you  

  don’t want your kids coming to visit you in the jail for the next 20 years. 

 

AE:  Or--or even worse, you’d be going to a federal prison that doesn’t even allow you  

  to visit anyone or call anyone. That--I mean, I-I would like to-- 

 

MM:  [OV] These are the possibilities in your future, Mary. 
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AE:  [OV] I don’t want to see you go to super max. 

 

MM:  [OV] Not to mention, Mary, can you imagine the thought of someone that you  

  knew, someone that you cared about, dying because of what you did? 

 

MT:  No. 

 

MM:  Mary. 

 

MT:  I don’t want anybody to die. 

 

AE:  [OV] But--but that has-- 

 

MM:  [OV] Well, not only is it going to hurt you inside, then you’re just going to jail for  

  longer, Mary. You know, I’m talking--we’re looking at 20 years minimum. The  

  only way for you to get out of this--out of this conspiracy car is to give me  

  everything. 

 

MT:  I gave you, you know, something. 

 

MM:  [OV] No, you didn’t give-- 

 

AE:  [OV] No. 

 

MM:  [OV] --me anything. 

 

AE:  [OV] Nothing. You gave us nothing. 

 

MM:  [OV] You didn’t give us nothing. 

 

MT:  [OV] No, you know, if--you know, if I put like-- 

 

MM:  [OV] Mary. 

 

AE:  [OV] Mary. 

 

MM:  [OV] The AUSA is-- 

 

AE:  [OV] Uh, please-- 

 

MM:  [OV] --the AUSA is--you know what they told me? Go after her. Give y--give her  

everything you have because if she doesn’t cooperate at this point, we’re finding 

so much, we don’t need her. [pause] They’re telling you that--that we don’t—we 

don’t even need to present you with this stuff. I said, “I want to give her the 

option to cooperate. I want to give her the option to tell me everything.” And you  
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  know what you’ve done to--with me tonight, Mary? You’ve told me you’re not  

  interested in any of that. You’d just rather go down for all of it while he lives in  

  his nice house. 

 

MT:  [OV] Mike, I never [UI] the--the--the last [UI]. 

 

AE:  [OV] But listen--listen to Mike. And here’s the other thing. The information that  

you sent--and your ability, your--your time that you have to actually be honest 

about this and tell us what was sent and what was fully disclosed, right, to prevent 

people getting hurt--that--that clock is starting to go down. There’s going to be a 

point where it’s going to be out here. It’s going to go back to Hezbollah, maybe 

Iran, and you’re not going to have any control over this. They’re going to have it, 

and they’re going to action it when they see fit. And you know darn well how 

patient these people are. You’ve been dealing and working in this business for too 

long not to know. And like Mike said, my fear is that you’re going to get part of 

the way through your sentence, or maybe to the end, and one of these people is 

going to get murdered, and it’s going to start all over again. And-- 

 

MM:  [OV] Hezbollah’s going to get in t--get a hold of them and murder them. And  

  there’s . . . Hezbollah’s not going to be held accountable for it, but you will be,  

  because of him. 

 

AE:  Uh, absolutely. 

 

MM:  [OV] That’s on your plate. 

 

  [end of AUD_2020-02-28_21-57-08_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-28_22-02-09_UTC+3.flv] 

 

AE:  Look at this--look at that smug look.  

 

MM:  He used you. He completely used you. 

 

MT:  [OV] No. 

 

MM:  And this--you are here because of him. And the only way out is to cooperate. And  

  I’m giving you that option. I’m d--I am doing the nicest thing I can possibly do  

  for you. I t--I told the AUSA today, I said, “Let me go back in, even though Mary  

  went back on what she told me. [pause] And let me give her a chance.” And you  

  basically just told me-- 

 

MT:  This is, uh, from WhatsApp. 

 

AE:  From WhatsApp? 
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MT:  Yeah. 

 

MM:  Is this you starting to cooperate? 

 

MT:  No, this is, uh, from WhatsUpp, uh-- 

 

AE:  This th--are you going to start to cooperate with us? 

 

  [noises] 

 

MT:  Yeah. I’m [UI]. 

 

MM:  [OV] I’m--I’m not the one answering the question. 

 

MT:  [OV] [UI] 

 

MM:  Mary, you can--you got to tell me-- 

 

MT:  [OV] Yeah, I don’t--you know--it’s like, yeah, I sent about--you know--I sent the  

  names but without the last name, and, uh, only the one--the two I sent in and the  

  last names. It’s, uh, yeah-- 

 

AE:  [OV] Listen. 

 

MT:  [OV] --it’s, uh, t-- 

 

AE:  Tell us everything about that and tell us--we’re going to start to talk about  

  everything. [pause] [noises] Where did you--where did you get that information? 

 

MM:  Where’d you find it?  

 

MT:  Uh, from the-- [noises] from the--from the OneNote. 

 

AE:  And--and who are they? 

 

  [pause] 

 

MT:  I think sources. 

 

AE:  Uh, no, no, not, “I think.” You know who they are. 

 

MT:  [OV] Source, yeah. 

 

AE:  [OV] They’re sources. 

 

MT:  Yeah. They’re sources. 
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AE:  No, I--I just--I need to be--we need to be very clear and have full disclosure. So  

  you took the information [noise] from the OneNote, Secret//NOFORN  

  information-- 

 

MT:  I need a lawyer. I need a lawyer. I need a lawyer. This is confusing and this is . . .  

  I don’t know. I never sent here. I need a lawyer. 

 

AE:  All right.   

 

  [noises] 

 

MT:  It’s . . .  I talk--I need a lawyer, and talk to a lawyer and, uh . . . 

 

MM:  [OV] So-- 

 

MT:  [OV] --some stuff-- 

 

MM:  --so right now, we--we can’t come back from this. 

 

MT:  [OV] That’s okay. No, I-I need a lawyer. I want to go. I need a lawyer. I don’t  

  know how to get a lawyer around here. 

 

MM:  [OV] So--so we can get you a lawyer when we get back to the United States, but  

  we can’t get you one now. 

 

MT:  No, it’s okay. I’m going to go . . . You know, it’s like you are--I want to know  

  how I sent this. I never sent this. 

 

  [noises] 

 

MM:  Well, I’m sorry, Mary, but you did, and-- 

 

MT:  Yeah. Yeah, okay. You know, it’s like-- 

 

MM:  [OV] If you’re not going to be able to cooperate, I need to know. 

 

MT:  [OV] Yeah. No, no, no. You know, if I sent this, I will say yes. This is-- 

  

MM:  Mary, we know that you-- 

 

AE:  [OV] We’re d--we’re done talking about it. 

 

  [noises] 

 

MM:  [OV] --we know you sent that. I’m sorry. 
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AE:  Yeah, your--your opportunity . . . We’re done. 

 

  [noises] 

 

MT:  Yes. No, w--I-I need a lawyer. I will talk with a lawyer. 

 

MM:  Mary, just so you’re aware, there’s--there’s way more. 

 

MT:  Yeah, yeah. 

 

MM:  We just got this on-- 

 

MT:  [OV] No, no problem. Text messages, no problem, you know? Or whatever you  

  want to cover. What--what’s . . .  

 

MM:  Mary, I’m-- 

 

MT:  What text messages were . . . [noises] These are about the text messages. 

 

MM:  [OV] No. 

 

MT:  What text messages? About what? 

 

MM:  Uh, I can’t do that. You just asked me for a lawyer. 

 

AE:  When you do that, we--we can no longer talk about it. 

 

MM:  [OV] We can no longer talk. 

 

AE:  So the only way, if you feel that you want to reach back out to us, that’s  

  something you can do, but we can no longer talk about this. We’ve--you’ve  

  chosen your path. 

 

MT:  I need a lawyer, you know? This is tough . . . for me. This is tough. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  I know, to be truthful. I know, I need a lawyer. I need lawyer for advice. I  

  need a lawyer, you know, for all these things.  

 

MM:  Okay, Mary, we can’t talk anymore. I’m sorry. 

 

AE:  [OV] Yeah. All right. So, good luck. 

 

  [noises] 
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MT:  Thank you so much. 

 

AE:  Uh, we will continue to treat you with dignity and respect. 

 

MM:  We absolutely will, Mary. 

 

AE:  [OV] So-- 

 

MM:  [OV] I hope you know that. 

 

AE:  [OV] I-I hope you were that-- 

 

MM:  [OV] Even though you--you--you’ve asked for an attorney. 

 

MT:  [OV] I know you are good people. 

 

MM:  [OV] Mm? 

 

MT:  [OV] And you are great people. 

 

AE:  [OV] I’m sorry that you don’t . . . Uh--uh--so we will--I will be traveling with  

  you. [noises] Uhm-- 

 

MT:  Yeah. 

 

AE:  --probably in a few days, back to the--the US. [noises] And I’ll continue to give  

  you updates on that, but just so we’re clear again, we’re--we’re done talking about  

  this, and the chance is done. 

 

MM:  Yeah. Y-you do understand that, right? 

 

MT:  No, no, no, I need a lawyer. 

 

MM:  Okay. 

 

MT:  I need a lawyer because how--with this stuff, you know, it’s like . . . You  

  attributed for me--uh--uh--me--I did not. 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  I did not send records. 

 

AE:  Is there anything you need right now while we’re here? 

 

MT:  No. 

Case 1:20-cr-00067-JDB   Document 54-3   Filed 06/15/21   Page 370 of 373



 

 

 

 

 

AE:  Okay. 

 

MT:  No, no, no, I-- 

 

AE:  [OV] Uh, let’s-- 

 

MT:  I got to--where we are--when we are leaving? 

 

AE:  It’ll be a few days-- 

 

  [noises] 

 

MM:  Yeah, it’s going to be awhile still. 

 

AE:  --before we--might be a few days-- 

 

  [end AUD_2020-28_22-02-09_UTC+3.flv] 

 

  [start of AUD_2020-02-28_22-07-09_UTC+3.flv] 

 

AE:  --to a week or so [noise] before we head back.  

 

  [noises] 

 

MT:  And about, you know, it’s like you said, it’s open, the courts is open? It’ll be  

journalists and TV? 

 

MM:  Yes. 

 

  [noises] 

 

MT:  There will be journalists and TV all the time? 

 

MM:  Yes. 

 

AE:  Really the--yeah. 

 

MM:  And Mary, just as a sign of good will because I-I don’t-- 

 

  [noises] 

 

MT:  [OV] Are you serious? 

 

MM:  Yes, the journalists will-- 
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AE:  [OV] It’s public record. 

 

MT:  No, I cannot request no? 

 

AE:  No. 

 

MM:  No. 

 

AE:  It’s public record. There’s freedom of the press. 

 

MM:  They’re allowed to cover it, Mary. 

 

AE:  [OV] It’s public information. They’re allowed to cover the information. 

 

MM:  They’re going to cover everything. I mean, this is-- 

 

AE:  [OV] Yeah. 

 

MM:  --this is going to be a really big story. 

 

MT:  Really big story? 

 

MM:  Mary, this is going to be one of the biggest cases the FBI’s done in years. 

 

MT:  [OV] Are you serious? 

 

MM:  Yes. That’s--that’s--Mary, that’s what I was trying to tell you. Like, I c--I-I can’t  

  help you anymore though, now. You’ve chosen the--your--your--you want to do  

  this. 

 

MT:  It will be in the media? 

 

MM:  Mary, this is going to be-- 

 

MT:  A big case? My case? 

 

MM:  Mary, this is a huge case for the FBI. This is one of the biggest cases we’ve had in  

  years. 

 

AE:  It’s espionage. 

 

MM:  Mary, what you did, you--you passed all of that information to a terrorist group. 

 

MT:  I didn’t--I-I didn’t mean to text--or to pass it to to--to you know, whatever. Don’t  

  say big story. 
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MM:  Mary, you passed it. You knew. 

 

MT:  [OV] I pass [sic] it to him. You know? 

 

MM:  He’s a terrorist. 

 

MT:  I--you know, I-I didn’t know he is a terrorist. 

 

MM:  You did. 

 

MT:  [OV] I didn’t--no, I didn’t know. 

 

MM:  You told me the first time we talked. 

 

MT:  [OV] No, I told you . . . You know, it’s like, I know--I don’t know. He never told  

  me. That’s what I told you. You know, he never told me-- 

 

MM:  [OV] It’s--it’s-- 

 

MT:  [OV] --if he’s affiliated with any organization. 

 

MM:  [OV] --it doesn’t matter if he told you. You knew he was. 

 

MT:  No, I didn’t know he was. 

 

MM:  [OV] Mm--well, Mary-- 

 

MT:  [OV] He asked me and--and I was, uh, stupid. 

 

MM:  [OV] We--Mary, we can’t talk about it anymore. 

 

MT:  [OV] But the reports, uh, no, I didn’t send it. 

 

MM:  I’m sorry, Mary, [noises] we--we can’t talk anymore. 

 

MT:  [OV] Yeah, I need a lawyer. 

 

MM:  [OV] All right, uhm. [UI]. 

 

  [end of AUD_2020-02-28_22-07-09_UTC+3.flv] 

 

[END OF 1146631.final.docx] 
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